
  גא"מ
עס איז גענוג די עלבון התורה וואס די פארשוינען וואס האבן דאס מפרסם געווען האבן גורם 

  געווען

 Aug 7, 4:51 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ראל וואס האבן אונזער אסטערטעגיע דארפן זיין און קורצן ווי פאלגענד: מיר האבן גדולי יש
באשלאסן כדת מה לעשות עפ"י דרכו הסלולה לנו מרבינו הקדוש זי"ע, און הרה"ח ר' משה דוד 

  נידערמאן שליט"א איז זייער פערזענליכער שליח צו פארווירקליכן זייער דעת תורה

 Aug 7, 4:51 PM • יצחק ווייס חברי

 

  חינוך איך זע בכלל נישט קיין בזיון מיט אנקומען מיט א מנחת

 Aug 7, 4:51 PM • שמואל י

 

   איז די אינפאו פון די החלטה פאבליק אדער פנימי?

 Aug 7, 4:51 PM • וואלף בער לעווי

 

עס איז נישט אפגעמאכט געווארן קלאר וואס עס זאל שטיין אויף די בריוו... נאר אז עס גייט 
  ארויסקומען א בריוו צו צייגן אז מ'שטייט מיט.

Unknown • Aug 7, 4:52 PM 

 

  און איין ווארט מיינט עס: שליחותייהן דקמאי קאבדינן, ור' משה דוד שלוחא דידן

 Aug 7, 4:52 PM • יצחק ווייס חברי

 

אבער בארעדן איז נישט קיין עצה, די איגנארירן אליין ברענגט דעם והם כלין מאליהן, וועם 
  מערט זיך מיט וואס ער זאגטמ׳בארעדט באקומט א פלאטפארמע, והא ראי׳ אז מ׳קי

Unknown • Aug 7, 4:52 PM 

 

  קעבדינן*

  די אינפארמאציע זאל זיין פנימי ביז דער קול קורא קומט ארויס

 Aug 7, 4:52 PM • יצחק ווייס חברי

 

  קיינער האט נישט קיין בילדער?

  עווען אינווייניגקען זיין ס'בכלל נישט דא ווייל אויסער די רבנים איז כמעט קיינער נישט ג

 Aug 7, 4:54 PM • שמואל י

 

מען רעדט פון מענטשן אבער י א רובין אויף חומת הדת האט נישט קיין פראבלעם צו זאגן א 
  דרשה פון א שעה וואס ער שטעלט זיך פאר אז מען האט גערעדט דארט

  וויינען היתכן................................  און דערנאך

 Aug 7, 4:56 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אויב ב ש פ איז דארט געווען איז לכאורה דא בילדער.......

  ווען קומט ארויס די קול קורא?

 Aug 7, 4:58 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  הא הא! קול מלחמה שיקט איצט די שו''ת דבר''י וואס כ'הב אים נעכטן געשיקט....

 Aug 7, 4:58 PM • וואלף בער לעווי

 

  ער האט געמיינט אז זיכער שיקסטו עפעס קעגען פערלס

 Aug 7, 5:00 PM • שמואל י

 

  אויף די סמך האב איך עס גשיקט....

 Aug 7, 5:01 PM • וואלף בער לעווי

 



 

  שמואל הלל

 Aug 7, 5:04 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  וואס מיינט עס? יש דברים בגוי ?

 Aug 7, 5:08 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  חס ושלום

  ערשטנס קען מען נישט צוזאמשטעלן לאנדאן מיט ניו יארק די מציאות איז אפגעריקט

  בכלל נישט קיין שייכות איינס מיטן צוויטן

 Aug 7, 5:17 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

יס קען נישט פסק'ענען מען מוז יעדער פארשטייט אז א רב וואס ווייסט נישט וויאזוי א לונג קוקט או
  זיין זייער בקי במציאות נאך איידער מען הייבט אן צו דן זיין און די חלק ההלכה

 ch724  • Aug 7, 5:20 PM משה-ברוך-וואלף

 

רבנים וואס פירן נישט קיין מוסדות און וויסען נישט בצערן של ציבור טראגן נישט די אחריות קענען 
  לותנישט פסק'ענען די שא



  כדי צו קענען פסק'נען דארף מען האבן א גרויסען כובד ראש און פארשטיין גוט דעם מציאות

 Aug 7, 5:22 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

רב כינוס, דעי ענטפער ווערט נישט נתקבל על הציבור, דער צד שכנגד קומט מיט א טענה אז די 
רעגירונג מילא זענען זיי משוחד און קענען רבנים וואס פירן מוסדות האבן די עול צו געפעלן די 

  נישט קלאהר פסק'נען.

Unknown • Aug 7, 5:23 PM 

 

  נישט געקומען מיט א הסבר בלויז די טרוקענע אמתדערווייל איך בין

 Aug 7, 5:25 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  קענען נישט פסק'ענען די שאלות  האסט געזאגט א שיטה
  ן דארף מען האבן א גרויסען כובד ראש און פארשטיין גוט דעם מציאותכדי צו קענען פסק'נע

  זיי זאגן

  כדי צו פסק'נען דארף מען אויפהערן נעמען געלט

Unknown • Aug 7, 5:26 PM 

 

   הכונו ווי עס זעהט אויס קומט א לאנגע ברייטע באריכט מיט דעטאלן פון די גרויסע אסיפה

 Aug 7, 5:27 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

? די עיקר השפעה וואס די חברה האבן אויפן המון איז דאך מיט די טענה אז ס'איז זיי ווער איז די
נישטא קיין רבנים, נו ווייסט מען דאך יעצט אז ס'איז יא דא, איז מי שיש לו מח בקדקדו פארשטייט 

  ט הערן וואס די זאגסטפון וועם דו רעדסט וועלן ממילא ניש זיי וואס מ'רעדט און די אנדערע סארט

 Aug 7, 5:28 PM • בארא פארק

 

 דאס איז די אימעיל אדרעסס פון שמואל הלל טריגער !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!
samueltrieger@gmail.com >mamueltrieger@gmail.cos< 

 געכאפט דעם גנב !!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!
 

 

 

 

  

 Aug 7, 5:28 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

הרב התאחדות אברכים ב"פ, די השפעה פון נישט נעמען געלט קריכט היפש אביסל אריין אינעם 
  המון עם

Unknown • Aug 7, 5:29 PM 

 

  רב כינוס ביזט א חברה מאן

  ?FBIאפשר גייזטו אריין אין די 

 Aug 7, 5:29 PM • שמואל י

 

 ווער זאגט איך בין נישט דארט ?
  ווער מיינסטו זאגט אויס פאר די העלט דיפארטמענט אלע שיעורים פון הערשל מייזעלס

 

Figure 1 

 

 



 

  ער האט נישט קיין נגיעות נאר א פעיסבוק אקאונט

ועט מפרסם זיין עד הסוף ווער זענען די רשעים וואס ווילן צוברעכן די מערכה באיצטלא של מען ו
  קנאות

  און א יישר כח פאר אלע וואס האבן צוגעהאלפן באישי

 Aug 7, 5:33 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

נטי די איינציגסטע הסבר וואס איך האב דערווייל אויף דעם טריגער איז נאר ווייל ער איז אן א
  וואקסינער אנדערש ווייס איך נישט וואו ער האט בכלל מיט קנאות איינגעלייגט

 Aug 7, 5:33 PM • בארא פארק

 

אין אני זוכר על האתר מה היה  -וכבר מפורסם מה שרבינו הק זי''ע אמר לא' שבא במעשיות שלו 
ן איז די גרעסטע נגיעה" ואמר לרבינו שהרבנים יש להם נגיעה, והישיב לא רבינו הק' "א שגעו -אז 

  וד''ל

 Aug 7, 5:40 PM • וואלף בער לעווי

 

  ושפתים ישק

 ch724  • Aug 7, 5:41 PM משה-ברוך-וואלף

 

אן היסטארישע אסיפת הרבנים, איז פארגעקומען ביים רבי'ן     ל!!!-אלקים נצב בעדת א
תלמידי חכמים מופלגים,  אינדערהיים, ס'איז געווען חשובע עמודי ההוראה, און גדולי התורה

תלמידי מרן רביה"ק זי"ע, וואס פארטרעטן דעם ערליכען ציבור, וואס קלאמערן זיך צום ריכטיגע 
אויסגעטרעטענע וועג וואס די הייליגע רבי זי"ע און אלע גדולים מוסדי דור ודור האבן געלעערענט 

י הכלל מידי יום ביומו און זארגען זיך מיט אונז, און די רבנים חשובים זענען די וואס ליגען און ענינ
כינוס                                    פארן ציבור, אנצוהאלטן דעם ריכטיגען וועג עד ביאת הגואל.

די רבי שליט"א האט אנגעהויבן די אסיפה ארויסברענדיג די ברענדיגע מצב בימינו   לצדיקים!!!
רירען קיין זיז כל שהוא אלעס וואס מ'האט מיט אונז  אלה, אז מ'דארף אכטונג געבען נישט זיך צו

געלערענט, און מיט א געוואלדיגע ווייטאג ארויסגעברענגט די מציאות הענינים, און וואס ער ליגט 
ל נעבאך האבן איינגעגעבן -אריינגעלייגט רעשו ורובו שוין פאר לענגערע תקופות, ווען רשעי ישרא

רגעגעבן וויפל און וואו אזוי מ'האט שוין אלץ פרובירט, און מיט אקעגען אונז, און פונקטליך איבע
רבנים צוזאמען איז ער שוין געזיצען מיט לאיער'ס און דרוכגעטוהן די גאנצע נושא מהחל עד כלה, 

און אזוי האט די רבי ארויסגעברענגט אסאך ענינים פאר א לענגערע צייט, ווען סביב לשלחנו זענען 
דערנאך האט די שלוחא דרחמנא ר' משה דוד מיט א גרויסע   ה גדולי התורה.געזיצען די עיני העד

ווייטאג און ציטער ארויסגעברענגט און געוויזן פאר די רבנים אלע פאקטן, און דרכי המלחמה וואס 
מ'האט געארבעט ביז היינט לויט וואו די רבנים האבן אלעס געזאגט. און מ'האט געקענט טאפען 

ן די לופטן ווען ר' משה דוד האט געשריגען מיט א קול בוכים 'אז אזוי וואו די די עהרנסטקייט או
רבנים האבן אונז געלערענט וועט מען זיך נישט רירען, און מ'וועט ח"ו נישט מפשר זיין און נישט 

משנה זיין קיין זיז כל שהוא, און כחוט השערה וועט מען נישט נאכגעבן פאר די רשעי ישראל נישט 
אזוי איז געווען א לענגערע דאלטירטע באריכט פון אלע איינצלהייטן    ילוק וואס ס'זאל זיין'!!קיין ח

ארום און ארום, וואס די רבנים זענען ארויס פון התפעלות הערנ'דיג די סייעתא דשמיא וואס 
באגלייט א יעדען טריט און שריט און אלעס נאר בכוח המשלח די רבי ז"ל וואס דאס שטייט פאר 

   דערנאך  יין אויגען שטענדיג.ז

האט א יעדע רב ארויסגעברענגט חות דעתו, ווען צום ערשט האט אויפגעטרעטן מיט א לענגערע 
דרשה די קאשוי רב שליט"א וואס האט מעיד געווען פאר אלע אנוועזהטע אז ער ליגט 

רבנים זאגען און ער אריינגעלייגט און די נשא די גאנצע צייט און ר' משה דוד טוט אלעס וואס די 
איז באמת די ריכטיגער גברא דמארי' סייעי' מיט א ריכטיגע בליק און צוגאנג וואס היינו דאהנו אז 
ער האט שוין אויפגעטוהן און אלע נושאים גדולות ונצורות ממש נישט צו גלייבן אז ס'איז דא אזא 

ר האט אויפגעפאדערט אז מ'דארף און די רב איז אריבער צו די גזירה ווען ע  איינער בימינו אלה.
זיך מתבונן זיין פארוואס ס'איז געקומען אויף אונזער דור אזא גזירה, און מיר דארפן אלע זעהן 

וואו מ'האט נאכגעלאזט און ער האט ארויסגעברענגט פארשידענע ענינים וואו שטודירן און 
צו די מציאות ענינים און די  ספעשיל אד'ס און ביכער און נאך אסאך נקודות און ער איז אריבער

פאקטן און דרכי המלחמה, און פארלאנגט אז א יעדער האט א חיוב צוצוהעלפן ר' משה דוד און 
  אצינד וועגן די פטישענס.

 Aug 7, 5:51 PM • ברוך כץ

 

  פנימי ? 

 Aug 7, 5:51 PM • וואלף בער לעווי

 



  יא

  ביז ווען די קול קורא וועט ארויסגיין אין גאס

 Aug 7, 5:52 PM • יצחק ווייס חברי

 

 שריאל לונדאן מיט משה ארי כהנא זענען נעכטן געווען ביי הגה"צ אבד"ק פאיע   
  פאיע רב האט זיי געגעבן צו הערן דברי מוסר פארן שטערן די מערכה

 ch724  • Aug 7, 5:53 PM משה-ברוך-וואלף

 

  בא ללמד ונמצא למד

 Aug 7, 5:53 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ווארשיינלעך האבן זיי אבער א פארשאפטע קאפ

 ch724  • Aug 7, 5:54 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ווען איז די פלאן פאר די קול קורא?

 Aug 7, 5:55 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אט דערנאך אזוי ווייטער און ווייטער האט מען געהערט פון אלע רבנים אינעם שטח, דערנאך ה
מען ארויפגעברענגט אלע קאמפלצירטע שאלות און די נושא און ס'איז געווען א מחזה הוד 

צוצוזעהן א ריכטיגע אסיפת הרבנים וואס מ'האט אויפגעברענגט אלע שאלות וואס מ'קען נאר 
טראכטען, און ס'איז געווען א ריתחא דאוריתא איבער פארשידענע נושאים און די הלכה און אין די 

  ת ענינים, און אין די וועגן וואס מ'האט מיט אונז געלערענט אן קיין שום פשרות.מציאו

מ'קען נישט אלעס פונקטליך אראפ ברענגען דא, נאר א שטייגער וואו די שאלה פון ערקסא 
דמסאני און יהרוג ואל יעבור, וואס מ'האט ברייט אויסגעשמועסט אלע צדדים וצדי צדדים און די 

פה אחד האבן מיט א פאראייניגטע רבנים קערפערשאפט אויסגעשריגן אז אלע נושא, און כולם 
תשובות וואס געוויסע צייכענען צו קומט בכלל נישט אריין און משם ראי' להיפוך, און די קאשוי רב 

האט זיך אויסגעדרוקט דעמאלטס אז פאר א שם המושאל מעג מען עס נוצעןף און ער האט עס 
בן גענוצט זיינע וועטער כאילו ער האט דן געווען דיני נפשות און געזאגט און געוויסע הא

געפאסקענט יהרג ואל יעבור, און אזוי ווייטער און ווייטער די רבנים האבן געזאגט אז זיי האבן 
געזעהן ר' מנשה פילאף'ס תשובה און די נושא און להלכה למעשה וועגן פארשידענע טעמים איז 

יז נישט קיין שעת שמד, אבער ס'נעמט חלילה נישט אוועק פון די מ'קלאר געבליבען אז דאס א
  חומר הגזירה!!

 Aug 7, 6:04 PM • ברוך כץ

 

  שעה? 2) געבליבען זיכער מ'גייט צירוק צו 2) עפעס גערעדט וועגן געלד? 1

 Aug 7, 6:06 PM • וואלף בער לעווי

 

רהוילען אלעס אויסגעשמועסט אויף מען האט גארנישט פא    פון א יעדע זאך האט מען גערעדט!
א ברייטע תורה'דיגע פארנעם מיט א ריכטיגע בליק און צונומען אלעס צווישן די רבנים כדרכה של 
תורה זה בונה וזה סותר, ואת והב בסופה, און ביי יעדע נושא האט מען ב"ה זיך פאראייניגט אויף 

  א שטארקע פארנעם!!

 Aug 7, 6:09 PM • ברוך כץ

 

   ב"ה

 Aug 7, 6:09 PM • וואלף בער לעווי

 

  שעה????????? 2נאאאאאא עיקר ששכחת 

   וואס איז געבליבן

 Aug 7, 6:10 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ס'איז נאך דא זייער אסאך צו שרייבען!!

 Aug 7, 6:10 PM • ברוך כץ

 

  יא

 Aug 7, 6:10 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ?ווילאנג איז געווען די אסיפה

 Aug 7, 6:10 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  שעה אזוי ווי דער רבי זי,ע האט מתיר געווען 2יא 

  זי,ע*

 Aug 7, 6:11 PM • יצחק ווייס חברי



 

  שעה מיינט! 2די רבי האט מסביר געווען וואס 

 Aug 7, 6:11 PM • ברוך כץ

 

  זי"ע*

 Aug 7, 6:11 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ג זאגען אז ס'קומט א ק''ק אדער נישט?מ'מע

 Aug 7, 6:11 PM • וואלף בער לעווי

 

  מ'דארף עס נישט זאגן

 Aug 7, 6:11 PM • יצחק ווייס חברי

 

  שעה? 2איינער האט זיך קעגן געשטעלט צו די 

 Aug 7, 6:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  מט א קו"קיעדער פארשטייט אליין אז נאך אן אסיפה קו

 Aug 7, 6:12 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אלף בלק איז דארט...-חוץ ווען בעל אלף שמות

 Aug 7, 6:12 PM • בארא פארק

 

 

 Aug 7, 6:13 PM • וואלף בער לעווי

 

          יעדער האט אלעס מסכים געווען, מ'האט אפגעשמועסט צווישן זיך אלעס!!

 Aug 7, 6:13 PM • ברוך כץ

 

  שעה מיינט! 2די רבי האט מסביר געווען וואס 
  וואס הייסט?

 Aug 7, 6:13 PM • וואלף בער לעווי

 

  ר' ישעי ווייס איז ביים רבי'ן, אבער ביטע פנימי!!

 Aug 7, 6:14 PM • ברוך כץ

 

  מדעתו אדיר דער רבי האט אין גערופן?

 Aug 7, 6:15 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  האט אים גערופען? די רבי

 Aug 7, 6:15 PM • וואלף בער לעווי

 

  עס איז נישט קיין חילוק

 Aug 7, 6:16 PM • יצחק ווייס חברי

 

ער האט געוואלט קומען זיך איבערבעטן און אנטשולדיגן און מסביר זיין אז ער האט נישט 
  פארשטאנען די נושא!!!

 Aug 7, 6:16 PM • ברוך כץ

 

  רעדן תשעה באב? סא ער קען שוין

 Aug 7, 6:16 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



WOW  ֱמעז יצא מתק  

  א מזל קיינער האט אים נישט אראפגערוסען

 Aug 7, 6:17 PM • וואלף בער לעווי

 

  אלעס שטעלט זיך אי"ה אויפן ריכטיגען פלאץ, צוביסלעך!

 Aug 7, 6:17 PM • ברוך כץ

 

  געלויבט דער פון אויבן

 Aug 7, 6:18 PM • וואלף בער לעווי

 

  סא ווען קומט צימערמאן?

 Aug 7, 6:18 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 
  שעה מיינט! 2די רבי האט מסביר געווען וואס 

  וואס הייסט?

 Aug 7, 6:18 PM • וואלף בער לעווי

 

 נישט מעגליך
  גןבידוע ער האט דערווייל נאכגארנישט צוריק געצוי

 Aug 7, 6:18 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ער וועט אלעס אויסשמועסן מיטן רבי'ן, וואס די ווייסט איז נישט משנה!!

 Aug 7, 6:19 PM • ברוך כץ

 

  האפנ'טליך

 Aug 7, 6:19 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  סייענס און היסטארי?

 Aug 7, 6:19 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ען נךמען וועט לערנ

 Aug 7, 6:20 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  רוען, און ער זאל באלד ממשיך זיין באריכות נאך נקודות!!-לאזט ר' ברוך זיך אביסל אפ

 ch724  • Aug 7, 6:21 PM משה-ברוך-וואלף

 

קענען נישט  געהערט פון ר' ארי' ראזענפעלד און פון ר' חיים קלמן גוטמאן אויפן וועג ארויס אז זיי
קומען צו זיך פון די עמי הארצות פון ערקסא דמסאני, ס'איז פשוטע שטוסים והבלים אן קיין איין 

  מקור און נישט ריכטיג די מציאות!!!

 Aug 7, 6:24 PM • ברוך כץ

 

  איך האף אז איינער זאל כאטש שרייבן א תשובה למען יעמדו ימים רבים

  טינג בבית רבינו איבער די פראגע פון אריינגעבן א קאריקולעם.עס איז היינט פארגעקומען א א מי
 

לויט ווי איך הער די ערשטע באריכטן איז געבליבן אז אלס וואס איז געווען ביים רבי'ן הייסט נישט 
 קיין שינו.

 
און דאס מיינט אז אויב איז וויכטיג ארינצוגעבן מער שעות און מער סאבדזשעקסט ווי לעצטענס 

  נישט קיין פראבלעם.איז דאס 
 

 איך ווייס נישט צו מען האט באהאנדעלט די שעת השמד. דאס וועל איך שפעטער איבערפרעגן.
 

עס איז דארט געווען רי'"ד הארפענעס זז"ג צו זאגן אז נישט נאר האט ער נישט אונטערגעשריבן 
 די בריוו וואס איז ארום געגאנגען, נאר ער האלט אפילו נישט אזוי.

 
הרבנים מגלאנטע און קאשוי, און ר' ישראל דוד  זענען געווען לאנדאנער רב פלוסדארט 

הארפענעס ווי פריער דערמאנט, די דיינים רבי שלמה לייב, ר' זלמן לייב, ר' חיים דוד, ר' אשר 
  ר' זושא כץ. ר' ארי' ראזענפעלד און  מאנן, ר' חיים קלמן,

  וואטס עפפ hqדאס איז געווען אויף סאטמר 

 Aug 7, 6:40 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



  ווערט יעצט פארשפרייט אין ווילימסבורגע בתי מדרשים די נעכטיגע קול קורא

 Aug 7, 6:57 PM • לייבוש לאנדא

 

  פנחס כץ איז נישט געווען

 Aug 7, 7:01 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

די                    תשובה למען יעמדו ימים רבים איך האף אז איינער זאל כאטש שרייבן א
רבנים האבן ערווענט ביים דורך טוהן די נושא אז ס'איז נישט כדאי צו מפרסם זיין די סיבות פאר 

  די גאס, ווייל מיט דעי חברה וועט מ'נישט ענדיגן און ס'איז דברים פשוטים!!

 Aug 7, 7:10 PM • ברוך כץ

 

  גערעכעט

 Aug 7, 7:12 PM • חברייצחק ווייס 

 

און די קול קורא וואס איז דארט געמאכט געווארן וועט ווערן ארויסגעברענגט די חומר הגזירה און 
אז מ'זאל מתפלל זיין און מ'זאל טון די השתדלות וואס ווערט געפירט דרוך די עסקנים וואס זענען 

די פיטישענ'ס וואס זענען געמאכט אונז מייצג, און אויף יעדעם ליגט א חוב אינטערצושרייבען 
געווארן, און בכלליות אז די רבנים האבן אלעס א דורך געטוהן און אלעס אויסגעהערט פון די 
לאנגיעריגע געטרייע עסקן לש"ש ר' משה דוד וואס געט זיך אוועק בלו"נ, און אלעס טוט ער 

  בהסכמת הרבנים הגאוה"צ שליט"א.

 Aug 7, 7:18 PM • ברוך כץ

 

ורא'דיג שטארק, ונזכה ונחי' ונראה, און מיט דעם האף מען וועט זיין די סתימות הגולל פון דעי מ
  אלע משוגעים!

 Aug 7, 7:20 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  זייט נישט באשארגט סתימת הגולל גייט נישט זיין

  זייט נישט באזארגט

  אבער רוקנביין וועט מען אי"ה האבן

  ן נישט עפעס אנדערשאון דאס דארף מען או

 Aug 7, 7:24 PM • יצחק ווייס חברי

 

כ'האב יעצט געהערט פון א חשובע דיין וואס איז דארט געווען און ער זאגט אלע זאכן וואס ר' 
משה דוד טוט איז אויפן פילע אחריות פון די רבנים און מ'איז אלעס א דורך געגאנגען טריט ביי 

  אלעס דורכגעטוהן אויף למעשה!!! טריט און צוזאמען מיט די רבנים

 ch724  • Aug 7, 7:26 PM משה-ברוך-וואלף

 

אויב איז שייך צו מאכן נאך א אסיפה אדער א בריוו פון נאך אפאר קהלות, און יענץ זאל 
ארויסקומען קודם, וואלט דאס געווען זייער א שטארקע זאך, סיי נישט צו געבן די אימעדש אז דאס 

ערכה, און סיי אז די גאנצע ארויסגעבן די בריוו האט בכלל נישט געהאט מיט די איז א סאטמארע צ
  שרייערס, מען האט פשוט יעצט אנגענומען אזא מהלך פון פארשפרייטן בריוון פון רבנים.

Unknown • Aug 7, 7:34 PM 

 

  אלס פנימי מעג איך וויסן די נאמען פונעם דיין?

 Aug 7, 7:35 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ער האט אויכט פארדאמט די חברה אז ס'מאכט געפערליכע חרבנות אן קיין  -ר' חיים דוד כ"ץ
  טראפ אחריות און דעת תורה.

 ch724  • Aug 7, 7:37 PM משה-ברוך-וואלף

 

  מיין ברודער האט געפרעגט ר' חיים קלמן גוטמאן און ער האט גענטפערט גענוי די זעלבע זאך.

 Aug 7, 7:42 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 
אויב איז שייך צו מאכן נאך א אסיפה אדער א בריוו פון נאך אפאר קהלות, און יענץ זאל 

 ארויסקומען קודם, וואלט דאס געווען זייער א שטארקע זאך,
 עס איז שוין דא פון סקווירא בי"ד )1
צו אנשי שלומינו הורי מוסדותינו  דירעקט ) עס וואלט גוט געווען אויב די בריוו איז אדרעסירט2

  הק'

 
 

אגב איך האב געדאוווענט מנחה צוזאמען מיט ר ישעי' ווייס אין איין מנין א האלבע שעה צוריק אין 
  ממילא צריך לברור צו ער איז געווען ביי רבינו -פאפא ביהמ"ד אין וומסב"ג

 Aug 7, 9:03 PM • יחיאל נטע גליק



 

  הגולל גייט נישט זיין זייט נישט באשארגט סתימת
  דאס וועכט זיין ווען זיי ועלן מופן אויף פעסעלוועניע

די רבנים האבן ערווענט ביים דורך טוהן די נושא אז ס'איז נישט כדאי צו מפרסם זיין די  
 סיבות פאר די גאס, ווייל מיט דעי חברה וועט מ'נישט ענדיגן און ס'איז דברים פשוטים!!

ן חתם סופר אז ווען משרייבט תשובות אין ענינים העומדים על הפרק בלייבט ידוע די ווערטער פו
  די הכרעה ביי יושבי קרנות

די עמי הארצות פון ערקסא דמסאני, ס'איז פשוטע שטוסים והבלים אן קיין איין מקור און 
 נישט ריכטיג די מציאות!!!

  מקען טאקע זאגן שטותים שטוסים סוסים כולהו איתנהו ביה

 Aug 7, 9:10 PM • 3משה -ברוך-ףוואל

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Aug 7, 9:12 PM 

 

  אכטונג געבן נישט שרייבן אויף רבנים

 Aug 7, 9:13 PM • יצחק ווייס חברי

 

  דאס איז די שמיציגסטע פון די שמוציגסטע

 Aug 7, 9:15 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווער איז דאס למעשה?

 ch724  • Aug 7, 9:16 PM משה-ברוך-ףוואל

 

ער פארקויפט כלומרשט אז ער איז אריינגעקומען אין די זאך דורכדעם וואס חיים שלום האט אים 
 געבעטן צו אינטערעסירן איבער האומסקולינג,

 און דארט האט ער איינגעזעהן די ריזיגע חורבן {וואס ער האט נישט געגלייבט בעפאר}
ווי איר קענט זיך MCICADANATUAL@GMAIL.CO קן זיין קאמפעני נאמעןאבער איר קענט קו

 אלייןס פארשטעלן זיין קאפ מהלך.
אזוי אויך ווער עס קען זיין קול וועט זיכער דענקן פון די פילצאליגע ערב שבת קאללס איבער די 

וועקסערס און -מיט מיט די רעגירונג קעגן די הייפעלע אנטי-ם וואס ארבעטןרשעות פון די עסקני
  אזוי אויך איז ער געווען די יושב ראש אויף טעלע קאנפערענס איבער שאטס.



 
ר ישעי' ווייס זאגט אז ער איז נישט געווען ביים רבי'ן (געהערט פון איינעם וואס האט אים 

  געפרעגט)

 Aug 7, 9:23 PM • יחיאל נטע גליק

 

 דאס איז א קשיא נישט קיין תירוץ
  ווארשיינלעך קען ער נישט פעיסן

  ווער עס קען מיר שיקן אין אישי קול החינוך גליון י"ב
  ביטע

 Aug 7, 9:24 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  איך האף באלד צו זיך פארבינדן מיט מיינע נאנטע בבית רבינו צו קאנפערמען

 Aug 7, 9:25 PM • סאטמאר מערכת-שלמה זלמן מאנן

 

ביי די פרשה פון די וואקסינען האט ער געשיקט פאר ר' משה דוד אז ער ארבעט מיט ריזיגע 
גוי'יאשע ארגאניזאציעס און ס'איז דא א געוואלד געלט, און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'. ער 

ערצוטייטש, און געזאגט אז האט פרובירט אריינצושיקן אין דער איד א גאנצע גוי'אישע ביכל איב
ער איז גרייט זיך צו קאסטן. איך ווייס נישט וויפיל געלט ער האט טאקע פאר די זאכן, אדער ער 

  האט נאר אזוי געשפילט

 Aug 7, 9:30 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

עס איז געווען באריכטעט אין די וואשינגטאן פאוסט אז א גוישע העטש פאנד מענעדזשער 
  וואקסין שטותים-אלע אנטיבאצאלט 

 Aug 7, 9:34 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

@KollelNiyes: Woof! The speaker on ChomasHadas against rMDNiderman is the Leader 
of Anti-Vaaxers (he showed the middle finger on politicians in #Albany..) 

 
m... 

  עמיצער האט דעם בילד ?

 Aug 7, 9:34 PM •  יואל לויפער

 

 Aug 7, 9:37 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

    ר' ישעי איז געזיצען ביים רבי'ן, נאך די אסיפה פון די רבנים!!

  דער עולם זאל ביטע אויפהערן צו קויפען א יעדעם'ס לאקשען, וואס ער ווייסט זיכער..

נישט אמת, מ'קען נישט א גאנצע  אז מ'זעהט אים אין פאפא ביי מנחה מיינט נאכנישט אז ס'איז
  טאג אויפווייזען אלע שטוסים, איך האב גערעדט מיט שמואל גבאי.

  ס'איז געוווען ממש בבחי' כשזה יוצא זה נכנס!

???????? 
ר ישעי' ווייס זאגט אז ער איז נישט געווען ביים רבי'ן (געהערט פון איינעם וואס האט אים 

  געפרעגט)

  ן נשים אויף די בילד, ואתכם הסליחהבטעות איז מיטגעקומע

 Aug 7, 10:04 PM • ברוך כץ

 

  פארוואס איז ער נישט געקומען אביסל פריער? מ'האט אים נישט אריינגעלאזט?

Unknown • Aug 7, 10:05 PM 

 

  חס ושלום, ער איז פונקט דעמאלטס אנגעקומען!

 Aug 7, 10:06 PM • ברוך כץ

 

  אדער ער איז אליין געקומען ?די רבי האט אים גערופען, 

 Aug 7, 10:07 PM •  יואל לויפער

 

  ער איז אליין געקומען!

 Aug 7, 10:07 PM • ברוך כץ

 

  געקומען נאכען ארויסגעבן אליין א קול קורא



 Aug 7, 10:08 PM •  יואל לויפער

 

  ן וואס ער האט געמיינט.זיך אויסצושמועסן און אפלייקענען געוויסע זאכן בשמו, און זיך מסביר זיי

 Aug 7, 10:08 PM • ברוך כץ

 

איך האב שוין אסאך גערעדט מיט ר' ישעי' ער איז נישט קיין אויבערחכם. ער איז א אמת'ע מבקש 
  האמת, עס איז מיר באמת א פלא וויאזוי עס איז געלונגען פאר די חברה אים אנצודרייען.

Unknown • Aug 7, 10:09 PM 

 

רא וואס גייט ערשיינען און די קומענדיגע שעות איז אינטערגעשריבן דורך אלע רבנים די קול קו
   וואס זענען געווען היינט ביי די אסיפה!!

ר' ישעי האט געזאגט פארן רבי'ן אז ער האלט עכט אז מ'טאר נישט לערנען א מינוט ענגליש, און 
  מ'האט קיינמאל נישט געמעגט!

 Aug 7, 10:13 PM • ברוך כץ

 

מינוט ענגליש, איז אזויווי א שעה צייט ביים  5ער זאגט אין זיין דרשה זונטאג, אז היינט לערנען 
  רבינ'ס צייטן.

 Aug 7, 10:15 PM •  יואל לויפער

 

  נאר רבנים וואס זענען געווען ביים אסיפה גייען אונטערשרייבן אדער נאך?

 Aug 7, 10:16 PM • לייבוש לאנדא

 

נישט קיין גאס זאך, דאס איז אן החלטה פון אסיפה וואס מ'האט בעיון דרוכגעטוהן  דאס איז  יא!
  עהרנסטע נושאים און נישט סתם שאפינג פאר חתימות!!!

 Aug 7, 10:17 PM • ברוך כץ

 

די מימרא פון ישמח משה אז א שעה בימי הבחרות איז אזוי ווי א יאר בימי עמידה פארשטיי איך 
  נע שכל מער ווי די סטעיטמענט פון ר' ישעי'...שוין מיט מיין קליי

Unknown • Aug 7, 10:18 PM 

 

  גוט

 ch724  • Aug 7, 10:19 PM משה-ברוך-וואלף

 

ר' ישעי האלט באמת אז א איד טאר נישט קענען קיין ענגליש, איי ביי די רבי אויף דעם איז דא 
פארגעסען אדער וועגן מ'האט  אסאך מהלכים אדער וועגען די רבי האט געמאכט מ'זאל עס

געשאסען ארענזשעס, אדער וואו ר' ישראל שוש האט מיר נאכגעזאגט בשמו אז נאך די מלחמה 
  שאני אדער וואו איינער האט שוין נעכטען דא מסביר געווען...

  *ר' ישראל דוד

 Aug 7, 10:23 PM • ברוך כץ

 

  עס זאל זיך גארנישט אנקלעבןער האט דאך געזאגט אז דעם רבינס זכות איז מגין אז 

 Aug 7, 10:23 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ווער האט אים מגלה געווען אז מ'גייט אויפהערן ווארפן ארענדשעס? דאס איז אויך א חלק פון די 
  נייע גיידליינס?

Unknown • Aug 7, 10:25 PM 

 

  קאנפערד אז ער איז יא געווען

 Aug 7, 10:26 PM • ת סאטמארמערכ-שלמה זלמן מאנן

 

  אזוי האב'עך געהערט פון א עלטערע איד אין ביהמ"ד.  די רבי האט באמת געהייסן שיסן??

 ch724  • Aug 7, 10:27 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ליצנות אין די ניין טעג!

 Aug 7, 10:27 PM • ברוך כץ

 



ן אז מ'זאל נישט קענען קיין ענגליש איז ח"ו צו זאגן אז די גאנצע חכמה און כח הקדושה פון רבי'
  באשטאנען פון הייסן שיסן אראנדשעס..

Unknown • Aug 7, 10:28 PM 

 

הוא הגבר טאקע! נאכ'ן זעהן די בילד פון שמואל הלל טריגער יעצט עס איז טאקע דער וועם איך 
קן אויף די צעטל הא 52האב מיר מצייר געווען, און חוה"מ פסח איז ער צוגעקומען צו מיר אין 

די מוסד האט אויפגעהאנגען אז מ'גייט נישט אריינלאזן די קינדער וואס זענען נישט   וואס
וואקסינירט זאגנדיג אז דאס איז אלעס אדאנק משה דוד מיט די מוסדות וואס האבן קאלאברירט 

  מיט די העלט דעפארטמענט, בקיצור כאן מצא בע"ח לגבות את חובו

 Aug 7, 10:42 PM • בארא פארק

 

  זייער הערליכע און שטארקע באריכט אויף מערכת סאטמאר

נאמט ארום אלע נושאים זיי לגבי די גזירה סיי אלעס ווערט געטון מיט די רבנים, ממאכט ח"ו נישט 
  קיין פשרות, אלע רבנים האבן ארומגערעדט בשבחו פון ר' משה דוד

 Aug 7, 11:01 PM • שמואל י

 

  ויסהערןגיי מיר שוין א

 Aug 7, 11:01 PM • בארא פארק

 

אלעס ווענט זיך אין אונזער קאנפידענס אזוי באקומט די בליק ביים ציבור יישר כח פאר ר' אייזיק 
  און פאר זיינע צוהעלפערס

  שלמה זלמן ביטע ארויפלייגן דא לזכות הרבים

 Aug 7, 11:03 PM • שמואל י

 

  איה און די קומעדיגע מיעוטן

  ןמינוט

4o5j2q1buu2pg/123_3476757848_08072019_214314.whttps://www.dropbox.com/s/sh
av.wav?dl=0 

 Aug 7, 11:12 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

wow its over 10 minutes 

 Aug 7, 11:13 PM • שמואל י

 

יאר וואלט מען  2ווי גוט וואלט געווען וועט מען זאגט אזא באריכט בעתו ובזמנו במשך די לעצטע 
  רט אסאך עגמות נפשזיך געשפא

 Aug 7, 11:22 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  מדארף טאקע זען כאטש פון יעצט און ווייטער זאל מען כסדר באריכטן

אז מהאט אויפגעברענגט די נושא צו די רביה"ק האט יא אדער נישט געוואלט מזאל קענען 
  ע מיטטיילן מיטן עולםענגליש, האט איינער דא מער פרטים פון די נושא? ביט

 Aug 7, 11:31 PM • שמואל י

 

אינטערוויא מיט די חכם הרזים בתימן גדול שמו, חיים   ווער ס'גייט אויסהערן יענקע'לעס פרישע
שלום לעפקאוויטש, זאל זיך ביטע אראפזעצען פארדעם, ווייל ס'איז ממש שרעקליך וואו ער 

די שרעקליך זיוף מיט ר' ישראל דוד הארפענס... מיט פרובירט צו דרייען מיט זיין צינגל וועגן 
  תירוצים גג על גג!

 Aug 7, 11:46 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ער לייקענט אז ס'איז א זיוף?

 Aug 7, 11:49 PM • שמואל י

 

כ'האב אים נישט אויסגעהערט אבער אינטערסאנט אז ער האט געזאגט היינט ברבים פאר א מנין 
 11ז דאס איז געווען א שרעקליכע זיוף, און ער האט פונקטליך געזאגט אז גדולי התורה א

און ער האט קלאר געזאגט זיין חות דעת, און ער האט   ביינאכט האט אים גערופן ר'
אינטערגעשריבן די קול קורא וואס מ'האט דארט פארחתמט און חומת הדת קען נאך אלץ 

   ניך!!והיית משוגע ממראה עי  פארקויפען לאקשען!

 Aug 7, 11:50 PM • ברוך כץ

 

ביסט צו שארף, וואס פרעגסטו צו ער לייקענט אויב סאיז א זיוף?? ער רעדט נישט פון "זיוף" ער 
  זאגט סטאם אז "ער האט עס נישט אונטערגעשריבן" וד"ל!!

ער לייגט עס אראפ אז ער האט געקאלט ר' ישראל דוד און געפרעגט אויב ער האט 
  יבן....אונטערגעשר



חומת הדת זאגט אז ר' ישראל דוד האט עים געזאגט אז ער האט 'נישט' אונטערגעשריבן, א 
בחינה פון די ארוינים ווען זיי האבן שמוץ אויף זייער קאפ וועלן זיי נעמען די שמוץ און עס מאכן 

  טהור...

 Aug 8, 12:09 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

פון ר' ישראל דוד, ''האבן די פירערס פון פערלס פארקויפט  יענקעלע זאגט דארט ביי די הבהרה
  דארט פאר די רבנים...''

 ch724  • Aug 8, 12:10 AM משה-ברוך-וואלף

 

איך זעה פאר אין די קומענדיגע טעג א תהילים דרשה פונעם פה מפיק מרגליות וואו ער וועט 
 אכן קיין פשרותמסביר זיין בטוב טעם ודעת די גזירה און אז מ'טאר נישט מ

 
 און יאפפעד וועט עס איבערטייטשן אויף ענגליש

 
  אז ער איז נישט אינוואלווד זאל די גאנצע זאך גיין אין דער ערד

 Aug 8, 12:35 AM • אייזיק פריעד

 

  מען וועט פארופן א כינוס ווי מען וועט מסביר זיין די רעיון הגזירה און זיך מחזק זיין בעניני חינוך

  לט די קול קוראווי הא

 Aug 8, 12:39 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אז מהאט אויפגעברענגט די נושא צו די רביה"ק האט יא אדער נישט געוואלט מזאל קענען 
  ענגליש, האט איינער דא מער פרטים פון די נושא? ביטע מיטטיילן מיטן עולם

 יונה לאנדא ער שמועסט עס זייער שייןעס איז כדאי צו ליינען און זכרון בספר פון ר' 
אגב איז באמת נישט די ריכטיגע צייט דאס אויסצושמועסן נאר אדאנק די משוגעים דארף מען פון 

  דעם רעדן וד"ל

ביים הערן מיט וואסערע ליצנות ער פארענטפערט זיך מיט די חתימה פון ר' ישראל דוד אן קיין 
 חתימה פון א רבטראפ בושה אז מהאט דא מזייף געווען א 

 והעולם כמנהגו נוהג עס גייט ווייטער אן די בריוו נאר די חתימה איז גראדע נישט אמת
 האט מיר ממש פארגרוילט די חומת הדת האטליין

  איך האב אויסגעמעקט זיין נומער פון מיינע קאנטעקטס

 Aug 8, 1:49 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  די אסיפה, סמיינט אז זיין שוער האט צוריק געצויגן? ר׳ יואל וואגשאל האט א באריכט פון

 Aug 8, 8:01 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

עס מוז נישט זיין אז ער רעכענט זיך מיט זיין שווער זיין טאטע איז זייער שטארק קעגען די 
  סיקריקים

  ס'איז אריין אין דער איד?

האט נאכנישט געחתמ'עט זייער בריוו ווייל ער איז דער שוטה פון חומת הדת רעדט כאילו רי"ד 
אז זיי זענען גערעכט פלוצלינג זע איך אז ער האט  %100נאכנישט איגאנצן קלאר אויף 

  געחתמעט אונזער בריוו..........

 Aug 8, 8:15 AM • שמואל י

 

@Yiddish_Niyes: NEW: Hotline with updates on the amount letters the petitions 
comments to the education department and many other updates 7183057512 



 Aug 8, 9:37 AM • וואלף בער לעווי

 

רבותי מיר מוזען יעצט זעהן קריטיש, אז יעדער וואס איז דא אויפן טשאט זאל זעהן אז אין זיין 
וען אן אסיפה און מ'האט פלאץ זאל מען אינטער חתמנן די צעטליך, להלכה למעשה, ס'איז געו

אלעס אויסגעשמועסט און ס'שטימט אלעס, און די רבי און די רבנים וואס זענען און די ענינים האבן 
אויפגעפאדערט אז מ'זאל אינטערשרייבען איבעראל און די קומענדיגע טעג, אומר ועושה, לאמיר 

ערע שלוחא דרחמנא, וואס ארויסוווייזען אונזער מינמאלע השתדלות און געטריישאפט צו אונז
איינער האט עפעס א געדאנק וואו אזוי צו   שטייען אויף די פראנט און אצינד בעטען זיי דאס..
לאמיר רעדן   צעטליך פון אונזער עולם! 25000טראגען די זאך און ארויפריקען די בריוו'ן מיט נאך 

  תכלית.

 Aug 8, 9:50 AM • ברוך כץ

 

ידוע חיים שלום לעפקאוויטש איז מסביר נעכטען נאך די אסיפה פון די אנטשולדיגט! דער חולם ה
גדולי התורה, עיני העדה, העוסקים בעניני הכלל, אויף די סאוער פייפ פון חומת הדת אז די 

צעטליך איז גארנישט אויף למעשה און ס'איז נישט די השתדלות, נאר ארויסגיין פראטסטירין אויף 
  די גאס.

 ch724  • Aug 8, 9:54 AM משה-ברוך-וואלף

 

וואס? פראטעסט אקעגן ר' משה דוד אין וומס"ב אויף די גאסען? ס'איז דאך נישט קיין גזירות 
  החינוך, נאר גזירות מתפשרים.

 Aug 8, 9:56 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

זיצן איך מיין אז מזאל מאכן א צעטל אין דבר יום ביומו לאור קריאת רבני קהלתינו וועט מען 
קומענדיגע וואך אין אלע בתי מדרשים אין אלע שטעט אין קאנטריס ווער עס איז וויליג 

  ארויסצוהעלפן זאל אריינרופן מיט א טעל נומבער

 Aug 8, 10:05 AM • לייבוש לאנדא

 

  גיט א קוק וואו ער האט שטודירט און דערנאך זאגט מיר וואס מ'מעג און וואס נישט. 

 Aug 8, 10:07 AM • וואלף בער לעווי

 

די רבנים וואס טוהן אין די פעלד און טוהן און אלע עניני הכלל, האבן נעכטען אויסגעשמועסט ביי 
די גרויסארטיגע אסיפה בטוב טעם ודעת, אז זיי האבן זיך איבערצייגט און די לעצטיגע טעג ווען זיי 

מינוט  2מחנה, אז נאכן רעדען האבן גערעדט מיט געוויסע וואס פארפירען מיט א קול מלחמה ב
מיט זיי האבן זיי פשוט זיך איבערצייגט אז זיי הייבען נישט אן צו וויסן בחייכון וביומיכון און די 

מציאות ענינים, און די זאכן וואס זיי ווייסן מיט א ברירות און זענען גרייט מעיד צו זיין אויף זאכן 
איז כ'וויל זאגען פארן     האבן געגעבן געוויסע דוגמאות.וואס איז קעגען די גאנצע מציאות, און זיי 

עולם דא אז און די לעצטערע טעג האב'עך צוזאמען מיט ר' משה גערופן עטליכע פון די זיכערע 
מענטשען וואס האלטען דרשות, און דרייען זיך ארום פארקויפן לאקשען פאר די המון עם, וואס 

אויף אסאך זאכן אז זיי ווייסען נישט   עוויזן שווארץ אויף ווייסקויפט אלעס אפ, און כ'האב זיי אויפג
וואס זיי רעדען, און אויב ס'פעלט אויס קען מען דא ארויפלייגען ריקאדירונג'ס וואס איז א 

  געלעכטער אין א זייט ליידער!

 Aug 8, 10:07 AM • ברוך כץ

 



  ר' עסקן, כ'מיין מ'זאל אים מחרים און מנדה זיין.

 Aug 8, 10:08 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  כ'מיין מ'דארף ארויסקומען בקול רעש גדול מיט די געפונסען

 Aug 8, 10:09 AM • וואלף בער לעווי

 

  מ'דארף פשוט מפרסם זיין פאר די רבנים ווער ס'איז יענקע'לעס וועד הרבנים.

 ch724  • Aug 8, 10:10 AM משה-ברוך-וואלף

 

גט פאר יאנקעלע אז חינוך פארבינדען מיט וואקסינס יעצט זע איך ס'איז שוין און אזוי ווי ח''ש זא
  איינמאל פארבונדען

 Aug 8, 10:10 AM • וואלף בער לעווי

 

  אבער וואו האט חיים שלום שטודירט??

 Aug 8, 10:11 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

למשל די באריכט פון ווי זיי  פאר די עולם וואס גלייכט קאנספעראציעס איז דאס ממש ווי געגאסן
  ווערן באצאלט

  און קר''י ישיבה ביז אהרן האט אים משלח געווען...

 Aug 8, 10:12 AM • וואלף בער לעווי

 

יונה כהן האט געזאגט א צייט צוריק אויף קול מבשר אז מ'קען נעמען פון אנדערע סטעיטס אויך, 
  צעטלען מיט א קול קורא פון ר' מלכיאל וכו' 5000דארף מען אוודאי נעמען פון לעיקוואוד כאטש 

און עס אויך   כ' וואלט פארגעשלאגן צו מאכן ספציעלע צעטלען פאר זקני העדה פון לאגער וכו',
  צושפרייטן אין די מידיע

 Aug 8, 10:18 AM • חיים וויינבערגער

 

  איינער האט געארבעט דערוועגן, מ'דארף זעהן וואו ער האלט.

 Aug 8, 10:18 AM • 3משה -וךבר-וואלף

 

קאשוי רב האט נעכטען פארציילט אויפן וועג ארויס פון די אסיפת הרבנים פאר די עסקנים (דא 
אויפן טשאט) אז ער האט אנגערופן נפתלי פלאהר די זוהן פון ר' חיים (וואס איז געזיצען בשליחות 

אז ער זאל איבערגעבן פאר זיין אביו מיט קאשוי רב א לענגערע צייט אויסצוהערן די פאקטן) 
רופט זיך אויף זיין נאמען אויף די אלע מעשי השחתה וואס ער -טאטע אז דער חומת הדת פאר

רעדט און טוט, און ר' חיים האט אנגערופן יענקעלע און פארגעהאלטן היתכן די רעדסט בשמי ווען 
יער מהלך, און ס'איז א עוולה כ'האב קיינמאל נישט גערעדט אקעגן ר' משה דוד און פערלס און זי

  וואס די טוסטו און די זאגסט נאך מיין נאמען דערויף...??

 Aug 8, 10:19 AM • ברוך כץ

 

 רעביי לעפקאוויטש הייבט אן דרייען א רעדל
נישט לאנג צוריק ווען מען האט זיך נאכנישט געהאט וויסנדיג געמאכט פון אט די משוגעים, האט 

ן זאגט נישט דעם אמת פאר דיינים וואס פסק'נען חייבי כריתות טאג ער פארפירט הלמאי מע
  טעגליך (אגב דאס זאגט מען נישט אויף קיין בחורים טעלפאן ליין)

 
 יעצט מען מאכט זיך שוין וויסנדיג, ער פיעלט פארלוירן

עץ, אזוי אצינד איז דא א נייע נוסח, נישט יעדע דיין וואס פסק'נט חייבי כריתות פארשטייט צום געז
 ווי כשרות אין טשייינע וכדומה זיין לשון חלקלקות בעסער ווי המן הרשע !!!

 
  אויב איינער קען צאמשטעלן ביידע ריקארדינג'ס וואלט עס געווען שטארק

 Aug 8, 10:40 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 



 

 Aug 8, 11:17 AM • וואלף בער לעווי

 

  חיים שלום האט שטודירט ביי די נ"ק

 Aug 8, 11:20 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  עסאיז א גוטע זאך אז זיי פילן זיך העווי איוואלווד....

 Aug 8, 11:20 AM • חיים וויינבערגער

       פנימי    אחים לדעה renamed the Hangout to  חיים וויינבערגער

        פנימי    אחים לדעה renamed the Hangout to  חיים וויינבערגער

 

איך מיין אז סתם גערעדט האט מען שוין גענוג מדארף אנהויבן טון למעשה ווי ברוך זאגט אז 
יעדער פון דא זאל נעמען א חלק אין די ארבייט צו זען אז דער עולם זאל שרייבן בריוו, יעדער וואס 

און אין שטאט דארף מען  איז אין א קאנטרי זאל ביטע זען אז זיין קאנטרי זאל מען אוטערשרייבן
  מסדר זיין אין אלע שולן ווען צו זיצן און יעדע פון דא זאל ביטע ארויסהעלפן

נעפענאק איך בין גרייט צו ארומשיקן דא פאר יעדעם, ווער נאך רופט -איך בין אין אינגעל קעמפ
  זיך אן?

 Aug 8, 11:43 AM • שמואל י

 

און קרית יואל האט שוין אויכט איינער פון דא גענומען, ר' מהה גייט עס טוהן און בחורים קעמפ, 
  כ'מיין אז לייבוש וועט נעמן וומס"ב.

  *משה

 Aug 8, 11:51 AM • ברוך כץ

 

  וואס איז וועגן דעי שריאל לאנדן וואס רעדט אויכט אויף די סאוער פייפ???

 ch724  • Aug 8, 11:58 AM משה-ברוך-וואלף

 

בער ווער ס'קען אים ווייסט פון וואסערע שיכורים און בעל החלומות מען ס'איז אריכות ענינים, א
רעדט דא, און ס'איז איין קליקע יואלי פליישמאן מיט אלע קארפען קעפ איינער נאכן אנדערן, און 

אזיגער, און דארט פרעדיגט מען  8זיי האבן א יעדע מיטוואך א אסיפה אין אבא ברייער'ס הויז 
  י ווייטער....וואקסינין און אזו

און ער עפענט יעצט אויף א אייגענע קאמפאני אקעגען ר' משה דוד, ער וויל זיך נאך אויכט נוקם 
  זיין וועגן די ווואקסינין מאוומענט אקעגן ר' משה דוד.

  ער איז א גאר גרויסע בעל דמיון, כ'האב אסאך געהאנדעלט מיט אים ביי גיוס.

 Aug 8, 12:09 PM • ברוך כץ

 

  להבין די

 Aug 8, 12:10 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  נא ווער נאך איז אין קאנטרי וואס קען קעיר נעמען אין זיין קאנטרי?

קינדער זאלן גיין צו אלע משפחות זאלן  2עס דארף זיין א גרינגע זאך מקען ארומשיקן 
  טאג איז דאס פארטיג 1אונטערשרייבן פאר די מאן און ווייב און 

  אנרופן ביטע זיך

 Aug 8, 12:12 PM • שמואל י



 

איך קען נעמען זידטשוב קאנטרי (אפשר קען איך אויך ארומשיקן איינעם אין די דערנעבענדיגע 
  דושינסקי)

Unknown • Aug 8, 12:12 PM 

 

C/p 

 איז אזוי מיינע טייערע חברים.   
 

עלכע מצבים, אבער די געדאנק איך בין נישט געוואוינט צו נעמען די פעדער אין די האנט אין אז
ליגט מיר אין קאפ די לעצטע טאג אזוי קלאר און מסודר אז עס וויל זיך אליין אפשרייבן און דאס 

 מיטטיילן מיט מיינע נאנטע.
 

טאג צוריק, איך קום אריין אין א געווענליכן טאג אין ביהמ"ד און איבעראל  2געווען איז דאס 
קופקע איז די נושא איבער 'פערלס ארג'. און די וועלכע האבן מער שטייען קופקעס ווען אין יעדע 

טראציגקייט דערמאנען אפילו די נאמען פון ר' משה דוד, אלס די וואס זוכן חרוב צו מאכן דעם 
חינוך און פרובירן אריינצוברענגען שינויים אין די חינוך פון אונזערע קינדער. די ערשטע מילי 

געווארן אין טאטאלע שאק, ווייל וויפיל איך ווייס און איך האלט מיט סעקונדע בין איך געכאפט 
פונדערנאנט פרובירט ר' משה דוד צו גיין שטיל און באשיידן, אז מען זאל נישט כאפן זיינע 

פינסטערע צילן, זיין אמת'ע מאטיוון וואס ער האט אונטערצוברענגן די חינוך פון זיינע און אונזערע 
לעך, און דא פלוצלינג איז נתגלה קלונו געווארן ברבים און נישט דורך געשולטע קינדער און אייניק

און טיכטיגע אינגעלייט, נאר דווקא דורך אזעלכע גאר אינגע און מערסטנס כולל אינגעלייט, איז ווי 
אזוי קען זיין אז ר' משה דוד וואס האט שוין יארן ערפארונג אין דורכפירן מייסטער שינויים ביים 

ל ישראל, ער זאל אויף אזויפיל זיך נישט קענען אויסרעכענען אז זיינע בייזוויליגע פלענער זאלן כל
 נישט ליעקן צו די כולל אינגעלייט?

 
 -נאכן קומען צו זיך האב איך אנגעהויבן דערקענען די קולות, די אלע שרייערייען 'פערלס רשעים' 

בוגדים', די קולות זענען קענטליך פאר אונז.  'משה דוד געמאכט א יד אחת מיט די -'פאררעטער' 
 4מיט א שנעלע מיש אין מח האט זיך דאס גיך צוזאמגעשטעלט, מיט די קולות פון די לעצטע 

   יאר.

אנגעהויבן ביים 'כינוס כלל ישראל' ווען די זעלבע האבן געשוימט, דאס ביהמ"ד האט אין יענע    
היינט, די זעלבע האבן געקופקעט, און מורא געהאט פאר וואכן בעפארן כינוס אויסגעזען ממש ווי 

די קאסעקווענצן פונעם כינוס, און בבושה האבן זיי נאכן כינוס מסביר געווען אז טראץ וואס דער 
כינוס האט זיך ב"ה אויסגעארבעט אין יעדן שטאנדפוקט, פונדעסטוועגן האט מען געדארפט 

און אנדערע   עכענען ווי אזוי די בעלי דרשנים וועלן רעדן,שרייען אנהייב, ווייל ווער קען זיך אויסר
האבן יא געזוכט עפעס א שמץ ציונות אין די דרשות צו בארעכטיגן זייערע לאנגע וואכן 

געשרייערייען אנטקעגן דעם כינוס און די אלע וואס שטעלן זיך צו דערצו. בעת ווען א דריטע שיכט 
שריגן פארן כינוס, ווען נישט מיר שרייען וואלט מען יעצט האט געפייערט אז 'א מזל מיר האבן גע

אראפגעפירט דעם גאנצן סאטמארן ציבור צו ווערן ריינע ציונים, און דאס אז דער כינוס האט זיך 
אויסגעארבעט איז טאקע בלויז אונז צו פארדאנקען ווייל דאס האט געלייגט די פרעשור אויף די 

ר אז עס זאל זיין אויסגעארבעט און פאסיג פארן סאטמארן אחראים וואס שיקן אהין דעם ציבו
 עולם'

 
איך געדענק נישט אלע מערכות אין א רייע: אבער פון דארטן און ווייטער איז יעדע עטליכע חדשים 

געווען א פרישע מערכה, צו איז דאס 'הצלת יהדות צרפת' און נאכגעפאלגט 'טהרת העופות' און 
ר ווער עס געדענקט נישט: די זעלבע שרייערס זענען געווען דערנאך 'כינוס הרבבות' (פא

דעמאלטס פארנומען ביז ממש די לעצטע מינוט, מיט געמישטע מעסעדזשעס אויב מען מעג יא 
טעג פארן כינוס) און צום לעצט די 'מוסדות פון הרב  2אדער נישט גיין, ביז ממש די לעצטע 

אדער נישט, אויב מען דארף זיי אראפרייסן אדער  אויערבאך זצ"ל' אויב מען מעג זיי יא שטיצן
נישט, זענען געשטאנען די זעלבע און געטראכט אדער געשריגן אויף די שטיצע וואס זיי געניסן פון 

  סאטמאר הגדולה.

 3און ממש נאך יעדע מערכה ווען די זאמד האט זיך געזעצט האט מען געהערט איינס פון די    
קע אויסגעארבעט ב"ה, אבער אנהייב האבן מיר געמוזט שרייען ווייל אדער אז 'עס האט זיך טא

דעמאלטס האט דאס נישט אויסגעזען אז עס גייט זיך אויסארבעטן אזוי ווי עס האט זיך למעשה 
) איז געווען אזעלכע וואס האבן געזוכט ארויפצוכאפן זיך אויף איין נקודה פון די 2אויסגעארבעט 

) איז געווען די וועלכע 3מהלכים צו בארעכטיגן זייערע געשרייען  מערכה אין די דרשות אדער
האבן גענומען קרעדיט אז צוליב זייער שרייען איז די מערכה אריבער אן קיין אינצידענטן, ווייל די 

גרויסע טאטעס און פירערס האבן זיך געשראקן פון זייערע געשרייען און דעריבער האבן זיי נישט 
 מכח אל הפועל זממם הרעה. אפצופירן דעם סאטמארן עולם.געקענט מוצא זיין 

 
מען קען זאגן אז כמעט יעדער פון די שרייערס מיינען גארנישט קיין שלעכטס, עס איז דער 

איינגעבויעטער נאטור און דער פחד געפיל וואס מען האט פאר זיך און אונזערע דורות אז מען זאל 
וואס עס איז געטון געווארן מיט די אנדערע האלב  נישט טאן מיט אונזער הייליגע עדה דאס

סאטמאר, מיט בעלזא און לעבאוויטש א.ד.ג. עס איז א שרעקליכער פחד אריינגעבויעט אין די 
ערליכע אידן אז מען זאל זיך נישט אוועקרירן קיין זוז כל שהוא פון וואס מיר האבן מקבל געווען פון 

אנצוהאלטן די הייליגע מסורה. איבערהויפט נאכדעם וואס אבינו רועינו רבינו הקוה"ט זי"ע און 
נישט לאנג צוריק איז כמעט געלונגען איבערצובייטן דעם סאטמארן ציבור נאנט צו ווערן מיט די 
קרבי משפחתית קרייזן, און נאר ברוב חסדי השם און זעלטענע סייעתא דשמיא זענען רוב מנין 

בער פארשטענליך די אלארם וואס צינדט זיך אן ביי יעדע ובנין אפגעראטעוועט געווארן. איז דערי
 מערכה וואס איז נוגע די עתיד הדורות פון יהדות החרדית בארץ ובגולה.

 
אבער טייערער חבר: סאטמאר האט א ערליכע הנהגה ב"ה, ערליכע דיינים, און ערליכע 

ר איין זאך צו זאגן, איך שתדלנים, און א ערליכער ציבור וואס זוכן דעם אמת'ן אמת. איך האב די
זיך אפצוגעבן מיט דיינע פחדים, לאמיר זיך   האב נישט קיין צייט יעצט פאר די קומענדיגע חדשים

ווי אויבן דערמאנט, ווענדט זיך  3טרעפן נאכן מערכה און דאן וועל איך הערן פון דיר איינס פון די 
  אין וועלכע קאטעגאריע די ביזט.

 
 -ליכע וועסטו זיך בלויז פארענטפערן פאר דיינע געשרייען אז אנהייב מערכה אויב ביזטו פון די ער

האט דאס אויסגעזען פארנעפלט און עס איז געווען בארעכטיגט די געשרייען. און  -ד.ה. היינט 
אויב ביזטו וואס האבן אנדערע פראבלעמען מיט די הנהגה וועסטו ווייטער טרעפן איין נקודה 

פון די שתדלנים דורכאויס די מערכה און ווייטער פארזעצן צו שרייען. און אין  אדער איין סטעימענט
בעסטן פאל וועט מען דעמאלטס הערן "א מזל איך האב געשריגן, ווען נישט וואלט ווען די הנהגה, 

 אדער שתדלן אפגעפירט דעם גאנצן כלל ישראל"
 

ומענדיגע עטליכע חדשים דורכאויס די דעריבער טייערע חבר גיי איך זיך נישט קריגן מיט דיר די ק
מערכה, לאמיר בעסער זיך טרעפן אין עטליכע חדשים און מיר וועלן ווייטער לעבן שוה בשוה. 

  ביז.... די קומענדיגע מערכה

 Aug 8, 12:16 PM • וואלף בער לעווי

 

  נישט פארגעסן מען האלט נאך אינמיטן די עופות...

 Aug 8, 12:26 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

remember what shmiel mordcha wrote yesterday on group that SHMIEL TRIGER have 
connections with big anti vaxx groups where he offered for UJO and DER YID a lot money, 

SO ITS OPEN FOR CONCPERENCYS THAT HE RECIEVES MONEY FOR HIS 
WORK................................ 

sorry my keyboard only haves english) 

ביי די פרשה פון די וואקסינען האט ער געשיקט פאר ר' משה דוד אז ער ארבעט מיט ריזיגע 
גוי'יאשע ארגאניזאציעס און ס'איז דא א געוואלד געלט, און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'. 

אין דער איד א גאנצע גוי'אישע ביכל איבערצוטייטש, און  ער האט פרובירט אריינצושיקן



געזאגט אז ער איז גרייט זיך צו קאסטן. איך ווייס נישט וויפיל געלט ער האט טאקע פאר די 
   זאכן, אדער ער האט נאר אזוי געשפילט

 Aug 8, 12:38 PM • יחיאל נטע גליק

 

קע שמועס פון א ת"ח קעגן אויסהערן געדענק איך אז ביי פרשת חכמת לב איז כעווען א שטאר
 האטליינס פון לצים אפילו פאר אינטערהאלטונג

  עס קען צוניץ קומען אויב איינער געדענקט פרטים ביטע אין אישי

 Aug 8, 12:38 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'.

  און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'.
  ת מיט אים וכו'.און מ'קען מאכן שב

  און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'.

  און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'.

  און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'.

               און מ'קען מאכן שבת מיט אים וכו'.

 Aug 8, 12:38 PM • יחיאל נטע גליק

 

9%D7%9D%20https://www.dropbox.com/s/41z0brn2hxdg72s/%D7%90%D7%97%D7%9
-%D7%9C%D7%93%D7%A2%D7%94%20

%20%D7%94%27%20%D7%93%D7%91%D7%A8%D7%99%D7%9D%20%D7%A2%D7%98%
-20

%20%D7%9E%D7%A2%D7%A8%D7%9B%D7%AA%20%D7%A1%D7%90%D7%98%D7%9E
%D7%90%D7%A8.wav?dl=0 

  שמועס 114היינטיגע 

 Aug 8, 12:42 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ? פון

 Aug 8, 12:42 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  הרב וואגשאל

 Aug 8, 12:43 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  וואס איז וועגן דעי שריאל לאנדן וואס רעדט אויכט אויף די סאוער פייפ???
ע און עס איז געשטאנען א הויל -עס איז געווען פארשפרייט א צעטל מיט א אינטערוויא פון אים 

  להד"מ............ -בלאף אז ער איז יד ימינו פון ר' אהרן שעכטער 

 Aug 8, 12:44 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

דעם מיטוואך נאכמיטאג איז ווידער פארגעקומען א שטורעמישע אסיפה אין שטוב פון כ"ק    
רכגעטוהן די לעיק ווי די רבנים ועסקנים האבן דו-מהרז"ל שליט"א אין סוואן-אדמו"ר מסאטמאר

נושא קרוב צו צוויי שעה און אזוי אויך איז אויפגעברענגט געוואן פארשידענע פלענער וועלכע ליגן 
גרייט אפצושלאגן די שרעקליכע גזירה. ביים אסיפה האבן זיך באטייליגט צווישן אנדערע: כ"ק 

ך, אב"ד ישראל יו"ר וועד להגנת החינו –אדמו"ר מגאלאנטא שליט"א, כ"ק גאב"ד קאשוי שליט"א 
והזמנים און נאך. אויפן פלאץ האבן די רבנים שטארק מחזק געוועהן דער וועטעראן עסקן ר' משה 

דוד נידערמאן הי"ו, ווייטער אנצוגיין מיט די עבודת הקודש, און אזוי אוך האבן זיי 
'פערל'ס' אונטערגעחתמעט א בריוו ווי זיי שטיצן די ארגאנעזאציע 'פערל'ס' און שטעלן קלאר אז 

פירט זיך לויט די הוראת הרבנים שליט"א. דאס יהדות החרדית איז אנטשלאסן אנצווענדן אלע 
     מיטלען לדורן לתפלה ולמלחמה להעביר את רוע הגזירה, ובשם ה' נעשה ונצליח.

  קול בחצרות אימעיל

 Aug 8, 12:45 PM • וואלף בער לעווי

 

שריאל   פרטים ווער עס האט א השפעה אויף דעם עס איז גראדע כדאי ווער עס ווייסט מער
  צוליב וואס ער האט א גרויסע מייק אין דעם להבין צייטונג לאנדן

 Aug 8, 12:46 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

סתם כדי מיטצוטיילן, לעבן מיר אין כולל זיצט א תמימות'דיגע יונגערמאן וואס קומט פון אנטווערפן 
עהויבן צו דרייען א קאפ וועגן געלט נעמען זאגט ער איך ווייס נישט וואס און זיין חבר האט אים אנג

די רעדסט אין אנטווערפן נעמט מען נישט קיין איין פעני פון די רעגירונג און מען האט צרות צרורות 
  איבער חינוך

Unknown • Aug 8, 12:59 PM 

 

 די זעלבע איז אין מאנטריאל
פראבלעמען אז אינגעלייט מיינען אז דא האנדלט זיך פון א ארויני עס איז דא איינע פון די הויפט 

 זאלי פייט אדער סלאנים שטערנבוך פייט
  דא איז א פייט מיט א גאווערמענט

  גארנישט קיין קינדער שפיל

 Aug 8, 1:00 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אין מאנטריאל נעמט מען גארנישט?

 Aug 8, 1:01 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן



 

  הרב וואגשאהל זאגט גאנץ גוט אויף מערכת

 Aug 8, 1:04 PM • שמואל י

 

 

 Aug 8, 1:04 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  שכח ר' יעקב יצחק פאר נעמעם דיין קאנטרי, נא ווער נאך רופט זיך אן?

 Aug 8, 1:05 PM • שמואל י

 

 הגרי"י פישר זצוק"ל בענין ת"ת "אבן ישראל" ע"ש של הראב"ד
הם התקפלו ולאחר שבני הראב"ד הורו להם להסיר את השם הם גם החליטו על אי פתיחת    

 הת"ת.
  ידיעה מעכשיו

 Aug 8, 1:06 PM • יצחק ווייס חברי

 

@Yiddish_Niyes: NEW: Hotline 
 ווער עס האט פרטים ביטע אין אישי

3959947@gmail.com  

 Aug 8, 1:10 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  מען קען אים לאזן א מעסיזש?

 Aug 8, 1:13 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  נאכנישט שיקן ווייטער די געקעפיקטע קו"ק ווייטע

  געגרעפיקטע*

 Aug 8, 1:16 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

T...צו שפעט  

what is the issue? 

 Aug 8, 1:20 PM • וואלף בער לעווי

 

  מאך נישט דערפון א בארג עס פעלט אפשר אויס אפאר קליינע קארעקשנס

  עס איז שוין יא קאנפערמט

 Aug 8, 1:32 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

איך האב שוין לאנג נישט געזען אזא געלונגענע בריוו פון רבנים... בכלל נישט אטאקירט די 
שוגאים, ניטאמאל געהעריג געשריבן אז זיי האבן מברר געווען די פרטי הדברים און געזען אז זיי מ

טוהן גוט (דעמאלטס צייגט עס כאילו מ'האט חושד געווען די עסקנים.. נאר אריינגעשטעלט איין 
די אומשילדיגע שורה וואס צוווארפט די טענה וואס עולם גולם זינגט די לעצטע פאר וואכן אויף 

האטליינס, און אויף אייוועלט, און אין די שולן אז עסקנים טוען אויף די אייגענע האנט. וז"ל וגם 



שמענו פרטי הדברים מפיהם של סגל חבורת הרבנים הגוה"צ שליט"א אשר העסקנים החשובים 
  הנ"ל שואלים בעצתם ופועלים עפ"י הדרכתם ודעת תורתם על כל צעד ושעל...

Unknown • Aug 8, 1:37 PM 

 

  ווידער זענען זיי בראש המערכה...

 

 Aug 8, 1:39 PM • וואלף בער לעווי

 

און אנדערע ווערטער, מ'פארענטפערט נישט די עסקנים פארוואס זיי טוען יא גוט! מ'פארשט נישט 
די עסקנים! מ'אנטפלעקט נישט פארן עולם אז עס איז יא דא רבנים!מפארציילט פשוט צווישן די 

אינמיטן פארציילן די השתלשלות פון די אסיפה,אז עס איז דא ערנסטע רבנים וואס שטייען  שורות
  בראש...

Unknown • Aug 8, 1:41 PM 

 

 פון גליון קול החינוך
  אן קיין בושה האבן זיי אויסגעלאזט שטיקלעך פון רבי'ן



 

נגט מעג מען האבן זיי יעדע פלאץ ווי די רבי שרייבט זאגט אז דאס וואס די רעגירונג פארלא
  אויסגעלאזט

 Aug 8, 1:46 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

דאס איז א געוואלדיגע ישועה אז די אהרונים טרעפן וויאזוי צו פיטערן זייער עולם אז זיי זענען די 
זאך, אזוי ווערט נישט קיין ווינט ביי זיי זיך אפצולאזן פון די פאראייניגטע פראנט, און עפענען אן 

  יגענע פראנט...אי

Unknown • Aug 8, 1:46 PM 

 

   די חוצפה פון דעם קול החינוך איז אין לשער כאילו מיט קנאות קען מען טוען וואס מען וויל

 ch724  • Aug 8, 1:47 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ווער מאכט דער קול החינוך

 Aug 8, 1:48 PM • יצחק ווייס חברי

 

וואס די רעגירונג פארלאנגט איז היינט אנדרש   דאן מסכים געוועןהגם דאס וואס דער רבי האט 
 מיר קענן נישט טוען מער ווי דער רבי האט אונז געלערנט

 בחכמתו האט ער געוויסט ווי איין און ווי אויס
  אבער פאדרייען א דרשה איז א פשע בל יכופר

 ch724  • Aug 8, 1:49 PM משה-ברוך-וואלף

 

  החינוךווער מאכט דער קול 
  פון קרית יואל שמחה שלום לויבדאס איז 

 Aug 8, 1:50 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  עפעס מיט דער יואל לויב?

 Aug 8, 1:50 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 א ברודער ......
  ער איז אבער מער א מעסיגער

 Aug 8, 1:52 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ס'איז וויכטיג צו מאכן א צעטל, בנוסף צו בית דינ'ס בריוו, שרייבן  -ב לגבי די קאמפיין תשעה בא
אז עס וועט זיין א דרייוו וכו' תשעה באב. ס'איז וויכטיג דער גאס זאל זען ס'רודערט זיך, און דער 

בית דינ'ס בריוו וועט אויך בעסער הענגן אלס חלק פונעם קאמפיין. איך האב באקומען רופן פון 
ון ר' יואל שניטצלער ער וויל אויך טאן דארט. מ'דארף מאכן א ווינט אין אלע בארא פארק פ

  אונזערע געגנטן

 Aug 8, 1:54 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

  סור מרע דער עולם זאל אקעגן קומען מיט עשה טוב!  גענוג מיט

 Aug 8, 1:55 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

רע פון די משוגעים, אצינד גייט אי"ה יעדער דא אנטייל דורך עשה טוב זאל מען צוקומען צום סור מ
נעמען און די דרייו און די קומענדיגע טעג לאור די שטארקע קריאה פון הרבנים הגאונים הצדיקים 

  נחלצו חושים!!  גדולי התורה עיני העדה שליט"א.

  ארויסצוהעלפן דעם דרייוו

 ch724  • Aug 8, 1:58 PM משה-ברוך-וואלף



 

אמסבורגווילי
 בארא פארק

  מאנסי
 קרית יואל

בלומענגרוי
 דזשערסי

 בלומענבערג
 לעיקוואד

 מאונטענס
 לפידות

 וואדרידזש
 ראלי האטעל

וואדבערן
  מחנה דברי יואל

 אלע קעמפס
 וואו נישט ?

 Aug 8, 2:02 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ווי איז שוין מסודר?

 Aug 8, 2:03 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

היינט איז מען ארומגעגאנגען אין אלע כוללים איינשרייבן אינגעלייט צו זיצן אין די בתי מדרשים אין 
  ווילימסבורג קומענדיגע דינסטאג אין מיטוואך צופרי און ביינאכט ,היו נכונים!

 Aug 8, 2:30 PM • לייבוש לאנדא

 

איבער די דעת תורה וואס ווערט אגב איז היינט געווען א געשמאקע ארטיקל אין דער איד 
דערהערט פון די מנהיגים פון די בני תורה שליט"א איבער נישט נעמען געלט. באגלייט מיט 

פייערדיגע ציטאטן פון רבי אשר דויטש. אפילו איך בין נתפעל געווארן ווי שארף ער האט 
   גערעדט.

ציטורט אין.... הפלס, די צייטונג וואס באגלייט מיט א קאפי ווי ר' אשר'ס פייערדיגע דיבורים ווערט 
  איז לויט קול מלחמה/טאמבאק פיהל ערגער פון די יתד נאמן.

Unknown • Aug 8, 2:37 PM 

 

  שיק עס פאר קול מלחמה און ער שיקט עס גראד ווייטער....

 Aug 8, 2:40 PM • וואלף בער לעווי

 

 Aug 8, 2:43 PM • יחיאל נטע גליק

 

ערשט ווערט ציטירט די ווערטער פון זיין נייע רבי, רבי צבי פריעדמאן. דער וואס  ובפרט אז צום
האט דאס געמאכט האט געארבעט מיט חכמה, ער האט צום ערשט אראפגעברענגט פייערדיגע 
דיבורים פון רבי צבי פריעדמאן, אז מ'זאל נישט זעהן אז זיינע מאטיוון זענען צו מגלה זיין אז רבי 

  ז נישט אזא שגץ ווי קול מלחמה לייגט אים אראפ.אשר דויטש אי

Unknown • Aug 8, 2:44 PM 

 

  רב גליק וואס איז דיין אימעיל?

 Aug 8, 2:53 PM • וואלף בער לעווי

 

  רבי ישעי וויס וועט פארלערנען איכה ווי יאר יערליך

 Aug 8, 2:54 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  איכה ישבה בדד...

 Aug 8, 2:54 PM • אלף בער לעוויוו

 

איינער גייט נאך זאגן אז דער גאנצער עולם איז געקומען מחזק זיין ר' ישעי פון די שווערע 
  אומגעהויערע רדיפות................

 Aug 8, 2:55 PM • חיים וויינבערגער



 

   רב גליק וואס איז דיין אימעיל?

 Aug 8, 2:56 PM • וואלף בער לעווי

 

 

 Aug 8, 3:02 PM • חיים וויינבערגער

 

yechilgluck@gmail.com 

 Aug 8, 3:03 PM • לייבוש לאנדא

 

  סקווירא האט היינט ארום געשיקט:

 
 גאר א וויכטיגע מעסידזש פון די מוסדות בנוגע די גזירות החינוך

 גערדורך: יוסל לונ
 

–ווי עס איז שוין ברייט באקאנט האט די ניו יארק סטעיט רעגירונג עדיוקעישן דעפארטמענט 
זיך שטארק פארלייגט ארויסצושטעלן פארשריפטן איבער וואס  -אנגעפירט דורך די קאמישאנער 

 עס זאל פארלאנגט ווערן געזעצליך צו לערנען מיט די קינדער אין די פריוואטע שולעס, וואס איז
אגאר גרויסע רוחניות'דיגע געפאר פאר די עתיד פון אונזערע קינדער אין אונזערע מוסדות  -כמובן 

חדרים, מיידל שולעס און ישיבות, און די גאנצע מערכה איז ליידער א דירעקטע רעזולטאט פון א  -
ירט דורך קאמפיין קעגן די הייליגקייט און ריינקייט פון אונזער חינוך וואס ווערט אנגעפ-העצע

 אפאר פורקי עול, וה' יערה עליהם רוח תשובה ממרום
 

) אז מען זאל ביי טייל יארגענג לערנען בערך פיר א 1די פארלאנגן פון די עדיוקעישן דעפט' איז 
)אז זיי זאלן קענען 2סובדזעקטס א טאג.  12האלבע שעה א טאג לימודי חול און ביי טייל יארגענג 

ן די אינהאלט וואס 'מוז' אלס מיט אונזערע קינדער געלערנט ווערן לויט אריינרעדן, און אויסשטעל
וויכטיג, אריינגערעכנט אין דעם ענינים וואס איז פארמישט דערין  -לשיטתם  -דאס וואס איז 

) אז "זיי" זאלן דארפן באשטעטיגן ווער עס איז 3כפירה און זוהמא אויפן נידריגסטן פארנעם ה"י. 
 יגנט צו זיין א טיטשער צו לערנען מיט די קינדער די לימודי חוליא אדער נישט געאי

 
צום ערשט האט די קאמישענער ארויסגעשטעלט די פארלאנגען אויף א שוואכערן פארמאט, אויף 
וואס די סטעיט געריכט האט פאר דעם יו"ט פסח העעל"ט גע'פסקנ'ט אז אויף דעם פארנעם האט 

אליינס צו אינפארסירן, און אויב זי וויל דאס געהעריג די קאמישאנער נישט קיין מאכט דאס 
אלס  -איינשטעלן דארף זי דאס עמטליך ארויסשטעלן אלס געזעץ, וואס פארלאנגט אויטאמאטיש 

אז עס דארף צוערשט ארויסגעשטעלט ווערן פארן פובליק זיך צו לאזן  -חלק פונעם פראצעדור 
 הערן דערוועגן

 
די עדיוקעישן דעפט' דאס טאקע אריינגעגעבן צו די בארד אוף  מיט עטליכע וואכן צוריק האט

רידזשענס, אלס פארלאנג דאס געהעריג אריינצולייגן אין דעם געזעץ פון ניו יארק סטעיט ה"י. 
וואס מיר דארפן נישט מסביר זיין די שעדליכקייט און סכנה פון אזא שרעקליכע גזירה וואס 

ות הדת פון די הייליגע תורה ביי די צעירי צאן, תלמידי באדראעט חרוב צו מאכן רח"ל די יסוד
  ותלמידות המוסדות

 Aug 8, 3:24 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ב"ה רוב ציבור האט עס גוט אויפגענומען! דער כח הנהגה מיט נעימות המדות ארבעט שטארק!!

 Aug 8, 3:32 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

ן מעג נאכאלץ פארלאנגען פון ר' ישעי' און ר' מנשה אז ביי אונז אין די בתי איך מיין אבער אז מע
מדרשים האבן זיי נישט צו זאגן אנדערש ווי כ"ק רבינו שליט"א דער מנהיג העדה, מיר טערארזירן 
נישט מענטשן וואס האלטן אנדערש, אבער אין ביהמ"ד פאר אונזער ציבור מעג מען נאך אזויפיל 

  רעספעקט האבן.

 Aug 8, 3:33 PM • בארא פארק

 

100% 

  מ'ברויך נישט זיין א משלם רעה תחת טובה



 Aug 8, 3:34 PM • וואלף בער לעווי

 

  אלץ וואס האט ר' חיים הערש נישט אונטערגעשריבן?

 Aug 8, 3:36 PM • בארא פארק

 

  עס פעלט נישט אויס צו זאגן זיי פארשטייען שוין אלעס...

 Aug 8, 3:36 PM • חיים וויינבערגער

 

ב"ה און אלע בתי מדרשים האט דער עולם החחנט זייער שטארק אויפגענומען דעי היסטארישע 
קול קורא מיט די קלארע החלטות פון גדולי הרבנים, עוד ישראל רד עם קל, ברוך לא אלמן 

מיר גייען ישראל! מיר האבן ערליכע מנהיגים וואס זארגען זיך פאר אונז און פארטרעט אונז אין 
ווייטער זיין כפוף תחת הנהגתם די תורה, די ריכטיגע דרך המסורה און די כוח הנהגה איז נישט 

באנקראט, די צורידערטע משוגעים פארטרעטן קיינעם נישט, און ס'אינטערסירט נישט קיינעם 
  זייער שטותים!

 ch724  • Aug 8, 3:39 PM משה-ברוך-וואלף

 

נישט געזיצען ביי די אסיפה, נאר די וואס זענען געזיצען האבו ווייל ר' חיים הערש איז 
  אינטערגעשריבן (חוץ די רבי).

 Aug 8, 3:41 PM • ברוך כץ

 

  אויף דעם איז די קשיא פארוואס איז ער נישט געזיצן דארט?

  ח"ו נישט איך פרעג דאס

 Aug 8, 3:43 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

עכניק האט ער נישט געקענט, אבער גראדע איז ער אין די נושא און נישט אלץ די נושא פשוט און ט
  האט אפילו אנגערופן עפעס א רב מסביר זיין די מציאות, ואכמ"ל

 Aug 8, 3:43 PM • ברוך כץ

 

 Aug 8, 3:45 PM •  יואל לויפער

 

  וואס איז דאס דער שטיבל

? 

 Aug 8, 3:46 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  נישט קיינער ווייסט

 Aug 8, 3:47 PM • משה שווארץ

 

  דער פאטאגרעפער

 Aug 8, 3:50 PM • חיים וויינבערגער

 

  ווער איז די "בנינו" עדס און "דער איד" וועגן די גזירות החינוך?

 Aug 8, 3:50 PM • וואלף בער לעווי

 



 

 

ם אין מחנה דברי יואל -יכ"ק מרן רבינו שליט"א שפאנצירט מיט בנו חביבו הגה"צ אב"ד דקהילתינו 
  אין סוואן לעיק

 Aug 8, 3:51 PM •  יואל לויפער

 

  ר' יחיאל וואס פשט אז טריגר שרייבט זיך אלס קריסט ? אזוי ווייט ?

 Aug 8, 3:53 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  קען מיר איינער שיקען די דאונלאדעד רעפארט? ווער האט עס?

 Aug 8, 3:56 PM • וואלף בער לעווי

 

dont know; either hes subscribed in such christian companies and institutes either he 
write some places as he is a christian, or he is in a group of mostly christian 

 Aug 8, 3:59 PM • יחיאל נטע גליק

 

  הבריאות (דאקטער אפונטמעט) ר' חים הערש איז געווען אין שטאט נאכטן צוליב מצב

 Aug 8, 3:59 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  רח"ל

  יש"כ ר' יחיאל

 Aug 8, 4:00 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

   https://secure.actblue.com/donate/achimladiah    

 Aug 8, 4:53 PM • וואלף בער לעווי

 

  פון וועלכע עיטש (בחורים) קען מען שוין אונטערשרייבן די פאטישאן?

Unknown • Aug 8, 5:55 PM 

 

  יאר 16

 Aug 8, 6:05 PM • 3משה -רוךב-וואלף

 



אין קרית יואל וועט מען זיצן בעז"ה תשעה באב נ"מ אין אלע קהלי'שע בתי מדרשים פאר 
פאטישאנס. ווער עס ווייסט א נאמען וואס וואלט געקענט זיצן אין אנדערע שולן זאל ביטע מעלדן 

845-637-9434  

Unknown • Aug 8, 6:08 PM 

 

ארויפגעלייגט די אחים לדעה לינק. אנטשולדיגט פאר'ן עירוב קודש וחול, ייש"כ פאר ווער ס'האט 
אבער מ'מוז אנקומען צום מעיאר און פאקטיש אפילו לגבי חינוך שלעפן זיי שוין פיר יאר פארוואס 

מאסטער רייסט אים אראפ. ער האט אפילו געהאט אן אינוועסטיגעישאן דערפאר. איך קען ענק 
ס'איז אים אריינצוברענגן א שיינע זאך. איך בעט אויב מעגליך מ'זאל  נישט זאגן ווי וויכטיג

אבער בעטן וואס מער מענטשן עס צו טאן. נאכאמאל,  -קין פעני נישט מער  -דאלאר  1אריינלייגן 
איך פארשטיי ס'איז אומבאטעמ'ט צו פאנדרעיזען פאר א נידריגן ג, אבער דאס האט יעקב אבינו 

און דאס איז גראדע א ביליגע דורון, און אגב, ס'קוקט אויס אז דאס גייט  אונז געלערנט, לדורון,
  אים גארנישט העלפן, אבער ער וועט זען אז מ'האט געענטפערט זיין רוף

אויב מ'קען נישט עפענען די לינק, קען מען מיר שיקן די קרעדיט קארד נומער, עקספיירעישאן, 
  aawriting@gmail.com לייגן. מיין אי. מעיל איזנאמען און אדרעס, און איך וועל עס אריינ

 Aug 8, 6:21 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

 יישר כח ר' ארי' פארן זיך שטעלן דא בראש המערכה אין קרית יואל ,כה לחי !!!
 

  רבותי די עשה טוב דארף זיך ריקן ווייטער.
וויליאמסבורג און קרית יואל איז שוין דא עסקנים וואס טוען, און יעדער זאל אוודאי שטיין ב"ה 

 לימינם.
 ווי זענען די עסקנים פון די אנדערע שטעט ????

  שטייט אויף פון שלאף !??????????????????????????????

  בארא פארק נו ריפט אייך אן !!

 Aug 8, 6:23 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

' יואל שניטצלער האט מיר געזאגט אז ער איז גרייט צו העלפן אין בארא פארק. מיט וועמען קען ר
  איך אים שטעלן בקשר.

 Aug 8, 6:24 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

  .ער האט דא עקסעס...............................................................................................

 Aug 8, 6:29 PM • יחיאל נטע גליק

 

ס'וואלט געווען כדאי צוזאמענצושטעלן די צוויי און ווייזן ווי אזוי דער 'קול החינוך' איז מסלף דברי 
   אלקים חיים צו טוישן דער מכוון און משמעות.

  און עס לאזן ארומגיין אויף איי וועלט וכו'

 Aug 8, 6:31 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

  ול מלחמה האט עס ארומגעשיקטק

 Aug 8, 6:31 PM • יחיאל נטע גליק

 



מיט די טעג ווען מען וועט   מען דארף צוזאמשטעלן א קנאקעדיגע באריכט אויף מערכת סאטמאר
  זיצן פאר פעטישנס און אלע שטעט

  מאנסי אידן וואו זענט עטס ?

 Aug 8, 6:38 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 ויטשחיים שלום לעפקאו
 

 פֿון װיקיפּעדיע
 

 קפיצה לניווטקפיצה לחיפוש
 

חסיד וואס איז היינט אן אקטיווער  סאטמארער איז א געוועזענער חיים שלום לעפקאוויטש
מאנסי. ער קומט פון די פארצווייגטע, איינפלוספולע  באוועגונג פון נטורי קרתא מיטגליד אין די

טאגס סאטמארער -צו-ועלכע פארנעמען היינטלעפקאוויטש פאמיליע אין סאטמאר, פיל פון ו
 פירערשאפט פאזיציעס.

 
לעפקאוויטש איז נאך אלס בחור אין ישיבה געווען פון די קאכעדיגע בחורים, ער איז א תלמיד פון 

שליט"א, ביי אים איז ער צוגעצויגען געווארן צו פרומקייט, זיין  מאיר טודרוס זילבער יאוואזשנע רב
ע נ"י, פון די איינגעזעענע סאטמארער בעלי בתים, פלעגט אייביג מקרב זיין טאטע הרה"ח ר' יוש

שליט"א אין מאנסי, זיין  משה דוב בעק די קנאים, ווצב"ש תורה ויראה אין ירושלים, און אויך הרב
טאטע ר' יושע נ"י האט אויך א פונק פון קנאות, ער האט זיך ארויסגעשטעלט אנטקעגן סאטמאר 

דירות פרשה, דעמאלטס איז זיין זוהן אוועק קיין אר"י לערנען ביי די בריסקער, ביי די בעדפארד 
 דארט איז ער נתקרב געווארען צוביסלעך צו די ירושלים'ער קנאים.

קרית יואל סקול דיסטריקט, ווי ער איז  אקטיוויזם האט זיך אנגעהויבן ביים קנאות זיין
זאלן וויסן  גוים כע קלאגעס מוחה געווען פאר אלעאראפגעפארן קיין אלבאני און ביי אלע געריכטלי

אז דאס איז קעגן אידישקייט. צוזענדיג אז קיינער שטייט נישט מיט אים פון סאטמאר איז ער 
געווארן זייער מאוכזב און פארביטערט און זיך געפאקט פעק איין שיינעם טאג מיט די גאנצע 

משה  זיך צו באזעצן און וואונען נעבן ר' מאנסי יןקי וויליאמסבורג משפחה זיך אריבער געצויגן פון
  בער בעק,

היינט צוטאגס פירט ער אן אייגן גאנג און איז נישט איינשטימונג מיט הרב בעק מער ליבראל און    
 פיל ברייטער, די חסידים פון הרב בעק האלטן אים פאר איינער וואס איז פארכאפט און ציונות.

נט פארבינדן מיט הרב יחזקאל גאלד דיין שערי חסד אין מאנסי. ער האט ער איז פיל יארן זייער נא
כדי צו ראטעווען אידן  לואיס פאראקאן אנטיסעמיט מקשר געווען הרב גאלד מיט דעם באוואוסטן

 אויפן שטייגער פון נטורי קרתא, איראן אין
אפגעשאקעלט פון וואס הרב גאלד האט דערנאך זייער געליטן פיל פון זיינע שטיצער האבן זיך 

 אים.
ווי אויך ביי דער פרשה פון ישראל משה וויינגארטן איז ער געווען דער פארמיטלער צווישן הרב 

 גאלד מיט דער פרוי וויינגארטן וואס פיל רבנים זענען זייער ברוגז געווען אויף זייערע פעולות.
סאליד און פראפעסיאנעלן  ער פירט אייגענע מחאות, און פרובירט ווייזן פאר דער פרעסע א מער

 שטאנד.
 רעדאקטירן קוואַלטעקסט] | וועבלינקען[רעדאַקטירן

ווערט  ציונים קנאים, מוחה אויף די נטורי קרתא פון די הויפט סאטמאר חיים שלום לעפקאוויטש ר'
 ציוני. (ווידעא קליפ) איבערגעריסן פון

  קאַטעגאָריעס:

 ch724  • Aug 8, 6:47 PM משה-ברוך-וואלף

 

 מען האלט אינמיטן עשה טוב\
  יעצט אריינבאקומען אז בארא פארק איז מסודר

 Aug 8, 6:48 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ווער יואל שניטצלער? ארי' לייב בערגער?

 Aug 8, 6:48 PM • בארא פארק

 

  ר' יואל העלף ארויס דארט!!

 Aug 8, 6:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ו העלפן כ'קען פשוט נישט נעמען אויף זיך אינגאנצן כ'בין פארנומען מיט א יולדת כ'בין גרייט צו צ
  אבער בעזהשי"ת העמיר פרובירן צוצוהעלפן

  ווער גייט למעשה זיין בראש המערכה אין ב"פ?

 Aug 8, 6:49 PM • בארא פארק

 

  לעס איז כדאי ארויפצולייגן דא די בילדער ווי ער שטייט אין איראן מיט די שא

  חיים שלום לעפקאוויטש

  און פון תימן.



 ch724  • Aug 8, 6:55 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ווער גייט למעשה זיין בראש המערכה אין ב"פ?
 

  לוי יצחק שווימער..

 Aug 8, 6:57 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  וואס טוט זיך מיט די קאנטריס?

  ווער נאך קען קעיר נעמען פון זיין קאנטרי?

כט עפעס ספעציעלע קאמפיין צעטלעך? וויאזוי קומט אן אלע צעטלעך אין די קאנטריס? ממא
דאכט זיך כהאב געהערט אז סאיז דא איינער וואס ברענגט עס אין אלע קאנטריס און פיקט דאס 

  אויף וויסט איינער מער אינפא.?

 Aug 8, 8:12 PM • שמואל י

 

מיטינג אין מאנסי מיט די עסקנים פון אלע קהילות, די ארונים שיקען יעצט אז ס'איז געווען א 
  די אדערמינסטראטער פון קרית יואל, -ס'האט גערעדט דארט ש ווייס

  פיטישינס פאר חיים דוד צוויבל. 20000און אויכט וואו אהרן יוסל געט איבער 

 ch724  • Aug 8, 8:20 PM משה-ברוך-וואלף

 

  די ארונים גייען מיט די אגודה??

 Aug 8, 8:21 PM • 3משה -ברוך-לףווא

 

 Aug 8, 8:40 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 אין מאנסי איז שוין 'סאטמאר' מער ווייניגער געקאווערד !!
  הן די כולל, הן בית מדרש, והן די עלטערן האבן באקומען אינדערהיים די פעטישן'ס

 Aug 8, 8:41 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  וואס עס איז געווען ביי די אסיפה אין מאנסי היינט, ווער האט דאס געמאכט?איינער ווייסט 

-news/675508/230-https://www.google.com/url?q=http://crownheights.info/chabad
-yeshiva-drop-to-state-on-call-professionals-health-mental

6000&usg=AFQjCNG30CD30Qregulations/&sa=D&source=hangouts&ust=156536936404
Y6PZ2P3926Zxs5yDZh7w 

 Aug 8, 9:37 PM • יחיאל נטע גליק



 

 אין מאנסי איז שוין 'סאטמאר' מער ווייניגער געקאווערד !!
 עס איז כדאי ווער עס רעדט מיט די הנהלת המוסדות דארטן מען זאל שיקן א דערמאנונג

  ר די קול קוראווי אויכט אין ביהמ"ד זאל מען זיצן נאכאמאל לאו

 Aug 8, 9:44 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 

איך ווייס נישט אויב די אינפארמאציע איז אמת, אבער אויב עס איז אמת אז ער האט א 'מעסטער 
דעגרי' אין סייענס, און א 'בעטשהאלער דעגרי' אין ליבערל ארטס ענד סייענטס און ליבערל 

 געמיינער גוי!!!!!!!! איז דער פערזאון א קאלטולער עדוקעישאן-סטאדיס, און מאלטי
נאר היות מען טאר נישט חושד זיין קיין איד איז דאס לכאורה, און כמובן מאליו... אז עס איז א 

  פשוטע בעלאוני וואס ער וויל פארקויפן פאר זיינע פאלאוערס................

 Aug 8, 9:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

  און מאנסי פרטים יעצט געהערט פון א עסקן

 Aug 8, 9:53 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  נא?? זאג שוין!

 Aug 8, 9:54 PM • יחיאל נטע גליק

 

   איבער די אסיפה אין מאנסי מיט ת"ת נועם אלימלך

 Aug 8, 9:54 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אסיפות היינט אין מאנסי? 2הייסט עס איז געווען 

 Aug 8, 9:55 PM • יחיאל נטע גליק

 

  פון אנפאנג וואך

 Aug 8, 9:55 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  נא?

 Aug 8, 9:56 PM • יחיאל נטע גליק

 

  גיב א מינוט

  עס האט דארט אויפגעטרעטן ר' ישעי' ווייס
 ער האט אויסגעשמועסט דעם געפערליכען מצב

 ער האט אויכט ערווענט אז האום סקולינג איז בכלל נישט קיין עצה
ביי די אסיפה איז אויכט אויסגעשמועסט געווארן אז אויפהערן נעמען געלט איז אויכט נישט קיין 

 עצה
עס איז אבער פארט די מעגליכקייטן אז אויב מנעמט נישט וועט מען נישט זיין פון די ערשטע אויף 

  די רייע

נעמען געלט אויב  די הנהלת המוסדות האבן איבערגעגעבן אז מצדם זענען זיי גרייט אויפצוהערן
  די עלטערן צאלן די געלט אנשטאטס......

 Aug 8, 10:00 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 



   ווי זענען אלע חסידים פון ר' ישעי'?????????

 Aug 8, 10:00 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ....דערווייל ווארט מען נאך צו הערן פון די עלטערן ווער עס איז גרייט צו אליין צאלן........

 Aug 8, 10:01 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  וויפיל קאסט א קינד?

 Aug 8, 10:02 PM • יחיאל נטע גליק

 

איך ווייס נישט אויב איינער האט געפרעגט ווייל ווי עס שיינט זענען די עלטערנן נישט גרייט 
  צוצולייגען געלט בשעת דאס איז נישט די סעלואשן

 Aug 8, 10:03 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  הייסט ער האט זיי אלעס חרוב געמאכט....

מען מעג זיך אפלערנען פון די ארונים.. עלטערע אידן זיצן פאר פעטישאנס אין גרויסן ביהמ"ד אין 
  קרית יואל



 

 אנחנו נלך באש ובמים" –נתניהו: "אני לא אפר את הברית עם החרדים 
וא לעולם לא יפר את הברית שלו עם ראש הממשלה נתניהו אומר בשיחות סגורות שה

החרדים. על פי הדיווח, נתניהו רואה בחרדים ברית אסטרטגית שיכולה לתת לו מעין מפלגה 
 מנדטים. עוד הוא חושש: בנט ימליץ על גנץ 50ענקית של כמעט 

ראש הממשלה נתניהו אומר בשיחות סגורות שהוא מנהל בימים האחרונים שהוא לעולם לא יפר 
שלו עם החרדים: "אני לא אפר את הברית עם החרדים, אנחנו נלך באש ובמים",  את הברית

 '.12נשמע נתניהו אומר למקורביו באותן שיחות סגורות, כך לפי דיווח הערב ב'חדשות 
על פי הדיווח של דפנה ליאל, נתניהו רואה בחרדים ברית אסטרטגית שיכולה לתת לו מעין מפלגה 

עוד עולה מאותן שיחות שנתניהו מעוניין לצרף לקואליציה עתידית  מנדטים. 50ענקית של כמעט 
שלו גם את הימין המאוחד ולשחזר את הקואליציה הקודמת שלו, שתעניק לו חסינות מכתב 

  אישום.

 
 פון קול מלחמה

 
 
 מעמד היסטורי של תהלוכת כאב לעבר בנין האו"ם על פשעי הגיוס   

  איינער ווייסט וואס דאס איז?

 Aug 8, 10:20 PM • נטע גליק יחיאל

 

  גאנץ א שיינע בריוו געווען אין דער איד איבער האט ליינס ווער קען עס דא ארויף ברענגן ?

 Aug 8, 10:25 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

עס קוקט אויס ווי איינער פון טשעט האט דאס געשריבן ווייל מיר האבן די וואך גערעדט דערפון 
  מיט אט די געדאנקן

 Aug 8, 10:27 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווער הייסט דא מ. פריעדמאן ?

  מה זה
   ]01-11 [Re רשות הרה"ג ר' דוד הכהן ראזענבערג שליט"א לפני מאות בחורי חמד במחנה .רב :

  טוב ד'סאטמאר בענין גזירות החינוך עיקר הדברים בדרשת יום ב' דברים ח"ב

 Aug 8, 10:30 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ר דוד האט געהאלטן דעם זונטאג א פייערדיגע דרשה

  שטטרק גערעדט פון ר משה דוד

  איך האף צו באקומען די דרשה

  איז דא א אנדערע קול קורא אןיסשטעל?

 Aug 8, 10:42 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  צר יהודהאין קעמפ האט ער אויפגעהאנגן א צעטל אז מקען עס הערן אויף קול או

אויך האט ר' דוד היינט ביי פרישטאג פון די קינדער דערציילט ווגן די נעכטיע אסיפה און קו"ק 
  דערנאך האט מען אויסגעטיילט די בריוו די קינער זאלן עס אהיימטראגן פאר די עלטערן

 Aug 8, 10:45 PM • שמואל י

 

 עפעס קומט שוין
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 Aug 8, 10:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

http://gen.sendtric.com/countdown/idwys7k54e 

 Aug 8, 11:47 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  שיינע זאך די קאנט דאון האסט עס אליין געמאכט?

 Aug 9, 12:08 AM • שמואל י

 

כ'האב גערעדט היינט מיט ר' מנשה פילאף'ס חברותא,                      הערט און שטוינט!!!!
(לעפקאוויטש), און כ'האב אים געפרעגט וואס ר' מנשה זאגט צו די קול קורא פון די (מנהיגי 

ה זאגט אז ישראל אן קיין נגיעות) האט ער מיר געזאגט נישט מער און נישט ווייניגער אז ר' מנש
-לאמיר צו    דאס איז פשוט פאלש, ער האט מעולם נישט אינטערגעחתמט אויף די קול קורא.

ווארטן און מ'וועט שוין זעהן נאך ס'וועט ארויסרינען אויף די גאס די זיוף פון ר' מנשה און די 
  אנדערע זיופים, וואס חומת הדת וועט דרייען מיט די צינג כדרכו...

 Aug 9, 1:30 AM • ברוך כץ

 

  איז אמת אז שמואל גבאי האט אריבער גערופן רבי ישעי ווייס?

 Aug 9, 1:31 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ווען רעדסטו? נעכטען?

 Aug 9, 1:31 AM • ברוך כץ

 

  יא

 Aug 9, 1:32 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

בער קומען צום רבי'ן, און גראדע האט זיך שמואל אביסל ניין! ר' ישעי האט גערופן אז ער וויל ארי
  פארהערט מיט אים.

 Aug 9, 1:33 AM • ברוך כץ

 

  ר' מנשה האט אויכט געוואלט אריבערקומען??

 ch724  • Aug 9, 1:43 AM משה-ברוך-וואלף

 

 דעמגאגיע אין היפאקראטיע אין קהילות סאטמאר
 
 

אין גאנץ קהילות סאטמאר. היתכן? אז מהערט אז מוויל  שוין קרוב צו א וואך וואס קאכט זיך 
איינפירן שינוים ווי אזוי מען האט געלערנט די לעצטע פאר צענדליגער יארן, אין נישט נאָר דאס 

נאָר מען האט אפילו פארופען אן אסיפה במחשכים. אין פארארדענט אלע מנהלים רוחניים 
לערנען צוויי שעה למודי חול. ווי אויך אז די מנהלים אויסצושטעלן א סדר היום אז מען זאל קענען 

זאלן נעמען אין די הענט אריין די למודי חול אין עס ארויפארארבעטען צו די זעלבע ניווא ווי 
 להבדיל די למודי קודש עפ״ל.

ווי פארשטענטליך האט זיך פין זיך אליינס אנגעצונדען א פייער, אין די ציבור תלמודי וחסידי 
מ׳וויל מאכען שוניים אין פשרות אויף די חשבון פין   האבען אנגעהויבען קאכען, היתכן ?סאטמאר 

 אונזערע טייערסטע פקדונות אויף די צאן קדשים שלא טעמו טעם חטא???
קען גאר זיין אז עס איז א שאלה פין ערקתא דמסאני וואס איז ביהרג ואל יעבור ??? וואס אז 

תורה אמער קיין איין רב דיין פין די קהלה כ״ש פרעמדע זענען מ׳טוט זאכען אָהן פרעגען דעת 
 נישט געוועהן ביי די אסיפה.

יונגעלייטליך ראצער׳ס  3-4ווי מאדנע עס קלינגט זענען אויפגעשטאנן א גאר ענגע גרופע פין 
שאפילו לא הגיעו לגיל שלושים ובראשם האברך הידוע... האבען אנגעהויבען מיט טעראר 

דעם ציבור הקדוש תלמודי וחסידי סאטמאר אנרופענדיג רבנים ועסקנים אויף אטאקעס נגד 
רעכטס אין לינקס זיך אנגעבענדיג פאלשע נעמען סטראשענדיג מיט די ערגסטע אויף די זעלבע 

 שטייגער פין די אנהויב נ׳ יארן,
זיך נישט זענדיג אבער בצר להם אז עס גייט זיי נישט. אין דער עולם איז נישט משוגע מ׳וויל 

לאזען פירן כצאן לטבח איז דער אברך הידוע אויפגעקומען מיט א וואזשיניגען 
 {אונטערגעבעט פון זייער חברי אין אר״י}  פלאן

 .wow מען גייט מאכן אן אסיפה!!!
מ׳העמיר צוזאמנעמן אלע רבנים ודיינים פין סאטמאר פון איבער גריעטער ניו יארק ובראשם די 

עט דן זיין נושא ונותן זיין איבער די גאר הארבע שאלה צו מען מעג משנה זיין חברי הבד״ץ ווי מ׳ה
 די סדר פין די למודי חול!!!!

  
די גאנצע ציבור שטייט געשפאנט מ׳ווארט אויס אויף די אסיפה צו זעהן וואס גייט ארויסקומען 

   ן פסקענען,הלכה למעשה על פי התורה אשר יורך לאמיר זעהן וואס אונזערע מנהיגים וועלע

מיטוואך דברים. דער עולם ווארט מיט איינגעהאלטענע  גרויסע טאג ענדליך ס׳קומט שוין די
אטעם צו הערן עפעס פין די אסיפה, איבער די פולמוס וואס עס איז אנטשטאנען ביי אנשי שלומני, 

 אבער מען הערט נישט גארנישט!!! שטיל!!!!!!!!!! אין קול ואין עונה!!!!!!!!!!!
עס הייבן אָהן קומען שמועות פון די אסיפה, יעדער פרעגט זיך נאך וואס האט מען גערעדט,  

קיינער ווייסט נישט!!! ענדליך איינער ווייסט צו זאגן אז מען האט עפעס גערעדט פון פעטישענס, 
ן אבער עס איז זייער מאדנע? ווייל קהל האט שוין געשריבען פאר דריי ואכין צוריק אז מזאל שיקע

 פעטיציעס און בכלל פאר דעם מאכט מען נאכנישט קיין אסיפה.



  
! איינער ברענגט שוין עפעס א ידוע אז הגה״צ ר׳ אברהם שלמה בלום האט מרעיש אה

ביכער וואס צוליב א פאָרגראַם פין אפאר דאלער פער קינד טאר  וועגען די טריפה׳נע  געווען  עולם
ן ליידער אויפהאלטען א אייגענע פאבלישוג אין מען טוט מען נישט דערמאנען דעם שם ד׳ אין מע

 עס בפועל רח״ל. אבער ס׳איז ווידער מאדנע ביז גאָר?
ווייל די שרעקליכע פארבלעם גייען שוין ליידער אָהן א היפשע פאר יאר און וויפיל מהאט זיך  

אין ווואאסס אאיזז  פרובירט איינצובהעטען איז עס אייביג ליידער געפאלען אויף טויבע אויער׳ען,
 יעצט געשהען???

אז מ׳דארף אין איילעניש פין איין מינוט אויף די צווייטע אין די קאנטרי פארופען אסיפה אין נאך  
 דערצו אין די נייין טעג????????

אנדערע האבען שוין געוויסט נאך צי זאגען עפעס מער מען האט מחזק געוועהן הרה״ח ר׳ משה 
אלדיגע פעולות במשך די אלע יארן ווי הצלת ילדי תימן, קברים, וכדומ׳ פיין דוד פאר זיינע געוו

די ברענעדיגע שאלה צו מען גייט משנה זיין די סדר פון לימודי  אבער ווואאססס איז געווארען מיט
 חול????????????

 !!!! אויף מערכת סאטמאר צינדט מען אָהן א גאנצע מעסעזש קעגן די מהרסים קיינערשא שטיל
כאפט נישט פינקטליך וואס מען וויל דא, וואס האט עס מיט די אסיפת הרבנים, ענדליך 

דאנערשטאג אינדערפרי ערשיינט אין דער איד א האלב גראפירטע צעטיל פון גאנצטע שורות מיט 
פסוקים און לאזונגען פין די גזירה אין דרכי השתדלות פין זאגען תהלים ביזען שיקען פערלס 

שעה כתה ב׳ כתה ט׳ סאבשעקטס  2 -שעה  1בער פין ברענעדיגע פראגע׳ס פין פעטישענ׳ס א
 קרוקילום׳ס ווערט נישט דערמאנט קיין פיפס.....

   

אין די מערסטע קאמיש איז נאך ביי די חתימות איז דאס א צעטעל פין די חברי הבד״ץ אדער 
חתמט און יעקב בער יא? נישט? פאר וואס האט די רבי שליט״א און די ראב״ד שליט״א נישט גע

פאר וואס איז מאנסי׳ער רב און מאנטריאל׳ער דיין נישט דארט אין לאנדען׳ער איז גאר יא דארט? 
אין פאר וואס איז פערלס אויטאריטעט אויסגעשפרייט אזוי ווייט ווי ביז לאנדען אין מאנסי נ.י. איז 

פערלס? איז דאס א בריוו פון נישט מחוייב זיך ארונטער צו ווארפען אינטער די שירעם פין 
סאטמערע רבנים צו תלמידי וחסידי סאטמאר בנוגעדעת קדשו פון רביה״ק זי״ע אדער א בריוו פין 

פרעמדע רבנים בנוגע די גזירת החינוך? בכלל זייט ווען פארחסמעט מען יעדע מורה צדק פין די 
ערע קהלה? אין די גרעסטע קהלה אין אויב יא ווי זענען אלע אנדערע צעהנדליגע פין די סאטמ

קשיא איז אויב די אסיפה איז געווען אזוי וויכטיג אז רב יעקב בער מסיגוט האט געמוזט משתתף 
 זיין איז ווי איז געהווען הגה״צ אב״ד ירושלים. מה נשתנה ירושלים מלאנדען?

  
ורך האברך וואס סע שטעלט זיך למעשה ארויס איז אז די גאנצע אסיפה איז פארופען געווארן ד

הידוע ועל פי עצתו והדרכתו והוראתו איז געפירט געווארן די גאנצע אסיפה מתחלתו ועד סופו ער 
 האט נאָר גערופען די רבנים וואס ער האט געהאלטן אז ער גייט קענען גוט ארום חוש׳ען.

די דיין הגה״צ המפורסם רבי זלמן לייב פילאף וואס ער האט באקומען א באריכט פין פאר אויס אז 
 איז באקאנט מיט ריכטיגע מצב האט ער עהם גערופען אויף א שפעטער ווי די אלע אנדערע.

ביים אסיפה האט אויפגעשטעלט ר׳ משה דוד רעדן פאר אריבער א שעה צייט. גלאנטא רב אין ר׳  
אברהם שלמה האט מען געזאגאט אז די אסיפה איז פארופען מחזק זיין ר׳ משה דוד אין זיי בידע 

האבען טאקע געהאלטן שטארקע דרשות איבער די לאנג יעריגע פעולות פון ר׳ משה דוד אין ווי 
 אויך האבען זיי מעורר געווען איבער די שווערע גזירת החינוך אין נ.י.

באשטעלט גוטע פאטאגראפירער׳ס. אין ווי אויך האט ער  אברך הידוע ביני לביני האט די
 סיקריקים.\גערעדט קעגען די מהרסיםארומגעשיקט מעסעזשעס אז מ׳האט 

   

אין מיט האט ער געהאפט אז ער וועט קענען איינשלעפען דעם ריזיגען ציבור תלמודי וחסידי 
סאטמאר לאלפי׳ ורבבותי׳ וואס איז צושוידערט און ציקאכט אויף די שרעקליכע בגידה 

מעשים תעתועים פין  בחומת החינוך על פי דרך שקיבלנו מרבהי״ק זי״ע און ברויזט אויף די
טהון זאכן במחשכים אָהן פרעגן אין זיך אדורוכרעדן בדעת תורה אין דער אברך הידוע 

 .געהאלטען אז עס איז עולם גולם וועט ווייטער נאכגיין כצאן לטבח!!!!!!!!!!!!!!!!!!!
  

טמאר איז ל די ריזיגע ציבור ליגיון של מלך תלמודי וחסידי סא-אבער ברוך השם אז לא אלמן ישרא
וואך!!!!!!!!!!!! איז מוחה אויף די מעשה שפלות וואס אהפגעטהון געווארן נעכטן ארויסצושלעפן 

 בטולטולי דגברא ובטולטולי דארחא הגאונים הצדיקים שליט״א!!!!!!!!!!!!!
 פאר אביסעל שררה פין די וואס אפילו לא הגיעו לגיל שלושים 

ולקלס פאר חסידי סאטמאר און צי לצי ליצנות פאר די  און מאכען די גדולי הרבנים שליט״א ללעג
 !.אויפן פין די גאנצע וועלט!!!!!!!!!!!!

לסיום הענין: די ריזיגע ציבור תלמידי וחסידי סאטמאר פרעגט און מאנט?? סך הכל נאך די 
גאנצע אסיפה צו גיייט מען טאקע משנה זיין למודי חול די אויפן ווי אזוי מען האט זיך 

און וואס זאגען רבנים ודיינים וחברי הבד״ץ וכל תלמידי רביה״ק זי״ע? צי מעג מען  געפירט?

 ?משנה זיין אין שעת השמד???
  

 די ציבור הקדוש לאזט זיך נישט טעראראזירן פין מעשים אשר לא יעשו!!!!!!!!!!!!!
הארץ דעה ומלאה  ובעזר השם בכחו וזכותו פין רביה״ק זי״ע לא ירעו ולא ישחיתו בכל הר קדשי

  את השם!!!!!!!!!!!!

dgahey surl euk nkjnv 

  געשיקט דורך קול מלחמה

 Aug 9, 7:44 AM • יצחק ווייס חברי

 

  ווי איז דאס געשיקט געווארן??

  און וועם מיינט ער מיטן נאעמען אברך הידוע?

  *נאמען

 Aug 9, 8:25 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  די צווייטע מעיל פון ,

  ייטע מעיל פון קול מלחמה אונטערנאמען "חסידי סאטמאר"די צוו

  ער מיינט אדער ר' ברוך כ"ץ, אדער ר' משה שווארץ, אדער ר' שמואל ישעי' זיכערמאן

 Aug 9, 8:26 AM • יצחק ווייס חברי

 

  סתם שקר צו זאגן אז דער עולם מאנט, דער עולם איז מורא'דיג צופרידן און רואיג

נען צוריקגעקומען נ"ט האבן איצט מורא געהאט אז סגייט זיך דא איבערשפילן אסאך יודן וואס זע
  א סקול דיסריקט פרשה אזוי ווי חיים שלום וויל

  אבער זענען מיט דעם קול קורא ארויס מורא'דיג צופרידן און זיך בארואיגט

 Aug 9, 8:28 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 3האט זיך געזעצט האט מען געהערט איינס פון די און ממש נאך יעדע מערכה ווען די זאמד 
אדער אז 'עס האט זיך טאקע אויסגעארבעט ב"ה, אבער אנהייב האבן מיר געמוזט שרייען 

ווייל דעמאלטס האט דאס נישט אויסגעזען אז עס גייט זיך אויסארבעטן אזוי ווי עס האט זיך 
זוכט ארויפצוכאפן זיך אויף איין ) איז געווען אזעלכע וואס האבן גע2למעשה אויסגעארבעט 

) איז 3נקודה פון די מערכה אין די דרשות אדער מהלכים צו בארעכטיגן זייערע געשרייען 
געווען די וועלכע האבן גענומען קרעדיט אז צוליב זייער שרייען איז די מערכה אריבער אן קיין 

אקן פון זייערע געשרייען און אינצידענטן, ווייל די גרויסע טאטעס און פירערס האבן זיך געשר
דעריבער האבן זיי נישט געקענט מוצא זיין מכח אל הפועל זממם הרעה. אפצופירן דעם 

 סאטמארן עולם.
  חיים שלום היינט אויף סאוער פייפ איז מסביר אז סאיז זיין קרעדיט, ווייל מהאט זיך דערשראקן



  נישטא ווער סזאל לאכן..

 Aug 9, 8:47 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 בנוגע די אסיפה אין מאנסי וואס ר' יחיאל האט אנגעפרעגט
) דארט זענען ysvאיז אזוי: די אסיפה האט פעירל'ס פארופען אין זאל פון ישיבת ספרינג וועל''י (

געזעצן אלע ראשי ומנהלי מוסדות פון אלע שיכטן אין קרייזן פון גאנץ מאנסי חסידים ליטאים 
 ספרדים ועוד

 דוד איז דארט געווען, ר' הערשל האראוויטץ, ר' חיים דוד צוויבל ועודר' משה 
ר' חיים דוד האט אויפגעטרעטן מיט זייער א שארפע דרשה, (ס'האט אויסגעקוקט ווי ער איז 

געווארן א פא"ן טרעגער פון ר' ישעי' ווייס...) ער האט געשריגן מיט קולי קולות מיר וועלן זיך נישט 
 הוא (ממש ווארט ביי ווארט פון ווייטצענ'ע קול קורא)רירן אז זיז כל ש

 
 12,000דערנאך האט מען אויסגעריהמט די קהלת סאטמר קרית יואל אז זיי האבן שוין כעת 

 (כמובן פארוואס מען האט זיי דארט אויסגעריהמט..) 12,000פעטישנ'ס, און עוד ידם נטוי' נאך 
 

טל לויט מספר מוסדותיו וויפיל פעטישנ'ס ער דערנאך האבן אלע ראשי המוסד באקומען א צע
דארף נאך צושטעלן למשל ידידינו וראש קהלתינו ר' אברהם שלו' מענדלאוויטש האט זיך אינטער 

 3,000גענומען צו שאפן נאך 
 

דער גאנצער ציבור דארטן איז ארויס מיט פולע פולווע"ר אין כח, דאס אלעס איז צו פארדאנקן 
 פעירל'ס בע"הדעם הימל'ישן כח פון 

 
פון ישיבת קול ארי' (מאנסי, א ישיבה ארויפצורברענגן די בחורים) האבן זיי אראנזשירט אלע 

בחורים אויסגעשפרייט אין אלע גענגנטער די טייערע בחוירם מיט די פעטיש'נס פון פעירל'ס צו 
 פארחתמ'נן דעם עולם (בספר החיים)

 
   דאס איז די באריכט מער ווייניגער

 Aug 9, 9:01 AM • זענבערג מאנסיהלל רא

 

  געוואלדיג!!!

 Aug 9, 9:06 AM • יצחק ווייס חברי

 

ס'פיינענייעס,איךהאבאריינגעשיקטפארקולמלחמהדי סוליף פון קול החינוך און דער שוטה האט 
  דאס ווייטער ארומגעשיקט.....

יר אלעס איז פעיק נוז און ר' וואס איז געבליבען צווישען ר' ישעי' און די רבי? חיים שלו' זאגט מ
  ישעי' איז פעלזן שטארק ווי א שטיין

 Aug 9, 9:25 AM • וואלף בער לעווי

 

  וואס רעדט בכלל מיט דעם מטורף

  וואס רעדט מען בכלל מיט דעם מטורף

 Aug 9, 9:27 AM • יצחק ווייס חברי

 

 



 

 Aug 9, 9:28 AM • וואלף בער לעווי

 

  ועט מוצאי שבת מוחה זיין אויף די פשרות......וועל מיר זען צו ער ו

 Aug 9, 9:38 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

די מנהיג הדור און אלע ענינים די צורידערטע חיים שלום לעפקאוויטש איז  ומודה על האמת!
ארויפגעקומען נעכטען נאכט אויף חומת הדת, און דרייעט צוריק, ער דאנקעט דעם באשעפער 

ם טויזענטער מענטשען אז ברוך לא אלמן ישראל און די גדולי הרבנים וואס כלל ישראל בש
פארמאגט האבן זיך צוזאמגעזעצט און מחנה דברי יואל, אויסגעהערט אלע צדדים, און ארויס מיט 

גדולי התורה, ת"ח מופלגים, וואס זענען דן טעגליך  10א קלארע דעת תודה, אויף וואס אריבער 
בכל מקצועות התורה זאדען קלאר און דייטליך אז זיי האבן אויסגעהערט אלע זאכן ,  אלע שאלות

ואין אחר  און מ'טוט אלעס ריכטיג און מ'גייט גארנישט מפשר זיין, און די פערלס איז אונז מייצג.
  מעשה בית דין כלום!

 ch724  • Aug 9, 9:51 AM משה-ברוך-וואלף

 

  אמת?

 Aug 9, 9:58 AM • וואלף בער לעווי

 

  און אז יא און אז נישט

 Aug 9, 9:58 AM • יצחק ווייס חברי

 

 Aug 9, 9:58 AM • וואלף בער לעווי

 



  וועמען אינטערסירט וואס דער מטורף זאגט

 Aug 9, 9:58 AM • יצחק ווייס חברי

 

  אסאך אידען ליידער

 Aug 9, 10:09 AM • וואלף בער לעווי

 

  סע מויל מאכערס יאנישט אסאך, אבער גרוי

 Aug 9, 10:09 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

מדארף זיכער מאכן צו באאויפטראגן די שמשים פון די היימישע בתי מדרשים "ארויסצוווארפן" די 
  קול החינוך גליון איינמאל מהאט אןויפגעדעקט די פינסטערע מאטיווען זיינע

  יינע פינסטערע מעשיםאפילו ער דעקט קאלטערהייט פערלס צו באהאלטן ז

 Aug 9, 10:31 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ווערטפלעט  אין שטאט קרית יואל אין ביהמ"ד  במחשך  נעכטן נאכט איז פארגעקומען
א אסיפה ווי דער מושחת הידוע שמואל הלל טריגער האט געהאלטן שיעורים א אלע עניני תועבה  

  עלערנט אין קאלעזשפון קאמען קאר וואס ער האט יארן לאנג ג

די קנאים לשם שמים האבן געשלונגען די ווערטער מיט דארשט ענדליך קען מען הערן עטה"ק 
  אלע תועבה פון די וועלט

  דערנאך האט מען זיך געקאכט אז פערלס ויל אוודאי דאס לערנען מיט די קינדער ......

   צווישן אנדערע האט זיך דארט משתתף געווען

 ch724  • Aug 9, 10:54 AM שהמ-ברוך-וואלף

 

שא נישט כדאי צו מפרסם זיין דא נעמען ווען עס וועט אויספעלן וועט דאס מפורסם 
  ווערן

 Aug 9, 10:54 AM • משה שווארץ

 

K 

 (ממש ווארט ביי ווארט פון ווייטצענ'ע קול קורא)
  איין זאך איז זיכער נישט אמת די נשאלנו און אנהייב

  ארפט אנהייבן נדרשתי ללא נשאלנו.........עס וואלט זיך געד

  דערנאך האט א חשוב'ע ת"ח גערעדט איבער דעם חיוב פון מסי"נ
 און אז מען דארף זיין גרייט אויפצוהערן נעמען געלט

די גרויסע לאך איז אז די מוסדות ויאל משה האבן נישט קיין שום שטאטישע פראגראמען אויסער 
דיעתי] האט מען נאך גענומען בחיים חיותו פון רביה"ק מיט זיין פילע לאנטש פראגראם [וואס כפי י

 הסכמה לכל הדעות.
אבער איך זעה נישט אזוי ווייט די גרויסע מסירת נפש אז די מאמעס זאלן איינפאקען פרישטאג 

און עס איז נאך  מיטאג און א לאנטש בעג און מיטשיקן מיט די קינדער אזוי ווי עס איז אמאל געווען
  היינט אין אסאך מוסדות

  במילא קען מען אויף דערווייל צומאכן די קנעפל פון די העמד

  און ווייטער שטיין לימינם פון די אמת'ע עסקנים לשם שמים

 ch724  • Aug 9, 11:09 AM משה-ברוך-וואלף

 

ל די ריזיגע ציבור ליגיון של מלך תלמודי וחסידי -אבער ברוך השם אז לא אלמן ישרא
מאר איז וואך!!!!!!!!!!!! איז מוחה אויף די מעשה שפלות וואס אהפגעטהון געווארן סאט

נעכטן ארויסצושלעפן בטולטולי דגברא ובטולטולי דארחא הגאונים הצדיקים 
 שליט״א!!!!!!!!!!!!!

  עס איז כדאי איבערצולייגן די בילד פון די מחאה

   איז מוחה אויף די מעשה שפלות

 ch724  • Aug 9, 11:42 AM משה-ברוך-וואלף

 

כ'האב געהערט פון איינער וואס האט גערעדט מיט חיים שלמה פישער און ער זאגט נאך פון אהרן 
אז ער פריידט זיך זייער אז דאס וואס מ'האט געטוהן מיט אים אלע יארן טוען דעי זעלבע חברה 

ר טוט, אבער זאל ער קודם יעצט מיט זיין ברודער.... און ער גייט טוהן אלעס וואס זיין ברודע
  כאפן....

 Aug 9, 11:47 AM • ברוך כץ

 

  און ער גייט טוהן אלעס וואס זיין ברודער טוט??

 Aug 9, 11:49 AM • וואלף בער לעווי

 

  אזוי זאגט ער!

 Aug 9, 11:49 AM • ברוך כץ

 

  מיינט צושטיין צו די מערכה?



 Aug 9, 11:50 AM • וואלף בער לעווי

 

   יא!

 Aug 9, 11:50 AM • ברוך כץ

 

  ער איז ליידער הייליג גערעכט...

 Aug 9, 11:51 AM • וואלף בער לעווי

 

כ'מיין אז ר' ברוך זאל שוין מפרסם זיין די אינטרוויא וואו חיים שלום גרייט פאר, פאר יענקעלע 
אמשטעלן מיט די און צ  וואס צו רעדן פערזענדליך אקעגן ר' משה דוד, מיט די ערגסטע לשונות,

היינטיגע, וואו ער זאגט אז ער האט קיינמאל נישט גערעדט אקעגן ר' משה דוד, און מ'טאר נישט 
  רעדען ח"ו אקעגן אים. וירא הקהל וישפוט!!

 ch724  • Aug 9, 11:55 AM משה-ברוך-וואלף

 

  אהער מיט די רעקארדינג

 Aug 9, 12:23 PM • וואלף בער לעווי

 

ון דעם ארטיקל האט בלויז פארציילט פאקטען וואס ער האט געהאלטן פאר דער שרייבער פ
 וויכטיג, אויסלאזענדיג צוויי פרטים וואס טוט ציווארפען זיין גאנצע ארטיקעל.

 
) מען האט קלאר דן געוועהן איבער צולייגען לימוד חול, און קיינער האט זיך נישט קעגן 1

 געשטעלט קעגן דעם.
 

  די אנדערע זייט זענען אויך נישט היגיע לשלשים, נישט בשנים נאר אין דעת. ) די עסקנים אויף2
 

) די אנדערע קליינע פרטים איבער נעמען פון רבנים וואס האבען זיך נישט באטייליגט, האט 3
 אלעס א קלארע תשובה, אויב ער וויל באמת וויסען.

 
יף יענע זייט (כהן, לעפקאוויטש, ווען מען זאל מאכען א קלארע פארשטעלונג ווער עס שטייט או

טריגער, פליישמאן, נטורי קרתא וכו') אנטקעגן (רבינו שליט"א ובית דינו, און אלע סאטמערע מורי 
 הוראות, ר' משה דוד) זעהט מען למי החותמת ולמי הפסילים.

 
ות ווער עס קען אביסעל די סיסטעם ווייסט וויאזוי הערשל קלאר באקומט די אלע איבריגע חתימ

  יעדע שני וחמישי

 Aug 9, 12:30 PM •  יואל לויפער

 .from the Hangout 3משה -ברוך-וואלף removed משה שווארץ

Aug 9, 12:32 PM 

 

מען דארף וויסען אז לשיטתם אז מקען אזוי גרינג פארדרייען די דייני סאטמאר און זיי פירען ביי די 
בען אריינגעארבעט געלט, כח, און עסקנות, נאז, (ער כאפט נישט ווי שווער די ארונים הא

שרייבער'ס, און צייטונגען, און יארן ארבעט, ביז עס זיי ענדליך געלונגען צו מאכען זייער חסידות 
אינאיינעם מיט זייערע רבנים ווי א שטאל פון לעמעלעך וואס זי פאלגען יעדן קאפריז פון זייער 

והןדאס גלייכען צו מאכען זייערע חסידים פאר פשוט'ע מנהיג, כדוגמת בעלז, וויזניץ, וואס זיי ט
וויאזוי האבן די עסקנים עס מצליח געוועהן צו מאכען אין   נאראנים, יעצט שטעלט זיך די קשיא

בלויז עטליכע שעה, איך מיין ר' משה דוד איז נאכנישט אזא מח שווענקער.) אפשר (זיכער) איז 
   , לעפקאוויטש, טריגער, פליישמאן, נטורי קרתא וכו')(כהן  ער פארדרייט געווארן דורכן הערן

ער איז בעיקר פארנומען אז די המון עם איז אויפגעשטוירעמט, דארף מען מאכען פון דעם 
באשליסען און מסקנות ? וויאזוי וואלטען אויסגעזעהן ווען די הנהגה גייט צו אויף אזא וועג, פון זיך 

ען, עס איז פשוט זינלאז און עס קומט בלויז מחמת חסרון רעכענען מיט יעדעמ'ס יחיד'ס געפיל
ידיעה פון געוויסע אינגען מיט זייערע מטרות שונות איבער וואקסינען וכד' פורבירען איינצורעדן 

  מען ברויך בלויז מיטטיילען מיט די פאקטען און אלעס וועט זיך זעצן אין פלאץ,  פארן עולם,
איל איז פאר דעי עסקנים וואס רעכענען נישט מיט די אשרי מי שנתן עלמו לשומרים ווי

אויפגעשורעמט'ע געפילען פונעם המון עם, און טוהען וואס איז ריכטיג פאר אונז און פאר אונזערע 
 קינדער.

 
עס ווארט בקרוב א לענגערע ארטיקל אינטערן קעפל "א דורכגעפאלענע כולל אינגערמאן" 

  בענין האטליינס שונים ומשונים

 Aug 9, 12:58 PM •  ל לויפעריוא

 

עס ווארט בקרוב א לענגערע ארטיקל אינטערן קעפל "א דורכגעפאלענע כולל אינגערמאן" 
   בענין האטליינס שונים ומשונים

cant wait! 

 Aug 9, 1:02 PM • וואלף בער לעווי

 

ן די סאטמאר'ע בתי אין קרית יואל האט מען שוין מסדר געווען אז די קול החינוך זאל נישט גיין אי
  מדרשים!!

  וואס טוט זיך מיט די אנדערע שטעט??

 Aug 9, 1:15 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 .to the Hangout 3משה -ברוך-וואלף added ברוך כץ

Aug 9, 1:23 PM 

 

עס איז טאקע פאריבער בלויז א קנאפע האלבע יאר זינט מ'האט אנגעהויבן שחט'ן די 
רה'דיגע לעגהארן עופות, אבער דער גאלאפ מיט וואס דאס ווערט און מסו   מהודר'דיגע

פארשפרייט לויפט מיט א גאר שנעלער אימפעט, און ווי מיר הערן פון עסקנים וואקסט די צאל 
קונדן טעגליך אויף א מאסיווער פארנעם, און אידן פון אומעטום מאכן דעם באשלוס צו צושטעלן 

הודר'דיגע עופות אן קיין שום חששות, מיט א ריינע יחוס און פאר זיך און די משפחה די מערסט מ
  מסורה.

די לעגהארן עופות ווערן גע'שחט'ן אין די גרויסע בתי שחיטה אין אמעריקא און קאנאדא, וועלכע 



בהשגחת הרבנים הגאוה"צ שליט"א, וואס רעכנט אריין שחיטות בהשגחת התאחדות  שטייען
בראשות הגה"צ  וועד הכשרות דקיט"ל סאטמאר מאנטריאלהרבנים דארה"ב וקאנאדא, השגחת 

רבי משה מנחם טירנויער שליט"א דומ"ץ קיט"ל מאנטריאל, הגה"צ רבי עזריאל מאיר קאהן 
 שליט"א אבד"ק סענדזשארדזש, און נאך.

בשורה מרנינה און פרישע  דער נעכטן איז אויפגענומען געווארן מיט גרויס פרייד און עקסטאז
עופות, אינעם  מ'האט בסייעתא דשמיא אנגעהויבן שחט'ן די מהודר'דיגע לעגהארן , אזאנטוויקלונג

"בית השחיטה המהודרת קרית יואל", וואס דעם מיטוואך פרשת דברים העעל"ט איז פארגעקומען 
אי"ה פארקויפט ווערן  דער ערשטער גרויסער שחיטה אויף א מאסיווער פארנעם בס"ד, און וועט

 איבער ניו יארק. טקעס פון קיט"ל סאטמאראין די פלייש יא
  ורוח הקודש אומרת; כן ירבה וכן יפרוץ.

  דאס געקאפיעט פון יענע חברה

 Aug 9, 1:29 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  איז עס אמת?

  מפי השמועה אז די פירמה האט די וואך ארויס געגעבן זייערע דאקומענטן פונעם עוף

  מנהל המחנות, ווער קען עס אויסהערן ?יעצט עאהלטן די דרשה פונעם 

 Aug 9, 1:52 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 
 נאך פרטים וועגן די אסיפה אין קרית יואל

די ציל פון די אסיפה איז געווען אז מען זאל נישט  1:30ביינאכט ביז  10די אסיפה איז געעווען פון 
 גלייבען די עסקנים מיט משה דוד

 טריגער גערעדט ער האט פארגעלערנט די גיידליינסשעה האט  2
 און ער האט דארט באשמוצט פערלס

ער האט דארט זעלבסט פארציילט אז ער האט זיך באקענט מיט יענקעלע כהן ביי די פרשה פון 
 וואקסינען

  נאכן רעדן אלע פראבלעמען האבן די אנוועזענדע געפרעגט וואס איז יא די עצה ?
 ער האט נישט קיין עצה מען זאל פרעגן דעת תורההאט ער געזאגט אז 

  אויכט יענקעלע האט דארטן גע'דרשנט

   די החלטה איז געווען אז יענקעלע האט אויסגערופן יעדער זאל גיין טערעזירן די רבנים

  יענקעלע אין טריגער האבן דארטן ליצנות געמאכט פון די רבנים וואס זענען געווען ביי די אסיפה

  ייבן בין איך אויפן ליין מיט איינער וואס איז דארט געוועןבשעתן שר

  און ער האלט אז יענקעלע איז גערעכט

 ch724  • Aug 9, 2:08 PM משה-ברוך-וואלף

 

 
ווי מען האט שוין נעכטן ערווענט האט די קול קורא טאקע א ספעציעלע חשיבות אז בלויז ווער עס 

 עהאלטן די אסיפה און אנטייל גענומען אינעם דיון דער האט גע'חתמ'טהאט מיטג
אבער פון שלמה המלך וואס זאגט אין קץ לדברי רוח זענען מיר סיי ווי נישט קלוגער אבער דאך 

  יאר וועט מופן אויף פענסילועניע וועט עטוואס רואיגער זיין 32דא שאנסן אז ווען טריגער וואס איז 

 Aug 9, 2:20 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

עס ווארט בקרוב א לענגערע ארטיקל אינטערן קעפל "א דורכגעפאלענע כולל אינגערמאן" 
     בענין האטליינס שונים ומשונים

מאך זיכער נישט אראפרייסען די כולל רינגעלייט און צוזאמשטעלן אלס די אפאזיציע טיעם ווייל 
זאל בלייבען די קליינע קליקע משחיתים און זיי ווייסען ציהל   דאס וועט ציען זייער סימפאטיא. די

אז אלע רבנים וואס קענען די מציאות פרקלאפן ב"ה די טיר אויף זיי פראבירען זיי זייער מזל ביי די 
תמותדיגע אינגעלייט ווואס קויפען נעבעך זייער לאקשן און פוסטע דמיונות און איינוועגסט שטאפט 

  יט די ארגסטע נבלות און תןעבות שבעולם עטה"קמען אן די הייליגע מוח מ

 Aug 9, 4:26 PM • וואלף בער לעווי

 

 מעמד בקשת רחמים היינט אין תלמוד תורה אין קרית יואל
 דרשת המנהל הרה"ג ר' שמעון שמואל שווארץ

 דרשת העסקן ר' משה דוד נידערמאן
 אמירת תהילים

  ב"ראמירת שיר המעלות ממעמעקים פסוק פסוק ע"י התש

6mwt/AAAkM4t1Cx80MOuoOSQLUjtOa?dl=0https://www.dropbox.com/sh/kjjivqi8jp2 

 Aug 9, 4:53 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  בקול בוכים!!

 Aug 9, 4:55 PM • וואלף בער לעווי

 

  יעצט ארויף אויפן מערכת

 Aug 9, 4:56 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ווי ער זאגט אז ער האט קיינמאל יענקעלע האט אראפגענומען די אינטערוויא מיט חיים שלום 
  נישט גערעדט אויף ר' משה דוד! ס'איז כאטש ריקארדירט?

 Aug 9, 5:00 PM • וואלף בער לעווי

 .from the Hangout 3משה -ברוך-וואלף removed משה שווארץ

Aug 9, 5:09 PM 

 



רק האט ר חיים דוד מיט איך בין אנוועזנד געווען צוויי וואכן צוריק ביי פערלס מיטינג אין בארא פא
  \ר משה דוד פונקט אזוי גערעדט שארף

  זיי טענה'ן אז ר משה דוד שפילט א געים........................

 Aug 9, 6:04 PM • יחיאל נטע גליק

 

  מהיכי תיתי? זאלן זיי ברענגן א ראי׳?

יתכן ער איגנארירט די חידןש איז אז יעדן טאג טוישט זיך די טענה אויף אים, אמאל געווען ה
תועבה / היתכן ער מאכט פשרות / ער מאכט זיך נאר ווי ער ארבעט בטל צו מאכן די חוק / 

  התחברות לרשעים וכו

 Aug 9, 6:21 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך גלייב נישט וואס איך ליין דא, גאנצע'טע פאראגראפן איבער כמה מטורפים, וואס זיי האלטן 
 ואס זיי האלטן נישט.און ו

  איר האט נישט וואס צו טאן מיט די צייט איייערע, איר מאכט פון זיי א יש און דאס ווילן זיי

 Aug 10, 11:11 PM • יצחק ווייס חברי

 .to the Hangout 3משה -ברוך-וואלף added משה שווארץ

Aug 11, 5:53 PM 

 

  ר' ישעי' האט עפעס ערווענט בנוגע חינוך ת"ב ?

 Aug 11, 8:12 PM • לל ראזענבערג מאנסיה

 

איךהאב אויס געהערט סוף פון די דרשה עס האט אויס געקוקט ווי ער האט גערעדט דערפון בדרך 
  מוסר והתעוררות

 Aug 11, 10:25 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

בנוגע פדיון  אייזיק דאסקאל סוף פון די היינטיגע שמועס אויף מערכת מיט משה מארגערעטן
שבויים שמועסט אויס די נושא וואס איז זייער נוגע יעצט מיטן חינוך אז מענטשען וואס זענען נישט 

  אין וואלווד אין די נושא און זיי רעדן זאכן וואס זיי מיינען זיי ווייסען וויפיל דאס מאכט חרוב

  שלמה זזלמן וואל כדאי געווען צו אראפשניידן די שטיקל

 Aug 11, 10:54 PM • שמואל י

 

 מי הוא זה ?
 זייער גוט געשריבן 

   ווער עס וויל עס זאל ארויפלייגן זיין אימעיל אדרעס מיר וועלן אים דאס שיקן

 Aug 12, 9:11 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 מציאות הדברים
 

לוקי דיעות קען עס אזוי ווי אסאך זאכן אין די וועלט, ובעיקר ביי אידישקייט זאכן וואו עס איז דא חי
אסאך מאל קומען נישט ווייל עס איז באמת דא חילוקי דיעות, נאר משום חיסרון ידיעה. די פאקט 

געשעט אז נישט יעדע מענטש לייגט זיך אריין עד הסוף ארויסצוהאבן א פראבלעם, וויסן די 
ען הערט עפעס פרטים וואס זענען אמאל זייער דקות'דיג און קאמפליצירט, און דעריבער ווען מ

נאכזאגן, אדער אפילו געשריבן מאכט מען א טעות און מען האט נישט ארויס די זאך געהעריג און 
 דאס ברענגט די חילוקי דיעות און די אלע נאכפאלגענדע פראבלעמען.

 
אצינד איז די פראגע איבער די פראבלעם איבער חינוך אין ניו יארק, און עס זענען דא פארשידענע 

יבער דעם בכלליות און בפרטיות. עס קען זיין אז אויף געוויסע זאכן זענען באמת דא דיעות א
חילוקי דיעות, אבער כ'שפיר אז א ריזיגע טייל פון די חילוקי דיעות איז איינפאך חיסרון ידיעה, און 

  אז מען מישט אויס פארשידענע פרטים.

א, און כ'מיין עס וועט אסאך טוישן ביי דעריבער וויל איך אביסל אראפשרייבן וואס מען האנדלט ד
 מענטשן זייער מיינונג, בארואיגן פארשידענע פחדים אא"וו.

 
 "וואו האלט די מערכה"?

 
די ערשטע זאך דארף מען פארשטיין "וואו אין די מערכה" מען האלט יעצט. ביי וועלכע שטאפל אין 

  וואס מען דארף טאן. די מערכה, ווייל אין דעם ווענד זיך ווי פארשטענדליך אסאך

וואו מען שטייט אויף די מינוט איז, אז עס איז נאכנישט דא קיין אקטיווע גזירה. דאס הייסט די 
שטאט האט נאכנישט אריינגערעדט איבער וויאזוי און וואס מען זאל לערנען אין די היימישע 

טער האט עס מוסדות. די קאמישאנער האט געהאט ארויסגעלייגט גיידליינס, אבער א ריכ
ארויסגעווארפן, און געזאגט אז מען דארף דורכגיין א געוויסע פראצעדור אויף ארויסצושטעלן די 

  סארט גיידליינס, און זי האט עס נישט געקענט טאן אויף די אייגענע האנט.
 

י דער ריכטער האט געזאגט אז אויף איינצופירן די גיידליינס דארף עס דורכגיין א אפשטימונג ביי ד
און בעפאר זיי  –מיר וועלן שוין צוריק קומען פונקטליך וואס דאס איז  –"באורד אוו רידזשענס" 

געבן זייער אפשטימונג, דארף מען געבן א געלעגנהייט פאר די מענטשן וואס קענען באטראפן 
  ווערן דערפון צו זאגן זייער מיינונג.

 ירה "נאכנישט" אין קראפט.טא, ווי מען שטייט אצינד אויף די מינוט איז די גז
 

וואס יא? מען שטייט ר"ל זייער נאענט אז די גזירה זאל ח"ו אריינגיין אין קראפט. איינמאל עס זאל 
חלילה צוקומען צו דעם אז די באורד אוו רידזשענס זאלן שטימען אויף די גיידליינס, דאן איז עס 

 אין קראפט חלילה היו לא תהיה.
 

 די באורד אוו רידזשענס
 

  לאמיר זעהן וואס און ווער זענען די באורד אוו רידזשענס.

די באורד אוו רידזשענס זענען א גרופע מענטשן, וואס זיי זענען געשטעלט דורך די רעגירונג, אז 
זיי זאלן איבערקוקן און באשליסן אלעס אנבאלאנגט עדיוקעישאן. זיי דארפן באשטעטיגן וואס מען 

 אל לערנען אא"וו.זאל לערנען וויאזוי מען ז
 

זיי זענען נישט קיין ערוועלטע מענטשן, און זענען נישט קיין עקספערטן אויף געזעץ. און דאס איז 
 א זייער וויכטיגע פונקט.

 
ווען מען רעדט צו א פאליטיקאנט, אדער אפילו א ריכטער וואס איז ערוועלט, איז דא עפעס א 

לן"! יעדע פאליטיקאנט ציטערט פון די וויילער. ער ווייסט זייער שטארקע וואפן קעגן זיי. דהיינו "ווא



אז וואס ער טוט וועט ער דארפן אפגעבן דין וחשבון ביי די קומענדיגע וואלן. און עס מאכט זיך 
טאקע די פראבלעם אסאך מאל, אז איינמאל א פאליטיקאנט האלט שוין נישט ביים לויפן 

  ר וואלט געטאן בעפאר ווייל ער האט שוין נישט מורא.נאכאמאל, וועט ער טאקע טאן פיל מער ווי ע

אבער די פונקט איז, אז ווילאנג ער איז נאך אנגעוויזן אויף די וויילער, ציטערט ער פון דעם, און 
מען קען דאס נוצן צו לייגן דרוק. און דאס איז טאקע וואס מען טוט איבעראל אין גאנץ אמעריקע 

 מען וויל עפעס אויספירן ביי א ערוועלטע מענטש לייגט מען דרוק. און אין די גאנצע וועלט. ווען
 

די סארט דרוק קען זיין אומדירעקט, אויפ'ן שיינעם וועג, מען בעט און יענער פארשטייט אליינס 
וואס ער האט צו טאן, אדער אמאל פעלט זיך אויס אפען צו סטראשאן. מען זאגט אז אויב טוט ער 

 ישט וועלן פאר אים.נישט כך וכך וועט מען נ
 

און אויב האט דער וואס סטראשעט א שטארקע כח, מען האט צום ביישפיל א בלאק וואוט וכדו' 
  וועט זיך דער מענטש דערשרעקן.

דאן איז דא ווען מען רעדט צו א ריכטער אדער א לויער. דארט קען מען רעדט "געזעץ" שפראך. 
ואס איז ממונה מצד געזעץ, דער וואס ווען די אז מען רעדט צו דער באאמטער פון די שטאט ו

שטאט וויל עפעס דורכפירן פרעגט מען יענעם איבער די לעגאליטעט וכדו', אדער אז מען 
פארהאנדלט מיט די "געזעץ" טייל פון א זאך וואס די שטאט וויל דורכפירן, קען מען אלס 

  די קאנסטיטוציע וכדו'. ארויפברענגען טענות אז די געזעץ איז נישט אויסגעהאלטן לויט
 

 וויאזוי מען האט באקעמפט די גזירה קעגן מציצה בפה
 

א זייער גוטע דוגמא פאר די אלע נקודות וואלט געווען די מערכה וואס כלל ישראל האט געפירט 
   איבער מציצה בפה.

רא די ערשטע נקודה אז איבער א ערוועלטער באאמטע האט מען א שטארקע כח ווייל ער האט מו
פון וואלן. פאר די וואס האבן מיטגעהאלטן די געשעענישן דעמאלט וועלן דאס געדענקען. די גזירה 

איבער מציצה איז בעצם צוויי מאל אפגערופן געווארן. איין מאל אונטער מעיאר בלומבערג און 
 בלאזיא.-איינמאל אונטער מעיאר דע

ס די עוכרי ורשעי ישראל האבן געוואלט אונטער מעיאר בלומבערג איז געווען די ערשטע מאל ווא
אז מען זאל רעגולירן די הייליגע מצוה. מען האט אסאך גע'שתדל'ט, אבער די דורכברוך איז 

געקומען ווען מען איז געזעצן ביים אים א דעלעגאציע פון רבנים, און מען האט אים געזאגט זייער 
מיר זענען גרייט אויף אלעמען און נישט  אומצוויידייטיג אז מען גייט דאס נישט פאלגן. און אז

 נאכגעבן.
 

מעיאר בלומבערג האט דאן געהאלטן בעפאר ווידערערוויילונג, און האט זיך צוגעכאפט דערצו. ער 
האט געבעטן אז מען זאל שטימען פאר אים און ער וועט אפלאזן די עסק. ווער עס געדענקט איז 

האט געמאכט א ראלי פאר אין אינמיטן וויליאמסבורג, דעמאלט געווען א אויסנאמס פאל וואו מען 
רבנים האבן געשריבן בריוון אז מען זאל שטימען פאר אים, זאכן וואס זענען באמת געווען 

אנדערש ווי נארמאל, ווייל דאס איז געווען וואס ער האט געוואלט, און מען האט גענוצט זיין דאגה 
  .איבער די וואלן צו לייגן אויף אים דרוק

 און דאן איז די גזירה טאקע אפגערופן געווארן, אבער ליידער נאר אויף צייטווייליג.
 

נאכדעם וואס ער האט געווינען ווידערערוויילונג און האט שוין נישט געפלאנט צו לויפן אלס מעיאר 
נאכאמאל, האט ער זיך נישט אליינס גענומען דערצו באלד, אבער ווען די פושעי ישראל האבן 

כאמאל אנגעהויבן פארפירן און לייגן אויף אים דרוק, דארט האט ער שוין פון די היימישע אידן נא
נישט געהאט קיין דרוק, און פון די פרייע יאר, ווייל ער האט געהאט חלומות מעגליך צו לויפן פאר 

זיך פרעזידענט און האט געוואוסט אז דאן וועט מען אים דאס אריינווארפן אין פנים, האט ער 
אויסגעדרייט זיין רוקן צום יהדות החרדית, געבראכן זיינע צוזאגן און זיך טאקע גענומען שטעלן 
רעגולאציעס אין פארום פון די "קאנסענט פארום" וואס ער האט געוואלט אז אלע עלטערן זאלן 

  דארפן אונטערשרייבן, אויב ווילן זיי אז מען אל מאכן פאר זייער קינד מציצה בפה.

איז דאן געגאנגען אין געריכט. אין געריכט איז שוין געווען א צווייטע שפראך צו רעדן. מען מען 
האט גע'טענה'ט אז דאס איז "רעליגיע" און די רעגירונג האט נישט אריינצורעדן אין רעליגיע. די 

אט געריכטן זענען געגאנגען אהין און צוריק. אונז האבן גע'טענה'ט אז עס איז רעליגיע, די שט
 האט גע'טענה'ט אז נישט.

 
די ענדגילטיגע פסק אין געריכט איז געווען אז זיי זענען מודה אז עס איז טאקע רעליגיע, און 

דעריבער אויב וויל די שטאט אריינרעדן דערינען קענען זיי דאס נאר טאן מיט גאר שווערע תנאים. 

 דאס איז געווען א שטארקע געווינס פאר היימישע אידן.
 

די גזירה איז נאך אלס נישט געווען אפגעווארפן. ווייל דאס אז די שטאט דארף נאכקומען די  אבער
שווערע תנאים מיינט נישט אז זיי קענען נישט אריינרעדן אין רעליגיע. זיי קענען יא, נאר עס איז 

  זייער שווער.

די רעגירונג קען דאס איז א פונדאמענטאלע טעות וואס אסאך מענטשן האבן. מענטשן מיינען אז 
נישט אריינרעדן אין רעליגיע. דאס איז נישט ריכטיג. לויט די געזעץ קען די שטאט אריינרעדן אין 

יעדע טייל פון רעליגיע, נאר זיי דארפן נאכקומען א שווערע תנאי פון "סטריקט סקרוטעני". און 
 נאכצוקומען די תנאי איז נישט קיין גרינגע עסק.

 
ן געריכט איז געווען אז די געריכט האט געזאגט עס איז טאקע רעליגיע, און עס עכ"פ די געווינס אי

 פאלט אונטער סטריקט סקרוטעני. אבער די מעגליכקייט פאר די גזירה איז ווייטער געווען.
 

   אינצווישן איז ווידער אריינגעקומען פאליטיק.

עיאר בלומבערג איז מער נישט נאך איידער די לעצטע פסק פון געריכט איז ארויסגעקומען און מ
געלאפן נאכאמאל, זענען אבער געלאפן עטליכע קאנדידאטן אים איבערצונעמען. מען האט 

גערעדט מיט די קאנדידאטן, און טייל פון זיי האבן זיך פארפליכטעט אז אויב וועט מען שטימען 
 לאזיא.ב-פאר זיי וועלן זיי אפרופן די גזירה. צווישן זיי איז אויך געווען דע

 
בלאזיא האט צוגעזאגט אז ער וועט טאן וואס ער קען. און ווען ער איז געווארן -און וכך הוה. דע

מעיאר און עס איז געקומען די פסק פון געריכט איבער די סטריקט סקרוטעני האט ער זיך 
 צוגעכאפט דערצו און מבטל געווען די גזירה ב"ה.

 
 טע האנט ווייטער.און דער אויבערשטער זאל האלטן די רעכ

 
אלזא, זעהט מען פון דעם זייער שטארק די קראפט פון לייגן דרוק אויף א פאליטיקאנט איבער די 

וואלן, און אפילו זאגן גאנץ שטרענג אז ער זאל זיך צושטעלן. אויך זעהט מען די קראפט פון 
 לעגאלע טענות אין געריכט.

 
  וואס קען מען אצינד טאן?

צוריק צו פריער. דאס איז אלס ווען מען רעדט פון א פאליטיקאנט, א  אבער דא קומען מיר
ערוועלטער מענטש. אדער ווען מען איז אין געריכט און מען דארף טענה'ן מיט די ריכטער, אדער 

 מיט א לויער פון די רעגירונג אא"וו.
 

יבערשטן נאך וואו אונז שטייען אצינד מיט די פראבלעם איבער די חינוך איז געלויבט דעם או
איידער דארפן רעדן צו פאליטיקאנטן, און נאך איידער מען איז אין געריכט. מען רעדט פון רעדן און 

שתדלן ביי די באורד אוו רידזשענס. מען דארף זיי בעטן און פועלן אז זיי זאלן נישט געבן זייער 
 צושטימונג צו די נייע גיידליינס.

 
עט זיך נישט אויסארבעטן, און זיי וועלן יא וועלן שטימען פאר די אויב חלילה דאס שתדלן ביי זיי וו

גיידליינס, דאן וועט מען דארפן אנהויבן לייגן דרוק אויף די פאליטיקאנטן אז זיי זאלן טוישן דאס 
געזעץ. און אויב וועט דאס אויך נישט ארבעטן ח"ו וועט מען דארפן גיין אין געריכט עס צו 

 באקעמפן.
 

ן וועט חלילה דארפן אנקומען צו די פאליטיקאנטן אדער אין געריכט, דארטן וועט מען און ווען מע
דארפן נוצן די מיטלען וואס מען נוצט אין אזא פאל, ווי לייגן דרוק אויף די פאליטיקאנטן, אפילו 

שטארקע דרוק, אפילו סטראשאן איבער וואלן, זאגן אז אונז גייען זיך נישט רירן און זענען גרייט 
אויף מסירת נפש אא"וו. און אין געריכט קומען טענה'ן אז עס איז "רעליגיע" און זיי טארן נישט 

 אריינרעדן עכ"פ נישט גרינגערהייט.
 

אבער ביז דאן, ביז מען רעדט צו זיי, ווילאנג מען רעדט צו די באורד אוו רידזשענס, איז נישט שייך 
זיי זענען נישט ערוועלט, זיי וועלן געשטעלט, און זיי קיין דרוק, עס איז נישט שייך קיין סטראשאן, 

דארפן נישט צוקומען צו אונזערע שטימען. אזוי אויך קען מען זיי נישט סטראשאן מיט "געזעץ" ווי 
"רעליגיע" ווייל דאס איז נישט זייער דאגה. זיי דארפן באשטעטיגן און באשטימען וואס מען זאל 

מען אז וואס זיי פארלאנגען איז קעגן די געזעץ, גוט, גיי אין געריכט!  לערנען און וויאזוי. אויב האלט
  עס איז נישט זייער פראבלעם, און עס גייט זיי נישט אן. נישט פארדעם באקומען זיי באצאלט.



פונקט ווי מען קען נישט גיין צום שניידן אז ער זאל פאררעכטן די שוך, ווייל ער האט נישט, נישט 
ן נישט די כלים צו טאן די ארבעט, און וויפיל דו וועסט וויינען און זיך בעטן און די קענטעניס או

אפילו סטראשאן.. וועט עס גארנישט העלפן, אזוי קען מען צו די באורד אוו רידזשענס "נישט 
 רעדן" די שפראך פון פאליטיק, און נישט די שפראך פון געריכט.

 
 איז וואס קען מען יא?

 
טיגע נקודה. אזוי ווי זיי זענען געשטעלט צו באשטימען איבער עדיוקעישאן, צו דא קומט די וויכ

דאס וואס מען לערנט איז גוט, צופרידנשטעלנד אא"וו, און אויב נישט וועלן זיי באשטעטיגן וואס 
מען דארף טוישן, איז דעריבער קען מען צו זיי פרובירן צו רעדן, און פארשטיין געבן אז... "אונזער 

  קעישאן איז גוט"!עדיו
 

איר ווילט אונז זאלן לערנען מיט אונזערע קינדער גוט, אונז לערנען גוט! איר דארפט נישט מאכן 
קיין נייע גיידליינס, איר דארפט נישט אריינרעדן ביי אונז, אונז האבן א סיסטעם וואס איז 

 געוואלדיג!
 

ט איר האט גוטע עדיוקעישאן, ווייזט אבער דאן קומט ארויף די "מיליאן דאלאר פראגע"! "איר זאג
אהער"! לאמיר זעהן וואס איר האט. און אויב איז עס טאקע גוט וועלן אונז נישט אריינרעדן, און 

 ענק ווייטער לאזן טאן וואס איר פארשטייט איז גוט.
 

אונזער פראבלעם איז דאך אז אנדערע שרייען אז אונזער סיסטעם איז נישט גוט חלילה. און אז 
איז נישט צופרידן און ווילן אז די שטאט זאל אריינרעדן און מאכן  –שטילערהייט  –ער ציבור ד

 טוישן ח"ו.
 

און וויאזוי מען ווייזט מען פאר זיי אז די סיסטעם איז יא גוט און דער ציבור איז יא צופרידן, דאס 
   איז מיט עטליכע וועגן.

אונזער עדיוקעישאן איז מיט די פאקט אז ביי אונז איז איין זאך מען ווייזט זיי אויף וויפיל בעסער 
נישטא קיין ווילדע פארברעכנס. מען ווייזט זיי אויף וויפיל ביזנעסער זענען דא וואס אידן וואס 

 זענען אויפגעצויגן געווארן אין אונזער חינוך סיסטעם האבן אויפגעשטעלט.
 

עסיאנאלן איז זייער פעלד און זיי זאלן שרייבן מען נעמט בריוון פון היימישע אידן וואס זענען פראפ
אז זיי זענען אויפגעצויגן געווארן אונטער די סיסטעם און דאס האט זיי פארגעברייט פאר זייער 

 קאריערע אא"וו.
 

אזוי אויך מאביליזירט מען טויזנטער אידן וואס זאלן אריינשיקן בריוון וואס זאגט אז אונז זענען 
ונזער חינוך סיסטעם. אונז זענען אויפגעצויגן געווארן אין דעם סיסטעם, און זייער צופרידן פון א

  אונז ווילן אונזערע קינדער זאלן אויך האבן דעם זעלבן סיסטעם.
 

די אלע זאכן נוצן איבערצואווייזן פאר די באורד אוו רידזשענס אז ווען די היימישע אידן שרייען אז 
 ער ציבור איז צופרידן פון די סיסטעם, אז יש דברים בגוי.זיי האבן א גוטע סיסטעם, און אז ד

 
אבער דאן איז דא נאך א זייער וויכטיגע זאך וואס מען דארף טאן, און דאס איז נאך וויכטיגער ווי 
אלעמען, און איז ממש קריטיש און די שפיץ אין וואס עס ווענד זיך צו זיי זאלן אננעמען אונזערע 

 ייט פון אונזער סיסטעם.ווערטער איבער די גוטסק
 

  און דאס איז וואס מען רופט "קעריקולעם".

א קעריקולעם, וואס דאס איז א פונקטליכע סדר מיט  –אדער דארף האבן  –יעדע שולע האט 
פרטים איבער וואס מען לערנט אין די שולע. אלע סובדזשעקטס וואס מען לערנט, וויפיל מען 

 לערנט, ווען מען לערנט אא"וו.
 

ז אונז ווילן אפילו האבן א שאנס אז די באורד אוו רידזשענס זאל אננעמען אונזער טענה אז א
אונזער סיסטעם איז גוט, דארף מען זיי ווייזן אונזער קעריקולעם. אונזער פונקטליכע פלאן וויאזוי 

דארפן אונז געבן פאר אונזערע קינדער די עדיוקעישאן וואס זיי האלטן און ווילן אז אלע קינדער 
 באקומען.

 
אלזא, ווען מען רעדט אצינד פון שעות וואס מען לערנט, פון סאבדזשעקסט וואס מען לערנט, איז 

  דאס פאר די באורד אוו רידזשענס. און די ציל פון דעם איז..
 

 "אז זיי זאלן נישט אריינרעדן"!

 
ביי אונז וועט מען  דאס איז די שפיץ געדאנק. אז אונז זאגן פאר די באורד אוו רידזשענס אז

לערנען צוויי שעה ענגליש, איז דאס נישט ווייל די שטאט פארלאנגט דאס, און אונז געבן זיי נאך, 
פארקערט, ווייל אונז ווילן נישט די שטאט זאל אריינרעדן אין אונזער חינוך, שטעלן מיר אהער 

ן אז דאס איז גוט, און "נישט" וואס מיר לערנען מיט די קינדער, אז זיי זאלן פארשטיין און איינזע
 אריינרעדן!

 
ווען זיי רעדן פון אריינרעדן און איינטיילן וואס און וויאזוי מען זאל לערנען, אין די גיידליינס וואס זיי 

ווילן איינפירן און אויף וואס די באורד אוו רידזשענס וועט בקרוב אפגעבן זייערע שטימען, איז א 
ה! און נאך פילע פארלאנגען, "דאס" איז וואס די שטאט פארלאנגט, פארלאנג פאר איבער פיר שע

 און דאס איז וואס זיי ווילן אונז זאלן זיי נאכגעבן.
 

אונז זאגן זיי "רעד נישט אריין" זאג אונז נישט וואס אונז זאלן לערנען, לאז אונז אליינס מאכן 
בן פאר די שטאט סיי וואס, נאר אונזער סיסטעם. טא, נישט נאר מען האלט נישט דארט פון נאכגע

 פארקערט, מען זאגט זיי "לאז אונז במנוחה".
 

נאר כדי זיי זאלן עס אננעמען, און מסכים זיין נישט אריינצורעדן, דארפן אונז צושטעלן א 
נארמאלע קעריקולעם, צושטעלן א נארמאלע פלאן, א פלאן וואס זיי זאלן אננעמען און מסכים זיין 

ס גערעדט" און נישט קיין ליצנות, אזוי ארום מיט'ן אויבערשטנס הילף וועלן זיי אז דאס איז "עפע
 אונז טאקע אפלאזן און נישט פרובירן אריינרעדן.

 
  סיכום הדברים

אלזא, ווען מען רעדט פון די פראבלעם פון נאכגעבן פאר די רעגירונג, און מען איז דאן צו לערנען    
עס הייסט משנה געווען, און צו אצינד איז א שעת השמד און מען  צוויי שעה הייסט נאכגעגעבן, צו

דארף זיך קעגן שטעלן מיט מסירת נפש אפילו אויף ערקתא דמסאנא אא"וו, דאס איז אלס גוטע 
 און שטארקע שאלות, אבער.. עס איז נישט נוגע יעצט!

 
ארהאנדלען מיט זיי, יעצט רעדט מען נישט פון "נאכגעבן" גארנישט, מען רעדט בכלל נישט פון פ

 מען רעדט פארקערט, אז זיי "זאלן נישט" אריינרעדן, אז מיר זאלן "נישט" דארפן נאכגעבן.
 

אויב חלילה דאס ארבעט זיך נישט אויס, און זיי שטימען יא פאר די נייע גיידליינס, דאן וועלן די 
ר דעם, צו עס איז שעת אלע שאלות זיין אקטועל, און דאן וועלן די רבנים דארפן דן זיין איבע

 השמד, צו דאס הייסט "נאכגעגעבן" אדער נישט וכדו'. ח"ו היו לא תהיה.
 
-- 

 
אלזא, די אלע טענות וואס מען הערט פון פארשידענע מענטשן, צו אז מען דארף לייגן פאליטיש 

און זיי  שריט און שרייען אונז גייען זיך נישט לאזן, צו אז מען דארף שרייען אז עס איז רעליגיע
מעגן נישט אריינרעדן, די אלע טענות און עצות זענען נישט אקטועל מכל וכל, ווייל די באורד אוו 

 רידזשענס זענען נישט ערוועלט און זענען נישט קיין ריכטער אדער לויערס.
 

און ווייטער די טענה אז מען טאר נישט נאכגעבן און מען טאר נישט מאכן קיין פשרות, נא, דאס 
דאך אויף וואס מען ארבעט, מען ארבעט עס אל חלילה נישט צוקומען אז די שטאט זאל  איז

אריינרעדן און פארלאנגען טוישן. מען זוכט צו פארמיידן עס זאל אפילו נישט צוקומען צו די מצב אז 
 מען זאל דארפן קעמפן און נישט נאכגעבן.

 
אן צו דעם אז די באורד אוו רידזשענס ווייל מען דארף שטארק געדענקען, אויב חלילה עס קומט 

שטימט דערפאר, און מען דארף לייגן פאליטישע דרוק, און עס קומט אן אין געריכט, דאן קענען 
מיר טאקע פרובירן צו נוצן פאליטישע דרוק און לעגאלע טענות, אבער עס איז ווייט פון א גאראנטי 

ומען און זיי קענען חלילה ארויסגעבן א עס זאל ארבעטן. און ביזן סופרים קאורט קען עס אנק
 אורטייל אז די שטאט קען יא אריינרעדן אפילו עס איז רעליגיע ח"ו היו לא תהיה.

 
ReplyForward  
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Abaglickk@gmail.com 



 Aug 12, 10:20 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

  רבנים וכו'אריינווארפן אפאר מאל כהוראת ה

 Aug 12, 11:33 AM • חיים וויינבערגער

 

  וואס טוט מען מיט די פאטישאנס?

  עס איז דא אין ק"י זייער אסאך אונטערגעשריבענע, וואו גיט מען דאס איבער

Unknown • Aug 12, 11:59 AM 

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Aug 12, 12:00 PM 

 .ch724 removed Unknown from the Hangout משה-ברוך-וואלף

Aug 12, 12:02 PM 

 .removed Unknown, Unknown, and Unknown from the Hangout ברוך כץ

Aug 12, 12:08 PM 

 

נעכטען האט הגה"צ ר' טודרוס זילבער שליט"א געלאזט הערן ברבים אז לדעתו וואלטן די זעלבע 
ון ערקסא דמסאני, וואלטן בהלו נרו פון מרן רביה"ק חברה וואס שרייען יעצט יהרוג ואל יעבור, א

זי"ע על ראשינו, געהאט צענדליגער זאכן וואס די רבי ז"ל האט געטוהן און זיי וואלטען געשריבן 
  לאנגע תשובות אז דאס איז יהרג ואל יעבור וכו' וכו'. ודפח"ח וש"י

 Aug 12, 12:12 PM • ברוך כץ

 

  ווען? איז דא רעקארדינג?

 Aug 12, 12:15 PM • לף בער לעוויווא

 

  אין ביהמ"ד פאר אסאך אידען, וואס טייל פון זיי האבן אים פרובירט אינטערצוהעצן.

די מאנכע זיצען ביי אים טעגליך און פרובירן צו כאפען עפעס ווערטער אבער צו זייער ווייטאג, 
  שרייעט ער אלעס פונקט פארקערט!

 Aug 12, 12:17 PM • ברוך כץ

 

א שאד ס'איז נישט רעקארדירט ווייל זיי ספינען היינט אז ר' טורדס האלט אונמיטען דן זיין אויב 
  ס'איז ערקתא דמתנא וכ''ו

 Aug 12, 12:19 PM • וואלף בער לעווי

 

אויכט האט ער דארט געזאגט אז ער זעהט נישט יעצט א סיבה אויפצוהערן צו נעמען געלט, און 
  ת.אפגעוואנדען אלע טענו

 Aug 12, 12:20 PM • ברוך כץ

 

זיי וועלן אייביג האבן וואס צו זאגען, די משכילים האבן אויכט א יעדען טאג פאבעריצירט שקרים 
  וכזבים.

רבותי! דער מנובל שמואל הילל טריגער דרייעט זיך ארום                                                      
   עבה, ס'איז צייט מפרסם צו זיין די ריכטיגע סחורה.ביי רבנים מיט זיינע תו

 ch724  • Aug 12, 12:24 PM משה-ברוך-וואלף

 

  יא! יא! ער איז געזיצען נעכטען ביי ר' הילל וויינבערגער.

 Aug 12, 12:25 PM • ברוך כץ

 

  יא! יא! ער איז געזיצען נעכטען ביי ר' הילל וויינבערגער.
  און? עלתה בידו חרס?

 Aug 12, 1:31 PM • ואלף בער לעוויו

 

עס איז אינטערסאנט צוצוגעבן וואס א ת"ח האט ערווענט אז עס איז מבואר אין די פוסקים אז 
 עינויים און אלע ד' צומות 5בשעת השמד גייט אן אלע 

שאלות ערשטנס צו ער איז געגאנגען  2ווען איינער קומט שרייען שעת השמד האב איך צו אים 
 י"ז תמוז מיט שיך

  צווייטענס אויס ער ווייסט ווי אין שו"ע עס שטייט די הלכות פון שעת השמד....

 Aug 12, 1:37 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

יא יא, א צוציק איז צוגעגאנגען צו ר' ארי' ראזענפעלד איך הער די האסט אינערגעשריבן אויף 
  .. און דאס קינד איז נעלם געווארן...פשרות?! האט ער אים געענפערט "יא! ווילסטעך פארהערן?

 Aug 12, 1:45 PM • וואלף בער לעווי



 

 באקומען אין אימעיל 
  ר' שמואל שלמה שפיטץ האט מיר דערציילט אז ער איז אמאל געווען דר. פרישמאן,

האט אים דר. פרישמאן גאזאגט אז ער האט נישט געקענט פארשטיין פארוואס סאטמאר רב האט 
 אז מ'זאל אנפאנגען לערנען ענגליש מיט קליינע קינדער, איינגעפירט

זענען עלטער  קינדער  ווייל לויט זיין חשבון איז אים אױסגעקומן אז אפילו מ'הייבט אן לערנן ווען די
 קען מען אנקומען אלע לימודים.

יאר אין ער האט נאך  20נאר האט ער געזאגט אז סאטמאר רב האט שוין א מיידעל סקול 
ביי אונז אין בית  שט געדארפט טוישן "אויף אזא איד פרעג איך נישט קיין קשיות", ווייל גארני

  יעקב האט מען יעדע פאר יאר געדארפט טוישן. (דר. פרישמאן האט ארויסגעהאלפן בית יעקב)

 Aug 12, 2:01 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ער האלט נישט פון דער מהלךניע שמועות אז ר' חים הערש האט נישט אונטערגעשריבן ווייל 

 Aug 12, 2:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך האב שוין גאר געעהערט אז דאס איז א חלק פון די פלאן אנצוגרייטען סיגוטער רב פאר 
  מ''מ... לאך נישט

  כ'מיין די רבי האלט אויך נישט דערפון און דערפאר האט ער נישט אינטעגעשריבען...

  אטאקעס 9/11אך איין זאך פאר איך פארגעס, בוש האט אינטערגעשטעלט די און נ

 Aug 12, 2:18 PM • וואלף בער לעווי

 

די מעשה גייט אז דער רבי האט זיך דורך גערעד מיט חים הערש און ער האט געזאגט אז ער 
  האלט נישט פון די מהלך...

  .....דעריבער האט דער רבי אויך נישט אונטערגעשריבן. און

 Aug 12, 2:25 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

למעשה טענה'ט קול מלחמה אז די ראב"ד האט אויך נישט אונטערגעשריבן, אויף דעם קען איך 
  שוין למעשה נישט טרעפן קיין תירוץ....

Unknown • Aug 12, 2:27 PM 

 

  אפ!-אוועראון די שקצים האבן אים דערנאך געפירט און שפיטאל פאר א ק

 Aug 12, 2:28 PM • וואלף בער לעווי

 

  מסתמא האלט דער ראב"ד אויך נישט פון דעם מהלך...

 Aug 12, 2:34 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

קול מלחמה במחנה איז ארויס מיט א מחאה קעגן ר' ברוך כץ און ר' משה שווארץ, זאגענדיג וואו 
  ר צו ווארטען אויף די פראטעסטן ביי זייערע הייזער!זיי ווייאנען און זייער נומבער'ס, לאמי

 ch724  • Aug 12, 2:41 PM משה-ברוך-וואלף

 

גארנישט באקומען, אבער די ציהל איז צו נעמען די רעספעקט און טראסט וואס די עולם האט ב''ה 
  אינגעלייטלעך 2זינט לעצטע וואך און עס פארקירווען צו 

 Aug 12, 2:49 PM • וואלף בער לעווי

 

5597261287 listen and enjoy......... 

then press 1 

 Aug 12, 2:53 PM • יחיאל נטע גליק

 

The nearest Hospital please...  

 Aug 12, 2:54 PM • וואלף בער לעווי

 

מ'דארף פראטעסטירן ביי זייערע הייזער פארן שרעקליכן עולה פון ארגאנאזירן א אסיפת הרבנים. 
   קרות! ווי איז דאס דערהערט געווארן אזא חוצפה ועזות פון פארופן אסיפת הרבנים...אזא הפ

  מ'דארף מוחה זיין אויף משה און ברוך. אויך אויף רבי ברוך נתן....

Unknown • Aug 12, 2:56 PM 

 

  איז דא יעצט א אסיפה ביי ר' טודרוס?

 Aug 12, 3:04 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



  ייזיק לאבין טראגט ארום דעי מנובל שמואל הלל טריגער ביי רבנים!!א

 ch724  • Aug 12, 3:18 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אייזיק לאבין?  ווער איז

 Aug 12, 3:20 PM • וואלף בער לעווי

 

דאס איז שוין א שטיקל פראבלעם. ער האט א געוואלדיגע מאס גאטס און חוצפה. ער קען זיך 
  צו א רב און פארדרייען דעם קאפ, אויף א אופן וואס נישט יעדער קען. אריינרוקן

איך האב זיך פארגעשטעלט אז ער באלאנגט אויף יענע זייט... ער איז דאך אויך אויף טאמבאקס 
  זייט. אבער איך האב נישט געחלומ'ט אז ער גייט בפועל ארום...

Unknown • Aug 12, 3:26 PM 

 

רבנים אז ביי החלטות האסיפה און קר''י איז געבליבען אז יעדער גייט  מ'ברויך זאגן פאר די
  ארומלויפען משוגה מאכן רבנים, אז מ'ווייסט דאס פון פאראויס האט עס גאר א צווייטע משמעות

 Aug 12, 3:30 PM • וואלף בער לעווי

 

  צו וועלכע רבנים גייט ער ארום?

 Aug 12, 3:30 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

פראצענט. דאס איז א עמטליכע קאמפיין וואס חיים שלום האט אנגעהויבן פרייטאג אויף  100
חומת הדת זאגנדיג: יעצט ווייסמיר שוין די אדרעסס מיט וועם מ'דארף גיין זיך אויסשמועסן! די 

נים" רבנים האבן אסאך צייט! ובפרט יעצט זיממער... דערהאך האט איינע פון די "רבנים הגאו
גערעדט נעכטן אויף חומת הדת אז מ'דארף טוהן לדורן לתפלה ולמלחמה. למלחמה מיינט: יעדער 

זאל זיך יעצט נעמען א שותף און אנהייבן ארומגיין פון רב צו רב, נישט מיעד ווערן, זיך אריינזעצן 
  ..פאר אפאר שעה... וכו' די רבנים מוזן וויסן אז דאס איז א געהעריגע טעראר קאמפיין

חיים שלום זאגט אז איינע פון די דריי זאכן גייען געשעהן נאכדעם וואס די רבנים גייען הערן די 
פאקטן, אדער גייען די רבנים זאגן טעיתי, אדער אויב גייען די רבנים נאכן הערן אלע פאקטן 

(ער לייגט נאכאלס האלטן אז מ'דארף אזוי טוהן ווי פעירלס טוט, וועלמיר אונז דארפן זאגן טעיתי 
צו אז זיי האבן נישט קיין פראבלים צו זאגן טעיתי והראי' יענקעלע האט געזאגט אז ר' ישראל דוד 

האט נאך דערווייל נישט אונטערגעשריבן ווייל ער האט נאך נישט געענדיגט מברר זיין די 
סא גייט די פאקטן...) אדער גייען די רבנים זאגן איך האב נישט געמיינט דעס און נישט יענס... 

דאנצע אסיפה פארלירן די עפעקט.. וואס מיר דארפן זעהן איז אז די גאנצע געביידע וואס ער 
חלומ'ט זיך שוין אויס וואס עס גייט געשען "נאכדעם וואס די רבנים גייען אויסהערן אלע פאקטן און 

ת פנים וואס עס דעטאלן" זאל קיינמאל נישט געשען! די רבנים זאלן זיי אויפנעמען מיט אזא קבל
קומט זיי, און נאכפאר זיי הייבן אן רעדן זאל מען זיי שיינערהייט זאגן, אז די ענינים זענען זייער 

אינגעלייט   האקעל, און מיר קענען דאס נישט איבערשמועסן מיט יעדע אינגערמאנטשיק..... רוב
  קענען זיך נישט עפענען דאס מויל ווען ער הערט אזא תשובה..

Unknown • Aug 12, 4:03 PM 

 

איך הלט אז עס קומט אן צו די רבנים די מציאות (בעסער אויב מיט די רעקורדינג) וועל זיי וויסען 
טאון פאר די חברה און א צאתכם לשלום נאך פארן אנהייבן, אז נישט קענען זיי -צו געבן דעים דייל

שען וואס ח''ש חלומ'ט דער רב זיך אהערשטעלן בתמימות ווי מבקשי אמת און דאן קען חליה גע
וועט זאגן אהער און דער כאנישט געוויסט און די אלע זאכן גייען גיין אויף חומת הדת און קול 

  מלחמה און מ'האלט ווי מ'האט געהאלטן פאר די אסיפה, מ'דארף סטאפען בעוד מועד!

שליסען ביי אסיפה אז קודם קען מען שוין מפרסם זיין פאר די גאס **חוצפפה** אינגעלייטליך בא
  מ'גייט טערערזירען רבנים וכ''ו

  אידיש_נייעס רעידי?

 Aug 12, 4:18 PM • וואלף בער לעווי

 

אבער איך מיין מ'דארף צולייגן אז די רבנים געבן זיי ביטערע ערעטוד, און זענען בכלל נישט 
  אינטערסירט וואס זיי האבן צו זאגן, דאס גייט זיי זייער מבזה זיין.

איך האב געהערט אז איינער איז געווען ביי ר' ארי' און צוויי ביי רבי שלמה לייב און זיי האבן ביידע 
  אריינגעגעבן פאר די חברה.

Unknown • Aug 12, 4:22 PM 

 

  רוב דיינים פון די אסיפה וועלן זיי ארויסווארפן

 Aug 12, 5:00 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ט געניג! איינער איז איבער גענוג צו מטיל ספק זיין און די גאנצע זאךרוב איז ניש

 Aug 12, 5:01 PM • וואלף בער לעווי

 

  און איך האלט עפעס אנדערש

זיך נישט וויסענדיג מאכן, נאר אנזאגן פאר די רבנים זאל אכטונג געבן אויף זייערע מיילער, ווייל 
  מ'גייט זיי רעקארדערן

  רעקארדירן*

טאר נישט פירן קיין מלחמה מיטן צווייטן צד, יעדער רב זאל זאגן פאר ווער עס קומט צו עם מיר מ'
האבן אלעס דן געווען ביי די אסיפת הרבנים און אזוי האבן מיר מחליט געווען, אויב האט איר 
עט עפעס אן ערעור אויפ'ן מציאות זאגו עס פאר ר' מ"ד נידערמאן ער איז אונזער שליח און ער וו

  אונז עס איבערגעבן

  און אויב עס וועט זיין א נייער מציאות וועט מען נאכאמאל דן זיין



 Aug 12, 5:13 PM • יצחק ווייס חברי

 

  פויגעל אויף איין שאס... 2דאס איז 

 Aug 12, 5:14 PM • וואלף בער לעווי

 

  אזוי ווערט נישט קיין גרעסער פייער

 Aug 12, 5:17 PM • יצחק ווייס חברי

 

  נעם אריין ר' יוסף אלי' אין דינסט

 Aug 12, 5:23 PM • חיים וויינבערגער

 

  ר' יוסף אלי' שלעזינגער?

 Aug 12, 5:24 PM • יצחק ווייס חברי

 

יעצט גייט גיין די מעשה פארקערט, די קאמפעני האט ארומגעשיקט יא''ש סטראשען די רבנים זיך 
  צו האלטן די מויל #השתקה...

 Aug 12, 5:25 PM • ף בער לעוויוואל

 

  וואס די וועסט טוו וועלן זיי זיך אנכאפן

  זאלן זיי דאס זאגן ווי איינער איינער זאל זאגן א האלבע ווארט קעגן

 Aug 12, 5:26 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 Aug 12, 5:36 PM • ברוך כץ

 

  זיי גייען אן די חברה משוגעים..

 ch724  • Aug 12, 5:37 PM משה-ךברו-וואלף

 

  אמת אדער א פאשקעוויל

 Aug 12, 5:38 PM • יצחק ווייס חברי

 

דעי שמואל הלל טריגער איז שרעקליך צורידערט פון דעי סחורה וואס האט פון דא ארויסגערינען 
  און רבנים האבן זיך אנגעהויבן פשוט צו שעמען צו רעדען צו אים!

 Aug 12, 5:39 PM • ברוך כץ



 

  אייזיק גייט נאך אלס ארום מיט אים? אפילו נאך דעם וואס עס איז ארויסגעגאנגען די שמוץ?

Unknown • Aug 12, 5:40 PM 

 

 
אוודאי א   זה דרכם כסל למו, וואס טראכסטו?                           אמת אדער א פאשקעוויל

  פשוטע פאשקעוויל

 Aug 12, 5:40 PM • ברוך כץ

 

  איתי מיד פאשקעווילר

  על החתימה אב"ד סיגעט ב"ם

  ב"פ

 Aug 12, 5:43 PM • יצחק ווייס חברי

 

  נאריש צו מאכן אזא צעטל

 Aug 12, 5:43 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

שמואל הלל טריגער טעהנט אז אונז זעהמיר משכילים, און ס'איז ערגער פון זיין א קריסט, (ער 
  ט פאר שלום דייטש)האט עס געזאג

 Aug 12, 5:44 PM • ברוך כץ

 

אוי שוין נאך א זאך צצו פארדרייען א קאפ פאר אלע רבנים... וואס איז ערגער אזוינע משכילים ווי 
  אונז אדער צו זיין א קריסט??

Unknown • Aug 12, 5:46 PM 

 

  נאך אזא בריוו קען מען שוין קיינעם מער נישט פארדרייען

 Aug 12, 5:57 PM • מערכת סאטמאר-ן מאנןשלמה זלמ

 

  קול מלחמה האט עס שוין ארויסגעשוקט?

Unknown • Aug 12, 5:57 PM 

 

  איינער ווייסט ווער עס שטייט אונטער די "בנינו" קאמפיין??.

  וויכטיג צו וויסן צו מזאל עס לאזן הענגן דא ביי אונז!

 Aug 12, 6:21 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ט פערלס?ניש

 Aug 12, 6:21 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ביטע אריינקומען קלאר!

 Aug 12, 6:22 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  האסט די צעטל?

 Aug 12, 6:22 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



 

 Aug 12, 6:27 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

"בני יואל" פון קרית יואל, וואס זיין ציל איז צו האלטן דעם  איך האב געהערט אז איז איינער פון
  עולם ווארעם איבער'ן גזירת החינוך

 Aug 12, 6:29 PM •  יואל לויפער

 

די שאלה איז צו ס'איז נישט דער זעלבער פון קול החינוך, די וואך איז נישט ארויסגעקומען די קול 
  החינוך נאר א גליון בנינו מיט די לאגא

 Aug 12, 6:31 PM • 1הם יצחק הירש אבר

 

  עס איז אויך געליגען אין "דער איד"



 Aug 12, 6:31 PM •  יואל לויפער

 

  סאיז א גליון ?

 Aug 12, 6:31 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  מ'דארף נישט טאן קיין ווילדע שריט קעגן קיינעם

 Aug 12, 6:31 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ביידע

 Aug 12, 6:31 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

ער מאכט די עד'ס ביי המעתיק אין וויליאמסבורג, אין איך האב עס געהערט פון איינער וואס דרייט 
  זיך דארט.

 Aug 12, 6:32 PM •  יואל לויפער

 

  ביטע זיך האלטם רואיג, נישט אריינשפילן און זייערע הענט

 Aug 12, 6:33 PM • יצחק ווייס חברי

 

עס קומט פון מציון רייטינג יוסף חיים אויסטעליץ, כ'האב זיי געפרעגט ווער עס   זיי זאגן מיר אז
  שטייט אונטער דעם, און דערווייל נאכנישט ערהאלטן קיין אנטווארט

 Aug 12, 6:33 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

   
https://drive.google.com/open?id=0BzRN26TSKbh8QzNlbHo3NC1lTUVlV1AxVldJcXk2Nzh

WbFBn 
 

רעדנער אויף חומת הדת פארגאנגענע תשעה באב, ליפטערט זיינע געדאנקען איבער א     
  ארומגיין מסביר זיין פאר רבנים די סוד וואס נאר די חומת הדת צוהערער ווייסען,

 Aug 12, 6:37 PM •  יואל לויפער

 

  דאס איז א געפערליכע חוצפה אנצוהעצן די מאסן צו ארומגיין טערעזירן רבנים
  וואס מהאט געהערט איינעם פאנטאזיעס אויף א האטליין.............. צוליב

 Aug 12, 6:51 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אבער מיט דעם אלעם דארף מיר זיך האלטן נארמאל

 Aug 12, 6:58 PM • יצחק ווייס חברי

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Aug 12, 7:37 PM 

 

  גער קאכטהער איך אז רמ"ז זאר

 Aug 12, 8:05 PM • חיים וויינבערגער

 

  אז?

 Aug 12, 8:05 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  אויף וואס קאכט ער?

 Aug 12, 8:06 PM • יצחק ווייס חברי

 

  עפעס אז די מהלך איז ווי די אגודה וכו'

 Aug 12, 8:07 PM • חיים וויינבערגער

 

  ווער זאגט עס?

 Aug 12, 8:07 PM • יצחק ווייס חברי

 

  סיקרוקים



 Aug 12, 8:08 PM • חיים וויינבערגער

 

  איך וועל מארגן מברר זיין מיט עם פערזענליך

 Aug 12, 8:08 PM • יצחק ווייס חברי

 

  כ'מיין ס'איז נישט דא מיט וועם צו רעדן

 Aug 12, 8:14 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  האסט א טעות

 Aug 12, 8:15 PM • יצחק ווייס חברי

 

 שרייבן קעגן ר' ברוך נתן א שטאט'ס רב, וואס פארלאנגסטע מער
 

  אויך ביי די עופות איז נישט גועון צו וועם צו רעדן

 Aug 12, 8:16 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  איך האלט אז די האסט רעכט

  איך האלט נישט אז די האסט רעכט

  אין לאנדאן האט עם א זון פארדרייט

 Aug 12, 8:18 PM • חק ווייס חברייצ

 

  און ער האט זייער שיין אויסגעפירט אז דאס איז נאר מיטן רב'ס הסכמה

 Aug 12, 8:20 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  נישט ממש אזוי

 Aug 12, 8:21 PM • יצחק ווייס חברי

 

  וואס הייסט?

  זיי מסביר?

 Aug 12, 8:22 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

6TSKbh8ZDBBdUdmVUlzUGh6cGtnYXN3Rmsyhttps://drive.google.com/open?id=0BzRN2
NHQzTG1N 

 
א קלאסישע דוגמה, וויאזוי עס וואלט אויסגעזעהן ווען יענקעלע וחבורתו נעמען איבער די לייצעס 

     פונעם מערכה.

 Aug 12, 8:59 PM •  יואל לויפער

 

  ברוך השם!!

  חיים הערש לעבאוויטשדי נאמבער שטייט אז עס געהערט פאר איינעם 

 Aug 12, 9:32 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 Aug 12, 9:36 PM •  יואל לויפער

 

 גראדע מיר ווייסן ווער עס האט געזאגט די מעסעדש
  חיים הערש לעבאוויטשנישט 

 די נומער וואס ווערט געזאגט אויפן מעסעדש איז אמת
  נאר די אמת'ע רעדנער איז א צווייטער

 Aug 12, 9:43 PM • נסיהלל ראזענבערג מא

 

http://bit.ly/2KwlmmY 

  ערש"ק מטו"מ אודת גזירות החינוך דרשת הגאון בעל ויען דוד שליט"א (רבי דוד ראזענבערג)

 Aug 12, 10:06 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן



 

? 

  טעות

 Aug 12, 10:06 PM • יחיאל נטע גליק

 

  אויב איינער קען עס אויס הערן אין מיר לאזן וויסן אויב עס איז כשר ארויף צו גיין אויפן מערכת

https://www.ivelt.com/forum/download/file.php?id=219900 

 Aug 12, 10:09 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

שמואל הלל טריגער האט גערופן היינט ר' הלל וויינבערגער אז ער וויל זיך נאכאמאל טרעפן מיט 
  אים, און ר' הלל האט אים גענטפערט די ביזט א מנובל און כ'וויל מער נישט רעדען מיט דיר!!

 Aug 12, 10:59 PM • ברוך כץ

 

https://www.dropbox.com/s/8skfrra2js41s0k/35_anonymous_08122019_225800.wav.w
0av?dl= 

  איינער וואס שעמט זיך מיט זיין נאמען האט דאס געלאזט אויפן מערכת

 Aug 12, 11:08 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אז מ'זאל מאכן אסיפת עסקנים'ס אנצוגרייטן די פעטיציע  -איינער זאגט מיר א גוטער געדאנק 
  ען ר' חיים דוד צו רעדן צו בארא פארקדרייוו, און דיינים זאלן רעדן. יענער זאגט מיר מען זאל נעמ

 Aug 12, 11:43 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

איך זאג נאכאמאל, אז מיין מיינונג איז ווי וווייניגער ארויפלייגן דרשות און אינטערוויו'ס איבער די 
ף נאר נושא אויף האטליין'ס, און נישט מאכן קיין אסיפות מיטן ציבור און דיינים זאלן רעדן, מ'דאר

  מפרסם זיין דעם בריוו, און שטייט מיט א טישל און נעמען פעטישאן'ס

  ווי ווייניגער רעדן איזאלס געזונטער

אויב רעדט מעו צופיל דערוועגן כאפט זיך ארויס איינער מיט א ווארט דא אדער דארט, אפילו ער 
ון די סקאנדאל האט גארנישט געמיינט דערפון אבער עס איז שוין די והותר אז איינער פ

  באשאפער'ס זאל זיך ארויפכאפן דערויף.

 Aug 13, 1:35 AM • יצחק ווייס חברי

 

  הגה"ק ר' הילל קאלאמייער זצ"ל
  בענין חכמות זרות בימיו

  המראי מקום מצויין שם מספרו אבקת רוכל

  ר' דוד רז"ב דרשה קען רואיג ארויפגיין, יעצט געענדיגט אויסהערן

 Aug 13, 9:14 AM • אנסיהלל ראזענבערג מ

 

 
 למקבלי קול מלחמה'  הצעה מהפכנית ממש

 מכיון שגזירות השמד גוברות מיום ליום
 וכל יום נופל על העסקנים פרויקט חדש

 ההצעה היא שכל יהודי שמקבל מדפיס גם במדפסת פשוטה בביתו
 ותולה כמה מודעות ממה שקיבל בבתי הכנסת סביבו

 י כנסת נוספים עולםכך בבת אחת הגענו לאלפי בת
 בדומה לרעיון המאצינג

  כל יהודי יתאמץ טיפה ויציל את עם ישראל

 

 Aug 13, 9:21 AM • וואלף בער לעווי

 

דערנאך וואס ס'איז נתגלה געווארן קלונו ברבים פון די ווארט                         הערט און שטוינט!
קנאות ליין חומת הדת דער שטודירטער  זאגער די לעצטע האלבע יאר אויף די מכלומרשט

אינגערמאן שמואל הלל טריגער, און היות כי כלתה אליו הרעה און די רבנים האבן אים געזאגט אין 
פנים אריין, וואו האסטו די חוצפה און די שעמסט דיך נישט צו רעדען ווען די האסט עובר געווען 

און קרייזען האבן געאסרט פה אחד, און די  אויף זאכן וואס אלע גדולי ישראל פון אלע שיכטין
קומסט פארטרעטען די פרומע געמיינדע און מוסר זאגן, אן א טראפ בושה, האט ער תיכף 

אנגעהויבן זינגען א נייע ניגון אז היא הנותנות ווייל ער איז אזא מנובל און חזיר ווייסט ער וואס אלע 
  שומו שמים!!          זאכן מיינען.

 Aug 13, 9:47 AM • ברוך כץ

 

  מ'וועט עס הערן אויף די סאוער פייפ, ווארט נאר צו!

 ch724  • Aug 13, 9:48 AM משה-ברוך-וואלף

 

עפעס האב איך געזעהן און די תורה אפטיילונג פון "דער איד" פארגאנגענע וואך פון קדושת ציון 
פאר כלל ישראל.. דענק נישט  אז א בעל תשובה זאל זיצען איינגעלייגט און נישט האלטן דרשות

  פינקטלעך די מעשה

 Aug 13, 9:50 AM • וואלף בער לעווי



 

 

עמוד ההוראה הגאון הגדול, מרן גאב"ד פאיע וחבר בי       מי רואה את אלו יוצאים ואינו יוצא!
דינא רבא דקהילתינו שליט"א יעצט אינדערפרי ביים פארחתמענן די פיטישענס פון פערל'ס אין 

   מדרשינו תהלות יואל. בית

 Aug 13, 9:54 AM • ברוך כץ

 

ר הערשעלע ספינקער האט עס געזאגט אויף הרב העלבראנץ, אז די ביזו א בעל תשובה זיץ און 
  ביהמד און זאג תהילים

 Aug 13, 10:02 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  יין בעל תשובה.כ'מיין עטץ רעדטץ דא שלא מן הענין, ער איז בכלל נישט ק

 ch724  • Aug 13, 10:03 AM משה-ברוך-וואלף

 

פארוואס הערט מען נישט אויף מערכת סאטמאר קיין איין ווארט אז טויזענטער אידן שרייבן היינט 
  אונטער בריוון אין אלע בתי מדרשים דקקהלתינו?

 Aug 13, 10:04 AM • לייבוש לאנדא

 

 Aug 13, 10:08 AM • וואלף בער לעווי

 

 ווער האט די פלאקאטן קלאר אין קען מיר עס אריינשיקן?
  ישר כח

 Aug 13, 10:09 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  קען מען אריין שיקען פיטישענס דורכ'ן טעלפון #3מערכת סאטמאר 

 ch724  • Aug 13, 11:23 AM משה-ברוך-וואלף

 



היינט און אלע וומס"ב בתי מדרשים זענען  גרויסע קידוש השם  ברוך לא אלמן ישראל!
געשטאנען צענדליגע סאטמארע כולל אינגעלייט און כפי הוראת גדולי הרבנים, עיני העדה, 

הגאוה"צ שליט"א האבן טויזענטער און די מאסן אינטערגעשריבען די ספעציעלע פערל'ס 
  למען חינוך הטהור לא נחשה! פיטישענס.

  בתי מדרשים אין שטאטאריינגערעכענט די פרעמדע 

 Aug 13, 11:27 AM • ברוך כץ

 

  3סגייט אראפ קומען פון 

 Aug 13, 11:38 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ר' אייזיק האט נעכטן געמאלדן אז מגייט היינט זיצן אין די שולן

 Aug 13, 11:42 AM • שמואל י

 

  דעיס מיינט נישט געמאלדען.

 

  עסאן שליט"אהגה"צ אבד"ק קל

 ch724  • Aug 13, 11:53 AM משה-ברוך-וואלף

 

  איינער ווייסט פארוואס מאנסי רב איז נישט געווען בי די אסיפה פאריגע וואך?

 Aug 13, 12:02 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 8452907783  די מאווינג אויף פענסעלוועניע ריקט זיך פאראויס מען קען אריינרופן
   איז א גרויסע מצוה זיי צוהעלפן עס

  עס וועט האפינטלעך ברענגן מער רואיגקייט

 Aug 13, 12:06 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  3סגייט אראפ קומען פון 
  ווי יא?

 Aug 13, 12:38 PM • וואלף בער לעווי

 

יס העלפן אדער אויף די סיטעם קען מען נישט סיינען, מען קען נאר לאזן א מודעה וער עס וויל ארו
  געבן געלט

  אזוי אויך זאגן זיי ווי מען קען שיקן א טעקסט

 Aug 13, 1:08 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  אבער מ'קען הערן וויפיל פעטישען'ס

  סאיז שוין אריין

 Aug 13, 1:12 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ן קול מלחמה במחנה טעלפון ליין, און כ'האב געהערט פון איינעם וואס האט גערעדט צו לאוב פו
דעי לאוב האט געפרעגט ווער ס'איז אזוי שטארק פאפעלער, משה שווארץ אדער ברוך כ"ץ אדער 

, 2ביידע? ווייל ער האט געהאט ממש א גוזמא פון אריינרופער'ס נעכטען נאך די הודעא אקעגן די 
  ראטעסט קעגן זיי.און אויף דעם ארויף טראכט מען אפשר צו מאכן א גרויסע פ

 ch724  • Aug 13, 1:33 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אל תראו ואל תערצו "כי ה' עמכם גבורי החיל!!"



 Aug 13, 1:36 PM • וואלף בער לעווי

 

  איר זענט פלעין משוגע, הערט אויף צו זיין פארנומען וואס יענע זאגן

 Aug 13, 1:37 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ט זיי שטארק חיזוק, און מאכט זיי מער און מער פאר א מציאות!!גערעכט, דאס גע

 Aug 13, 1:38 PM • ברוך כץ

 

  ווען זיי זענען נישט אמאל ווערט קיין התייחסות

 Aug 13, 1:38 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ריכטיג זיי האבן נישט מיט זיך קיין איין סטאבילע רב ניטאמאל איין סטאבילע עסקן

וואס האט אגב א היסטאריע מיטן חרוב מאכןו דעם -מיש ווי דוד לייב לעפקאוויטש עס איז קא
מערכה קעגן גזזירת הגיוס א' בלק טראץ וואס אלע עקספיריענסד עסקנים האבן זיך געבעטן ביי 

זאגט אויף חורבת הדת אז א וואך צוריק האט ער נאך גארנישט  -אים ער זאל דאס נישט טוען
  גאנצע עניןגעוואוסט איבער די 

  יעצט ווייססט ער שוין פלוצלינג וואס יעדער וויל אונטערברענגן כלל ישראל

  עס קען ריכטיג גענוצט ווערן די משנה אומרים הרבה ואפילו מעט אינם עושים
  זיי האבן נאכנישט געספענט א דאלער וויאזוי צו ראטעווען אידן פונעם גזירת השמד

 Aug 13, 1:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

זיי זענען טאקע נישט ווערד קיין התייחסות אבער עס איז כדאי אז די גאס זאל וויסען אז די חברה 
 שטייען אונטער די גאנצע מערכה

  לא ישנו אם לא ירעו

 ch724  • Aug 13, 1:53 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ריכטיג דאן כאפט מען זיך אז עס איז נישט דא קיין צוויי צדדים

 Aug 13, 1:53 PM • 3משה -רוךב-וואלף

 

 



 

  הרה"ג ר' ישראל דוד הארפענס שליט"א (אין לפידות קאנטרי) ביים אינטערשרייבן די פעטיציע

 Aug 13, 1:58 PM • וואלף בער לעווי

 

  וואס איז די חידוש אז מען שרייבט אינטער פאטישינ'ס איינער דינגט זיך מיט דעם ?

 Aug 13, 1:59 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

די סוער פייפ האט געמאלדן אז ר' ישראל דוד טראכט זיך נאך איבער מיט וועם ער האלט צו 
אזויווי די אלוקים נצב בעדת קל פון יענקעלע אדער ווי די געוויסע וואס האבן געוואלט פארקויפן אין 

   די מאנטענס

 ch724  • Aug 13, 2:01 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ועסט אז מען מאכט זיך נישט וויסנ'דיג פון דיעמען האט געשמ

  בפרט אז ר' ישראל דוד איז געווען ביי ביידע מיטינג'ן
  און יעדער זעהט ווי ער האט באמת יא גע'חתמ'ט

 Aug 13, 2:02 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

ר האט נישט די אמת איז אז [א טייל פון] די אנדערע חתימות זענען פונקט אזוי פאלש נאר קיינע
  מטריח געווען זיי צו קאלן און מפרסם זיין

 Aug 13, 2:03 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ווער איז למעשה די בנינו קאמפיין??

 Aug 13, 2:12 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

איך זעה אז מיט די היימישע עסקנים האט עס נישט, יא ר' ברוך? יא ר' שמואל מרדכי? איר ווייסט 
  ערוועגן?עפעס ד

 Aug 13, 3:30 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  איינער וויסט וואס ר מנשה האט גערעדט תשעה באב? אדער אויב עס איז דא א ריקארדינג?

 Aug 13, 3:53 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 ער האט גערעדט פון די פוקסן לעכער וואס מען האט לעצטענ'ס געטראפען אין הר הבית
 א בחינה פון שועלים הלכו בהאין 
 

  ער האט אויך עפעס גערעדט וועגן חינוך, מער ארום און ארום

 Aug 13, 3:55 PM •  יואל לויפער

 

אויב איך מעג אריינהאקן מיט עפעס אנדערש, ר' ברוך איז דא עפעס נייעס מיט חלוקת טהרת 
  ביהמ"ד דערוועגן.הקודש? אידן (וואס זייער קרעדיט קארטל לויפט) פרעגן מיר אין 

 Aug 13, 4:24 PM • בארא פארק

 

  בנוגע די אנדערע חתימות,
ר' משה מרדכי פאלאק (וואדקערט) האט נעכטן באשטעטיגט פאר זיין מחותן ר' שמחה ישראל 

  בלום, אז עס איז יא אמת...

 Aug 13, 4:25 PM • הלל ראזענבערג מאנסי



 

  .וויי.......  אוייי ווייי דאס טוט אזוי

  וויאזוי האבן זיי מצליח געווען אריינצוכאפן אזא שטארקע חתימה.

Unknown • Aug 13, 4:26 PM 

 

  ער קוקט פשוט ארויס אז מ'זאל לייקענען זיין חתימה...

 Aug 13, 4:27 PM • וואלף בער לעווי

 

דעת תורה. בעצם טאר מען נישט מאכן קיין ליצנות. יעדער איז בארעכטיגט ארויסצוברענגען זיין 
  אבער איך וואונטש זיי באמת נאך אזעלכע געווינסן.

Unknown • Aug 13, 4:27 PM 

 

  ווידער רעדט מען פונעם צד השני

  ער שוין אויף צו רעדן פון זיי

 Aug 13, 4:28 PM • יצחק ווייס חברי

 

  יטן צד האמת.אגב נעכטן זענען געווען אפאר גרופעס ביי רבי טודרוס, אבער איז זייער שטארק מ

Unknown • Aug 13, 4:28 PM 

 

  האסט עפעס מברר געווען מיט ר' משה זאב ?

 Aug 13, 4:29 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  נאכנישט

 Aug 13, 4:29 PM • יצחק ווייס חברי

 

מיט רוב איז ער אפילו נישט גרייט אריינצוגיין אין קיין שמועס, חוץ טאמער קומט א באקאנטער 
ה'ט ער זיך אויס אביסל.. נעכטן האט ער געזאגט פאר איינעם אז ער שפירט נישט אז ער קען טענ

זאגן א מיינונג בשעת ער האט נישט קיין מוסד, און עס איז כמעט נישט מעגליך פאר איינער וואס 
ן איז נישט אין קיין מוסד צו ריכטיג ארויסהאבן די נושא, פארקערט פון די דעת חומת הדת, צוזאמע

  מיט די אייועלט שרייבערס אז נאר איינער וואס האט נישט קיין מוסד קען אריינרעדן.

Unknown • Aug 13, 4:35 PM 

 

  פון וועם רעדסטו ?

 Aug 13, 4:35 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  פון רבי טודרוס.

Unknown • Aug 13, 4:35 PM 

 

  יא

 Aug 13, 4:36 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  קול מלחמה שיקט איצט ארום דאס - שלמה זלמן בלייער

זי"ע  מסאטמאר העתק מפראטאקאל אסיפה ג תשא תשכ בביתו נאוה קודש של מרן רביה"ק
 אגרות מהריט חב דף שצח נדפס בס' -אודות הבית רחל 

  
יט "די ענגלישע לימודים מוזן רעדוצירט ווערן, בפרט א געוויסע טיטשערן וואס טרייבט איבער מ

דעם לערנען אין ענגליש, און עס העלפט נישט קיין אזהרות ביי איר, די דארף מען אויסטוישן ביים 
  נעקסטן יאר".

  \ערשטענס ווער עס קען ברענגען די גאנצע שמועס זאל עס ברענגען

 Aug 13, 5:56 PM • יצחק ווייס חברי

 

  וואס זעט מען פון דעם?

Unknown • Aug 13, 5:56 PM 

 

ייטענס מ'רעדט דארט ביי מיידלעך, און נישט פון לימודים פון כתב ולשון, נאר אנדערע לימודין צוו
  אויסער כתב ולשון

שעות פון  2זיי ווילן זאגן אז דער רבי זי,ע האט שוין דעמאלץ געהייסן אז מ'זאל רעדורצירן די 
  \לערענען ענגליש[



  ווער האט אגרות מהרי"ט ח"ב דף שצ"ח

 Aug 13, 6:00 PM • חברי יצחק ווייס

 

  האבעך עס אינדערהיים וועל מיר נאכקוקן

 Aug 13, 6:01 PM • בארא פארק

 

  ווער קען נאכקוקן אין מאכן א קאפיע פונעם גאנצן שמועס?

  איך האב נישט אגרות מהרי"ט אויף די מומענט

 Aug 13, 6:08 PM • יצחק ווייס חברי

 

זן פון זיי.. מ'קען זיך אביסל אונטערהאלטן אויף זייער חשבון האסט דאך געזאגט מ'זאל זיך אפלא
  אבער יעדע שטות וואס ער שיקט ארויס דארפן מיר זיך באפאסן דערמיט?

Unknown • Aug 13, 6:13 PM 

 

  דא ברענגט מען עפעס פון רבי'ן זי"ע

 Aug 13, 6:14 PM • יצחק ווייס חברי

 

לדער ווי די גדולי הרבנים שרייבן אינטע פעטישאנס שיקט אגב בשעת אין אלע זייטן פארן ארום בי
  דער לץ בלייער ארום בילדער ווי די המספיק קינדער שרייבן אונטער פעטישאנס..

Unknown • Aug 13, 6:15 PM 

 

  געשמועסט אז פון אינטער שרייבן פעטישענ'ס זעהט מען גארנישט

 Aug 13, 6:15 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

זיי געבן די עטענשאן אז עס אינטערסירט נאך איינעם זייערע טענות, נאכדעם וואס די אבער 
רבנים האבן דן געווען די נושא לארכה ולרחבה און ארויס געקומען אז זיי זענען צופרידן, איז 

  באמת שעדליך.

Unknown • Aug 13, 6:16 PM 

 



 

 Aug 13, 6:20 PM •  יואל לויפער

 

אז רוב כלל ישראל איז העכסט רוהיג נאכדעם וואס די רבנים זענען געזיצן און דן די מציאות איז 
געווען און ארויסגעקומען מיט א החלטה. זיי ווייסן אויך זייער גוט די מציאות! זייט די אסיפה איז 

שוין נישטא קיין פארפלייצונגען פון צעטלעך אויף אלע טישן! חומת הדת וויינט מער נישט אז 
דאס און מ'טוט יענץ! סך הכל לייגט ער ארויף אפאר אפגעריסענע מעסעדשעס וועגן מ'טוט 

פענסליוועניע א.ד.ג מ'טאר נישט צוריקדרייען די שמועס צו מ'מעג יא אדער נישט...... מ'דארף 
  נאכאמא און נאכאמאל זאגן און זינגען אז די גדולי הרבנים זענען די וואס זענען מחליט.. פינטל.

Unknown • Aug 13, 6:20 PM 

 

  אינטערעסאנט אז ער האט פארזעהן סעיף ג

 Aug 13, 6:43 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ובפרט אז נאכדעם וואס חומת הדת האט אומצאליגע מאל נאכגעזאגט אז רבי חיים פלאהר האט 
אז ער האט  קלאר געהערט פון רבי'ן אז מ'מעג נאר לערנען "איין"שעה זאגט נעכטן איינער

איבערגעפרעגט זיין ברידער זאגט ער אז רבי חיים האט געהערט פון רבין בנוגע עפעס א ישיבה 
וואס די טאטעס האבן פארלאנגט אז מ'זאל לערנען ענגליש אין ישיבה, האט דער רבי געזאגט אז 

זאגן נישט מער פון א שעה.. סא חוץ דעם וואס עס אינטערסירט שוין קיינעם נישט וואס זיי 
נאכדעם וואס די רבנים האבן מחליט געווען.. אינטערסירט שוין קיינעם נישט וואס זיי זאגן נאך פון 

רבי'ן אדער פון אנדערע נאכדעם וואס עס האט זיך ארויסגעשטעלט אז זיי זענען אבאנדע 
  ליגנערס... אזוי ווי די מעשה מיט די וואלף....

Unknown • Aug 13, 6:43 PM 

 

  ט אז די ישיבה מעג לערנען א האלבע שעה?דאס הייס

 Aug 13, 6:44 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך ווייס נישט. איך עם נישט קיין אחריות אויף וואס עס ווערט געזאגט אויף חומת הדת, איך האב 
  נאר גערעדט פון די נקודה..

Unknown • Aug 13, 6:46 PM 

 

 עס:דער רבי זאגט דארטן נאך עפ
מצד די עלטערן, אמהות, הן מימין הן משמאל, וועלכע ווילן בעאיינפלוסן דעם גאנג פון דער סקול 

 און דאס איז שעדליך, סיי פון רעכטס און סיי פון לינקס.
  יתירה מכך, פון ווייסטו וויפיל שעות מ'האט דעמאלץ געלערענט, טון וויפיל מ'האט געשניטן

  און*

 Aug 13, 7:06 PM • יצחק ווייס חברי

 

שעה, כ"ש ביי די  2עס איז נישט קיין ספק אז מה דאך ביי די אינגלעך האט רבינו הק' איינגפירט 
 מיידליך זיכער נישט ווינציגער

 
רביה"ק האט קיינמאל רעדוצירט ביי אינגלעך, נאר עס איז פשוט נזנח געווארן מטעם מען האט 

 נישט געקענט האלטן די אינגלך אין קאנטרא"ל
 

 איז אין גאנצן נישט מוכרח דאס מיינט שעות, נאר אין תוכן הלימודים רעדוצירט בנוגע דאס ווארט
 

אגב די אלע זאכן זענען דברים ברורים ס'איז נישט קיין ספיקות, מ'קען דאס מברר זיין ביי ר' 
  שלמה הערצאג ועוד

 Aug 13, 8:19 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 



  יקן די מעסיזש יעצט?ש Hqווער האט געהייסן 

 Aug 13, 9:02 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 

  עסקנים ביים זיצן בביהמ"ד הגדול

 Aug 13, 9:03 PM • יחיאל נטע גליק

 

 

גענומען פון ספר מאורן של ישראל תולדות פון ר' עקיבא איגר ,ווערט אויך מבואר דארט ווי ער 
  האט געשריבן פארן רעגירונג

 Aug 13, 9:11 PM • בוש לאנדאליי

 .Unknown, and 12 others from the Hangout ,וואלף בער לעווי removed 3משה -ברוך-וואלף

Aug 13, 10:23 PM 

 .from the Hangout 3משה -ברוך-וואלף removed יצחק ווייס חברי

Aug 13, 10:23 PM 

 

געהויבן ארויסשטויסן א חלק פון די איינער האט דא געוואלט פארמאכן דעם טשאט, און האט אנ
  מעמבער'ס

  דער פראוו איז געסטאפט געווארן אידערמיט

  אינמיטן רעוואלוציע

 Aug 13, 10:29 PM • יצחק ווייס חברי

 .to the Hangout לייבוש לאנדא added משה שווארץ

Aug 13, 10:37 PM 

 .to the Hangout יחיאל נטע גליק added יצחק ווייס חברי

Aug 13, 10:38 PM 

 .to the Hangoutאבא גליק מאנטריאל  added משה שווארץ

Aug 13, 10:38 PM 

מערכת -שלמה זלמן מאנן and ,וואלף פליישמאן, הלל ראזענבערג מאנסי added יצחק ווייס חברי
 .to the Hangout סאטמאר

Aug 13, 10:39 PM 

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 13, 10:40 PM 

 .to the Hangout וואלף בער לעווי added יצחק ווייס חברי

Aug 13, 10:40 PM 

 

wow  מיר האבן שוין באמערקט די לעצטע פאר טעג אז איינער האט זיך אריינגעכאפט אין די
KINUSHQ  אימעיל עס איז עטליכע מאל געווארן געטוישט די פעסווארד די לעצטע פאר טעג ב"ה

ס יעדע מאל אויסגעפונען יעצט האט ער אפגעמאכט צו פארמאכן דעם טשאט און אז מען האט ע
  האט ארויסגעשטויסן אינעם נאך צוויטן

  ש'כוח ר' יצחק פארן כאפן באצייטענס און עם ארויסווארפן

 Aug 13, 11:04 PM • שמואל י

 



  סטעפ וועריפקעשאן 2סעט אויף א 

 Aug 13, 11:04 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ער קען דאך יעדע ממינוט צוריק קומען. ניין?

Unknown • Aug 13, 11:04 PM 

 

  די שאלה איז וועם ער האט אלס צוגעלייגט במשך די צייט

 Aug 13, 11:05 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  אז מ'לייגט עם נישט אריין איז ער אינדרויסן

  דאס דארף מען טאקע נאכקוקן

 Aug 13, 11:05 PM • חק ווייס חברייצ

 

   דאכט זיך מיר אז מיר ווייסן יעדער ווער סאיז דא

  מדארף טאקע זיכער מאכן

 Aug 13, 11:07 PM • שמואל י

 

  אויב מ'ווייסט נישט דארף מען יענעם בעטן אידענטטיפיציר זיך פאר איינעם כאטש פריוואט

  און אויב וויל ער נישט איז ער אינדרויסן

 Aug 13, 11:09 PM • יצחק ווייס חברי

 

  די פוטש פארזוך איז פריצייטיג דערשטיקט געווארן...

 Aug 13, 11:09 PM • אייזיק פריעד

 

  גוט געזאגט!

 Aug 13, 11:09 PM • שמואל י

 

 

  פרישע פאשקעווילן אין ראדני

 Aug 13, 11:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  אויפן העכסטן שטאפלדי טעראר איז 

 ch724  • Aug 13, 11:49 PM משה-ברוך-וואלף

 .from the Hangout יואל לויפער ch724 removed משה-ברוך-וואלף

Aug 13, 11:49 PM 

 .to the Hangout יואל לויפער added יצחק ווייס חברי

Aug 14, 1:29 AM 

 .and Unknown to the Hangout 1אברהם יצחק הירש  added משה שווארץ



Aug 14, 2:20 AM 

 

 

 Aug 14, 7:40 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  מ'זעט אין ר' ישראל דוד חתימה גארנישט

ער שרייבט מ'זאל נישט משנה זין אין תוכן הלימוד פון וואס רביה"ק מסאטמאר זי"ע האט 
  איינגעפירט

  איינער האלט עפעס אנדערש

? 

שעה לערענען ענגליש וואס דער רבי זי"ע האט מתיר געווען טאר  2ווי דאס האלט יעדער אז מער 
  מען נישט

 די חתימה פון ר' ישראל דוד איז נאר גורע פון די גאנצע בריוו
ס'איז אריינגעשטאכן א מעסער אין די פריערדיגע רבנים, ווער פון זיי עס האט באמת 

  אונטערגעשריבן

 Aug 14, 7:46 AM • יצחק ווייס חברי

 

די ליצנות פון די צעטיל איז אויך דאס וואס איז אויסגעמקעט די קלאמפישטע חתימה # 
  אומפארפאציאנאל

 Aug 14, 7:51 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

  משעהט קלאר ווי ער דרוקט נאר "תוכן הלימודים"

  מזעהט*

 Aug 14, 8:12 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  זש יעצט?שיקן די מעסי Hqווער האט געהייסן 
  וואס איז שלעכט?

   Fwd: BREAKING NEWS: Layhudim Hoysu Oiru.. - C.Y. MANDEL Notified the Menahalim, 
that the plan to increase secular studies for TWO HOURS has been scratched!! 

  יש דברים בגו?

 Aug 14, 9:24 AM • וואלף בער לעווי

 

  ער האט טס שוין געזאגט עטליכע וואכן צוריק? איך האב געמיינט אז

 Aug 14, 9:31 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

דער טריגער אויף חומת הדת שעמט זיך נישט צו זאגן אז אין מכון לפרנסה וואס איז אינטער 
   תורה קאלידזש ווי מאסטער האט געלערנט לערנען אסאך חסידישע אינגעלייט

 Aug 14, 9:45 AM • לייבוש לאנדא

 

 
אויב איך מעג אריינהאקן מיט עפעס אנדערש, ר' ברוך איז דא עפעס נייעס מיט חלוקת טהרת 

הקודש? אידן (וואס זייער קרעדיט קארטל לויפט) פרעגן מיר אין ביהמ"ד 
ות פון מ'האט און די לעצטערע טעג פארענדיגט די חשבונ                                      דערוועגן.

אלע מוסדות, וואס כ'קען מעיד זיין אז מ'האט אויף דעם אנגעברענגט א גוזמא פון שעות 



מוסדות וואס מ'דארף  2דורכצוגיין א יעדע פרט (פארשטייט זיך בהצנע לכת), און ס'איז נאך דא 
עות צוענדיגען, אינגעלייט אין אר"י צוזאמען מיט היגע געבן זיך אוועק דערפאר בלי גוזמא רוב ש

היום, ס'גייט גארנישא אזוי פשוט, אבער ב"ה מ'האלט שוין דא, אצינד איז דא געוויסע חלוקי דיעות 
  און די וועד וועגן די סדר החלוקה. און מ'האפט צו פארענדיגען אלעס וואו אומשנעלסטען בעז"ה.

 Aug 14, 9:48 AM • ברוך כץ

 

  ן אא"שאון א"י פארעט זיך דערמיט א יונגערמאן מיטן נאמע

  און ער איז עוסק אין דעם א גאנצן טאג

 Aug 14, 9:50 AM • יצחק ווייס חברי

 

  יא! יא! מיר זענען עוסק דא צוזאמען מיט אים יומם ולילה

 Aug 14, 9:50 AM • ברוך כץ

 

  חילכם לאורייתא

 Aug 14, 9:50 AM • יצחק ווייס חברי

 

  Fwd: BREAKING NEWS: Layhudim Hoysu Oiru.. - C.Y. MANDEL Notified the Menahalim, 
that the plan to increase secular studies for TWO HOURS has been scratched!! 

 
  ?ר' ברוך יש דברים בגו

 Aug 14, 9:51 AM • וואלף בער לעווי

 

גייט נאך דער עולם האלט אין איין פרעגן צו מען גייט שוין אויסווארטן צום מסע המלכות אדער מ
  טיילן פריער?

 Aug 14, 9:52 AM • לייבוש לאנדא

 

  כ'האב געהערט וואו ר' משה און ר' ברוך רעדען מיט אברהם אלי' שעות ע"ג שעות.

 ch724  • Aug 14, 9:52 AM משה-ברוך-וואלף

 

  דער וואס האט מיר עס געפאוערד זאגט ער האט עס קאנפירמד מיט א מנהל

 Aug 14, 9:52 AM • וואלף בער לעווי

 

לויט די פלאן איז יעצט ווארט מען נישט אויף גארנישט, מ'דארף נאר ענדיגן דברים שהשתיקה 
  יפה, דערנאך וועט פארקומען די פאנטאסטישע מולטי מיליאן דאללער'דיגע חלוקה.

 Aug 14, 9:54 AM • ברוך כץ

 

  כה לחי!!!

 Aug 14, 9:54 AM • יצחק ווייס חברי

 

 מנהל א קאנפירמדמיט עס האט ער זאגט געפאוערד עס מיר האט וואס דער
 

  וועלכע מנהל?

 Aug 14, 9:55 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

כ'מיין ווען דער עולם זאל ווען וויסן וואס די אינגערמאן טריגער איז וואלט דער עולם זיך געשעמט 
  אכן וואס מ'קען נישט אלעס מעלה זיין דאצו רעדען פון אים, כ'בין נעכטען געוואר געווארן ז

ביי די וואקסין פרשה איז ער אנגעגאנגען מיט א געפערליכע מעשה טעראר צוזאמען מיט שווארצע 
גוים, ער האט געסטראשעט ר' משה דוד, שלום דייטש, און שמואל גבאי מיט'ן לעבען כמה 

  זאכן.מיט אנדערע  FBIפעמים, און ס'איז געווען אריינגעמישט די 

 Aug 14, 9:59 AM • ברוך כץ

 

 מנהל א מיט קאנפירמד עס האט ער זאגט געפאוערד עס מיר האט וואס דער
 

  ער האט מיר נישט געזאגט וועלכע מנהל?

  איז דאס כולו שקר אדער קצת שקר?...

 Aug 14, 10:01 AM • וואלף בער לעווי

 

  עד כדי כך

 Aug 14, 10:02 AM • יצחק ווייס חברי

 



אבער אינטערעסאנט אז מקען נישט אויפקלערן די רבנים וואס רעדן אויף חומת הדת א שטייגער 
  ווי אמ"ר מיט וועם זיי שטייען צוזאמען

 Aug 14, 10:03 AM • לייבוש לאנדא

 

  וואס זאגט רא״מ יעצט?

 Aug 14, 10:03 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ארף זיין א שווארץ קוקערלעצטנס האט ער געזאגט אז מען ד

 Aug 14, 10:04 AM • לייבוש לאנדא

 

שעה איז א פשוטע טעות וואס דער עולם האט קיינמאל נישט גוט  2די בגאנצע נושא פון די 
פארשטאנען און ס'איז אריכות ענינים, און כ'האב פשוט נישט קיין געדולד מסביר צו זיין, איין זאך 

אפגעמאכט די נושא, ס'איז זאכן וואס מ'רעדט  קיינמאל נישט געווען ךקען איך דיר זאגן, ס'איז נא
נאך... כ'האב עס געהערט פון די רבי שליט"א, און די אסיפה פון די מנהלים האבן די בני בליעל 
ארויסגעלאזט שקרים וכזבים, די רבי האט בסך הכול געפרעגט די מנהלים אז ס'איז דא עפעס 

און מ'ווייסט נאכנישט, מ'דארף נאך דן זיין מיט אונזערע רבנים, און  פלענער וואס ווירבעלט יעצט
די רבי האט קודם געוואלט אויסשמועסן טעכניק חלקים, וואו אזוי מ'קען ארוימדרייען די ריסעס ביי 
ענגליש וכו' וכו'. בקיצור: עפ"י רוב איז אלעס פשוטע ליגיונות פון אנהייב ביז'ן סוף, ס'איז נאכנישט 

  רע זאכן.דא קלא

 Aug 14, 10:07 AM • ברוך כץ

 

  לאז אפ אשר מרדכי רובין ביטע.

 ch724  • Aug 14, 10:08 AM משה-ברוך-וואלף

 

  זייטן 40וועגן די לעגהורן 

 Aug 14, 10:15 AM • ברוך כץ

 

   הוילע הבלים פון דעקל ביז דעקל

רויסצוגעבן און ער האט מזאגט אז ר'חיים הערש האט זיך געבעטן ביי אים דאס נישט א
  געענפערט אז ער גייט מקיים זיין לא תגורו מפני איש

 Aug 14, 10:18 AM • לייבוש לאנדא

 

איינער זאגט מיר יעצט אז ר' חיים קלמן גוטמאן זאגט אז ער וויל אויך שרייבן די זעלבע ווערטער 
  ט...וואס ר'ישראל דוד האט צוגעשריבן און די רבי און אלע דיינים אויכ

 ch724  • Aug 14, 10:18 AM משה-ברוך-וואלף



 

 

 Aug 14, 10:21 AM • ברוך כץ

 

זאג פאר יענקעלע און חיים שלום און שמואל הלל וכו' אז זיי קענען זיין פארנומען צוריק צו 
  מיזעלס.

 ch724  • Aug 14, 10:23 AM משה-ברוך-וואלף

 

טמאן זאגט אז ער וויל אויך שרייבן די זעלבע איינער זאגט מיר יעצט אז ר' חיים קלמן גו
   ווערטער וואס ר'ישראל דוד האט צוגעשריבן און די רבי און אלע דיינים אויכט...

  

 Aug 14, 10:23 AM • וואלף בער לעווי

 

  מאך אזא צעטיל און שיק עס פאר די שיכור קול מלחמה

 ch724  • Aug 14, 10:24 AM משה-ברוך-וואלף

 

 תהלוכה לכיוון האו"ם   מערכה:פון ב
מעמד היסטורי היום בירושלים. תהלוכה ומשלחת שפנו לאום נגד רדיפת השלטונות כאן בארץ 

 את הדת ואת שומריה.
לאור המשך רדיפת הדת ע"י שלטון הרשע וגזירותיהם, וכן המשך מעצרו של גיבור חיל אליעזר בן 

טורי שאורגן ע"י וועד גיבורי חיל בשיתוף עם שיינא רובין, התקיים היום יום שלישי מעמד היס
 הוועד המאבק בחו"ל, בהשתתפות אלפי אלופי ישראל, ובראשות רבני וזקני ירושלים שליט"א.

המעמד התחיל ברחבת בתי אונגרין ליד בית כנסת חסידים, כאשר במעמד נאמו הרבנים הגאונים 
בתהלוכת מחאה לעבר בנין האו"ם, שליט"א, לאחר מכן יצא כל הציבור בראשות זקני ירושלים 

כאשר זקני ירושלים ענדו על צווארם שלטי מחאה, וחלקם נכנסו לתוך סורגים, לאות מחאה 
 והזדהות.

כאשר הגיעו לעבר בנין האו"ם, מסר הרה"ח ר' ניסן פרנקל בפניהם את דבר היהדות החרדית, 
טעם ודעת עמדת היהדות ומסר להם המכתב בצירוף ספר הקדוש ויואל משה, בה מבואר בטוב 

החרדית בדרך התורה נגד הציונות, ושאסור לפרוק עול הגלות, בצבא הטמא המיוסד על כוחי 
 ועוצם ידי.

לאחר מכן נשמעה דבר המערכה מפי אחד העסקנים, והציבור יצא למחאת והפגנת זעם בכביש 
 ., כאשר המשטרה כדרכה משתוללת במקום, וכמו מן המפגינים זכו להעצר1מס' 

העסקנים מוסרים שהמשך הפעילות מול האו"ם תתקיים במוסדות האו"ם בז'נבה, כאשר משלחת 
מארה"ב תגיע לשם, ותדון עמהם על דרכי הפעולה נגד שלטון הרשע הכופה את היהדות החרדית 

 נגד חופש דת ומצפון
הוועד הידוע לסיום יש לציין גודל התדהמה, שנציגי האום אמרו בפני הזקנים שלא פחות ולא יותר 

ת -מ-ת בא-מ-לשימצה "וועד (לגיוס) הישיבות" אמרו להם שאין מה לדאוג, שכל בחור הלומד בא
לא מתגייס לצבא, אולם בס"ד נכח שם במקום אחד מראשי מרכז הצלה, שסיפר בפניהם שבשבוע 

  האחרון בלבד נעצר בכלא הצבאי בחור שלמד בישיבה, ולמרות שהתייצב כרגיל בלשכות הגיוס.

 Aug 14, 11:42 AM • חיים וויינבערגער

 

  " ?חומת יהדות אייראפאאיינער ווייסט עפעס אינפא אויף א ארגענזאציע "

 Aug 14, 11:51 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  עפעס רעלעטעד מיט נטרונא

  וואו איז די לאך? קראונהייטס? בארא פארק?  וואו האלטן די נומבערס פון פעטישנס?

 Aug 14, 12:02 PM • חיים וויינבערגער

 

  חומת יהדות אייראפע איז אן ארגאניזאציע פון מאיר וויינבערגער, דיין ביי די ארונים אין אנטווערפן

 Aug 14, 12:09 PM • אייזיק פריעד



 

  נעכטן גערעדט צו א עטליכע מענטשן "כלי ראשון" וועגן די היסטערי פון טריגער
  ט שוין אויפגעדעקט אויף אים איז א וויץ קעגן וואס ליגט באמת אונטער איםאלעס וואס מען הא

  איך האלט אז דער רב המקואות ראזנבערג איז א צדיק קעגן אים

 ch724  • Aug 14, 12:12 PM משה-ברוך-וואלף

 

חומת יהדות אייראפע איז אן ארגאניזאציע פון מאיר וויינבערגער, דיין ביי די ארונים אין 
  ווערפןאנט

  יאר צוריק? 2איז עס עפעס קעגן דעם רבינס באזוך אין פראנקרייך פאר 

 Aug 14, 12:15 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 

  דאס איז די "אמתע" גזירת החינוך וואס דריקט פאר די חומת הדת אין מאגן

 

  ר אין די ערדאון פארדעם זענען זיי גרייט צו לייגן די מינוך פון אונזערע קינדע

  *חינוך

 ch724  • Aug 14, 12:17 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אז מען מיז געבן שאטס וועלן דאך די קינדער סייווי שטארבן, סא מה כל הרעש?

 Aug 14, 12:18 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  מיט מאנקיס קען מען נישט פירן קיין ויכוחים נאר מיט מענטשן

  כך קבלנו

פאל וואס די פרוי איז געשטארבן איז איינע פון די פעלער וואס איז געטארבן פון די שאט  די
...........  

  נאר די מידיע וואס באקומט שווערע געלטער



 מיט די דאקטוירים פאר שווערע געלטער
 [ווי קען איך באקומען פון די געלט ?]

 מוואקסענירטעהאבן אויסגעדרייט כאילו עס איז איבערגעכאפט פון א או
  די המון עם גלייבט ווי נערנים די פעיק ניז

בשעת איך האב קליפ אין קלאר אז נאכן באקומען איין דאזע פון די שאט איז מען געשטארבן ק"ו 
 ווען מען נעמט צוויי.................

 

 

☺ 
  

 ch724  • Aug 14, 12:33 PM משה-ברוך-וואלף

 

      נייע מאן דאמר

   עקליכע גזירות החינוךדי שר
דארף איך פרעגן א דעת תורה אין ח"ו נישט ארויסגיין און א מערכה פריוואט אנטקעגן א מענטש 

? 
 
 

  מפי הרה"ח ר' אברהם יצחק מערמלשטיין שליט"א
  מען קען הערן אלע שיעורים אויף נחלי דעת טעלפאון

 אר"י
079-528-4961 

 אמעריקא
646-585-3053  

 Aug 14, 12:39 PM • ויוואלף בער לעו

 

  נישט קיין נייער, נאר אן אלטער

אבער מיט דעם אלעם דארף מען די סארט אידן לאזן אפרעדן זייער'ס, און די מענטשן וואס זענעם 
  סרים למשמעותו זאל עם פאלגן

  און אונז וועלן טאן וואס רבינו שליט"א ובית דינו וועלן אונז הייסן

  די מערכה פון זיך איינגעשטילט ווערן, ביטע נישט ח"ו אטאקירן קיינעם און אויף אזא וועג וועט

  האט געדולד, שפילט נישט אריין אין יענעמ'ס הענט.

 Aug 14, 12:41 PM • יצחק ווייס חברי

 

ס'איז פארקערט ר' אברהם יצחק מערמעלשטיין רייסט געפערליך אראפ דעם אינגעלייט'עך, און 
מיט זיין האט ליין חומת הדת, ער זאגט אז ער איז פיהל ערגער וואו די דעם שיכור יענקעלע כהן 

גאנצע גזירה, און בלוט'גיט אקעגן דעי וואס רעדן אקעגן ר' משה דוד נידערמאן וואס ער קען אים 
פון דער נאנט און דעי אלע זענען עתיד ליתן את הדין. אבער וואו ר' יצחק זאגט ס'איז סיי וואו 

  ער האלט!נישט משנה וואס 

  ער שרייעט אז ס'איז א פשע בל יכופר!!

  ער מאכט חרוב גאנץ כלל ישראל!

  דעי שיכור קול מלחמה האט געמיינט פארקערט

 ch724  • Aug 14, 1:02 PM משה-ברוך-וואלף

 

  הא הא! און קול מלחמה שיקט עס?

 Aug 14, 1:02 PM • וואלף בער לעווי

 

  דאס מיינט א ריכיגער שיכור

 Aug 14, 1:02 PM • חק ווייס חברייצ

 

  זייער א שטארקע דרשה

 Aug 14, 1:37 PM • וואלף בער לעווי

 

  זכה...מלאכתו נעשית ע"י אחרים...

 Aug 14, 1:38 PM • חיים וויינבערגער

 

  חומת יהדות אייראפע איז א גוטע ארגענעזאיציע אהן קיינע פאליטיק

  מיט ערליכע מאטיווען

 Aug 14, 2:09 PM • 1ירש אברהם יצחק ה

 

WOW יעצט געהערט די דרשה פון מערמעלשטיין ער ראדט דאך אזוי פעסט  

 Aug 14, 2:22 PM • שמואל י

 

  אויב וואלט ער גערעדט קעגן וואלסטו געווען צובראכן?...

 Aug 14, 2:22 PM • 1אברהם יצחק הירש 



 

  זיכער נישט

 Aug 14, 2:23 PM • שמואל י

 

  אויף דעם גענטפערט איך האב

 Aug 14, 2:23 PM • יצחק ווייס חברי

 

  דוקא אזא מענטש וואס באלאנגט ענדערש דארט רעדט אזוי איז דאס שטארק

  די באריכט פון "במערכה" איז זייער קנאות'דיג אבי מרעדט זיך אפ

 Aug 14, 2:24 PM • שמואל י

 

רמעלשטיין פארדעם, ער האט גראד כ'גלייב אז קול מלחמה האט ניטאמאל אויסגעהערט מע
  פארשטאנען אז מ'קען עס שיקן!

 Aug 14, 2:26 PM • בארא פארק

 

  ער באריכט שיין ר' ניסן פרענקל בשעת ווען ר' ניסן באשמיצט אים מיט די מיעס'טע לשונות

  אויב וואלט ער גערעדט קעגן וואלסטו געווען צובראכן?...
  ויף ביי מיר דיין אימעיל אדער נאמעןווער זענט איר? עס קומט נישט אר

אויב וואלט ער גערעדט קעגן וואלסטו געווען   איינער ווייסט ווער איז דעי איד וואס שרייבט דא:
   צובראכן?...

 Aug 14, 2:36 PM • שמואל י

 .added Unknown to the Hangout יצחק ווייס חברי

Aug 14, 2:38 PM 

 

געווען דא און איז געווארן נעכטן ארויסגעשטויסן קען מען עם  ווער עס זעט איינער וואס איז
  ארויפלייגן

 Aug 14, 2:42 PM • שמואל י

 

איך מיין איינער זאל שיקן פאר קול מלחמה אז ער זאל זיך אנטשולדיגן פארן ארויסשיקן בטעות א 
  דרשה וואס וואלט נישט געדארפט ארויסשיקן... ושגיאות מי יבין!

Unknown • Aug 14, 3:09 PM 

 

מנהיגי ניו יורק אישרו קבוצה חדשה של ציפיות לקריאה ולחשבון במתמטיקה, והרחיקו את 
 36-המדינה במרחק מהסטנדרטים המשותפים של מדינת הליבה, שעדיין נמצאים בשימוש בכ 

 מדינות.
 

שים התקנים החדשים שומרים על רבים מתכונות המפתח הנפוצות של הליבה. הם עדיין מדגי
ללמוד כיצד לקרוא ולנתח טקסטים מורכבים יותר ויותר וכיצד ללמוד אלגוריתמים לפתרון בעיות 

 ולמודל בעזרת מתמטיקה.
 

המחנכים עדיין מנתחים במדויק את המשמעות של חלק מהשינויים בהדרכה היומיומית. שינויים 
 נים.נלווים בתכנית הלימודים, ההכשרה והבדיקות נמצאים עדיין חודשים וש

 
השינוי מכיל שבע שנים של סקר עצום של קביעת מדיניות בניו יורק, שחלק גדול מהן היה עטוף 

מיליון דולר. הלחץ הפוליטי  700בדחיפה המוצלחת של המדינה לזכות במירוץ למירוץ לטופ בסך 
הביא את המדינה להחלשה, אם כי לא מבטלת, הרבה מהדברים שהיא הסכימה לעשות כחלק 

כולל דירוג ביצועי המורים בחלקם בציוני מבחן התלמידים. גם הסטנדרטים הגרעיניים  מהמענק,
המשותפים, שהתגלגלו במהירות ועם מה שאפילו התומכים אומרים היה אימונים מספקים, הניבו 

 כעת גם לחץ.
 

"הלחץ גרם לניו יורק להיות כמעט לא מתפקדת, ואחד הדברים ששמתי שוב ושוב היה 
הועברו על אנשים ולא הייתה להם הזדמנות לעבוד יחד כדי להבין את ההקדמה שהסטנדרטים 

בראיון. היא עלתה על סיפונה בעיצומה של  Mary Mary Eliaשלהם", אמר רב פקד. אמרה 
 , ומיד יצאה לסיור האזנה כדי לקבל משוב על הסטנדרטים.2015הוויכוח, בשנת 

 
רבות מהן עושות רק  -ה המשותפת שלהן כתשעה מדינות אחרות שינו גם את אימוץ הליב

תוספות, מחיקות ושינויים בתקנים. אך בהתבסס על גודל המדינה בלבד, לתיקוני ניו יורק תהיה 
 מיליון תלמידים. 2.6טווח הגעה גדול יותר מזה של מדינות אחרות; באימפריה סטייט יש 

 
מו רוב המדינות, ניו יורק מעדכנת את הגרסאות של ניו יורק ניתן לגייס במידה רבה לפוליטיקה. כ

מעת לעת את הסטנדרטים האקדמיים שלה, אך המדינה לא הייתה תחת דרישה לעשות זאת 
 השנה.

 
אולם מדינות רבות אחרות מסתכלות על עדכונים אפשריים בקרוב, מכיוון שרוב המדינות שאימצו 

עולם לא עמדו בלחץ . אפילו מדינות שמ2011-ו  2010את הגרעין המשותף עשו זאת בשנת 
פוליטי משמעותי להחליף את הגרעין המשותף בקרוב יביטו בהן היטב וקשה. בגלל המנדט 

 שלהם לשנות את הציפיות האקדמיות מעת לעת.
 

  משמעות הדבר עשויה להיות שעם הזמן הגרעין המשותף יהפוך פחות נפוץ.

 
 התקנים החדשים לעומת הגרעין המשותף

רטים בניו יורק ארכה שנתיים, כאשר קבוצות מורים והורים, הכתיבה מחדש של הסטנד
הערות  4,000 -המאורגנות בכמה ועדות משנה, עברו את כל התקנים. המדינה גם בדקה יותר מ

 פומביות.
 

 אז מה חדש ושונה בתקני הלמידה של הדור הבא של מדינת ניו יורק?
 

סטנדרטים אלה וההיכרות הנלווים חלק ניכר מהתוכן בליבה המשותפת נשאר. במידה מסוימת, 
הם פשוט גרסאות מילוליות יותר של הגרעין המשותף. יש הקדמה חדשה, מבוא חדש לתקני 

אמנויות אנגלית / שפה, מבוא לתקני הלמידה המוקדמת ומילון מונחים למונחים המשמשים 
כיצד בתקנים. בעוד שחלקים אלה אינם תקנים, הם חשובים מכיוון שהם משמשים כמדריך 

המדינה חושבת שיש להשתמש בתקנים. תקני המתמטיקה נמצאים כעת בעמודות, כאשר 
 התקנים בצד שמאל של הדף ומבהירים דוגמאות מימין.

מבוא הלמידה המוקדמת דוחף קשה לגישה מבוססת משחק ליישום. הוא משתמש גם במונח 



משימה מיוחד, מסמך זה פעמים במספר עמודים ספורים. תוצר של כוח  11"מתאים להתפתחות" 
משקף את הדאגה בקרב אנשי חינוך לגיל הרך כי לעתים קרובות מדי מקריבים למידה מבוססת 

משחק לאנשי אקדמיה ומלמידה. מחקרים מסוימים מצביעים על כך שהציפיות האקדמיות בגן 
רים שלבים עלו, אך מדענים קוגניטיביים גם מציינים כי מחקרים אינם תומכים ברעיון שילדים עוב

התפתחותיים שיש להתאים אותם לפרקטיקות שונות. בסך הכל, המונח "מתאים להתפתחות" 
אינו מוגדר במיוחד, ולכן שאלה אחת שעוררה מבוא זה היא: איזה מסר נשלח למורים על 

 החלקים האקדמיים יותר בסטנדרטים הלמידה המוקדמת?
בה שני סטנדרטים לאמנויות באנגלית / במה שעשוי להיות השינוי הגדול ביותר, המדינה שיל

שפה: קריאה למידע וקריאה לספרות. בליבה המשותפת היו אלה שני חוטים נפרדים. נראה כי זו 
בדיון. זה נועד -תגובה למבקרים הטוענים שהגרעין המשותף היה לסחוט ספרות לטובת אי

 להעביר ששניהם חשובים ויכולים לחזק זה את זה, אמרה אליה.
נוסף מסוג זה נעשה דרישות המורכבות של הליבה המשותפת. אתה זוכר שהסטנדרטים שינוי 

המקוריים מדגישים את בניית הידע והמיומנות ברקע על ידי כך שתלמידים יקראו טקסטים 
  מורכבים ברמה כיתה. הם נתנו טווח לקסיליות מטרה עבור

 
 
 
 

there is no more common core in nys! just for your knowledge............ 

it used to be but its out because 4000! public comments  now we are upto more than 
50000 

 Aug 14, 3:18 PM • יחיאל נטע גליק

 

  איז... common core  ר' יואל וואגשאל אןיף מערכת סאטמאר איז דאך מסביר ווי גוט

 Aug 14, 3:19 PM • וואלף בער לעווי

 

  וואס איז א שפעטערער גלגול פון קאמאן קאור NextGenניו יארק האט היינט 

 Aug 14, 3:30 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

   the New York State Next Generation Learning Standards: 
The revised learning standards for English language arts and mathematics 

  די פראבלעם דערפון?וואס קען זיין 

 Aug 14, 3:34 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .ch724 added Unknown to the Hangout משה-ברוך-וואלף

Aug 14, 4:02 PM 

 

  יעצט געהערט די דרשה פון מערמעלשטיין ער ראדט דאך אזוי פעסט
 גם אני מצטרף

  איך קלער מען דארף דאס אפדרוקן און מפרסם זיין

 ch724  • Aug 14, 4:11 PM משה-ברוך-לףווא

 

כ'האב אליין געהערט פון זייער רב ר' מנשה פילאף די זעלבע ווערטער, אז ער קען ר' משה דוד 
פון אלע יארן און ס'איז א עון בל יכופר, דאס וואס יענקעלע כהן טוט מיט א פרעכהייט אן קיין איין 

  יגען ווערן פיל מער פון אנדערע זאכן.דעת תורה, און ס'וואלט ווען געדארפט פארשר

  *לגבי ר' משה דוד

 Aug 14, 4:13 PM • ברוך כץ

 

חיים שלום האט דאך שוין געזאגט פאריגע וואך נאכן זעהן כי כלתה אליו הרעה אז די חת''ס האט 
נישט געפירט קיין פערזענליכע מלחמה מיט אחר.. מ'מיינט די חפצא נישט די גברא.. ר' משה דוד 

  יז באמת א עסקו לש''ש וכ''וא

 Aug 14, 4:18 PM • וואלף בער לעווי

 

  און עס איז דערנאך אראפגענומען געווארן............

 ch724  • Aug 14, 4:19 PM משה-ברוך-וואלף

 

  און נאכדעים צירוקגעלייגט....

 Aug 14, 4:19 PM • וואלף בער לעווי

 

מ'איז זיך נאר אביסעלע מתבונן אין די השחתה וואס ליגט  ווען וועלט וואלט געווען וועלט און
אינטער דעם, און ווער ס'האט נאר א חלק דערין במישרין או בעקיפין און אפילו נאר מיט שתיקה 
כהודאה איז בלתי שום ספק לא ינוקה, און וועט נישט קענען זאגען ידינו לא שפכו את הדם הזה, 

יאר ווער ס'האט נאר פרובירט  15טראכטען פון די לעצטערע און ווער ס'קען נאר אביסל צוריק 
מלחמה האלטן מיט ר' משה דוד איז געפלויגען, א גרויס טייל שוין נישט בין החיים, מ'דארף זיך 

מתבונן זיין און אליין מאכן די חשבון הנפש, איך האב עס געזאגט פאר די חברה, גיב אכטונג, און 
מיט די אלע וואס האבן געטוהן די זעלבע זאך פון דיר, אזוי וואו רשי' קוק דיך אום וואס איז געשען 

  זאגט..... אפילו ווילסט מיר איינרעדן אז די מיינסט נאר....

 Aug 14, 4:20 PM • ברוך כץ

 

  וועלעכע רש"י?



 ch724  • Aug 14, 4:20 PM משה-ברוך-וואלף

 

  שלא יארע כדרך שאירעו.. זה זרזו יותר..

דא אלע זעהמיר אויך שולדיג און דעם, ווייל מ'וואלט געדארפט פון די ערשטע מינוט  באמת אונז
ארויסקומען מיט א מערכה אקעגען דעם, און דער עולם זאל זעהן זייערע כוונות וואס זיי האבן 

  קלאר געזאגט און פאר זיי זענען מסביר וואס זיי האבן באמת געמיינט צוזאגן.

 Aug 14, 4:24 PM • ברוך כץ

 

 באמת זענען די מענטשן בבחינת פגיעתן רע הם שחבלו באחרים פטורין וכו'
 אזוי ווי ר' יעקב עמדין בשעתו ויותר ויותר בלתי לד' לבדו זיי מיינען אלעס

אלע טעראר מעגן זיי טוען פעלשן חתימות מאכן פראטעסטן טעראר אויפן טעלעפאון עד אין 
 שיעור מקען נישט אלעס דא שרייבן

ר אויב משה דוד רעדט מיט א רב אדער סיי ווער נעמט זיך אן שרייט מען טעראר מען אבע
  דערשטיקט די מיינונג פון רבנים

 ch724  • Aug 14, 4:24 PM משה-ברוך-וואלף

 

און יענקעלע זאגט נאך קלאר און דייטליך פאר יעדעם אז מ'דארף פירן פערזענדליך א מערכה 
  מיט ר' משה דוד.

 Aug 14, 4:25 PM • ברוך כץ

 

  און דאס איז כלל נישט קיין טעראר
  הישטא ווער זאל לאכן

  *נישטא

 ch724  • Aug 14, 4:25 PM משה-ברוך-וואלף

 

  און די מיען טיים אפשר לאזט מען ארויס די רעקארדינג פון ח''ש מיט יענקל'ע?

 Aug 14, 4:26 PM • וואלף בער לעווי

 

  רויסגעבן א שטיקל אויף אמאל מיט א שטורעם!גערעכט, אבער מ'דארף עס א

 Aug 14, 4:26 PM • ברוך כץ

 

  פארגעס נישט אז דאן וועט מען שרייען טעראר

 ch724  • Aug 14, 4:29 PM משה-ברוך-וואלף

 

ווען וועלט איז וועלט און אונז האב מיר אמת'דיגע גדולי ישראל וואלט מ'דיך זיי מחרים און מנדה 
ום ספק, די האר פון קאפ קען זיך אויפשטעלן מטיהאלטענדיג וואס זיי טוהן אלץ אפ געווען בלי ש

  בלבוש קנאות וואס מ'קען נישט דא שרייבען!

 Aug 14, 4:31 PM • ברוך כץ

 

 כמובן וועלן זיי זאגן אז יענקעלע איז נישט געווען ביים פראטעסט ער האט נאר געהעצט
 א צווייטעראין די סטראשעריעען פאון קאלס איז 

 האט א דריטער געהעקט וכו' kinis hqאון די אימעיל פון 
עס דערמאנט די פלאן פון סטאלין שר"י ווען ער האט געוואלט להשמיד להרוג ה"י האט די פלאן 

  געלויטעט אז די אידן
    זאל מען שיקן מיט א באן צו א ווייטע פלאץ אין רוסלאנד 

 ם אויסגעבן די צארן.....און ביי יעדע שטאט זאל דער המון ע
  יענקעלע העצט און דער המון זאל אויסגעבן די צארן

  און צו אלעם פארגעסט ער נישט צו שרייען טעראר......

 ch724  • Aug 14, 4:31 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אומגלויבליך! ממש א חסד ה' אז זיי קלאפען דערווייל א וואנט, כן יעזור ה' להלאה

 Aug 14, 4:34 PM • יוואלף בער לעוו

 

אסאך נעגל האבן זיי שוין אריינגעקלאפט אינעם וואנט נאר דער אייבירשטער זאל געבן ווייטער כח 
  פאר די ערליכע עסקנים ועל צבאם די רבנים אנצוגיין מיט די מערכה אומגעשטערט

 Aug 14, 4:36 PM • בארא פארק

 

דא קען סטאפן אסאך זאכן פאר עס ווערט א אבער אלע חבירים דא דארפן צו וויסן אז יעדער 
   אונז גיימיר אלעס נאר בדרכי נועם. אן קיין טעראר ח"ו, פלאנטער,

 Aug 14, 4:42 PM • ברוך כץ

 

  וואס הייסט?

 ch724  • Aug 14, 4:43 PM משה-ברוך-וואלף



 

ירן צו ארבעטן און די איינער ווייסט פון א אסיפה און קרית יואל און אין מאנסי אויף וואס זיי פרוב
לעצטערע טעג, און זיי ווילן אריינשלעפן רבנים און עסקנים, אדערווייל לא עלתה בידם, אבער אויב 

  איינער האט סיי וואספארא אינפארמאציע ביטע איבערגעבן,

 Aug 14, 4:45 PM • ברוך כץ

 

  אפילו ס'קען אויסקוקן וואו א פשוטע אסיפה אקעגען דעם גזירה???

 ch724  • Aug 14, 4:46 PM משה-ברוך-לףווא

 

  דעמאלטס זאלסטו וויסען ס'איז פיל ערגער. וד"ל

 Aug 14, 4:47 PM • ברוך כץ

 

  וואס איז למעשה די בנינו קאמפיין דאס איז לכאורה איינער פון יענע חברה

  מדארף זיכער מאכן מיט דער איד נישט אריינלייגן

 Aug 14, 4:52 PM • שמואל י

 

  סודר!מ

 Aug 14, 5:48 PM • ברוך כץ

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 14, 6:36 PM 

 

  ר משה מען דארף איבערלייגן די תקנות הטשעט.............. שוין לאנג נישט געווען

 Aug 14, 6:40 PM • יחיאל נטע גליק

 

  איז אמת אז די ארונים מעמען שוין תרנגויל?

 Aug 14, 6:45 PM • מערכת סאטמאר-מאנן שלמה זלמן

 

 אין בארא פארק און מאנסי
  שוין אויסגעגאנגען פון די געשעפטן

 Aug 14, 6:46 PM • לייבוש לאנדא

 

  יא

 Aug 14, 6:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

 אחים לדעה פנימי! הטשעט  תקנות
 אלעס וואס עס ווערט געשריבן דא איז פנימי עד הסוף.

 לאזן קיקן די טשעט אנדערע מענטשן אן רשותנישט  )1
 נישט ארויפצולייגן נאך איינעם אויפן טשעט אן רשות )2
ווען איינער לייגט ארויף עפעס און ער שרייבט צו נישט ארויסצוגעבן, בשום אופן נישט  )3

  ארויסגעבן

 Aug 14, 6:49 PM • משה שווארץ

 

  סאיז טאקע שוין אויגעגאנגען?

 Aug 14, 6:54 PM • מערכת סאטמאר-נןשלמה זלמן מא

 

   אזוי זאגט מען

  סקען נישט זיין ?

 Aug 14, 6:57 PM • לייבוש לאנדא

 



 

 Aug 14, 7:34 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  די דרשה פון הר"ר ישעי ווייס איז אויך געווען אפגעדרוקט און פארשפרייט

 Aug 14, 8:10 PM • לייבוש לאנדא

 

  אס איז א דרשה פון מאנסיד

 Aug 14, 8:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  קען זיין פון מאנסי איז עקסטער אפגעדריקט  עס איז די דרשה פון זונטאג ג אב אין ראדני

 Aug 14, 8:21 PM • לייבוש לאנדא

 

  פריעדמאן און נאך , מיט איזיק דאסקאל, און אהרן יוסעלע114אינטערוויא אויף "קול מבשר" 

 Aug 14, 8:41 PM •  יואל לויפער

 

  לדעתי איז עס איז א חוצפה צו געבן א אינטערוויא אויף קול מבשר

  דא קענט איר הערן דעם אינטערוויא,

https://cloudfront.yiddish24.com/1111_8456624719_08142019_143751_%281%29_156
5826744.mp3 

 Aug 14, 8:56 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ענק ווייסן נישט לכאורה וואסערע סכנה עס שוועבט אויב מען ווען נישט געבן עטענשאן פאר אלע 
  קהילות און ארבעטן צוזאמען

 Aug 14, 9:29 PM • יחיאל נטע גליק

 



 

היסטארישע בריוו אין די היינטיגע הפלס, פון אלע ראשי ישיבות, אז מ'דארף שיקען די קינדער על 
  טהרת הקודש!!

 Aug 14, 9:52 PM • ך כץברו

 .removed Unknown from the Hangout משה שווארץ

Aug 14, 10:30 PM 

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Aug 14, 10:32 PM 

 .removed Unknown from the Hangout ברוך כץ

Aug 14, 10:34 PM 

 

  ת מיט די פאסיגע אויפרייסאיך האף דער איד וועט באריכטן די בריוו פון די ראשי ישובו

Unknown • Aug 14, 10:35 PM 

 

אויב איז עס שוין אויסגעגאנגען פון די געשעפטן מיינט עס צוויי זאכן אז מען האט נישט 
אריינגעברענגט צו סאך, און סיי אין בארא פארק און סיי אין מאנסי זענען דא מענטשן תמימי לב 

הרן'ס פראפעגאנדע אז זיינס איז די מערסטע כשר און וואס זענען נאך אונטערן רושם פון א
אזעלכע סארט מענטשן זענען דא פון זיי וואס וועלן אויך נעמען לעגהארן און אננעמען די חששות 
קעגן די אלטע, אבער מ'רעדט נישט דוקא פון ארונים אליינס ווייל פאר זיי פאסט נישט די סארט 

  צווייטן ווי למשל אריזאנע ווייץ און צומת הגידין) חששות (אויסער ווען ס'איז צו קלאפן א

 Aug 14, 10:39 PM • בארא פארק

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 14, 10:41 PM 

 

  וואס מלייגט ארויף און אראפ? SGווער איז דע 

 Aug 14, 11:04 PM • שמואל י

 

דרייט זיך אין די שולן האב איך געכאפט וואס דא זעהנדיג היינט איינע פון די פאשקעווילן וואס ס
 גייט פאר

  זעה ברענגען דארט אראפ די סקעדזשאל פון יאפעד וואס זיי רעקאמענדירן די רעגירונג
דאס איז די יעצטיגע חודש רעקאמענדירן זיי אפצוהאקען די געלטער פון אלע  2019אויף אוגעסט 

  מוסדות וואס שטעלן זיך נישט צו
פעד אז די רעגירונג שטעלט זיך נישט צו האט יעפעד געדינגען איינעם פאר גרויס געלט כראות יא

זאל קומען צו די קנאים ווי גרויסע צדיקים נישט צו נעמען געלט כדי זיי זאלן קענען אנגיין מיט 
 זייער סקעדזשל

ע זאך האט די גרעסטע ראי' אויף דעם איז אז מזעהט ווי ווילד די חברה ארבייטן כאטש די גאנצ
  זיך נישט היינט אנגעהויבן און ענדיגט זיך נישט היינט

   האבן זיי ננישט געווינען AUG 31די חברה ווייסן אז אויב 

פארלירן זיי די גאנצע געלט וואס יאפעד האט געמאכט מיט זיי א דיעל זיי זענען און געלויף מיט די 
  טעג ווייל עס איז געבליבן קארגע צוויי וואכן

 ch724  • Aug 14, 11:21 PM משה-ברוך-לףווא

 

, אז סאיז ממש די common coreאיך הער אז ד״ל לעפקאוויטש האט א גאנצע שמועס וועגען 
ערגסטע, און עולם גולם הערט נייע ווערטער ווערט מען אינגאנצן צורידערד. לויט ווי איך האב עס 

  מדארף עס זען אויסצושמיסען מיטן עולםדורכגעטוהן איז נישט דא אין דעם קיין שום חיסרון, 

Unknown • Aug 15, 12:54 AM 

 

  שלום עליכם אגוטן ווער זענט איר?

 Aug 15, 1:01 AM • שמואל י

 



  איעדער איינע פון די באטייליגטע ווייסט מען זייער אינדענטיטעד?

Unknown • Aug 15, 1:06 AM 

 

  יא

  ענין צו באהאלטןאלעס איז דא פנימי עס איז נישט קיין 

  נישטא פון וועם זיך צו שעמען

 Aug 15, 1:08 AM • שמואל י

 

  ביי מיר איז מופיע זיין נאמען

 Aug 15, 1:09 AM • יצחק ווייס חברי

 

אפי׳ ער שרייבט  -דאס אז ס׳האט פאסירט אז ר׳ ישראל דוד האט צוגעשריבן אויפן צעטיל 
האבן  -פון אינזער זייט, ווייל ער האט געדארפט פארשטיין  ווייזט אויף א גרויסע חיסרון -גארנישט 

געהערט, אז יעדער פעולה און לעגימעטעט וואס מ׳געט פאר זיי, מאכט מען חרוב די מערכה צו 
 קינדער דא אין ניו יארק. 150,000ראטעווען די חינוך פון 

 
 -עסקן  -אז יעדער רב  דעי מעסעטעש דארף גענוג קלאר און הויעך ארויסגעברענגט ווערן, אזוי

  איד, זאל דאס פארשטיין.

Unknown • Aug 15, 1:15 AM 

 

רב צום צוויטן און מסביר ווי האקל יעדע ווארט  1איגעלייד זאלן ארומגיין פון  2סדארף ווען טרעפן 
וואס מרעדט ארויס אדער מ'שרייבט לטובת יענעם צד וויפיל דאס קען חרוב לייגן די מערכה וואס 

  קהלות ארבייטן אינאיינעםאלע 

 Aug 15, 1:23 AM • שמואל י

 

 

 Aug 15, 9:23 AM • וואלף בער לעווי

 

 ווער עס ווייסט ווי מ'קען איבערגעבן פעטישנ'ס אין מאנסי זאל דא ארויפקומען
 

  אויך אויב עמיצער ווייסט צו מ'איז שוין געזיצן אין ביהמ"ד הגדול דוויזניץ ?

 Aug 15, 9:36 AM • יהלל ראזענבערג מאנס

 .ch724 removed Unknown from the Hangout משה-ברוך-וואלף

Aug 15, 9:44 AM 

 

דאס וואס ר' ישראל דוד האט יעצט געשריבן איז נישט קיין נייע זאכן אין זיין הסכמה אויף די 
ברענגט   קונטרס בין ישראל לעמים וואס איז לעצטנס ערשינען איבער די הארבקייט פון שטודירן

ער אסאך שטערקער ארויס ווי מאיז אלע דורות נזהר געווען נישט צו מאכן קיין פשרות שרייבט ער 
אבער דארטן אלא שההכרח לא יגונה מה שתקנו וקבעו גדולי ישראל ובראשם מרן הרבש"י 

  מסאטמאר זי"ע לימוד לימודי חול ההכריחיים להסתדר בסדר החיים והמצאת הפרנסה



 Aug 15, 9:46 AM • לייבוש לאנדא

 

 

 Aug 15, 9:47 AM • וואלף בער לעווי

 

די לעצטע קאל וואס די מטורף יעקב דוב כהן האט נאך געהאט האט ער נעכטכן ארויסגעשאסן. 
הערט און האט הנאה, זעצט אייך ביטע אראפ בעפאר, מ'איז שיין מסביר די אחים לדעה פנימי 

בעכטס, און ער האלט שוין ביי די זעלבע טעראר פון אינטערנעט געשריי  מיט די געפערליכע
  נישטא ווער ס'זאל לאכן!!!     תשנ"ד.

 ch724  • Aug 15, 9:50 AM משה-ברוך-וואלף

 

כ'הב מיר מקבל געווען עס נישט צו רופען ווייל יעדע קאל איז א חיזוק פאר די מהרסי הדת, אבער 
  ארויף אויב מעגליך. שכוח פארט וויל איך הנאה האבן.. איז ביטע שטעל עס

 Aug 15, 9:53 AM • וואלף בער לעווי

 

איבער די נייע ת"ת אין לאנדן איז אינטערעסאנט צו באמערקן אז אין די איד פארגאנגענע וואך אין 
די ארטיקל ווי זיי האבן גאר שיין באשריבן די אסיפה אין לאנדן איבער גזירת החינוך ברעענגן זיי 

פון ר אליקים שלעזינגער אזטאמער די מוסדות וועלן נישט נאכקומען זייערע  אראפ די ווערטער
  פארלאנגען וועט מען זיין געצוואונגען ארויסנעמען די קינדער אין עפענען נייע מוסדות

 Aug 15, 9:58 AM • לייבוש לאנדא

 

לייגען אפילו נאר כ'וועל עס ארויפלייגען, אבער ס'איז נאר אינטערסאנט אויב איינער קען דא ארויפ
וואס האט  איין רב בישראל א דוגמא פון טעראר תשנ"ד. און אויב איינער קען דא ברענגען אפילו

געהאט די מינדערסטע טעראר, און פארקערט וויפל די נערים המנוערים און די געשולטענט 
ר תסמר ליגענער'ס און פארברעכערס האבן שוין דא געטוהן טעראזירן רבנים באופן מבהיל אש

  שערות ראש.

  *ביי די יעצטיגע גזירת מפשרים

 ch724  • Aug 15, 10:00 AM משה-ברוך-וואלף

 

פריוואט מיט "חינוך הטהור בארה''ב" אויף אייוועלט שרייבט ער מיר די   און א טענה'ריי
 די טעראר וואס ווערט געמאכט זאגט אויך אסאך  פאלגענדע:

טעראר פון ר' יעקב בער אויף מענטשן וואס קלערן איך האב ערשטהאנטיג מיטגעהאלטן 
  UJOאנדערש ווי 

 Aug 15, 10:07 AM • וואלף בער לעווי

 

  ר' יעקב בער איז דאך אויף זייער זייט?

 Aug 15, 10:08 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  עשמיעטע ספיןאגב האט ער אויך געניצט די טערמין פון "די נ' יארן" דאס קוקט אויס ווי אפג

 Aug 15, 10:09 AM • וואלף בער לעווי

 

שעה א טאג, און היות  24נאר פאר א דוגמא וואס די מכם ובכם וואס ווילן אלעס חרוב לייגען טוהן 
כי כלתה עליהם הוראה נאך וואכן הארוואניע מיט טעראר אויף רבנים, דרייען זיי איבער די געשריי 

פע פון טעראר און מ'טוט אלעס אין די וועלט טעראזירן א יעדע רב כאילו דא איז דא א גאנצע גרו
כ'בין גרייט אראפצוגיין צו איין רב אין די וועלט וואס קען אזאנס זאגן אז  אדרבה!          וכו' וכו'.

מ'האט אים אפילו נאר פרובירט 'איינמאל' משכנע זיין צו אונזער מיינוג, אדרבה א יעדער זאל 
קרנים וליצים, די ביליגע יונגען, געב מיר א נאמען פון א רב אדער א דיין, פרעגען די כת ש

קען א יעדער גיין מברר זיין ביי צענדליגע רבנים וויפל די כת חומת [מחריבי] הדת,  לעומת זה און



טוט יעדען טאג, און מ'קען גיין מברר זיין ביי די שטוב מענטשען פון הגה"צ אבד"ק ור"מ קאשוי 
דמו"ר מגאלאנטא, ר' הלל וו"ב, ר' טודרוס זילבער, ר' שלמה לייב וו"ב, אאוו. (כ'האב שליט"א, א

געהערט פון א טייל פון זיי אז זיי די טראגען שוין נישט די טעראר און ס'טראגט זיי צו צו זייער 
  געזונט)

 Aug 15, 10:14 AM • ברוך כץ

 

  זיי מעגן אלעס!

 ch724  • Aug 15, 10:15 AM משה-ברוך-וואלף

 

פאר זיין חברותא אז די חברה (ער האט   אפילו הג'ר ישראל דוד הארפענס האט זיך אפגערעדט
אויסגערעכנט א ליסטע פון צענדליגער נעמען בלי גוזמא, כ'קען עס דא ארויפלייגען) טעראזירן אים 

  רב!א גאנצן טאג, און מאכן אים משוגע אן אויפהער. אבער געדענק מיר טעראזירין יעדע 

 Aug 15, 10:19 AM • ברוך כץ

 

אז מען וויל  און אויב מען זאגט איינמאל אז מען קען נישט רעדן יעצט לויפן זיי ארום פארקויפן
  נישט רעדן צו זיי

 Aug 15, 10:20 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

יך און די, און די שקר די חילוק איז איז דאס אז זיי טעררערעזירען רבנים השכם והעריב ווייסט א
חורבן הדת ציהערער מיט אלע זייערע חברים  1000אז מיר טעררערעזירען רבנים ווייסען אלע 

  וכ''ו

 Aug 15, 10:29 AM • וואלף בער לעווי

 

גערעכט, זיין השפעה אויפן פרימען עולם דארף מען אפשטעלן, פון דא חוזק מאכן וועט גארנישט 
  ווערן

Unknown • Aug 15, 10:40 AM 

 

שמואל הלל טריגער האט געבעטן איבערגעבן אז ער האט געזאגט פאר יעקב דוב כהן אז ער 
לאזט זיך ארויס פון די גאנצע זאך נאכן זעהן אז חומת הדת האט גאר אנדערע צילן, און נאכן 

ר נישט אויסהערן די אנדערע זייט און זעהנדיג אז זיי האבן א שטארקע צד, וויל ער אדערווייל מע
ימים   רעדען אין די נושא, אפילו זיי שלעפן אים א גאנצן טאג ער זאל ארומגיין טעראזירן רבנים!

  ידברו אויב ער מיינט עס אמת'דיג!

 Aug 15, 10:43 AM • ברוך כץ

 

  ווי האט ער עס געשריבן אויף וועב זייטל??

 Aug 15, 10:44 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

יב דאס צו טוהן! אזוי ווי רא''י מעמעלשטטיין, די רבנים דארפען רעדען בחומר די רבנים זענען מחי
המצב און ב''ה געטרייע שתדלנים בהסכמות הרבנים טוען דאס זייעריגע און מיר ברויכען זיי שטיין 

רבנים וועלן דאס טוען  2צו הילף מיט וואס מ'קען און און איינוועגס אראפרייסען די מהרסים, אז 
ועט ווערן א עכא און יעדער וועט נאכזאגן (אפשר רז''ל פילאפף אדער רח''ד כ''ץ ווייל ר' אפען ו

  ישעי' ניצט זייער נאמען)

 Aug 15, 10:44 AM • וואלף בער לעווי

 

  ער האט עס געשיקט אויף טעקס מעסעדזש נעכטען און היינט פאר עטליכע מענטשען.

 Aug 15, 10:45 AM • ברוך כץ

 

  נישט די זעלבע ציל?זיי האבן 

 Aug 15, 10:45 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אנדערע זאגען אז דאס איז די סיבה פארוואס יענקעלע כהן איז ארויס מיט א זינלאזע אטאקע מיט 
שקרים וכזבים נעכטען נאכט, דערנאך וואס ער האט געזעהן אז זיין וועד הרבנים צופאלט ווען 

  פ...טריגער זאגט זיך א

 Aug 15, 10:46 AM • ברוך כץ

 

 
די רבנים זענען מחייב דאס צו טוהן! אזוי ווי רא''י מעמעלשטטיין, די רבנים דארפען רעדען 

בחומר המצב און ב''ה געטרייע שתדלנים בהסכמות הרבנים טוען דאס זייעריגע און מיר 
 2אראפרייסען די מהרסים, אז ברויכען זיי שטיין צו הילף מיט וואס מ'קען און און איינוועגס 

רבנים וועלן דאס טוען אפען וועט ווערן א עכא און יעדער וועט 
  ווער קען טוהן דערוועגן?? 1000%                             נאכזאג

 ch724  • Aug 15, 10:48 AM משה-ברוך-וואלף

 

ט זיי א פינגער דארפן זיי א ר׳ ישראל דוד זאל זיך נישט אפרעדן אויף טעראר, זאל ער וויסן מגע
 האנט.

וואס א יעדער אחריות׳דיגער רב דארף זיי ענטפערן איז, איך קען ר׳ משה דוד, א וועטעראן כלל 



עסקן, א שתדלן וואס ווייסט ווי אזוי צו האנדלן מיט גוים, איך גלייב נישט אז ער וויל דא אפשמדן 
  כלל ישראל.

 
שתדלן וואס זאגט פארקערט, נישט די ראצער וואס האט האסט טענות, ברענג מיר אן אנדערער 

 נאך קיינמאל נישט עפעס אויפגעטהן פאר כלל ישראל.
 

א רב וואס האט נישט די געפיל אזוי צו ענטפערן, זאל מיר זייער מוחל זיין, איז נישט קיין בעל 
  אחריות.

בח רעדען דארפען רבנים מעמעלשטטיין,די רא''י ווי אזוי טוהן! צו דאס מחייב זענען רבנים די
ברויכעןז מיר און זייעריגע דאס טוען הרבנים בהסכמות געטרייעשתדלנים ב''ה און המצב ומר

 וועלן רבנים 2 אז מהרסים, אראפרייסעןדי איינוועגס און און מ'קען וואס מיט הילף צו שטיין יי
קע ווער 1000%                             נאכזאג וועט יעדער עכאאון א ווערן וועט אפען טוען דאס

 טוהןדערוועגן?? ן
 

  אפשר זעט מען די רבי זאל רעדן דערפון כו אב

Unknown • Aug 15, 10:53 AM 

 

די רבי האט שוין גערעדט קעגן קול מבשר, ביי די מאנסי אסיפה פרשה האט ער גערעדט און קר''י 
צייט אקעגן חומת הדת! ער האט געניג  ביים ייטב לב דיינער אקעגן הערן קול סאטמאר, יעצט איז

א גוטע רעפעטאציע אלס א ערענסטער מנהיג ישראל וואס זעהט דאס איצט פאר נויטיג אן א 
  מורא אז מ'וועט זאגן לכבוד עצמו הוא דורש

 Aug 15, 10:57 AM • וואלף בער לעווי

 

 ווי עס קוקט אויס קען ער רואיג נאכאמאל רעדן קעגן קול מבשר.....
  ה אידן ברויכן עס נאכאמאל הערןכמ

 Aug 15, 10:58 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 
כ'הב מיר מקבל געווען עס נישט צו רופען ווייל יעדע קאל איז א חיזוק פאר די מהרסי הדת, 

אבער פארט וויל איך הנאה האבן.. איז ביטע שטעל עס ארויף אויב מעגליך. 
כ'האב געהערט פון עטליכע אידן, נאך די אסיפת גדולי הרבנים                                        שכוח

ביים רבין האבן זיי אויפגעהערט צו הערען חומת הדת, דערנאך וואס ליגט א געוואלדיגע השחתה 
ווען ער בערמימיות מאכט ער ליצי ליצנות פון גדולי הרבנים אן קיין טראפ בושה וויל ער צוברעכו 

  רבנים.די כוח ה

 Aug 15, 11:17 AM • ברוך כץ

 

רבותי! הערט אויס די ווערטער פון א ידיד ענקערער, און א איד וואס במלוא הצניעות האט שוין 
געפירט כמה וכמה מערכות, איך וויל ענק בעטן בכל לשון של בקשה, נישט אריינציען די מערכה 

ים, דער רבי שליט"א דארף נישט רעדן קיין אויף אנדערע ריכטונגען אין נישט אויף זייטיגע עניינ
אות אחת איבער חומת הדת ח"ו, ער איז נישט דער פלוגתא פון יעקב דוב כהן, די רבנים דארפן 
נישט אטאקירן דער צווייטער צד פון די רבנים, עס איז ללא תועלת, יעדער איד וואס שטעקט זיך 

ייס און ער פלאקערט, דארף ער עם זאגן אן מיט אן עקסטרימיסט אפילו ער איז קאכעדיג און ה
מיר פאלגן א דעת תורה פון אונזערע רבנים און וואס די האסט צו זאגן זאג פאר זיי. די רבנים 

אונזערע דארפן מו וויסן אז יעדע ווארט וואס זיי רעדן ווערט רעקארדירט און אזוי אויך יעדן 
כלל נישט טענה'ען מיט די חברה, נאר טעלעפאן, מ'דארף רעדן געמאסטענע ווערטער און זיך ב

ענטפערןף כ'האב געהערט איך וועל עס דורכטראכטן, ותו לו, נאר אויף אזוי אויפן וועט די פייער 
  אפגעשטילט ווערן.

נישט אטאקירן "חומת הדת" און עם מאכן אלס א מאן דאמר, דאס וויל ער און אויף דעם שטרעבט 
  2וערן אן אלטער משה גאלדבערגער נומער ער, עם לאזן אפרעדן און עם לאזן ו

  אזוי וועט ער ווערן שפאט אין גאס

  וכלל נישט מאכן קיין ווילדע זאכן

אגב: איינער שרייבט דא אז חומת הדת האט נעכטן אטאקירט די שרייבער'ס פונעם טשאט אחים 
ציע אויף לדעה פנימי, עס איז גאנץ מסתבר אז נאך וואס ער האט געהאט טעגליכע אינפארמא

וואס מ'שרייבט דא פונעם געהעקטן מעיל, און נאך וואס מ'האט זיי געכאפט בקלקלתם און און 
ארויסגערוקט פון דא, האבן זיי מער נישט קיין אינפארמאציע האט ער בוחר געווען צו אטאקירו 

  אויפן ליין.

 Aug 15, 12:12 PM • יצחק ווייס חברי

 

''ו אב וועלן מיר זיין שטיל און די זאך וועט ווערן פוחת והולך הרי טוב אולי לוינט צו זעהן אויב ביז כ
ביזסטו גערעכט, אבער אויב אפי' הכי גייט דאס ווייטער אנגיין און זיי שטעלן זיך סייווי נישט אפ 

און יעדען טאג פאלן נאך מענטשן בפח יוקשים אפשר דאן איז יא כדאי עס שטארק צו פארדאמען 
אראפלאזן זיך מטפל צו זיין מיט זייערע שטותים און שקרים, וואס האלסטו ר' בכללית אן זיך 

  יצחק?

איינער שרייבט דא אז חומת הדת האט נעכטן אטאקירט די שרייבער'ס פונעם טשאט אחים   
  קען איינער ארויפלייגען די שטיקל? לדעה פנימי, וואס האט ער געזאגט?

 Aug 15, 12:31 PM • וואלף בער לעווי

 

איך האלט אז פארדאמען איז ממש סם.. וואס יא? ארויסקומען מיטן גאנצן קנאק אז ב"ה לא אלמן 
ישראל! רבנים האבן זיך אריינגעלייגט אזוי שטארק.... עסקניםממש נתפעל צו ווערן! די רבנים 

מיר  שטוינען פון די מסירת נפש פון די עסקנים.... אבער די עסקנים קענען נישט אליינס אונז מוז
זיי שטיין צו די האנט.. ווי נישט ווי איז דאס א שווערע שווערע גזירה און מ'דארף כסדר הילף 

פונעם גאנצן עולם! אוןאסאך מאל מיט קלייניקייטן קען מען צופירן צום ביטול הגזירה.... עפעס 
געלייט וועלן אזוי! און אנדערע ווערטער ארויסברענגען גאר שטארק אונזער זייט... אזוי אז די אינ

    זיך שעמען נאכצוזאגן דעם שיכור יענקעלע.

Unknown • Aug 15, 12:33 PM 

 

איך האב געהערט אז פיערלס גרייט זיך ארויס צו געבן א בראשור צו זייער קאמפיין, דארט וועט 
  דאס ווערן ארויס געברענגט

 Aug 15, 12:37 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  בראשור איז ווערטלאז פאר די ענין ווייל פעירל''ס איז דאך די נידוןא פעירל''ס 



 Aug 15, 12:38 PM • וואלף בער לעווי

 

א לא ב"ה אז קנאק גאנצן ארויסקומעןמיטן יא? וואס סם.. ממש איז פארדאמען אז האלט איך
דירב ערן!וו צו נתפעל עסקניםממש שטארק.... אזוי זיךאריינגעלייגט האבן רבנים ישראל! למן
מ אונז אליינס נישט קענען דיעסקנים אבער עסקנים.... די פון נפש מסירת די פון שטוינען נים

כסדר מ'דארף און גזירה שווערע שווערע א דאס איז ווי נישט האנט..ווי די צו שטיין זיי מיר וז
 הגזירה.... ביטול צום מעןצופירן קען קלייניקייטן מיט מאל אוןאסאך עולם! גאנצן פונעם הילף

אינגע די אז אזוי זייט... אונזער שטארק גאר ווערטערארויסברענגען אנדערע און אזוי! עפעס
 יענקעלע. שיכור דעם נאכצוזאגן שעמען זיך לייטוועלן

 
אקוראט דאס, און אויף אפשר צולייגען, ווי האקל די גאנצע די נושא איז, און מאז הייתה ישראל 

וען מ׳האנדלט מיט די אומות העולם ווי א גרויסע אחריות דאס איז, און לגוי האט מען געוויסט אז ו
  איז נישט געמאכט פאר יעדער שמויגער צו זאגן א דעה.

פון די פאשקעוויל וואס זיי האבן געשיקט נאך די אסיפה, און אזוי אויך די פאשקעוויל פאר די כינוס 
ז דא א קלארע מיינוג פונעם רבין איז די ערב פסח, זעט מען אז זיי פארשטייען אז איינמאל ס׳אי

  זאך געשלאסן.

מדארף זיך דערמאנען, נישט לאנג צוריק איז געווען א גרויסע מאוומענט ביי די היימישע 
אינגעלייט, לטובת די אראבישע סעקטע, מקען זאגן אז הונדרעטער היימישע אינגעלייט האבן 

איז ארויסגעקומען, איז די זאך ממש געהאט א געפיל פאר זיי, איינמאל די קול קורא 
  אפגעשטארבן, דאס דארף זיין גוטע לערן געלד.

Unknown • Aug 15, 1:03 PM 

 

עס איז ביי מיר כמעט ברור כשמש אז די טעראר אטאקע פון יענקעלע איז דערנאך וואס טריגער 
  וויל מער נישט רעדן אויף חורבת הדת בשום אופן

כטן גערעדט צו חיים שלום לעפקא האט ער אים פאררציילט אז ער וויל אויכט האט א יונגערמאן נע
זיך נישט ארויסשטעלן ווייטער צוליב וואס ער הערט אינפא פון די אנדערע זייט אז עס נישט ווי ער 

  האט געמיינט

ווען ער האט אים געפרעגט פ"וו ער קומט נישט ארויף אויפן ליין האט ער גענטפערט אז יענקעלע 
   נישטלאזט 

 ch724  • Aug 15, 1:22 PM משה-ברוך-וואלף

 

  חיים שלום זאגט דאס אויף טריגער אדער אויף זיך?

 Aug 15, 1:22 PM • וואלף בער לעווי

 

  אויף זיך

  יענקעלע דערזעהט זיך אליין אויפן בוים און ער טרעפט נישט די לייטער ער שרייט הצלה!!!!

 ch724  • Aug 15, 1:23 PM משה-ברוך-וואלף

 

  סא בייבט מען מיט יענקלע און אלטר משה? קען מען טאקע קלאוזן סאבדזשעק

 Aug 15, 1:23 PM • וואלף בער לעווי

 

  ימים ידברו

איך האב געשיקט אין אישי פאר עטליכע די רעקורדינג פון די טעראר אטאקע איך האב נישט קיין 
  צייט ארויפצולייגן

 ch724  • Aug 15, 1:27 PM משה-ברוך-וואלף

 

askennimretz@gmail.com 

 Aug 15, 1:30 PM • וואלף בער לעווי

 



 

 Aug 15, 1:37 PM • משה שווארץ

 

  חומת הדת וואס איז דיין אימעיל?

 Aug 15, 1:39 PM • וואלף בער לעווי

 

ch7243628800@gmail.com 

 ch724  • Aug 15, 1:40 PM משה-ברוך-וואלף

 

  וואס איז די ציל פון די בנינו?

 Aug 15, 1:43 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  בד''וו חומת הדת איך האב א בעסערע פראופייל פיקטשער פאר דיר

 

  אייכם?!מנהיגי ישראל 

 Aug 15, 1:52 PM • וואלף בער לעווי

 

  ווער איז דער מיט די ליכט?

 Aug 15, 1:57 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



 

 Aug 15, 2:24 PM • וואלף בער לעווי

 

 
מאשקאוויטש פון קרית קאשוי, איידעם ביי הג'ר יוסף                  ווער איז דער מיט די ליכט?

שיל בלום שליט"א, און וועם יענקעלע טוט אויכט יעצט אריינרעדען זיינע שקרים וכזבים, יושע הע
  #נעבאך!

 Aug 15, 2:36 PM • ברוך כץ

 

  דארף מען איהם אריינרעדן אונזער אמת

Unknown • Aug 15, 2:42 PM 

 

  דארף מען איהם אריינרעדן אונזער אמת
  אויף וועם פינקלעך שלאגסטו דיך?...

 Aug 15, 2:43 PM • ף בער לעוויוואל

 

  *ס'איז נישט אונזער אמת. ס'איז נאר דא איין אמת

 ch724  • Aug 15, 2:44 PM משה-ברוך-וואלף

 

מ'האט געבעטן פאריגע וואך חיים שלום לעפקאוויטש ער זאל ברענגען איין רב בישראל, נישט קיין 
ט אים אויסשמועסן און ער האט נישט געהאט חילוק ווער און פון וואו צום טיש און מ'זאל זיך מי

  וואס צו ענטפערן און וועם צו ברענגען.

 Aug 15, 2:45 PM • ברוך כץ

 

דארפסט פארשטיין איינמאל סוווערט די נערעטיוו אז א פרימער אינגערמאן דארף זיך שלאגן קעגן 
ענט מעמבערס, און נאך ר׳ משה דוד, איז גרויסע צרות, געדענק בני יואל איז א קהילה פון טויז

  הונדרעטער און וומ״ס מאנסי וכו׳

Unknown • Aug 15, 2:47 PM 

 



 

קול מלחמה האט יעצט ארויסגעשיקט, ממש שלא מן הענין, איינער ווייסט טאמער ר' משה דוד 
     ארבעט מ'זאל באקומען א דיפלאמע???

 Aug 15, 2:56 PM • ברוך כץ

 

ל און ס'איז כדאי צו הערן פון אים וואו שטארק און פונקטליך די כ'האב גערעדט מיט הערץ פרענק
רבי האט געוואלט וועגען ענגליש, און דירעקט געווואלט מ'זאל קענען, [נישט וואו אנדערע וואס 
האבן נישט געטוהן אין די נושא קיינמאל מיינען] און ער האט געהייסן וויפל און וואס אלעס איז 

  האט קיינמאל נישט געהייסן לערנען ווייניגער. געווען בהדרכתו און ער

 ch724  • Aug 15, 3:02 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ער שרייבט דאס דאכטזיך און זיין ענגלישע בוך

  ער שרייבט אסאך מחלוקה'לעך ווי די פרימע האבן פראבירט צו פארדרייען דעם רבי'ן א קאפ

 Aug 15, 3:04 PM • וואלף בער לעווי

 

  דאי דאס אראפצוברענגעןס'איז כ

 Aug 15, 3:05 PM • לייבוש לאנדא

 

איך זעה דער עולם האט געלט ארויסצוגעבן גליונות, סיי דא אין ניו יארק, און סיי אין מאנטריאל, ווי 
  זענען מיר??

די ערליכע עסקנים דארפן ארויסגעבן א גליון וואס זאל זיין דער פארטרעגער פון אונזער דעת 
  תורה

 Aug 15, 3:07 PM • 1הם יצחק הירש אבר

 

  צד הקדושה קומט אייביג אן שווערער

 Aug 15, 3:07 PM • וואלף בער לעווי

 

אויף א מהלך ווי ר' יצחק האט געשריבן אז מיר האבן רבנים וואס פירן די מערכה, אהן זיך 
  וואוסענדיג מאכן פון זיי בכלל

 Aug 15, 3:07 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  קען עס אריינלייגען אין די בוזשעט פון פערלסמ

Unknown • Aug 15, 3:07 PM 

 

  א גליון איז נישט אזא שווערע זאך

  סאיז דא רעדי ארטיקלען אויף איי וועלט, מקען עס איבערארבעטן אביסל און ארוטיסגעבן

 Aug 15, 3:08 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  אך היימישע געלדווי איך פארשטיי ליגט אין פערלס אס

Unknown • Aug 15, 3:08 PM 

 



  א שטייגער ווי מאנטריאל טוט

 Aug 15, 3:09 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  וואס שרייבט ר' אייזיק דאסקאל אין די מאמענט נישט גוט פאר קיין גליון?

 Aug 15, 3:09 PM • לייבוש לאנדא

 

  אזוי אויך די ארטיקלען פון איד

  אפשר אויך

 Aug 15, 3:09 PM • 1ברהם יצחק הירש א

 

  די קענסט אים נישט געווינען מיט קיין גליונות,

  נאכדערצו ווען דיין שטארקייט איז שטילקייט און פולע טראסט און די עסקנים

 Aug 15, 3:16 PM • וואלף בער לעווי

 

  מאך א אינטעוויא מיט הערץ פרענקל

 Aug 15, 3:16 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ער איז שוין לאאאאאאנג פסול ביי די כת (נאך בחייו פון רביה''ק זי''ע כידוע) ווער געדענקט נישט 
  די פאשקעווילען ווען ער האט אויפגעטרעטן כ''א כסלו און די ארמארי?

 Aug 15, 3:18 PM • וואלף בער לעווי

 

  הערץ איז דאך שוין א נאלטער לינקער

  עך געווען דער ערשטער לינקער אין סאטמארער איז אייגנטל

די יענקעלע כהן'ס פון די כ' יארן זענען טאקע געווען געפערלעך ברוגז אויפן רבין פארן מקרב זיין 
  אזא לינקער רח"ל

 Aug 15, 3:20 PM • אייזיק פריעד

 

  מהאט דאך נישט אויסגעזאגט פארן רבין אזס ער איז א בחור..

 Aug 15, 3:29 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מהאט דאך נישט אויסגעזאגט פארן רבין אזס ער איז א בחור..
  און די רבי'ס צורה איז געווארן ווייס ווי קאלעך ווען ער איז געוואר געווארן...

 Aug 15, 4:12 PM • וואלף בער לעווי

 

  מאכט נישט קיין סענס די מעשה

 Aug 15, 4:19 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ז נאך מאכן סענ''ס אויך? איין שטיק שקר!ס'מו

 Aug 15, 4:20 PM • וואלף בער לעווי

 

 א שטארקע רעיון:
מאסטער איך דאך געגאנגען אין קאלעדש אין זיין איינציגע פרנסה נאך קאלעדש איז צו פירן 

  מערכות קעגן די סיסטעם.
יזן פאר די רעגורונג אז מען דארף ע"כ איז שטארק נויטיג די מערכות פין די אלע פארפירערס צו ווי

נישט גיין אין קאלעדש צו פירן מערכות, יעדע לא לנו קען איבער דרייען די שטאט מיט צוויי 
  צעטליך אין א האט ליין

 Aug 15, 4:57 PM • אייזיק פריעד

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 15, 5:06 PM 

 

 

 Aug 15, 6:13 PM • יחיאל נטע גליק

 

  קען נישט עפענען

 Aug 15, 6:14 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 



 

 Aug 15, 6:14 PM • יחיאל נטע גליק

 

אגב וואס איז געווארן זיי ניצן אויפן נייעם צעטל ר' שמעון יואל מיט ר' מנשה, האבן זיי יא געוואלט 
  ס'זאל נתפרסם ווערן אדער נישט

 Aug 15, 6:14 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 

 Aug 15, 6:14 PM • יחיאל נטע גליק

 

  קען נאכאלץ נישט זעהם

 Aug 15, 6:15 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  קומט ארויף בלוי

 Aug 15, 6:15 PM • לייבוש לאנדא

 

not intereting 

 Aug 15, 6:15 PM • יחיאל נטע גליק

 

 

 Aug 15, 6:16 PM • הלל ראזענבערג מאנסי



 

וואס איז געווארן זיי ניצן אויפן נייעם צעטל ר' שמעון יואל מיט ר' מנשה, האבן זיי יא  אגב
  געוואלט ס'זאל נתפרסם ווערן אדער נישט

  איך לאז די דזשאב פאר יואל אברהם רובין פון חומת הדת סאינטערסירט מיר סיי ווי נישט

ער ווייסט טאמער ר' משה קול מלחמה האט יעצט ארויסגעשיקט, ממש שלא מן הענין, איינ
     דוד ארבעט מ'זאל באקומען א דיפלאמע???

חס ושלום ר' משה דוד איז געווען דער וואס האט ארויסגעווארפן טורא קאלדזש פון וויליאמסבורג 
  אין די ס' יארן

  אסאך אויפגעקלערט שימפען נאך ביז היינט אויף משה דוד וועגן דעם

 ch724  • Aug 15, 6:25 PM משה-ברוך-וואלף

 

  מען קען נעמען ר' ישראל דוד'ס בריוו און צולייגן צום בי"ד'ס בריוו, ס'שטומט דארט אויך אריין..

 Aug 15, 6:29 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מען זעהט אז דאס איז געשריבען נאך גרויס לחץ אין טעראר

 ch724  • Aug 15, 6:30 PM משה-ברוך-וואלף

 

 Aug 15, 6:31 PM • קיחיאל נטע גלי

 

וועלעכע נערמאלע רב גיבט זיין חתימה פאר איינעם וואס האט עס געפעלטשט מיט בלויז עטליכע 
  טעג פארדעם

 אינטערסאנטע ארטיקל אין דער איד די וואך איבער גזירת החינוך ווי היסטאריע חזר'ט זיך איבער
לייגן די דאקעמענט וואס ווערט דארט עס וואלט געווען אינטערסאנט אויב איינער קען דא ארויפ

  דערמאנט

 ch724  • Aug 15, 6:32 PM משה-ברוך-וואלף

 

טויזענט בריוון  50וויאזוי קען זיין אז פון גאנץ כלל ישראל איז דערווייל נאכנישט אריינגעקומען קיין 
 מענער און פרויען צוזאמען ?

  קיין קאמפיין?און וועלעכע קהילות אדער שטעט איז נאכנישט געווען 

 Aug 15, 6:36 PM • לייבוש לאנדא

 



 

 Aug 15, 6:39 PM • יחיאל נטע גליק

 

  עס איז דא אידעלעך וואס ווארטן אויף די לעצטע מינוט

  עס איז ביי זיי יהרג ואל יעבר פארדעם

 ch724  • Aug 15, 6:40 PM משה-ברוך-וואלף

 

have to submit all the papers in the shuls 

 Aug 15, 6:40 PM • יחיאל נטע גליק

 

ווער עס האט בילדער פון די טעראר תשנ"ד קען מיר דאס אריינשיקן 
    ch7243628800@gmail.com אישי

 עס איז אינטערסאנט צו זעהן ווי היסטאריע חזר'ט זיך איבער
יבן פארברענטע קארס אויסגעשטאכענע רעדער געגנבעטע טלית בייטלעך וכו ' אויסגעשאסענע שו

  וכו'.....

 ch724  • Aug 15, 6:44 PM משה-ברוך-וואלף

 

דער יענקעלע ליינט נאך פאר ר' ישראל דוד'ס ווערטער, און איז מזבר אז ער האט טאקע געטוהן 
אז ער דארף נאך ענדיגן אינגאנצן מברר  אזוי ווי יענקעלע האט נאכגעזאגט פון אים פאריגע וואך,

זיין די פרטים, ווייל ביי א אסיפה אין די מאונטענס האט מען פארקויפט אנדערע פאקטן, האט ער 
דעמאלטס געזאגט אס נאכדעם וואס ער גיט ענדיגן מברר זיין אלע פאקטן, גייט ער ארויסקומען 

עס אנגעקומען.... טאמער זיכט נאך איינער מיט'ן גאנצן שארפקייט ללא כחל ושרק! און יעצט איז 
דא א עצה וויאזוי מ'זאל איבערצייגן די שטאקעדיגע טיפשים וואס ווערן נתפעל פון אזעלכע דברי 

הבל, זאל גיין צום דאקטער. ביז די רבנים'ס בריוו איז ארויסגעקומען האבן זיי נאך גערעדט איבער 
אז א נארמאלע מענטש קען עס דערהערן. אבער  די האר אויפשטעלנדע פאקטן.... הער איך נאך

יעצט ווען איין טאג ברענגט מען שטורעמישע ווערטער פון ר' ישראל דוד, נאכדעם רעדט מען 
איבער די געוואלדיגע טעראר וואס ווערט געלייגט דורך אפאר ראצערס קעגן לאנג יעריגע 

ליכע השמצות וואס עס טוט זיך עסקנים, און קעגן גדולי הרבנים.... דערנאך קעגן די געפער
אויף די אינטערנעט קעגן די ערליכע עסקנים, און קעגן מוסד תפארת יעקב.... קען מען זיך   אפ

  שוין רוהיג אפלאזן פון אים...

אגב האב איך פריער געטראפן איינעם וואס הערט אים גאנץ אסאך, פרעגט ער מיר צו עס איז דא 
מה? ווייל קול מלחמה הערט נישט אויף צו שיקן למען טאמבאק, פאפולערע אימעיל קעגן קול מלח

און קעגן פעירלס עסקנים.. און יעצט הערט ער אויף חומת הדת אז ערגעץ פארט ארום אויף די 
אינטערנעט געוואלדיגע השמצות קעגן תפארת יעקב, און אויך קעגן די רבנים פון די ווייטצען 

זעלכע טיפע קשיות דארף מען פרעגן דעם חכם הרזים אסיפה.... איך האב אים געזאגט אז א
   אליינס. איך קען אים שוין נישט פארענטפערן.

Unknown • Aug 15, 7:09 PM 

 

  סך הכל רעדט יענקעלע פון די אימעיל וואס ער האט מצליח געווען צו העקן

ר געטוען פאר עס איז אינטערסאנט וועם יענקעלע מיינט די אמת'ע עסקנים וואס האבן שוין מע
 סאטמאר ?

 אשר מרדכי רובין
  טריגער

  יואל אברהם רובין
 חיים יצחק שטויבער

 ח"ש לעפקאוויטש
  יענקעלע כהן

  דוד לייב לעפקאוויטש
 אייזיק לאבין

???  

  שריאל לאנדאן    משה ארי' כהנא

פון ראדני על אדער גאר ר' ישעי' ווייס וואס מיט גרויס טעראר האט מען אים נישט ארויסגעווארפן 
  אפו ועל חמתו

  כאטש יענקעלע וכת דיליה ווילן דאס שטארק כמובן

 ch724  • Aug 15, 7:15 PM משה-ברוך-וואלף

 

די קומענדיגע וואך גייט פארקומען א אסיפה מיט די מנהיגי הקהילות, און גדולי האדמו"רים, די 
ידות בארה"ב. וועגן די פארשריטן וואס זיי האבן מוסדות התורה, און פארטרעטען די יהדות החר

איבער די גזירת החינוך און ווייטער'דיגע פעולות מבטל זיין די גזירה מיט א פאראייניגטע כוח פון 
   אלע אינאיינעם.

 Aug 15, 7:47 PM • ברוך כץ

 

מיט אנדערע   וועגן די גזירת החינוך אדער גזירת מפשרים?     מיט די וואס האבן נגיעות?
   התחברות לרשעים? קהילות,

  אויכט געמאכט דרוך די נערים המנוערים?

 ch724  • Aug 15, 7:49 PM משה-ברוך-וואלף

 

 ווי וועט פארקומען די אסיפה ?
 בראשות דער גאלאנטער וקאשוי ?

  כ'האף דאס מאל וועט מען אויך רופן די רבנים פון מאנסי !!!!!!!!!!!!



 מד איז אוועקגעפלויגןאגב עמיצער ווייסט ווי די גזירת הש
 נישט אינעם ארגינעלן נוסח

 און נישט בהוספת ר' י"ד ווערט עפעס דערמאנט שמד
  זה הא ופלא ונופלים בפח איסור לימוד חכמת חיצונית אדרבה קוקטס דעם לשון

  דאס איז שוין די שארפסטע...

 Aug 15, 8:08 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

ידות הגריח"מ פרידמן שוחרר מבית החולים במנהטן לאחר : הראב"ד של החסשמחה בסאטמר
  שאושפז במשך שבוע.

 Aug 15, 8:22 PM •  יואל לויפער

 

 

  זעזוע!!!! איבערבליק שרייבט נישט אויף ר' צבי פריעדמאן "גאב"ד"!!!!

  ביזוי כבוד התורה!!!!

  זיי שרייבן בלויז גדולי המנהיגים!

  עד היכן???תלמידי רבינו הגר"ש שואלין???? 

  ווער עס קען שיקן פאר קול מלחמה ארויסצושיקן

 Aug 15, 8:34 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 
 די קומענדיגע וואך גייט פארקומען א אסיפה מיט די מנהיגי הקהילות, און גדולי האדמו"רים,

 
ארברעכערס וואו מיר ווייסן שוין ממילא אז די אלע אסיפות ווערן ארענדזשירט דורך די צוויי פ

באראך כ מיט מ ש וואס דרייען אהן אלע פעילות צו פארדעקן די מעשים פון די אמעריקאנער מ 
  פרוש מ"ד נידערטרעכטיגמאן... ממילא איז דאס אפגעפרעגט מעיקרא,

 Aug 15, 9:14 PM • יחיאל נטע גליק

 

  נאאאאאאאאאאאאא דרך ארץ

 Aug 15, 9:28 PM • לייבוש לאנדא

 

  ווי דעם ווינטער מיט אלע רבנים? אסיפה אזוי

 Aug 15, 10:16 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  יא! אבער דאס מאל נישט ביים רבין.

 Aug 15, 10:51 PM • ברוך כץ

 

האט היינט טעראזירט עטליכע פרויען זאגענדיג אז זייער מאן מאכט  3477431842יואל לאוב 
דאס איז טעראר אדער                             רין אקעגען זיי!חרוב סאטמאר און מ'גייט פראטסטי

  ווער מאכט טעראר?   נישט?

 ch724  • Aug 15, 10:53 PM משה-ברוך-וואלף

 

שלום דייטש האט מיר יעצט פארציילט אז ער האט א גאנצען טאג פאני קאלל'ס וואס מ'טעראזירט 
  וואס הייסט דאס?????     אן.אים פארן מיט ארבעטן מיט ר' משה דוד נידערמ

 Aug 15, 10:55 PM • ברוך כץ



 

  וויי גייט עס זיין? בהשתתפות רבינו ?

 Aug 15, 11:10 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  אגב עמיצער ווייסט ווי די גזירת השמד איז אוועקגעפלויגן

וייל ער זאגט נישט אז מען דארף איינער געדענקט נאך אז אמאל איז רק' משה דוד געווען א שגץ ו
  לערנען כפירה?!...

 Aug 16, 12:11 AM • שמואל י

 .to the Hangout 1ברוך  -וואלף  -משה  added משה שווארץ

Aug 16, 2:56 AM 

 .from the Hangout 1ברוך  -וואלף  -משה  removed משה שווארץ

Aug 16, 3:05 AM 

 .to the Hangout 1ברוך  -וואלף  -משה  added משה שווארץ

Aug 16, 3:05 AM 

 

כ'האב מיר מתבונן געווען אז די יואש'דיגע רוף פון חיים שלום נאך די סוקסעפולע אסיפה ביים 
רבין, אז יעדער זאל אויסנוצען די זומער וואכען ארומלויפן משוגה מאכן די רבנים, קומט 

נוס הרבבות ווי ער האט ער אייגענטלעך פון שמואל ווידער ע''ה נאך די סוקסעספעלע כי
  אפעליערט צו די בלאט ליינער צו אויסניצען די זומער וואכן צו שרייבען בריוו פאר די רבנים....

 Aug 16, 9:15 AM • וואלף בער לעווי

 

יין אזוי וועלן די מוסדות ’א אנטי וואקסין זאגט מיר אז זיי האפן אז די חינוך גזירה וועט יא אדורך ג
  א וועג ארויס ווועט עס אינאיינוועגס זיין א טובה פאר זיימיזן זיכן 

 Aug 16, 9:35 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

און איך זאג הלוואי זאל די וואקסין געזעץ בלייבען און קראפט אזוי וועלן זיי גיין פון דא און און 
  איינוועגס זיין א טובה פאר אונז...

 Aug 16, 9:37 AM • וואלף בער לעווי

 

  ויי גייט עס זיין? בהשתתפות רבינו ?
ביי איינע פון די אדמו"רים, פארשטייט זיך מיט די השתתפות פון די ראש גולת אריאל די מגן חינוך 

  הטהור בארץ ובגולה....

   הפלס היום

 Aug 16, 9:58 AM • ברוך כץ

 



  ?די ברודער וועט זיך נאך דעמאלס בראטן און ניו העמפשער

 Aug 16, 10:01 AM • וואלף בער לעווי

 

  און אפילו ער איז דא קומט ער אויך נישט.

  *רופט מען אים נישט

 Aug 16, 10:02 AM • ברוך כץ

 

זיי האבן פרובירט    וואו אזוי איז די היינטיגע קול החינוך וואס קול מלחמה האט ארויסגעשיקט??
  צו לייגען פון די רבי'ס אסיפה..

 ch724  • Aug 16, 10:04 AM משה-ברוך-וואלף

 

  און אפילו ער איז דא קומט ער אויך נישט.
  *רופט מען אים נישט

  דעס רופט נישט ארויס דעם בער פון וואלד?

 Aug 16, 10:06 AM • וואלף בער לעווי

 

 

ועלן די יין אזוי ו’א אנטי וואקסין זאגט מיר אז זיי האפן אז די חינוך גזירה וועט יא אדורך ג
  מוסדות מיזן זיכן א וועג ארויס ווועט עס אינאיינוועגס זיין א טובה פאר זיי

 וואכן 4יעצט געכאפט ? איך שריי שוין דעס 
  דאס איז די גאנצע מערכה פון יענקעלע לא פחות ולא יותר

 ch724  • Aug 16, 10:07 AM משה-ברוך-וואלף

 

  כלומרשט נאר פאר די וומס"ב אדמורים.

 Aug 16, 10:07 AM • ך כץברו

 

  כלומרשט נאר פאר די וומס"ב אדמורים.
  דעס איז גילטיג און וומסב''ג אבער דא איז דאך און די קעטסקעל'ס/אפסטעיט

 Aug 16, 10:10 AM • וואלף בער לעווי

 

 

  במערכה היום, ליצנותא דעבו"ז

 Aug 16, 10:10 AM • ברוך כץ

 



פעיסער פון איין זייט לייגט ער נישט אריין די ריקאווערטע  2ווי א  די קול החינוך ארבייט וויטער
 בריוו .. אבער פון די צווייטע זייט שרייבט ער גיפטיגע ארטיקלען אז די עסקנים מאכן פשרות

  כמובן נישט געשטויגן און נישט געפלויגן

 ch724  • Aug 16, 10:11 AM משה-ברוך-וואלף

 

  ענומען אין וומס"ב.מ'האט עס פאריגע וואך צאמג

 Aug 16, 10:12 AM • ברוך כץ

 

  נאר נערמאל

 ch724  • Aug 16, 10:12 AM משה-ברוך-וואלף

 

חומת הדת איז אוועק געפלויגען נעכטען צו די פלייש, איינער קען מסביר זיין וואס האט פאסירט 
א שייגעטץ און פערל'ס  נאכן נישט מסיח דעת זיין השכם והערב עטליכע וואכן אז ר' משה דוד איז

איז רח"ל, און מ'גייט און מ'האט שוין איינגעפירט לימודי כפירה תועבה וכו' וואס האט 
  פאסירט????

 Aug 16, 10:15 AM • ברוך כץ

 

מ'קען דאך נישט לאזן כלל ישראל אויף הפקר, מ'עסט נבינות וטריפות דארף מען זיך כאכן על אף 
  שמד'ןמ'האלט זיך סייווי אינמיטען 

 Aug 16, 10:17 AM • וואלף בער לעווי

 

  אי משום הא וואלט ער געקענט רעדן פון ביידע

  ווי עס שיינט איז די סיבה ווי אויבן דערמאנט ער איז געבליבן אליין אויפן בוים

נישט ממש אליין ווייל יואלי לויב האט נעכטן ארומגערופן צו שטובער אז סגייט זיין פראטעסטן ביי 
  הייזערדי 

 

  פני הדור כפני הכלב, פון רעכטס צו לינקס, די מנהיגי ישראל רועה עדת ישורין

 ch724  • Aug 16, 10:20 AM משה-ברוך-וואלף

 

כהאב נישט פינקלעך פאר שטאנען נעכטן, סיי חיים שלום און סיי טריגער האבען פליצלינג 
איז געווען ביז איצט? ווער האט זיי  פארשטאנען די צווייטע צד במילא בעקן זיי ארויס? וואס

  אויפגעקלערט? קום אריין קלאר ביטע

 Aug 16, 10:22 AM • וואלף בער לעווי

 

  עס איז גאנישט פלוצלינג די עסקנים האבן געהאט לאנגע שמועסן מיט זיי

  הגם איך בין נישט קלאר אז זיי האבן טאקע ארויסגעבעקט
יין אז די סטאפעט וועג פון יענקעלע צו אראפרייסן משה דוד אבער זיי האבן אנגעהויבן צו פארשט

  ברענגט נישט גארנישט אויסער כאיאס
  עס איז דא א וועג וויאזוי מקען מעורר זיין דורכשמועסן

  אזוי ווי איך האב נעכטן געשריבען ימים ידברו

 ch724  • Aug 16, 10:26 AM משה-ברוך-וואלף

 

  סקנים האבן געהאט לאנגע שמועסן מיט זייעס איז גאנישט פלוצלינג די ע
  ווער? חיים שלום קען זיין א מודה על האמת?

 Aug 16, 10:27 AM • וואלף בער לעווי

 



נאך די גרויסע העקעריי וואס יענקעלע האט דורעכגעפירט כאטש מיר האפן אז עס איז מער 
 נישטא

 פארט קען מען זיך נישט ערלויבן אלעס ארויסצוברענגען דא
  די העקער מוז זיין גאר א פיפיגער סוחר איך ווייס נישט וואס ער גייט מארגן העקן

 ch724  • Aug 16, 10:30 AM משה-ברוך-וואלף

 

  
נעכטן האב איך פארשטאנען אז  הגם איך בין נישט קלאר אז זיי האבן טאקע ארויסגעבעקט

 טריגער האט גאר געהייסן איבערגעבן אז ידו מסולקת
האבן אנגעהויבן צו פארשטיין אז די סטאפעט וועג פון יענקעלע צו אראפרייסן משה אבער זיי 

סא ס''ה גייט מען ארומלויפען משוגה מאכן רבנים  דוד ברענגט נישט גארנישט אויסער כאיאס
 און גליונות מיט האטליין'ס נאר נישט פערזענליך אויף רמ''ד ווייל דאס האט בעקפייערט?

מעורר זיין וועם? די רבנים? די   יאזוי מקען מעורר זיין דורכשמועסןעס איז דא א וועג וו
  עסקנים?

 Aug 16, 10:30 AM • וואלף בער לעווי

 

 נעכטן האב איך פארשטאנען אז טריגער האט גאר געהייסן איבערגעבן אז ידו מסולקת
  די שאלה איז וויפיל מקען אים טראסטן

 ch724  • Aug 16, 10:31 AM משה-ברוך-וואלף

 

 
נאך די גרויסע העקעריי וואס יענקעלע האט דורעכגעפירט כאטש מיר האפן אז עס איז מער 

 נישטא
 פארט קען מען זיך נישט ערלויבן אלעס ארויסצוברענגען דא

קום אריין  די העקער מוז זיין גאר א פיפיגער סוחר איך ווייס נישט וואס ער גייט מארגן העקן
  און אישי ביטע

 Aug 16, 10:31 AM • לעווי וואלף בער

 

  kn7821212@gmail.com ביטע שיק די בילד פון די פני הדור באישי

 Aug 16, 10:34 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

@ZaftigaNiyes: SHAME: Netiru Karto/Yankele Cohen hotline listeners, ripped down signs 
in Satmar #Myrtle , asking ppl to sight the Chinoch petition ! 

 Aug 16, 10:34 AM • וואלף בער לעווי

 

היות אין די טעלעפאן בוקס ביי די רשימת הרבנים איז בטעות געשריבען געווארן נישט ריכטיגע 
 נעמען זענען מיר דא מפרסם די ריככטיגע

 ל דאס איבערגעבן פאר די טעלעפוין ביכלעךמען בעט ווער עס קען זא
 3477431842יואל לויב 

 3479712761יואל צימערמאן 
 8456718063יעקב כהן 

 8456623825ליפא שטויבער 
 אלטר משה גאלבערגער ??

   ???3476282761 
   

 ch724  • Aug 16, 10:43 AM משה-ברוך-וואלף

 

  ך ווייס נישט וואס ער גייט מארגן העקןדער העקער מוז זיין גאר א פיפיגער סוחר אי
 

בשעת מען האט  hqדאס איז טפשות, וואס האט דאס מיט פיפיג, די זאך איז זייער פשוט כינוס 
נומער'ן  9עס געגרינדט האבן פילע עסקנים געשריבן דארט, עס האט געהאט א פעסווארד פון 

 ט צוטרוי צו דעם אימייל(דאכט זיך אפי' איך געדענק דאס) און צענדליגע האבן געהא
למעשה, אויב איז געווען אפען ביי איינע פון די עסקנים דהיינו ער האט נישט פארמאכט זיין 

קאמפיוטער צו סמארט פאון אדער אייפע"ד, דאן וויפיל מאל מען האט געטוישט דעם פעסוואר"ד 
 איז עס נאך געבליבן אפען

 
  "ר, און זיכער נישט פיפיג...אשר על כן ווערט דאס נאכנישט אנגערופן העקע

 Aug 16, 10:52 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  שעה גרייט יעדע מאל מען האט געטוישט פעסווארד האט ער עס תיכף געטוישט 24ער איז 
ער האט אויכט מצליח געווען אראפצוהאקן אלע סעלפוינס און אימעיל'ס וואס מהאט צוגעלייגט 

 פאר סעקיורעטי
 וי גרינג עס צו העקן וואלטן מיר דאס שוין צוריקגעהאטאויב איז אז

  מיר מיט עטליכע האבן שוין פרובירט אויף אסאך וועגן צוריקצוהאבן אבער אן ערפאלג

 ch724  • Aug 16, 10:55 AM משה-ברוך-וואלף

 

 די כאפסט נאכאלס נישט כל זמן עס איז אפען ביי אים קען ער האבן אלע אינפארמאציע
  יר זענט אינדרויסן, דאן איז נישט שייך מער אריינגייןאיינמאל א

 Aug 16, 10:57 AM • הלל ראזענבערג מאנסי



 

 אויב עס איז אפען ביי אקאמפיוטער נישט, ביי א סמארטפוין אולי
   ב"ה בינעך נישט בקי

 ch724  • Aug 16, 10:57 AM משה-ברוך-וואלף

 

 ווארט עת לעשות לשםדי חברה מעגן האבן אלעס, וועגן דעם שפרעך 
 לעצטענס איז אויך צוגעקומען א נייע ווארט לחומרא מעג מען אלעס משנה זיין רח"ל

 
דא אין מאנסי דרייען זיך רוב נטירה קרתא איין ערליך אינגערמאן איז מיטגעגאנגן ביי איינע פון די 

ון דער מיטינגען זייערע, און מען האט זיך געטראפן מיט א אשה שאינה צנוע וד"ל, א
אויבנדערמאנטע אינגערמאן איז געשטאנען מיט א ריזיגע ווידיואוי קעמרע אפכאפן דעם מעמד 

 מיט די פרייע פרוי רח"ל
נישט דא  עת לעשות לה', האט מען אים פארגעהאלטן הלמאי ???????????? ענטפערט ער

  ווער זאל וויינען

  חומת גיי צו נחוץ א מינוט

  טעות

 Aug 16, 11:02 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

גערעכט אין נערמאלע אומשטענדן וואלט קיין שום נערמאלע מענטש נישט בייגעפאלן צו מאכן א 
 האט ליין מיט לשון הרע רכילות מוציא שם רע הלבנת פנים אויפן העכסטן גראד

  יאר צוריק 2אבל אשמים אנחנו מען וואלט דאס געדאפט אפשטעלן תיכף 

 ch724  • Aug 16, 11:18 AM משה-ברוך-וואלף

 

  נישט נאר אפשטעלן, אונז האב מיר אים אריינגעברענגט ביי אונז כאילו ער איז נארמאל...

 Aug 16, 11:19 AM • ברוך כץ

 

א ת"ח פון א תלמיד פון רביה"ק האט מיר געזאגט שוין פאריאר אז ער האלט נישט אויס די 
עדע שנוק קען שעלטן אויף די מוסדות און אויף יעדער מציאות פון אז נדברו אויף חומת הדת ווען י

 וואס טוט עפעס וואס געפעלט אים נישט
מיט   דעם צווייטן  פרובירט איבערצושטייגן  איינער  שוין פאריאר ביי די ביכער פרשה האט

 כאטש די פראבלעם פון די ביכער האט מען טאקע געדארפט מתקן זיין  - קללות
  ארט אנגעהויבן שעלטן קליינמאן וועגן שכר לימודדערנאך האבן מענטשן ד

דערנאך איז געווען דארט גאנצטע שמועסן פון א יונגערמאן וואס מהאט ארויסגעווארפן זיין ווייב 
 פון זיין א טיטשער האט ער צאמגעשאלטן די הנהלה פון אלע מוסדות

 און די ליסטע איז נאך לאנג
  עס איז א אבן נוגף פאר כלל ישראל

 ch724  • Aug 16, 11:26 AM משה-ברוך-לףווא

 

די גאנצע סיסטעם פון די אריינגערעדעכטס איז א פשוטע גוי'שע זאך במלוא מובן המילה, ס'האט 
אז ער זעהט  #3מיר געזאגט איינע פון די בני יואלע גרויסע רבנים לעצטע יאר לגבי חומת הדת 

  אין דעם אן הריסות הדת באופן מבהיל.

 Aug 16, 11:32 AM • ברוך כץ

 

לו יהי ר' יצחק איז גערעכט אז איצט אראפרייסן די קליקע וועט נאר צוגעבן אויל צום פייער און זיי 
געבן די נויטיגע אקסידשען צו שרייען טעראר, השתקה, נו''ן יארן, וכדומה, אבער איך מיין אז 

בנים אנהייבן אראפרייסען דארפ'ן די ר -האפענטליך בקרוב  -איינמאל די מערכה איז פארטיג 
-גאנק פון האטליינ'ס צו פירען כלל ישראל און אוודאי די בני יואל וואטס-שארף די געדאנקן

וכדומה, אזוי אז דאס זאל ווערן מופרך אונגאנצן ביי יעדען ערליכען און אפי'  #3חומת הדת   עפפ
אזא איבערשפיל יעדע שני  ווארעמע אינגערמאן, אזוי וועט מען בעז''ה האפענעטליך פארמיידען

  וחמישי ביי יעדע ערענטע ענין העומד על הפרק

 Aug 16, 1:21 PM • וואלף בער לעווי

 

  יעצט פריש ערשינען די ספר זכרון בספר פון ר' יונה לאנדא אין א נייע אויפלאגע
 ער שמועסט זייער שיין אויס דעת קדשו פון רבינו הק' איבער לימודי חול

 בליק צו טאן עס איז כדאיא
  [עס איז אין חלק ב' אבער אין די זעלבע באנד]

Unknown • Aug 16, 1:53 PM 

 

 
 
 
 

 זעקת קאזאק הנגזל -סתימת הגולל 
 טעראר מהו ?

פאר עטליכע וואכן צוריק האבן זיך א באנדע מושחתים צוזאמענגענומען און האבן מחליט געווען צו 
עסקן למען כל קדשי ישראל ר' משה דוד נידערמאן  נקמה נעמען אינעם לעגענדארן שתדלן און

 פאר יעדן פרייז.
די עיקר סיבה דערצי איז ווייל ער האט זיך נישט צוגעשטעלט צו זייערע ווילדע חילול ד' אקציעס 

ביי די פרשת הוואקסינען, וואס עטליכע אומאחריות'דיגע אינגען האבן אנגעזייט א חילול ד' באופן 
קאנע פרעסע, און עס האט שוין פאראורזאכט אנטיסעמיטיזעם אויף אחב"י מבהיל אין די אמערי

 ה"י.
די באנדע מושחתים וואס האבן נישט קיין ברעקל אחריות אויף זיך, זיי האבן נישט קיין רעקארד 

פון עניני הכלל בלויז פון באשמוצן און אנזייען חורבנות, האבן ניטאמאל געהאט א פלאן ווי אזוי 
ין מיטן גזירת החינוך אפגערעדט פון דעם אז זיי האבן נישט געספענט א גרייצער צו מקען לוחם זי

רעדן מיט א לויער ווי אזוי צו העלפן כלל ישראל פונעם ביטערען גזירת החינוך. אפגערעדט פון 
דעם אז די גאנצע מערכה מרישא ועד גמירא האט נישט געהאט מיט זיך קיין איין רב בישראל 

 סטאבילע עסקןניטאמאל איין 
זיי האבן אנגעהויבן מיט א סעריא ליגנטס און שקרים מיט ליצי ליצנות אין לך יום שאין שקר גדול 

 מחבירו.
אנגעהויבן ביי דעם היתכן מ'זיצט נישט פאר פאטישענס, א רעגן פון א עמעראצעס פון ערקתא 

האום סקולינג, עימיש, דמסאני, פשרות, קאמען קער, די בריוו איז נישט אזוי שארף אזי שארף, 
נעמען געלט, מען האט אויסגעפאפט דעם רבין זי"ע, היתכן מ'שתדל'ט פאר איראנע אידן, חוקי 
תועבה, גיוס בנים גיוס בנות, די פריצות אויף די גאסן, בקיצור עס איז נישטא א פירצה אין כלל 



דעם אז משה דוד וויל  $ שולדיג אין דעם. געענדיגט ביי100ישראל וואס ר' משה דוד איז נישט 
אפ'שמד'ן כלל ישראל רח"ל פונקט ווי מאיר פרוש, עס איז נישטא קיין רבנים, נישטא קיין דעת 

 תורה, די רבנים זענען משוחד, מלייגט טעראר אויף די רבנים און וואס נישט ?
יגע יונגען נאך עטליכע וואכן האט די עולם אנגעהויבן צו כאפן אז מרעדט דא פשוט פון ביליגע נידר

 וואס אויסער השחתה קענען זיי גארנישט און טויגן צו גארנישט.
פון כלל ישראל איז העכסט רוהיג נאכדעם וואס די רבנים זענען געזיצן און  99%די מציאות איז אז 

   דן געווען און ארויסגעקומען מיט א החלטה. זיי ווייסן אויך זייער גוט די מציאות!

ך מענטשן אנגעהויבן צו כאפן אז ווען מוויל מעורר זיין עפעס איז דא א ביסלעכווייז האבן זי
נערמאלע וועג אויסער שעלטן אויף חומת הדת, ביסלעכווייז האבן זיך די אלע וואס זענען 

געשטאנען צו די האנט נעלם געווארן אחד אחד און די אנפירער פון חומת הדת האבן זיך געפינען 
 ייטער.אליין אויפן בוים אן די ל

 וירא בצר לו איז ער אויפגעקומען מיטן שרייען דעם צעקת קאזאק הנגזל, איך בין א נרדף !!!!
 יענקעלע מיינסט טאקע אז יעדער איז משוגע ?

 
 

 איז טעראר מאכן א אסיפת הרבנים בבית רבינו שליט"א זיך דורך שמוסען
רמאציע וואס זיי האבן געהערט אבער העעצן אינגעלייט צו מאכן פאני קאלס צו רבנים מיט אינפא

 נישט קיין טעראר איז  אויף א האטליין
 

 נישט קיין טעראר לייגן א צעטל מיט פאלשע חתימות איז
 איז טעראר אבער שרייבן אין דער איד אז נישט אלעס קען מען אויסשמועסן ברבים

   נישט קיין טעראר מאכן פראטעסטן ביי משה דוד'ס הויז איז
 איז טעראר די שולן נעמען חתימותאבער זיצן אין 

   נישט קיין טעראר שרייען אויף חומת אז ר' משה דוד איז א כלב שעמט אייך מאיר פרוש איז
ארויסגעבן קול החינוך מיט א פנים ווי זיי פארטרעטן פערלס און די זעלבע צייט שרייבען גיפטיגע 

   נישט קיין טעראר איז  ארטיקלען קעגן פערלס
   נישט קיין טעראר סטראשען מיט פראטעסטן איזקאלן נשים 

 איז טעראר קאלן היימישע עסקנים מסביר זיין דעם אמת ואאס גייט דא פאר
   נישט קיין טעראר ארומשיקן גאגעל גראפס מיט ליצנות פון עסקנים איז

   נישט קיין טעראר איז  שרייען אויף חומת הדת קעגן עסקנים מיט
     נישט קיין טעראר יט ליצנות פון עסקנים איזארומשיקן גאגעל גראפס מ

 ch724  • Aug 16, 2:47 PM משה-ברוך-וואלף

 .from the Hangout 1ברוך  -וואלף  -משה  removed משה שווארץ

Aug 16, 4:06 PM 

 .to the Hangout 1ברוך  -וואלף  -משה  added משה שווארץ

Aug 16, 4:06 PM 

 

 ר'ישן יענקלע כהןחומת קריך אראפ פון דעם נע
פראצענט גערעכט, והוא עדיין עומד ומתחנן אלינו, הערטס אויף צו רעדן פון  100ר' אפיס איז 

  זייער צד

 Aug 16, 6:06 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 פאנעל איבער גזירות החינוך נעכטן און מחנה דברי יואל
 ר משה דוד נידערמאן

 ר שלום דייטש
  ר שמואל מרדכי שטערן

 Aug 18, 9:52 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ווער איז געזעצן דארטן?

 Aug 18, 9:59 AM • יצחק ווייס חברי

 

  איך הער אז עס איז ארויס א סירור הלכה פון ר' ישעי ווייס איינער האט עס ?

 ch724  • Aug 18, 10:47 AM משה-ברוך-וואלף

 

   וואס?

  בירור*

 Aug 18, 10:47 AM • יצחק ווייס חברי

 

  עס וועט זיין געדריקט נעבן די תשובה איבער קאושער לעמפ

 ch724  • Aug 18, 11:05 AM משה-ברוך-וואלף

 

 כפי ידיעתי האט ער נאכנישט געשריבן קיין בירור
 

נאר א מהלך פאר אלע וואס האלטן מיט זיין זייט, זאלן בלייבן שטיין פעלזן פעסט כדי נישט ווערן 
 וירן פון קיין טענות (און אנדערע ווערטער בלייבן פאר'עקשנ'ט...)פארל

 
  כמובן מתובל פון אסאך שיינע תורות א שטייגער ווי שפת אמת וכדומה

 וואס מיינסטו מיט קאושער לעמפ ?
  אין גינת ורדים איז שוין לאנג געדריקט מתירים

 Aug 18, 11:06 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

אגן אז ער האט געשריבען א תשובה לאיסור וואס האט נישט געברענגטקיין איבריגע איך מיין צו ז
 התפעלות ביי קיין שום ת"ח וד"ל

יעדער דארף זיך האלטן אין זיין ליניע ר' ישעי 'איז א געוואלדיגע מגיד מישרים און ער דארף 
  ממשיך זיין דערמיט במלוא עוז

  שט פאר אים געמאכטאבער בירורי הלכה און הנהגת הכלל איז ני

 ch724  • Aug 18, 11:08 AM משה-ברוך-וואלף



 

  פשוט וברור

  אבער א מיינונג מעג ער האבן

 Aug 18, 11:09 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

יעדער מעג האבן א מיינונג אבער ווען איינער זעהט אז אלע רבנים גרעסער פון אים בחכמה 
 דעתיובמנין ובשנים פאסט צו זאגן בטלה 

 ולכה"פ אויפהערן צו מרעיש זיין
איך האב געהערט בשם ר' שמחה ישראל בלום ביי אנדערע ענין אז אזאך וואס עס איז דא ערליכע 

  רבנים וואס האלטן אזוי קען דאס נישט גערופן ווערן פירצה נאר א מחלוקה פון רבנים

 ch724  • Aug 18, 11:13 AM משה-ברוך-וואלף

 

 
 

נעכטן מיט א פורים תורה פון א לויער וואס האט אזוי "סוקסעספול " געבלאקט  קומט חיים שלום
 די סטעיט פון מבטל זיין די רעלידזשעס עקזעמפשן פון וואקסינס

  וויל ער מיט די סארט טענות דא חרוב מאכן די קעיס פון חינוך

י זיך אריינצולייגן אפגערעדט אז פון א שמועס מיט אלויער וואס מהאט אים נישט געצאלט קיין פענ
  אין די קעיס מיט אלע צדדים ווייסט מען גארנישט

און פערלס זיצטט שוין יארן און געספענט מיליאנען פאר א גאנצע שטאב מיט לויערס אין נישטערן 
  דורך יעדע קוץ ותג פון אלע געזעצן אויפצוקומען מיט די שטערקסטע מהלכים

  פגעקומען אויף די וועלטאיך ווייס נישט וויפיל שגעון איז ארא

 ch724  • Aug 18, 11:53 AM משה-ברוך-וואלף

 

Fwd: @OJPAC: When NYS-educated people physically injured 3 @NYPDnews officers in 
Williamsburg, Brooklyn last night, Yeshiva Educated Hasidim who are trained EMTs... 

 Aug 18, 11:58 AM • יחיאל נטע גליק

 

דומ"ץ קר"י, האט אים פארציילט אז -כ'האב געהערט פון איינעם וועם הגה"צ ר' ארי' ראזענפעלד
מען האלט אים און איין משוגע מאכן און טעראזירין (זיי מעגן אלעס!) היתכן ער האט די חוצפה 

ט אנגעהויבן מיטצושטיין מיט פשרות, האט די דיין מחליט געווען אז עם עיקש תתפתל און ער הא
צו ענטפערן אז אונז האב מיר א תורה, און אין חושן משפט איז הלכה מפורשת אז מצוה לעשות 

פשרה... אונז טוה מיר וואס ס'שטייט אין די תורה און מיש דיך נישט אריין, און די חברה זענען 
  נעלם געווארן פון אים זעהנדיג אז ער מיינט עס זייער עהרנסט און שטארק.

 Aug 18, 11:59 AM • כץ ברוך

 

אויב איינער קען דא ברענגען די "קלארע" דאקעמענטן און פעלזן פעסטע ראיות וואס חיים שלום 
  גייט די וועלט צאמפאלן 2000האט געהאט אז 

  זיין געשליפענע צינגעל האט ער שוין אויכט דאן געהאט

  געלייגט צעטלעך אין אלע שולן......נאר חומת הדת איז נאכנישט געועען ווי צו ליפטערן ער האט 

 ch724  • Aug 18, 12:02 PM משה-ברוך-וואלף

 

  און וואס איז וועגן אכמישענדע????

 Aug 18, 12:02 PM • ברוך כץ

 

  דארטן האלט ער נאך ביז היינט אז ער איז גערעכט

 ch724  • Aug 18, 12:03 PM משה-ברוך-וואלף

 

אקטיעוו? האט נישט געהייסן אז מ'האט אים בארואגיט? (און בכלל וואסי פשט אז ער איז צירוק 
  איז ער נישט לעצטנס געווארן קאלט ממיט יאנקעלע?

 Aug 18, 12:07 PM • וואלף בער לעווי

 

 
 

  איך האב פונקט היינט דורכגעליינט די רעגילאציעס פון האום סקולינג
ח געווען אריינצוקוקן אין די רעגילאציעס עס כאפט א שרעק ווי די פארשוין האט זיך נישט מטרי

  וואס איז דא גלוי לכל העמים אויף די אינטערנעט מיט א פאר קוועטשעס קען מען עס טרעפן
אנשטאט האט ער זיך געטראפן מיט א קטוילישע שיכור וואס ער האט געטראפן שיכורן אין א 

ן קלאר געוואוסט אז די שענק דערנאך וואס ער האט מיט זיך אויסגעשמועסט האט ער שוי
 איינציגסטע סיבה פארוואס די עסקנים ווילן נישט הואם סקולינג איז וועגן געלט.....

די ווייטאג איז אז יעדן טאג ווערט נתגלה זיין נעכטיגע שקר און פארט ווערט מען יעדן טאג פריש 
  פארלוירן פון זיין געשלייפטע צינגעל

  שוין געזאגט מקען גארנישט וויסען מיט די חברה וו?וואסי פשט אז ער איז צירוק אקטיע

בכלל זיין אהבה צו די קאטוילישע איז צום באוואונדערן ער האט באוויינט ביי איינע פון די שמועסן 
  אז די אמעריקאנע יוגנט גייט שוין נישט אין תיפלה ...........

 ch724  • Aug 18, 12:09 PM משה-ברוך-וואלף

 



לאנג נאך האומסקולינג....... נאך קאמאן קאר.... פרייטאג האט מען געהאלטן ביי עס האלט שוין 
  דעם אז פערלס רעדט נישט גענוג שארף.... היינט האלט מען ביי_____________

 Aug 18, 12:10 PM • יחיאל נטע גליק

 

  איך ווייס מיין פראגע איז פארוואס הערן אים מענטשן נאך אויס

 ch724  • Aug 18, 12:11 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ווייל מען האט נישט וואס צו טוהן מיטן טאג...

 Aug 18, 12:11 PM • יחיאל נטע גליק

 

א תמימות'דיגע אינגערמאן זאגט מיר היינט אין ביהמ"ד אז מ'קען הערן א שיעור פון חיים שלום 
ווער ס'ווייסט נישט וואס סטעפס ארגענזאציע וואו ער שמועסט אויס באריכות פאר -וועגן די פוד

  ער איז פיל ערגער פון נחום ראזענבערג  דאס איז!! לאן היגענו?

 Aug 18, 12:14 PM • ברוך כץ

 

  יענקעלע האקט אים איבער אינמיטן

 Aug 18, 12:14 PM • יחיאל נטע גליק

 

און נחום  נחום ראזענבערג איז אויכט געווען א פרומע עסקן לש"ש קודם, ווער ס'געדענקט נאך,
האבן נישט אויסגעהערט קין נארמאלע אינגעלייט, אבער די סאוער פייפ הערט אויס די פרומסטע 

  ערליכסטע תמימיות'דיגע אינגעלייט, נעבאך א ביטערע רחמנות אויף זיי!!

  ווייל מען האט נישט וואס צו טוהן מיטן טאג...
שי כוללים פון אלע קרייזען אז אינגעלייט עס וואלט געדארפט זיין א פאראייניגטע רוף פון אלע רא

  וואס הערן האטליינס באלאנגען נישט אין כולל

  פונקט ווי עס איז געווען קעגן טעקס מעסעטשינג

 ch724  • Aug 18, 12:18 PM משה-ברוך-וואלף

 

ירוס ניין, ווייל דאס מיינט אז דאס איז א בלויזע ביטול הזמן פראבלעם, ווען און פאקט איז עס א ה
  הדת פראבלעים

 Aug 18, 12:19 PM • וואלף בער לעווי

 

  קענסט פארמאכן די כולל אדער האט ער טעקסט אדער הערט ער האטליינס לשם שמים

 Aug 18, 12:21 PM • לייבוש לאנדא

 

  אויב ס'איז טאקע אזוי דארף מען טאקע פארמאכן

  פאר א סיבה האט די רבי נישט געהאלטן פון כוללים

 ch724  • Aug 18, 12:22 PM משה-ברוך-לףווא

 

ווען איינער האט צייט וואלט ער געדארפט און געקענט מאכן א שטיקל איבערבליק אויף חומת 
הדת וואס האט נישט קיין איין איינציגע רב אינטער זיך, ביי יעדע איינציגע מערכה האט ער 

ען אויפווייזען ביי יעדע מערכה האט ער געהאט א מהלך און געגאנגען שאפיניג צו רבנים, און כ'ק
כ'האב עס מיטגעהאלטן מיט אים פונדערנאנט, מ'קען    אראפגעריסן א צווייטער פון זיינע רבנים!

אויסרעכענן אפרים הערש שמילאוויטש היינט לייגט מ'ארויף פון אים דרשות און א טאג דערויף 
  רוס, מאיר יודא, מנשה פילאף, וכו' וכו'רעכענט מען זיך בכלל נישט מיט זיין מיינוג, ר' טוד

 Aug 18, 12:26 PM • ברוך כץ

 

  וואס האט ער געהאלטן ביי כינוס כלל ישראל?

 ch724  • Aug 18, 12:27 PM משה-ברוך-וואלף

 

  שוין געווען אפען?

 Aug 18, 12:28 PM • לייבוש לאנדא

 

  ווען איז געפלאנט די אסיפת האדמורי"ם?

 Aug 18, 12:41 PM • וויוואלף בער לע

 

  די פלאן איז יעצט דינסטאג אפשר וועט מ'עס אפשטיפן אויף מיטוואך.

  די רבי גייט אפשר באזכען די קעמפ'ס דינסטאג

 Aug 18, 1:08 PM • ברוך כץ



 

  דינסטאג גייט מען אין די ישיבה קטנה נייע קעמפ

 Aug 18, 1:27 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  קען נישט פארעכטן די וועלט !!!!!!!!!!!!!!!! מען
 מיר האלטן זיך צו ר' אפיס'ס געדאנק נישט נישטערען אדער רעדן פון יענעם צד

 
אפי' נאך הונדערט אינטערוויא'ס און צענדליגער פראטעסטן און אפי' לייוו 

 מיר האבן רבנים און גארנישט מער                קאנפערענצ'ן
 

 ינגעלייט קענט איר סייווי גארנישט טוען,בנוגע כולל א
 

בעיקר וואס פארלאנגט זיך (פון אונז בפרט) איז, אז עסקנים זאלן קלאר מאכן פאר רבנים די 
ענינים, עס קען אסאך מאל זיין א רב רבי ראש הישיבה סתם גאון ות"ח, זאל שוין האבן 

ריקציען ווייל ער וויל נישט זיין אפגעשריבן א גאנצע מאמר, און דערנאך וויל ער שוין נישט צו
גאנצע הארוואניע זאל גיין לטמיון, אבער אויב ער קען די מציאות פון פאראויס וועט ער דאס 

 נישט טאן!!
 

  אויב איינער ווייסט בנוגע פעטישנ'ס אין מאנסי והגלילות זאל ביטע דא ארויפקומען, יש"כ

 Aug 18, 2:02 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 



 

 

פרעכטיגער היכל התורה באר מרדכי אין בית המדרש החדש אוהל רחל אין ירושלים, האט 
  דעם פארלאפענעם דאנערשטאג געעפנט אירע טויערן.

 Aug 18, 4:04 PM •  יואל לויפער

 

 

ער 1000קעמפ'ס די  4איך פארשטיי אז קינדער קענען אויך שרייבן, אפשר מאכט מען און אלע 
'ר זאלן שרייבען בריוו? זאל זיין סעמפעל בריוו פאר אלע עידזעס ווי אויך מאכן קינדערלעך בליעה'

אייגענע וכדומה, דאס דארף צו זיין היפש לייכט צו ערלעידיגען (חיים שלום מיט יענקעלע האבן זיי 
  נאכנישט פארסאמט די ריינע תמימות...) און גאר שטארקע תוצאת בעז''ה.

 Aug 18, 5:48 PM • וואלף בער לעווי

 

  יאר און העכער 15פון 

 Aug 18, 5:50 PM • משה שווארץ

 

אהרן בנציון ווידער זאגט אויף די ק''מ קאנפרענס מיט אייזיק דאסקאל אז אלע יארגאנג קענען און 
  זיינע קליינע קינדער האבן געשריבען אויף זייער קליינעם שטייגער



 Aug 18, 5:52 PM • וואלף בער לעווי

 

דאסקאל איז געווען שבת אין מאנסי, און יענקעלע כהן האט אים נאכגעשריגען אונז גיי מיר  אייזיק
    ענק נאך מסדר זיין, אונז וועל מיר ענק ווייזען.

 Aug 18, 6:13 PM • ברוך כץ

 

  #דאס איז נישט טעראר.

 ch724  • Aug 18, 6:13 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ברבים? ווי איז דעס פארגעקימען ? סגיווען

Unknown • Aug 18, 6:18 PM 

 

  חיים שלום האט אים אויכט נאכגעשריגן אויפ'ן גאס

 ch724  • Aug 18, 6:19 PM משה-ברוך-וואלף

 .from the Hangout 1ברוך  -וואלף  -משה  removed משה שווארץ

Aug 18, 6:20 PM 

 

דארף מען שטעלן א איינער האט עפעס אינפארמאציע בנוגע דעם שטאט מאנסי ? אפשר 
   מענטש

  איר כאפט נישט אז דאס קומט שוין פון גרויס פארלוירנקייט, און איר וועט נאכאלץ רעדן פון אים...

  בנוגע מיט ר' אייזיק

 Aug 18, 6:26 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

    kikar.co.il//327720.htmlאכזבה: כתב 'המודיע' ביטל את הרצאתו הצבאית בשל הפגנות  

Unknown • Aug 18, 6:29 PM 

 

 
  ר' ישעי ווייס קאכט ווייטער בנוגע די גזירות מפשרים

ביי א שמועס מיט אינגעלייט נעכטן נאכט אין יאוואשנא האט ער געזאגט אז די מצב איז פונקט ווי 
אין ארץ ישראל מיט די מועצגה"ת , אז די עסקנים פארדרייען די רבנים אין טוען וואס זיי ווילן אויף 

   זייער נאמען
  אך ערגער ווי די גוזרי גזירות אלייןאין זיי קומען אקעגן די רעגירונג ממש יעדע אות וואס זיי ווילן נ

די רעגירונג וויל בלויז מ'זאל צולייגן א האלבע שעה ענגליש אין די מוסדות געבן אסאך מער מען 
-7מאכט דערפון א גאנצע עיקר מען מאכט דאס נאך אסאך מער אינטערעסאנט ווי ביי אידיש מיט 

  קינדער אין א קלאס מטיילט טייערע מתנות וכו'וכו 8

 Aug 18, 7:26 PM • לייבוש לאנדא

 

מען דארף מברר זיין ווער עס דרייט אים א קאפ, עס איז לכאורה יואל פליישמאן מיט זיין 
אדמיניסטראטאר פון אהל שרה וואס איז אן אנטי וועקסער און קען באשטיין אריינצולייגן יעדעם 

  אין פעקל בכדי אז מען זאל מער נישט דארפן געבן קיין שאטס

 Aug 18, 9:13 PM • יחיאל נטע גליק

 

  אוהל שרה האט טאקע אהיימגעשיקט אייגענע צעטליך.

 ch724  • Aug 18, 9:14 PM משה-ברוך-וואלף

 

יואלי פליישמאן האט זיך פאריגע וואך צובראכן די פיס אויפ'ן וועג צו קאנטרי מסביר זיין פאר ר' 
  און נאר ער פארשטייט.יצחק שטערן וואו מ'שמדט אפ גאנץ כלל ישראל, 

 Aug 18, 9:16 PM • ברוך כץ

 

  און וואס איז געווען דארט ביי ר' יצחק?

 ch724  • Aug 18, 9:17 PM משה-ברוך-וואלף

 

גראדע האט ער געטוהן און געגעבן אסאך געלט פאר טהרת הקודש אבער מען דארף פארשטיין 
  אז ער איז זייער א תמימות'דיגער יונגערמאן



 

 

  די צוויי זענען געווען בשם מוסד אוהל שרה

 Aug 18, 9:19 PM • יחיאל נטע גליק

 

  אוהל שרה האט טאקע אהיימגעשיקט אייגענע צעטליך ן

  וואס איז געשטאנען?

 Aug 18, 9:24 PM • לייבוש לאנדא

 

עווען חיים ער איז געזיצן עטליכע שעה צוזאמען מיט דוד לייב לעפקאוויטש און אויפן טעלפון איז ג
 50שלום און שריאל די גאנצע וועד הרבנים, [די וואס האבן אן אויסגערופענע ערפארונג די לעצטע 

יאר און אלע עניני הכלל, און האבן שוין אויפגעטוהן אין אלע שטחים...] און ר' יצחק זאגט מיר אז 
ריכען מיט עפעס א א יעדער האט פרובירט עפעס צו זאגן און קיינער האט נישט געקענט ארויסק

פראבלעם, און ס'איז געגאנגען דארט קולות וברקים, ר' יצחק האט געטהענט מיט זיי היתכן אז זיי 
פארפירען אן קענען איבערצייגען אויף אפילו איין נארמאלע פראבלעם, און זיי האבן צוגעזאגט 

לערנטע שקרנים. [ר' יצחק פאר ר' יצחק אז זיי גייען אראפקריכען פון בוים, אבער די אלע זענען גע
זאגט מיר אז זיי האבן ניטאמאל געוויסט וואס די זאכן וואס זיי שרייען מיינען, דאס איז אלעס נאך 

  ווואכן וואס זיי שטודירין, נישטא ווער ס'זאל לאכען].

 Aug 18, 9:25 PM • ברוך כץ

 

יארק איז שוין דא א נייערע ) אין ניו 1פארגעסט נישט עטליכע זאכן וואס גייען נאך נאכקומען: 
קאריקיולעם נאך קאממאן קאר (אויב מארגן ווערט דאס ארויפגעברענגט אויף חומת הדת 

 ווייסמער אז די טשעט איז נאכאלץ גע'העקט......)
  ) נ........... נישטא ווער עס זאל לאכן2

  ..... (נישטא ווער זאל לאכן))די ליבעראלן ענען קעגן קאמאן קאר.....2

  זענען*

  אגב מען רעדט פון די שטערקסטע ליבעראלע טיעטשערס יוניאנס

 Aug 18, 9:33 PM • יחיאל נטע גליק

 

 
גראדע האט ער געטוהן און געגעבן אסאך געלט פאר טהרת הקודש אבער מען דארף 

? פאר נו איז וואס?                          פארשטיין אז ער איז זייער א תמימות'דיגער יונגערמאן
  ער איז א טוטאלע משוגענער.  דעם האט ער רעכט אלעס חרוב צו לייגען אויף וועמ'ס אחריות?

 ch724  • Aug 18, 9:34 PM משה-ברוך-וואלף

 

  מען דארף פשוט פארשטיין די מציאות

 Aug 18, 9:36 PM • יחיאל נטע גליק

 

ז נאר א טובה פאר די גאנצע מערכה, לאז דיך אפ פון יואלי פליישמאן, ביז וואו לאנג ער רעדט אי
ער זאגט קלאר וואס ער האלט און מ'זעהט אז ער ווייסט נישט וואס ער רעדט, ער האט א 

געפערליכע מערכה וועגן די וואקסין, ער האט מיר געזאגט אז וואקסין איז פיהל ערגער פון גיוס 
  בנות ה"י.

 Aug 18, 9:36 PM • ברוך כץ



 

י רבי האט געהאט מיט די אוירבאך ראשי ישיבות האט ר יצחק שטערן זייער ביי די אסיפה וואס ד
  משבח געווען יואלי פליישמאן............

 Aug 18, 9:37 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ס'איז געווען ביזי ביזיונות דארט. רעדט נישט דערפון.

 Aug 18, 9:38 PM • ברוך כץ

 

  זיי מסביר

 ch724  • Aug 18, 9:38 PM משה-ברוך-וואלף

 

 
    ער האט מיר געזאגט אז וואקסין איז פיהל ערגער פון גיוס בנות ה"י

די פארשטייסט נישט....... די וואקסינען איז די גאנצע יסוד פון די ליבעראלן וואס ווילן זיך משתלט 
  זיין אויף די גאנצע וועלט אזויווי די אקעדעמייסטן אין איזראעל

 Aug 18, 9:39 PM • יחיאל נטע גליק

 

ער האט אריינגערעדט בכלל נישט צום זאך, און די רבי האט נישט געכאפט וואס דא גייט פאר 
עפעס א ראצער מישט זיך אריין ביי א שמועס מיט רבנים און ראשי ישיבות, אויף דעם האט ר' 

ייער גערעדט אז יצחק זיך אנגערופן פארוואס ער רעדט דא, און ביים ארויסגיין האט זיך ר' יצחק ז
  ווייל ער האט א פאר דאללער מיינט ער אז ער קען אריינרעדן איבעראל, ער איז א פשוטע טיפוש!

 Aug 18, 9:41 PM • ברוך כץ

 

  יא! יא! גערעכט איך בין אויך דארט געווען, כ'געדענק וואס ער האט גערעדט נעבאך.

 ch724  • Aug 18, 9:43 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ??????נא וואס

 Aug 18, 9:44 PM • יחיאל נטע גליק

 

  מענדיל'ע האט מען אויכט גערופן צו די אסיפה דער וואך וועגן די גזירת החינוך.

 Aug 18, 9:46 PM • ברוך כץ

 

  ביי וועם?

 Aug 18, 9:47 PM • לייבוש לאנדא

 

ים, אבער ס'וועט ס'האט געדארפט פארקומען אן אסיפה אין מאנסי מארגען ביי די גדולי הרבנ
  נישט פארקומען צוליב סיבות שונות.

 Aug 18, 9:48 PM • ברוך כץ

 

  כ'האף אז די סיבות שונות איז נישט וועגן חיים שלום וכת דילי'

 Aug 18, 9:49 PM • יחיאל נטע גליק

 

  וואו גייט זיין דער אסיפת הרבנים??

 ch724  • Aug 18, 9:49 PM משה-ברוך-וואלף

 

  דמו"ר מוויען שליט"אביי הא

 Aug 18, 9:49 PM • ברוך כץ

 

 
זיי האבן                                 כ'האף אז די סיבות שונות איז נישט וועגן חיים שלום וכת דילי'

  נאכנישט געוואסט, ס'איז דיך נישט געשטאנען דא.

 ch724  • Aug 18, 9:51 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ר אין קאנטרי ?אין ווילימסבורג אדע

 Aug 18, 9:51 PM • לייבוש לאנדא

 



ווער עס האט מיטגעהאלטן די היקישים מיט די גזירות שוות וואס חיים שלום מאכט כסדר: אז א 
האט אמאל געארבעט פאר די פעדערעשאן (גיי ווייס צו עס איז  YAFFEDפרוי וואס ארבעט פאר 

אי איינע פון די צענדליגער קאמפעניס וואס האלטן  אמת.... אבער אפילו אזוי) און די פעדערעשאן
אויס (בעסער געזאגט: ווערן געשנארט דורך) די ארגענעזאציעס אין ארץ ישראל וואו 'קמח' מיט 

נאך איינע וואס שיקן כסדר חרדים אין מיליטער, און אזוי אויך איז זי געווען א אקטיווע מיטגלידערן 
שאלטענע 'פוט סטעפס' ימש"ו וואס העלפט אויסווארפן אין א ארגענעזעשאן אינטער די פאר

 ). YAFFEDאנצוקומען צו קאלעדזש..(זייער פשוט פארוואס זי איז אנגעקומען צו 
(גיי ווייס צו עס איז אמת בכלל) וואס  MET COUNCILאזוי אויך געט די פעדערעשאן געלט פאר די 

UJO ...טיילט עסן פון מעט קאנסילס פראגרעם 
 עשאן איז אויך שטארקע יומעניסטן וכו'די פעדער

  אויב זעט איר נאכנישט צומישט קען איך גיין ווייטער..........

 Aug 18, 9:51 PM • יחיאל נטע גליק

 

  דינסטאג אדער מיטוואך?

 Aug 18, 9:52 PM • לייבוש לאנדא

 

  אין קאנטרי

  דינסטאג

 Aug 18, 9:53 PM • ברוך כץ

 

נישט פארוואס האלט מען עס 
בסוד??????????????????????????????????????????????????????????????

.?????????????  

 Aug 18, 9:53 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ס'איז דיך פנימי דא

 ch724  • Aug 18, 9:53 PM משה-ברוך-וואלף

 

  פאר אויגן....... 31יאאאאאאאאאאאאאאא... צווישן 

 Aug 18, 9:54 PM • יחיאל נטע גליק

 

  האסט מורא פון די סיבת שונות?

 Aug 18, 9:54 PM • לייבוש לאנדא

 

  ס'איז אנדערע סיבות וואס די מיינסט.

  פארוואס ס'איז נישט פארגעקומען

 Aug 18, 9:55 PM • ברוך כץ

 

  וואס איז מיט בארא פארק?(מילא ק"י איז דאך נישטא קיין רבנים)

 Aug 18, 9:57 PM • לייבוש לאנדא

 

 מיליטער   
  אקעדעמיע

* 

 Aug 18, 10:03 PM • יחיאל נטע גליק

 

א   כ'בין געווען היינט צוזאמען מיט אנדערע עסקנים אויפן טעלפון    אינטערסאנטע נקודה!
לענגערע צייט מיט ר' משה דוד און א יעדע פאר מינוט האט ער געהאט א טעלפון רוף פון די 

צרכי הכלל והפרט רבנים און עסקנים און יחידים, און אויך אזעלכע  גאנצע וועלט און אלע ענינים
וואס האבן אים משוגע געמאכט אין די ברענעדיגע חינוך נושא, משא"כ ווען מ'האט גערעדט מיט 

די לאנגיעריגע איינציגע פארשטייער'ס פון כלל ישראל ה"ה המנהיגי ישראל חיים שלום 
ייב, אדער די קריסט שמואל הלל, אדער משה ארי' כהנא לעפקאוויטש אדער זיין ברודער דוד ל

וכו' האט מען נישט געהאט אריינגעהאקט קיין איין איינציג טעלפון קאל   אדער שריאל לאנדאן
אינדערמיט, און דאס איז געווען פון עטליכע שעה רעדענדיג מיט אזעלכע 'עהרנסטע אמת'ע 

ן נישט דא פאר קיין געלט, האט זיך קיינער נישט עסקנים' וואס האבן נישט קיין נגיעות און זענע
געוואנדען צו זיי מיט זייערע פראבלעמען, נישט פון קברי ישראל און נישט פון פדיון שבוים און 

  והוא לפלא! נישט פון צרכי הכלל והפרט וכו' וכו'.

 Aug 18, 10:40 PM • ברוך כץ

 

אטאלער לא לנו. איך האב געהאט עטליכע ער דאווענט דא אין מוירטעל. א ט -לגבי פליישמאן 
וויכוחים מיט אים און אלץ איז ער געבליבן מיט'ן צונג אינדרויסן. וואס ער האט פארפירט איז 

פארוואס אונז זאג מיר אז האומסקולינג איז נישט גוט. מ'דארף מחזק זיין דעם וועג אויך. ער האט 
ען די רעליגיעזע עקזעמפשאן. ער האט מיר דאס אנגעהויבן נאך וואס דער געריכט האט צוגענומ

דעמאלט געזאגט אז אוהל שרה גייט גיין האומסקולינג. ס'איז קלאר אז ער ווערט געטריבן פון די 
   אגענדע און איז דאס מלבש אין קנאות.

 Aug 18, 11:00 PM • שמואל מרדכי שטערן

 .to the Hangout 1ברוך  -וואלף  -משה  ch724 added משה-ברוך-וואלף

Aug 19, 9:47 AM 



 

עס איז שוין היינט נישט קיין סוד נאך וואס הערשל מייזעלס האט פראקלעמירט אז זיי גייען גיין 
  מיט האום סקאלינג

 Aug 19, 9:49 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

רעדט ר' ישעי ווייס האט עס ליידער אויכט געשריגן ביי די אסיפה מיט ר' משה דוד וואו ער האט גע
שלא מן הענין, און ר' מנשה פילאף און ר' אברהם יצחק מערמעלשטיין האבן זיך פשוט געשעמט 

  מיט אים אז ער ווייסט פשוט נישט בחיייכון וביומיכון און ער שרייעט.

  סקולינג.-ר' ישעי האט אויכט געטעהנט מיט די קאשוי רב, היתכן מען מאכט נישט קיין האומ

וואכן צוריק, און ווער נישט קען מ'עס הערן אויף חומת הדת סאוער  2נקן פון און ווער ס'קען געדע
פייפ, וואו חיים שלום לעפקאוויטש איז מסביר מיט זיין געשליפענע צינגל אז די איינציגסטע עצה 

די געלט גייציגע מענטשען   שומו שמים!  רחמנא ליצלן! סקולינג,-איז נאר האומ סקולינג האומ
סקולינג, -וואלט פארקויפען אונזערע קינדער פאר שמד דרוך איינפירן האומהאבן פשוט גע

כ'מיין מ'דארף זיך נאכאמאל צאמזעצען די כולל אינגעלייט אין ווייטצען ביהמ"ד אין 
  סקולינג ימ"ש.-ארויסגעבן א קול קורא אקעגען די וואס ווילן מאכן האומ

 Aug 19, 10:02 AM • ברוך כץ

 

סקולינג מיינט, קודם שרייעט מען, מען זאגט דרשות, -ישט עד היום הזה וואס האומזיי ווייסען נאכנ
-מאכט אסיפות, ארויסגעבן קול קורא'ס. לא מפחדים מגזירות, מפחדים מפשרות, דעי אומ

אחריות'דיגע מענטשען וואס האבן געוואלט פארקויפן אונזערע קינדער פאר נזיד עדשים, מיט 
  סקולינג רח"ל-מאכן האומ

עס איז מיר שווער צו זוכן אויף דעם חורבת הדור אבער איך וואלט זייער געוואלט האבן דעם 
ריקארדינג ווי חיים שלום שרייט די כאווערמענט קען נישט אריינרעדן אין האום סקולינג פונקט ווי 

  זיי קענען נישט איינטיילן וועלעכע כל מקדש צו זינגען

  חורבת הדת  *

 ch724  • Aug 19, 10:07 AM משה-ברוך-וואלף

 

-ס'איז מיר באמת א פלא ווען מיט איין קנעפל אויף די אינערנעט זעהט מען פונקטליך וואס האומ
סקולינג איז, און ס'איז פשוט האר אויפשטעלנדיג וואו פרומע מענטשען מיט בארד און פיאות 

  האבן געטעהנט די טענה רח"ל.

ווען פון וואס זיי רעדען און שרייען, אז זיי האבן נישט  ו יצא!און דבר שיצא מן הכלל על הכלל כול
די מינדערסטע השגה וואס דט טוט זיך אפ, זיי ווילן פשוט אפשמדן אונזערע קינדער פאר זייערע 

  אייגענע אינטערעסע'ס ה"י.

 Aug 19, 10:10 AM • ברוך כץ

 

מ'איז דאס מסביר אז ביליגע  איינער דארף ווען שיקען פאר קול מלחמה א גוטע ארטיקל וואו
טויזענט קינדער פאר שמד  100מענטשען אומאחריות'דיגע האבן געוואלט מפקיר זיין אריבער 

רח"ל, און זיי האבן אריינגענערט תמימות'דיגע רבנים'לך פונקט וואו די מועצת גדולי התורה, און 
  פיל ערגער.

 ch724  • Aug 19, 10:14 AM משה-ברוך-וואלף

 



 

עטליכע שטיקלעך וואס יעדער קען אליין אויפזוכען מיט איין דריק אויפן קאמפיוטער און זיך 
אחריות'דיגע מענטשען האבן געוואלט טון רח"ל מיט אונזערע קינדער, -איבערצייגען וואס אומ

  ימ"ש!

כ'ווייס סקולינג ה"י, -דאס איר ריכטיג ערקסא דמסאני און שעת השמד אויב מ'וויל איינפירן האומ
  נישט צו מ'דארך לאכן אדער וויינען, מ'האט פשוט צו טוהן מיט א נידריגע באנדע משוגעים.

א רב בישראל וואס האט דאס געשטיצט ווייס'עך נישט צו מ'קען זיך פארלאזען אויף אים אין דיני 
  מאל א טאג אזאנס טוהן??? 3תורה, וואו קען איינער וואס דאווענט 

 Aug 19, 10:26 AM • ברוך כץ

 

  פיהל ערגער פון מאיר פרוש שר"י.

 ch724  • Aug 19, 10:26 AM משה-ברוך-וואלף

 

 

 Aug 19, 10:27 AM • ברוך כץ

 

  וואס איז די לינק צו די פעידש?

 Aug 19, 10:28 AM • וואלף בער לעווי

 

גזירת השתקה,  פה, יעדער זאל עס אליין נאכקוקן און זעהן רח"ל וואס דא טוט זיך אפ ואין פוצה
  גזירת כספים, גזירת מפשרים ה"י!

 Aug 19, 10:29 AM • ברוך כץ

 

    http://www.p12.nysed.gov/part100/pages/10010.html    

 ch724  • Aug 19, 10:30 AM משה-ברוך-וואלף

 

  גזירת משוגעים ל''ע!

 Aug 19, 10:30 AM • וואלף בער לעווי

 

 איינער ווייסט אויב עס איז שוין דא מוסדות וואס פלאנען פאקטיש איינציפירן די פשרה פון האום
  סקולינג ?

 Aug 19, 10:31 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

כ'קען באמת נישט פארשטיין וואו קען זיין אז ר' ישעי ווייס זאל אזאנס זאגען? ער שעמט זיך נישט 
  רבותי וועקט'ס ענק אויף!!!!!  ס'מוז זיין שוחד יעוור....   צו זאגען אזעלכע זאכן???

 Aug 19, 10:32 AM • ברוך כץ

 

  איז דא איין עצה מופן קיין פענסעלוועניאס

 Aug 19, 10:33 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



וווער איז דער וואס וויל מאכן      כ'וויל איינער זאל מיר דא מסביר זיין וואס דא טוט זיך???
ל פשרות? ווער איז דאס וואס וויל אפשמדן אונזערע קינדער רח"ל? ווער איז דאס וואס ווי

ווער ווייסט פשוט נישט   ווער קען נישט ליינען קיין ענגליש??  אריינברענגען לימודי כפירה?
נישט קיין חילוק צו דאס איז    הכר נא למי החותמת!   ירא הקהל וישפוט!     בחייכון וביומיכון??

ט דארף יואלי פליישמאן אדער חיים שלום אדער א מגיד ישעי' ווייס, ווער ס'האט אזאנס געזאג
  טייער באצאלן פארן ווילן אפשמדן אונזערע קינדער רח"ל.

 Aug 19, 10:38 AM • ברוך כץ

 

וואס איז טאקע פשט? ממש זיי קענען נישט ליינען קיין ענגליש און דרייען נאכאיבער די 
  שומו שמים! לאן היגענו, מ'גייט דאס מפרסם זיין פאר די וועלט!!  ניגון?

 ch724  • Aug 19, 10:39 AM משה-ברוך-וואלף

 

זיי קענען פיין. זיי מיינען אז דער עולם קען נישט און מען קען מאכן פורים מיטן עולם.... (איפכא 
  מסתברא פון וואס זיי האלטן און איין שרייען)

 Aug 19, 10:41 AM • יחיאל נטע גליק

 

קול מיינט, ווייל אלעס שטייט ס-קען נישט זיין אז זיי האבן אפילו פרובירט צו קוקן וואס האומ
  שווארץ אויף ווייס במילתא דאינו משתעמת לתרי אנפין!

 ch724  • Aug 19, 10:43 AM משה-ברוך-וואלף

 

זייער עיקר ציהל איז פטור צו ווערן פון די וואקסין רעגולאציעס און האום סקול איז לשיטתם די 
י מאיער און די גאווערנער האט די כח פון בעסטע מיטל (אגב: איז דאס אויכעט שטותים ווייל ד

דעקלערן א סטעיט אף עמערזדשענסי אוון מחייב זיין יעדן איינעם אין סיי וועלעכע פובליק פלעצער 
  אז מען מיז זיין וואקסענירט) האומסקולס אריינגערעכנט

 Aug 19, 10:44 AM • יחיאל נטע גליק

 

ען האבן די חוצפה און העזה צאמרופן אוהל שרה וואו קען מ  כ'פארשטיינישט וואס די רעדסט?
#מפחדים מפשרות #גזירת הכספים #גזירת   #רח"ל  סקולינג?-טאטע'ס און שרייען האומ

  השתקה

 ch724  • Aug 19, 10:46 AM משה-ברוך-וואלף

 

האט דארט אויפגעטרעטן מסביר געווען די מורא'דיגע ישועה פון   יואלי פליישמאן די חכם הרזים
  סקולינג!-אומה

 Aug 19, 10:47 AM • ברוך כץ

 

 וייל אלעס שטייט שווארץ אויף ווייס במילתא דאינו משתעמת לתרי אנפין! זיי
זיי טענה'ן אז די גאווערנמענט קען עס נישט נאכגיין ווייל מען רעדט פון יעדע אינדעווידואל, (וואס 

ל, ווייל אויב דיין סקול קומט נישט נאך די ביי די איצטיגע גזירה רעדט מען אויך פון אינדעווידוא
טעג ארויסצונעמען די קינדער  45פארלאנגען און פעלט די אינספעקשאן באקומען אלע טאטעס 

  פון די סקולס און אריינלייגן אין אפרופטע סקולס)
  ממילא איז דאס ממא נפשך נישט גוט, ווייל די פראבלעם איז דאך ביים אינדעווידואל

 Aug 19, 10:49 AM • גליק יחיאל נטע

 

און די אמת איז אז אפילו זיי וועלן פארשטייט זיך צוריק ציען (אויב ס'וועט זיי פאסן) אבער ס'איז 
שוין א בכי' לדורות ווען טויזענטער אינגעלייט האבן שוין אלע ריכטיגע אינפארמאציע, און קיינער 

  האט נישט פרובירט דאס אליין נאכצוקוקן ה"י.

 Aug 19, 10:50 AM • כץ ברוך

 

נאך שטערקער איז די טענה: ווייל אויב עס איז אמת אז די אלע ליבעראלן זיכן אונטערצוברענגען 
ממילא גייען זיי דעריאגן האומסקולס אויך ביז אוהל  YAFFEDרעליגיע און זיי שטייען אונטער 

  שרה'ס לאנטש רום.......

  שרה?איז געווען די אסיפה ביי אוהל   ווען

 Aug 19, 10:51 AM • יחיאל נטע גליק

 

  מ'האט געטראפן די קערפער פון דוד טרויבער יעצט. בשורות טובות!

 Aug 19, 10:53 AM • ברוך כץ

 

דעי טענה אז די גאווערמענט קען נישט נאכגיין יעדען אינדיווידעל, איז מופרך מעיקרא, ווייל איינע 
דמסאנא, אז מטאר אפי׳ נישט לפנים זאל אויסזען פאר די  פון זייער גרעסטע טענות איז ערקתא

  גאווערמענט אז מגעט זיי נאך, און דא געסטו זיי נאך רח״ל הואם סקולינג.

מדארף זיך נעמען האמערען וועגן דער פאברעך פון האום סקולינג, אוודאי וועלן זיי מאכן ליצנות 
י וועלן זיין צו נער, ווייל פון די אלע סארט אז מפארשטייט נישט, ס׳איז נישט ממש אזוי, אבער זי

  תירוצים האבן זיי געטריבן ליצנות ביס יעצט.

Unknown • Aug 19, 10:59 AM 

 

אבער ס'גייט מיר נישט אריין אין קאפ די חוצפה באמת וואס זיי טון דא, אלעס   גערעכט! 1000%
   וואס זיי שרייען איז ממש דא ביי זיי און פיל ערגער!

 Aug 19, 11:02 AM • ך כץברו



 

אונז זעהמיר שוין   פארוואס האט טאקע קיינער עס פשוט נישט נאכגעקוקט מיט איין קנעפל?
  אויכט פשוט משוגע געווארן פון די חברה!?

 ch724  • Aug 19, 11:04 AM משה-ברוך-וואלף

 

אס מיינען באמת מער די זיי זאגן אז זיי האבן גערעדט צו קריסטן (זייער נייע נאנטע חברים.. וו
טובה פאר אונז ווי ר' משה דוד....) וואס האבן האומסקולס. און זיי האבן דערווייל נישט קיין 

  פראבלעם

  נישט קיין פראבלעם... זיי כאפן נישט אז זיי לערנען אלע שווארצע יארן וואס אונז לערנען נישט

 Aug 19, 11:06 AM • יחיאל נטע גליק

 

 קען נישט נאכגיין יעדען אינדיווידעל די גאווערמענט
עס איז סתם אזוי מופרך קוק וויפיל געשוואירענע אנטי וועקסערס האבן גענומען שאטס די לעצטע 

   יאר

  גאנצע משפחות

 ch724  • Aug 19, 11:09 AM משה-ברוך-וואלף

 

  האט נישט מיט די גאווערמענט נאר וועגן די מוסדות

 Aug 19, 11:09 AM • טמארמערכת סא-שלמה זלמן מאנן

 

  $ פיין1000כווייס נישט וואס די רעדסט זיי האבן גע'פחד'ט אין די בויזן פון די 

 ch724  • Aug 19, 11:10 AM משה-ברוך-וואלף

 

  די כאפסט נישט............. חיים יצחק מאנדל האט יעדן גע'מסר'ט

 Aug 19, 11:10 AM • יחיאל נטע גליק

 

 ס ווען ווי איך רעד פון די פוינט צו מענטשן האבן מורא פון די גאווערמענטמאי נפק"מ ווא
דא איז בלויז געווען א סטראשע און די גאווערמענט איז עס נישט נאכגעגאנגען זאג מיר וויפיל 

  זענען געווען גרייט צו אראפגיין אין קורט

י זענען אויף זיינע שפירן וועט ער יענקעלע כהן זאל באקומען איין פאון קאל פון א סעקיורעטי אז זי
   תיכף לויפן בנקבי הצורים

ער מיט זיינע אלע חברים שרייען ערקתי דמסאני ווילאנג זיי וויסען אז משה דוד פייט מיט די 
  גאווערמענט

 ch724  • Aug 19, 11:13 AM משה-ברוך-וואלף

 

גזירה בידים, די שמד,  וממער דיכ'האב געהערט אז ס'איז דא אזעלכע וואס ווילן שוין טון נאך ז
  ערקסא דמסאני!!!!!!!! סקולינג רח"ל, ה"י.-מיטן אריינברענגען די האומ די פשרות,

 Aug 19, 11:14 AM • ברוך כץ

 

  יא דאס הייסט ריכטיגע פשרות מיט די גאווערמענט רח"ל

 Aug 19, 11:14 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

  שש פון ירגילו לגזור עיין בנימוקי יוסףעס איז קלאר דא אין דעם די ח

 ch724  • Aug 19, 11:15 AM משה-ברוך-וואלף

 

  זיי דיר מער מסביר!

 Aug 19, 11:15 AM • ברוך כץ

 

 איינס פון די טעמים אויף ערקתא דמסאני איז די גוים זאלן זיך נישט געוואינען מאכן נאך גזירות
וד זיך צו שלאגן אז מען זאל ווייטער זיך שלאגן און מען איז ווען מגייט מיט די מהלך פון משה ד

  מאכט זיי קאפ וויי וועלן זיי בעזר השם נאכלאזן

משא"כ אז אלע מוסדות זאלן איינגיין אויף האום סקולינג וואס דאס איז שווער פטאר די מוסדות 
  לבנוסף צו אללע טריפהנע לימודים גיבט זיי דאס חיזוק צו מאכן נאך גזירות רח"

 ch724  • Aug 19, 11:20 AM משה-ברוך-וואלף

 

1000% 

ווער עס ווייסט און מאנטריאל טאהש וואס מען האט געמאכט האום סקולינג בלית ברירה ווייל מען 
  האט געהאלטן זייער שמאל אין קארט

  איז דא צרות צרורות יעדע יאר נייע גזירות

 Aug 19, 11:21 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 



 

  כ"פ לשיטתם איז זיכער אזוי, פון די מהרי"ק וואס זיי האבן געברענגט וכו' וכו'.ע

 Aug 19, 11:22 AM • ברוך כץ

 

זאלן די אידן פון מאנטריאל טאהש וואס האלטן דא מיט פארציילען וויאזוי יעדע יאר איז דא נייע 
  רעגילאציעס און נייע פריווען פון די גאווערמענט

 ch724  • Aug 19, 11:22 AM משה-ברוך-וואלף

 

הגם מיר מיינען חלילה נישט צו מהרהר זיין אויף וואס מטוט דארט יעדע זאך איז אוודאי בכובד 
   ראש דורך די רבני העיר

 Aug 19, 11:23 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

ע רב ווי אבער דא אן קיין שום בושה מיט קיין איין רב זיך נישט דורכגערעדט ניטאמאל א פרעמד
  הרב וואכטפויגל

 ch724  • Aug 19, 11:24 AM משה-ברוך-וואלף

 

כ'האב עס גראדע אויכט געהערט פון די מאנטריאלע מנהל אז ס'מאכט זיי שטארקע פראבלעמען 
  א יעדעס יאר!

 Aug 19, 11:24 AM • ברוך כץ

 

   ילדי תשב"ד 100000ן אויף א דמיון פון א קריסט האבן זיי געוואלט מפקיר זיין די חינוך פו

  תשב"ר*

 Aug 19, 11:25 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

עטץ האטלס שוין דארט ווי זיי, ווי קימט דא מאנטריאל אריין, אמעריקע איז נישט קענאדע, און 
 יעדער מדינה דארף מען אנדערש האנדלען

 
כסדר א קאשע פון לאנדאן ארץ זיי וואס ווילן אריינברענגען די שמדיות פון הואם סקולינג, מאכן 

ישראל קענעדא, וואס באמת האט נישט קיין שום שייכות איינער צום צוויטען, נאר מיט דעם, אזוי 
ווי די רבי זז״ג האט שוין כמה פעמים געזאגט, אז מזעט ווי פון הימל וויל מען אונז אוויפוועקן 

  בנוגע חינוך

Unknown • Aug 19, 11:30 AM 

 

ריכטיג וואס דו זאגסט ווייל אפילו די געזעץ איז אנדרש אבער די פוינט אז האום  עס איז נישט
  סקולינג איז אוועקלאפן צו א פשרה אנשטאט פייטן אויף די רעכטן איז די זעלבע

די גרעסטע פורים איז ווען אידן פון טאהש וואס זייערע קינדער פארהערן זיך ביי די עדיוקעישן 
ערן טארן ניטאמאל מיטגיין שרייען אויף חוממת הדת אז אין ניו יארק דיפארטמענט און די עלט

 מאכט מען פשרות
  איז טאקע היינטצו טאגס אגאנץ יאר פורים

 ch724  • Aug 19, 11:33 AM משה-ברוך-וואלף

 

נישט אויסמישען די יוצרות, דעיס   ער איז גערעכט!                  עטץ האטלס שוין דארט ווי זיי,
אויכט איינע פון די געפערליכע חרבנות פון חומת הדת, אז ער וויל קאליע מאכן אלע מערכות  איז

  און ארץ ישראל מיט'ן צאמשטעלן אלעס ה"י!

 Aug 19, 11:34 AM • ברוך כץ

 

  אמת 100%ריכטיג די חלק איז 

 Aug 19, 11:34 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

שטייגער                                     ן אויף חוממת הדתעלטערן טארן ניטאמאל מיטגיין שרייע
  וואו חיים יצחק ב"ר בעריש שטויבער

 Aug 19, 11:35 AM • ברוך כץ

 

דעיס איז אויך טאקע א געפערליכע פארברעך פון די סאוער פייפ מיטן אויסמישען די ארץ 
  אלעס קאליע מאכן ה"י.ישראל'דיגע עהרנסטע מערכות, און מיט דעם ווילן זיי רח"ל 

 ch724  • Aug 19, 11:37 AM משה-ברוך-וואלף

 

ממישט נישט אויס נאר אזויפיל אז אין מאנטריאל האט מען געמאכט האום סקאלינג צוליב וואס 
דארט איז געווען דעמאלטס די געזעץ אז האום סקאלינג דארף טאקע נישט לערנען טריפות 

מדרייט זיך ארויס דורך האום סקאלינג האבן זיי געטוישט די  למעשה האט די רעגירונג געזען אז
  געזעץ אז מדארף לערנען פונקט ווי אין פאבליק שולע דאס איז די אינפא. וואס איך האב געהערט

  קומט אוס אפי' לשיטתם אז האום סקאלינג איז נישט קיין פראבלעם קען דאס אויך מאכן א חורבן

ביג ווען מזיכט אויף די כלי און מזעט אז די און די מהלך איז אויבן דאס איז א דוגמה אז נישט איי
אויף גוט מיינט אז דאס איז די ישועה ווייל אויב איז מען נישט קיין אחריות'דיגע עסקן און מהאט 



נישט קיין ערפארונג פון יארן עסקנות און שתדלנות אזעלכע מענטשן זאגן דיעות וויפיל חורבנות 
  ןדאס קען צוברענג

גראדע האב איך געהערט כלי ראשוןפון הנהלת אהל שרה אז ר' ישעי' ווייס האט שוין צוריקגעצויגן 
  און הלט אז מטאר נישט איינגיין אויף האום סקאלינג

 Aug 19, 11:44 AM • שמואל י

 

אוי איז מהלך די און די אז אוןמזעט כלי די אויף מזיכט ווען אייביג נישט אז דוגמה א איז דאס
אוןמ עסקן אחריות'דיגע קיין נישט מען איז אויב ווייל ישועה איזדי דאס אז מיינט גוט אויף בן

 וויפיל דיעות זאגן מענטשן שתדלנותאזעלכע און עסקנות יארן פון ערפארונג קיין נישט האט
 צוברענגן קען דאס חורבנות

 
 

 גוט גענאגעלט.
  א גאנצען צייט talking pointדאס דארף זיין די 

Unknown • Aug 19, 11:45 AM 

 

גראדע האב איך געהערט כלי ראשוןפון הנהלת אהל שרה אז ר' ישעי' ווייס האט שוין 
  צוריקגעצויגן און הלט אז מטאר נישט איינגיין אויף האום סקאלינג

  נאר וואס יא?

 Aug 19, 11:47 AM • וואלף בער לעווי

 .added Unknown to the Hangout שמואל י

Aug 19, 11:48 AM 

 

  
גראדע האב איך געהערט כלי ראשוןפון הנהלת אהל שרה אז ר' ישעי' ווייס האט שוין 

כ'האב מיר                        צוריקגעצויגן און הלט אז מטאר נישט איינגיין אויף האום סקאלינג
מעוות לא יוכל פארגעשטעלט אז ער גייט צוריקציען אבער דאס איז שוין א בכי' לדורות און א 

לתקון, ניט'ן שרייען ברבים פארן מברר זיין די מינדערסטע, און גלייבן מענטשען וואס האבן נאך 
גארנישט געטוהן פאר כלל ישראל, און אראפ רייסען אויף א שרעקליכן מיאוסע פארנעם דעם 

א  יאר, דאס איז 60לאנגיעריגע געטרייע עסקן וואס האט א ריינע רעקארד פאר אריבער 
  ריכטיגער משוגענער!

 Aug 19, 11:49 AM • ברוך כץ

 

  איידעל ביטע ובפרט פאר אן ערענסטן ת"ח

 Aug 19, 11:50 AM • שמואל י

 

 צוריקגעצויגן שוין האט ווייס ישעי' ר' אז
רח״ל אזוי שפילד מען זיך ארום מיט חינוך פון אינזער קינדערלעך, קודם אזוי נאכדעם ציט מען 

 אינציווישן מאכט מען חרוב די חינוך פון די קינדערלעך.צוריק, און 
  בתחילת כבודו הרמה דאס קען מען נישט אנרופן א בעל אחריות

Unknown • Aug 19, 11:50 AM 

 

  ווער איז דער משה ארי' כהנא וואס ווערט דערמאנט אויבן?

 Aug 19, 11:50 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מוסדות האבן שוים האום סקולינג ווער ווייסט וועלעכע אנדערע

 Aug 19, 11:51 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

בכלל די פראקלעמירינג פון הוים סקולינג איז בחדרי חדרים קיינער ווייסט נישט לאמיר הערן 
  דרשות חטאתי עויתי פשעתי

 ch724  • Aug 19, 11:52 AM משה-ברוך-וואלף

 

  א ברודער מיט יוסף מרדכי?

 Aug 19, 11:52 AM • 1ם יצחק הירש אברה

 

  פראקלעמירינג* די צוריקציאינג

 ch724  • Aug 19, 11:52 AM משה-ברוך-וואלף

 

  יוסף מרדכי וואס איז געווען אין די פארגאנגעהייט פון די ליגעל טיעם?

 Aug 19, 11:53 AM • יצחק ווייס חברי

 

רח"ל מען האט פשוט געוואלט  לול השם!אין חולקין כבוד לרב במקום שיש חי אנטשולדיגט!
אפשמד'ן רונזערע קינדער מיט דעי האומ_סקולינג, און ווער ס'האט געהאט א חלק אין דעם איז 
בלי ספק עתיד ליתן את הדין, כ'ווייס נישט וואו דער עולם דא איז אזוי קאלט, און מ'ווערט פשוט 

  ות'דיגע מענטשען????אחרי0נישט אויפגעציטערט פון אזעלכע פאקטן, פון אומ

 Aug 19, 11:53 AM • ברוך כץ



 

  ר' ברוך ווער איז דער נשה ארי' כהנא??

 Aug 19, 11:54 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  יאר 45א אינגערמאן פון 

 Aug 19, 11:56 AM • ברוך כץ

 

  א ברודער מיט יוסף מרדכי?

  מאל... 3ון די וואך אינטערסאנט, קול מלחמה האט געשיקט די "קול החינוך" פ

  אפשר זייט עס ווערט באזייטיגט אין שול דארף ער עס מער פארשפרייטן אויף אימעיל

 Aug 19, 12:02 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

   לפי ידיעתי איז נישט געווען אין קיין שום ביהמ"ד

 Aug 19, 12:03 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

  סקולינג???-יבן וועגן די הצלה פון האומקול החינוך האט שוין אויך געשר

 ch724  • Aug 19, 12:03 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אין ראדני איז עס געווען

 Aug 19, 12:04 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  נא?? פארוואס טאקע???

 Aug 19, 12:04 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  סקולינג-*פשרה/שמד/גזירת כספים פון האומ

 ch724  • Aug 19, 12:04 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ערלעדיג קהל זאל מודיע זיין אז מטאר נישט, פונקט ווי דא

 Aug 19, 12:04 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  עס איז פיל ממט גיפט נישט קיין חילוק צו ער דערמאנט די גזירת האום סקולינג

 ch724  • Aug 19, 12:05 PM משה-ברוך-וואלף

 

 יערע ידידים נכבדים וישרים יושבי הגולה.טי
  

אונזערע קהילה קדושה  איך שטעל זיך פאר, אז ס'איז זיכער באקאנט ביי אייך דער נאמען פון
וואס איז באווסט בקרב שלומי אמוני עם סגולה, אלעס איינע פון די  – "קהל חסידי ירושלים"

טייען אין פראנט פון מלחמת ה' בעמלק שטארקסטע קהילות קודש אין ירושלים עיר הקודש וואס ש
שלטון הכופר און שטאלצירן מיט די הייליגע שיטה פון רביה"ק מרא דארעא דישראל מסאטמאר 
זיע"א, ווי באווסט איז דער רבי שליט"א ראש לכל מערכות ישראל במסירות נפש נפלאה וגדולה 

הקודש בדעת תורתו  און שטייט לימין אלע חשובע עסקנים בעצה ותושיה לכלכל מערכות
 הבהירה.

און אזוי ווי אין די טעג איז דער רבי שליט"א ארויס מיט א גרויסן רוף פון המגבית קודש "כח 
דורך א קאמפיין מעצי'נג וואס יעדער איינער נעמט אויף זיך א ציל פון א סכום צו  לעשות חיל"

ף געלייגט א ציל פון דער רבי שליט"א ארוי האט -און אויך איך עבדכם הקטן  צושטעלן,
10.000$ 

 וויל איך בעטן בכל לשון של בקשה ותחינה
 איך זאל קענען צו שטעלן מיין ציל –ביטע העלפט מיר מיט א שיינעם סכום הראוי להתכבד 

  
  

איך בין זיכער אז מיין בקשה וועט ווערן אויפגענומען, און איר וועט נעמען א טייל אין די גרויסע 
מוסדות קודש על טהרת הקודש וואס האלטן דעם ירושלימער וועג מיט מסירות זכיה פון העלפן 

 נפש אין ארץ הקודש.
  

 מיט גרויס שעצונג און ווארעמע דאנקבאקייט
 עבדכם הנאמן

 יצחק מרקוביץ
 פעיה"ק ירושלים

 https://www.liveraiser.co.il/koach/link/0533144777  

Unknown • Aug 19, 12:05 PM 

 

  כה לחי

Unknown • Aug 19, 12:08 PM 

 

-כספים פון די האומ -פשרות-שמד-י גזירת השתקהמ'גייט מפרסם זיין ד  נחזור לענינינו!
  סקולינג???



 ch724  • Aug 19, 12:10 PM משה-ברוך-וואלף

 

  סקולינג.-#לא מפחדים מגזירות, מפחדים מפשרות. #האומ

 Aug 19, 12:12 PM • ברוך כץ

 

וייז וואס די ס'איז זייער גיט פאר די רבנים (כדאי ארויפצוברענגען מארגען אויפ'ן טיש אלץ באו   
 אחריות'לאזע פארשוינען שפילען ארום מיט די האקעלסטע)

 די שאלה איז פאר די ציבור
רוב רבו פונעם נארמאלען ציבור האט ב''ה טראסט און רמ''ד און זיין מהלך זייט די אסיפה ביים 

 רבין אפי' ער ווענד נישט אפ יעדע דאקיומענט וואס חומת הדת לייגט ארויף אויפן סיסטעם
די שאלה איז אז די שיקסט ארום דאקיומענסט און ער שיקט ארום גייט דאס זיין א ענדלאזע קייט 
און שקר אין לו רגלים ווייל מ'קומט גראד מיט פרישע, און די האסט נישט די צייט אפצוגעבען מיט 

 יעדע פרישע שקר
טן וואס זיי פארשטייען און די גרויסע חכמים און ביהמ''ד גיעען זיך ארומטענהן איבער דאקיומנ

 גאנץ קנאפ.. ווי די חת''ס זאגט
א חוץ אויב די ביזסט קאנפידענט אז דאס וועט זיי געבן א מיעסע טויט קלאפ אז זיי שרייען קולות 

אן וויסן די מינומם און ציען צוריק שטילערהייט פון זאכן וואס זיי האבן געשריגען אז זיי ווייסן 
 בברירות

 יך גראד איבערצייגען למי החותמת ולמי הפתיליםאון יעדער וועט ז
(איך בין פשוט נישט אזוי באהאווענט און די מציאות אויב זיי האבען שוין אויף דעים פרישע 
  ספינערייען צו חושען ווייטער די קליינע מוחות, אדער זיי זעהען איין אז זיי האבן קיין מהלך)

 Aug 19, 12:12 PM • וואלף בער לעווי

 

איז גענוג באווייז אז א טייל פון זיי האבן שוין אויפגעהערט צו רעדען פון האומסקולינג, דערנאך ס'
  וואס זיי האבן געהאלטן און איין שרייען אז נאר האומסקולינג איז די עצה!

 ch724  • Aug 19, 12:15 PM משה-ברוך-וואלף

 .left the Hangout חיים וויינבערגער

Aug 19, 12:18 PM 

 

  יינער האט די תשובה פון ר' ישעי ווייס ?א

 Aug 19, 1:59 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

  "ברוך" שמסר עולמו לשומרים

 

 ch724  • Aug 19, 2:17 PM משה-ברוך-וואלף

 

  גוט

 Aug 19, 2:18 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

געווען אויף אלע טישען אויסגעלייגט היינט די איינער שיקט מיר אריין אז אין קליימער ביהמ"ד איז 
  קול קורא פון די ת"ח יושבי אוהל, לומדי כוללינו!

ישכר בער קאהן האט מיר געזאגט ער האט געפרעגט זיין טאטע הגה"צ ר' עזריאל מאיר שליט"א, 
 וועגן די קול קורא וואס ער האט אינטערגעשריבן, און ער האט גענטפעערט ער האט נישט קיין

מושג אין די גאנצע נושא, מ'האט אים געבעטן צו חתמענן האט ער אינטערגעשריבן, אבער 
דערנאך וואס ערליכע גדולי הרבנים מנהיגי ישראל זענען געזיצן איז ער גרייט אינטערצושרייבן 

  פארקערט.

 Aug 19, 2:31 PM • ברוך כץ

 

  ס'איז צייט צו טשעקען די קעמערעס

  ענען נישט קיין שטח הפקר! זאלן זיי שרייען השתקה!אינזערע בתי מדרשים ז

 Aug 19, 2:33 PM • וואלף בער לעווי



 

  עס אי יא הפקר....

 Aug 19, 2:35 PM • יחיאל נטע גליק

 

ס'איז א חוצפה נוראה צו לייגען און איזערע בתי מדרשים אקעגן די א קלארע החלטה פון רבי'ן 
דעים בכל החומר! מיר שיסען ב''ה נישט נישט אויס קיינעמס מיט אלע דיינים! מ'דארף גיין מיט 

פענסטער און שטעכן נישט קיין רעדער יעדער שוטה איז בארעכטיגט פאר זיין מיינונג אבער ביי 
  זיך אינדערהיים,

 Aug 19, 2:36 PM • וואלף בער לעווי

 

בעניני הכלל בכלל! א אבער אויף דעי צעטיל שטייט גארנישט, און די חותמים זענען נישט בקי 
  פרייליכען פורים!

 ch724  • Aug 19, 2:37 PM משה-ברוך-וואלף

 

און קר''י האט מען געסטאפט די קול החינוך, ווי איז וומסב''ג? דער דעסטיובטער דארף באקומען 
א קלארע אימעיל אדער פאון קאל פון מזכיר אדער משמש אז קיין שום צעטל בנוגע חינוך קען 

יינקומען און קיינע פון די בתי מדרשים אן אריינשיקען פאר אפראוועל, אזוי האט מען נישט אר
  געטוהן און קר''י און ס'ארבעט ב''ה

 Aug 19, 2:40 PM • וואלף בער לעווי

 

  גערעכט!

 ch724  • Aug 19, 2:41 PM משה-ברוך-וואלף

 

ויף די הייליגע רבי ז"ל האט מען די פארגאנגענע קול החינוך וואו ס'איז געשטאנען דעם סילוף א
  פאריגע וואך צאמגענומען פון אלע וומס"ב סאטמארע בתי מדרשים.

 Aug 19, 2:43 PM • ברוך כץ

 

  נאכן ליגן שעות לאנג בבית מדרשינו הגדול

 Aug 19, 2:43 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  עס איז געליגן אן אויפהער שעות לאנג אין א צי

 Aug 19, 2:44 PM • משה שווארץ

 

  איינער ווייסט שוין ווער בנינו איז???

 Aug 19, 2:45 PM • ברוך כץ

 

  און קר''י האט עס שמעון ווייס נישט דערליווערד נאך א קלארע באפעל פונעם מזכיר!

  פרעג יושע הערש ווער ס'צאלט עס

 Aug 19, 2:46 PM • וואלף בער לעווי

 

סקולינג וואס איז וועגן ר' ישעי' ווייס חידוש פון -ישט ביי די האומאיין זאך וואס כ'פארשטיי נאכנ
    נשתנו העיתים פון ויואל משה??

 Aug 19, 2:47 PM • ברוך כץ

 

  וואו שטייט איין אלי' קליין?

 Aug 19, 2:48 PM • יחיאל נטע גליק

 

' ישעי' ווייס חידוש סקולינג וואס איז וועגן ר-איין זאך וואס כ'פארשטיי נאכנישט ביי די האומ
    פון נשתנו העיתים פון ויואל משה??

  פשוט! דא איז עס לקולא און לקולא זאגט מען נישט נשתנו העיתים...

 Aug 19, 2:48 PM • וואלף בער לעווי

 

כאפ דיר נישט ארויף אויף אן עצה פון ר' ישעי' וואס ער האט נאכגעזאגט זיינע עסקנים א שטייגער 
 אןיואלי פליישמ

 
  בעצם איז זיין רצון גוט, נאר ער האט געמאכט א טעות, אשר על כן

 Aug 19, 2:48 PM • הלל ראזענבערג מאנסי



 

  וואו שטייט איין אלי' קליין?
  אויף ראסס סט.

 Aug 19, 2:49 PM • וואלף בער לעווי

 

  דהיינו ?

 Aug 19, 2:50 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  יין.בנינו איז נישט אלי קל

 Aug 19, 2:51 PM • ברוך כץ

 

  סאו ווער יא???

 Aug 19, 2:51 PM • יחיאל נטע גליק

 

 
כאפ דיר נישט ארויף אויף אן עצה פון ר' ישעי' וואס ער האט נאכגעזאגט זיינע עסקנים א 

די פראבלעם איז אז חומת הדת איז אויכט געווען פארנומען          ןשטייגער יואלי פליישמא
  ט, און די תמימות'דיגע אינגעלייט זאגן עס נאכאלץ נאך ליידער!דערמי

 Aug 19, 2:54 PM • ברוך כץ

 

פון ווי האט א אומבאקאנטע נאמען אזויפיל געלט פאר א פאר פול פעידש קאלערד עד'ס יעדע 
  וואקסין פאנד?! מי יודע-וואך?? אן א קלארע ציהל? ער באקומט אויך פון די קריסטליכע אנטי

 Aug 19, 2:54 PM • אלף בער לעוויוו

 

  רבותי דער עולם זאל זיך אראפזעצען פאר כ'וויל עפעס זאגן......

 Aug 19, 3:32 PM • ברוך כץ

 

  כ'זיץ

 Aug 19, 3:33 PM • בארא פארק

 

  קול מלחמה האט ארויסגעשיקט אויף זיין אימעיל על החינוך בארה"ב...

  סקולינג-גן האומאונזער מערכה פון היינט צופרי ווע

 Aug 19, 3:34 PM • ברוך כץ

 

 Aug 19, 3:34 PM •  יואל לויפער

 

ער שעמט זיך נישט ברוב חוצפתו ועזות מצח צו שרייבן אויף די אסיפה פון גדולי הרבנים שליט"א, 
חוצפה ללא     כאילו מ'האט דארט געוואלט דעיס מאכן, ער איז א שיכור, שוטה, רשע, גס הרוח!

  ירא הקהל וישפוט!  בול!ג

 Aug 19, 3:36 PM • ברוך כץ

 



דער בהמה פאלט אריין און זאק איינמאל און נאכאמאל, איך האב אים היינט געשיקט די 
  דאקיומענטן און דער פערד שיקט עס ווייטער

  " סקולינג.-"לא מפחדים מגזירות, מפחדים מפשרות. = האומ די שוטה ניצט נאך אינזער קעפל:

 Aug 19, 3:38 PM • אלף בער לעוויוו

 

 
נאך וואס מאנכע רבנים האבן אפגעהאלטן א אסיפה און די קאנטרי איבער די גזירות החינוך 

יא! יא! אבער                              און מען האט דן געווען איבער די נושא פון האו"ם סקולינג
ממש    וצפה מיט א פארקערטע ליגענט!דעי אויבערדערמאנטע ווערטער איז א גרעניצלאזע ח

  פלאי פלאים, נישט ווער ס'זאל לאכן, וואס דא טוט זיך אפ, עולם הפוך ראיתי!

 Aug 19, 3:40 PM • ברוך כץ

 

  דאס איז שיין אייגענע הוספה

 Aug 19, 3:41 PM • וואלף בער לעווי

 

יף חומת הדת יומם ולילה, און ר' מען האט נישט גערעדט דערפון נאר אין ווייטצען ביהמ"ד, און או
ישעי פאר משה דוד און פאר קאשוי רב, און זיי אלע האבן דאס געטהענט פאר א יעדע רב 

  בישראל!

און ביי די אסיפת גדולי התורה, מנהיגי ישראל, ביים רבי'ן שליט"א, האט מ'נישט דערמאנט פון די 
  נושא בכלל!

 Aug 19, 3:43 PM • ברוך כץ

 



 

עם הרב  -הגה"צ ר' מרדכי אהרן שיינברגר זצוק"ל  -ל כבד לישראל" האי תנא ירושלמאה "אב
  ם וחבר בד''ץ הגאון רבי חיים דוד כ''ץ שליט''א-מסאטמר י

 Aug 19, 3:44 PM •  יואל לויפער

 

 

 Aug 19, 3:45 PM • וואלף בער לעווי

 

צוריק מיין שותף וואס האט מיר  יאר 3כ'האב ב"ה געהאט די זכי' אים צו באזוכן פאר בערך 
געטראגן האט עם דערציילט אז איך באלאנג אין סאטמאר האט ער דערציילט עפעס א מעשה פון 

  רבין זי"ע

 Aug 19, 3:51 PM • שמואל י

 

די אויפדעקונג פרייטאג אויף חומת הדת וואס דאס צייגט צו זיין די באמבע פון די יאר.. ברענגט 
אל דער עולם גולם קויפט אפ לאקשען! א גאנצע מעשה אן קיין איין דעטאל, אביסל ארויס ווי שמ

דארף לשיטתו צושטורעמען דעם ציבור.... גדולי הרבנים? זענען אויפמערקזאם געווארן אז מ'מוז 
מברר זיין די פרטים, זענען זיי זיך צוזאמגעקומען ערגעץ? אינאיינעם מיט גדולי העסקנים רבות 

מיט די "גרעסטע לויער פון אמעריקע"?? און דער לויער האט געזאגט אז די  בשנים? אינאיינעם
  איינציגסטע מהלך איז... אויף אזא פראסק פאר משה דוד האב איך מיך שוין נישט גערישט!

Unknown • Aug 19, 4:22 PM 



 

  די בחורים אין ישיבה שמועסן שוין פון די מארנדיגע אסיפה

 Aug 19, 4:40 PM • מארמערכת סאט-שלמה זלמן מאנן

 

אלעס וואס ווערט געשריבן דא גייט ארויס אויף א גאס אויף גאר א ברייטע פארנעם, קיינער קען 
  זיך דאס נישט פארשטעלן, די פאקט איז אז כ'הער צוריק זאכן....

 ch724  • Aug 19, 4:47 PM משה-ברוך-וואלף

 

  מז''ט פאר די נייע פראפייל פיקטשער...

 Aug 19, 5:32 PM • בער לעוויוואלף 

 

עס דערמאנט מיר דעי מעשה פון די גור'ע איד (כ'געדענק נישט זיין נאמען) ער האט געוויאנט נעבן 
בעדפארד אין די בראשית יאר'ן, מ'פלעגט אים טעגליך אריינרופן משלים צו זיין פאר מנין  500

זיין רבי אין אר"י און גור, און מ'פלעגט  ביים רבי'ן ז"ל, און ער פלעגט פארן אויף ימים טובים צו
זאגן איז געווען דארט ממש א גוזמא מיט מענטשען, ער פלעגט צוריק קומען נאך יו"ט אין וומס"ב, 

מענטשען און וואו ער  20000פלעגט ער זאגען אז ס'איז אים באמת א פלא, ער גייט אויף גור מיט 
בעדפארד, וואס האט אפילו  500מען אין די פיצי גייט שטעלט אים יעדער אפ פרעגען וואס זאגט 

 20000כ'מיין די טשאט קוקט שוין באלד אזוי אויס, חומת הדת האט קרוב צו    נישט קיין מנין.....
מענטשען וואס קוקען די טשאט טעגליך,  20אריינרופער'ס טעגליך, און אונז האבמיר דא אריבער 

עט געשרייבעכט'ס (אחים לדיעה פנימי) כאילו ווער און חומת הדת אלאמיריט אויף די אינטערנ
ווייסט.. כ'גיי אויפן גאס באפאלן מיר מענטשען אז כ'שרייב אויף די אינטערנעט פאר טויזענטער 

  מענטשען!!!

 Aug 19, 5:36 PM • ברוך כץ

 

ואס ווער ס'ליעקט דא אינפאו.. ערענסט גערעדט איז דא דא אימעילס ו FBIמ'דארף אריינמישען די 
  מער ווי איינער האט צוטריט? צו דורך די פעסווארד אדער ס'איז אפען און א פאבליק פלאץ?

ברכת מזל טוב להעסקן הדגול הרה"ח ר' יצחק שטערן שליט"א העוסק בלי ליאות לכל קדשי 
ישראל ועומד לימין רבינו שליט"א בכל עידן ועידן, לרגל אירוסי בתו שתחי' עם בן העסקן הדגול 

ח ר' משה פירטה שליט"א העוסק בלי ליאות לכל קדשי ישראל ועומד לשמאל רבינו שליט"א הרה"
  כמעט בכל עידן ועידן...

 Aug 19, 5:45 PM • וואלף בער לעווי

 

  עומד לשמאל או לימין רבינו?

 Aug 19, 5:45 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ר' יצחק לימין, ר' משה לשמאל

 Aug 19, 5:45 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  חחחחחחחחחחחחחח

 Aug 19, 5:46 PM • יצחק ווייס חברי

 

  משה פירטה פון ק"י?

  טשאטה?

 Aug 19, 5:46 PM • שמואל י

 

  ר' יצחק לימין, ר' משה לשמאל
  נו א אדם חשוב אסור לצאת מבלי שני בי אדם אחד מימנו ואחד משמאלו

 

 

  

  ון די מארנדיגע אסיפהדי בחורים אין ישיבה שמועסן שוין פ
  וואס שמיעסן זיי? עני דעטאלן?



 

 Aug 19, 6:03 PM • וואלף בער לעווי

 

  וויליאמסבורג ווארט שוין לאנג דערויף -ברוך ה' שהחינו וקימנו 

Unknown • Aug 19, 6:04 PM 

 

וך און איך האב באקומען א מעסידזש פון ישיבה קטנה די סדר היום פון מארגן מיטן רבינס באז
 קעמפ,

  אז עס גייט זיין קורץ צוליב די אסיפה ביי ויענע רב

 Aug 19, 6:10 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  קול מלחמה איז ווילד

  א פרישע מעיל פון קול מלחמה

 Aug 19, 6:26 PM • יצחק ווייס חברי

 

  איך פארשטיי נישט קיין איין ווארט וואס דארט שטייט...

Unknown • Aug 19, 6:26 PM 

 

  ער האט זיך געכאפט אז מ'האט געמאכט דאס גענארפון עם

  גענאר פון עם

* 

  דעריבער איז ער צושפילט

  אגב: נישטער האט עס געשריבן נארעס איז א דירעקטע מעעדזש פון חומת הדת יונגען

  ער איז נאר א גרף של רעי וואס לייגט ארויף אלעס

  דאס שרייבט דער שיכור

: 

 בס"ד   
היות די נערים המנוערים וואס כל מטרתם לחרחר ריב בין גדולי ישראל האבן אריינגעשיקט צו 

אונז פאלשע אינפראמאציע און געשטיקלטע פאפירן פון לענגערע דאקומענטאציעס אנבעלאנגט 
האום סקולינג, באגלייט מיט דברי חוצפה וזלזול קעגן גדולי הרבנים שליט"א וואס האבן זיך 

באטייליגט ביים אסיפה בנוגע גזירת החינוך אין די קאנטרי אין סוואן לייק בבית מרן האדמו"ר 
 מסאטמער שליט"א.

טוען מיר דא קלאר שטעלן אז די פריערדיגע אימעייל וואס איז געווארן ארוסגעשיקט איז 
ארופן זיך גאר אנגעקומען צו אונז דירעקט דורך די יונגען וואס רוממות טהרת הקודש בגרונם און פ

אלץ אזעלכע וואס העלפן די מוסדות על טהרת הקודש אין ארץ ישראל, ווען בו בזמן ארבעטן זיי 
מיט אלע כוחות וחרב פיפיות בידם לנתץ ולחבל במערכות ישראל על קדושת החינוך הן בארה"ק 

שים שכר כפנחס הן בחו"ל אין ניו יארק און אין לאנדאן, די זעלבע יונגען העושים מעשי זמרי ומבק
גייען אן מיט נאכאנאנדע פראוון אנצוזייען שנאה און מחלוקת צווישן ערליכע אידן יראי ד' וחושבי 

 שמו די בכל אתר ואתר.
זייערע נעמען זענען באקאנט פאר די עסקנים און ביז דערווייל טוען מיר נאך נישט דאס  

 ול ממעשיהם הרעים בעוד מועד.פאבלעצירן ברבים האפנדיג אז זיי וועל זיך באזינען לחד
  וירא הקהל ויזהר פון זייערע שקרים און בלאף מאטריאל

אויף קול חומת   מקען הערן מער פרטים איבער די נערים המנוערים און זייערע מעשים תעתועים
   הדת די פאלגנדע נומערן

845-363-8800   
732-719-5566  
718-362-8800 
845-351-0077  

 Aug 19, 6:28 PM • רייצחק ווייס חב

 

דאס איז גוטע נייעס... מ'מאכט א אסיפה ביים רבי'ן אינדערהיים איז א עוולה נוראה וואס מ'דארף 
  אויף דעם מוחה זיין, מ'שיקט אים קאפיס פון געזעצן איבער האום סקול'ס איז דאס השחתה.



סאטמאר ער רעדט...... זיי אגב זיינע ליינערס הייבן ברעמען פון וועלכע אסיפה בבית האדמו"ר מ
  האבן דערווייל נאר געהערט פון די וואדקערטע אסיפה..

Unknown • Aug 19, 6:30 PM 

 

  איך ליין פון דא אז די דאזיגע אינגן מאכן חוזק פון די רבנים וועלכע זעמען געווען בייי די אסיפה

  געפעלט מיר די לשון רוממות טהרת הקודש בידם

 Aug 19, 6:30 PM • ערכת סאטמארמ-שלמה זלמן מאנן

 

  מ'דארף מאכן א טויש מי שנכנס אב מרבין בשמחה

 Aug 19, 6:30 PM • יצחק ווייס חברי

 

מ'זעט דאך ווארט ביי ווארט אז דאס איז יענקעלע... עשים מעשה זמרי.. נערים המנוערים... וכו' 
  וכו'

Unknown • Aug 19, 6:33 PM 

 

  צן טאגער הערט אים אויס א גאנ

 Aug 19, 6:35 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 
היות די נערים המנוערים וואס כל מטרתם לחרחר ריב בין גדולי ישראל האבן אריינגעשיקט 

צו אונז פאלשע אינפראמאציע און געשטיקלטע פאפירן פון לענגערע דאקומענטאציעס 
וואס    ותי! וואס איז פאלשע אינפארמאציע???רב                      אנבעלאנגט האום סקולינג

   וואס איז די לענגערע דאקומענטען??  איז געשטיקלטע פאפירין???

 Aug 19, 6:42 PM • ברוך כץ

 

רגב רוף איך יעצט אריין צו אויסהערן חומת הדת נאכדעם וואס עס איז געווארן ארומגעשיקט פאר 
מער איבער די נערים המנוערים... הער איך דארט צענדליגער טויזענטער אידן אז מ'קען הערן 

שמועסן מיט הרב לעפקאוויטש.. און נאך פילע מעלדונגען איבער די לעגארן פלייש.. אזוי צו מאכן 
  ליצנות פון די מענטשהייט??

Unknown • Aug 19, 6:44 PM 

 

. 
סגעשיקט איז טוען מיר דא קלאר שטעלן אז די פריערדיגע אימעייל וואס איז געווארן ארו

פארוואס שיקסטו זאכן וואס די                                אנגעקומען צו אונז דירעקט דורך די יונגען
  ווייסט נישט וואס???

 Aug 19, 6:44 PM • ברוך כץ

 

  ער האט שוין א צד אין דעם אויך?

 Aug 19, 6:44 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

וערים וואס כל מטרתם לחרחר ריב בין גדולי ישראל האבן אריינגעשיקט היות די נערים המנ
צו אונז פאלשע אינפראמאציע און געשטיקלטע פאפירן פון לענגערע דאקומענטאציעס 

וואס    רבותי! וואס איז פאלשע אינפארמאציע???                      אנבעלאנגט האום סקולינג
   יז די לענגערע דאקומענטען??וואס א  איז געשטיקלטע פאפירין???

   sed.gov/part100/pages/10010.htmlhttp://www.p12.ny יעדער קען קוקן די לינק

  מיר האבן גארנישט צו באהאלטן

  זאל יעדער זעהן למי החותמת ולמי הפתילים

 Aug 19, 6:46 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

ווייטער זענען שולדיג נערים המנוערים, ווייטער זיי   ממש נישט צו גלייבען וואס דא טוט זיך אפ!
#והיית   ' וואנדער איבער וואנדער!! וואס איז די תירוץ אויף די ענין דא!!דרייען אן מחלוקת וכו

  משוגע

 ch724  • Aug 19, 6:48 PM משה-ברוך-וואלף

 

אגב קען מען זיך יעצט אביסל אריינכאפן און מאכן אביסל סדר נאך זיין פראפעסניאלער אימעיל 
  "מי שרוצה שיתפרסם מיד                          וואס ער האט היינט ארויסגעשיקט...

 מגה 8צריך לשלוח הסך בכל פחות מ
 מגה וצריכים לעבוד על 8ומה שנשלח יותר מ

 להקטינו וע"ז צריך זמן יותר מרווח  תמונות הקלטות וכדומה
  על כן הרבה פעמים קבלנו דברים נחוצים

 ולא הי לנו זמן לסדר
 על כן מי שרוצה ויכול לעזור

  ול מלחמהנא להודיע למערכת ק
  וה' יעזרנו על דבר כבוד שמו

Unknown • Aug 19, 6:49 PM 

 

  עס איז נאך חודש אב, ביטע נישט טרייבן קיין ליצנות



 Aug 19, 6:50 PM • יצחק ווייס חברי

 

אדרבה ווער עס קען זיך אנטראגן צו "העלפן " קול מלחמה וועלן מיר שוין האבן א שטיקל 
  שפיאן.....

 Aug 19, 6:50 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

למעשה וואס גייט זיין דער נעקסטער טיטול צו באטיטלען די טעראריסטן נאכדעם וואס די טיטול 
   "טיטוס" איז שוין פארנומען?

Unknown • Aug 19, 6:53 PM 

 

  דעיס איז אויכט די זעלבע וואס האבן חרוב געלייגט תפארת יעקב??

 ch724  • Aug 19, 6:54 PM משה-ברוך-וואלף

 

בו בזמן ארבעטן זיי מיט אלע כוחות וחרב פיפיות בידם לנתץ ולחבל במערכות ישראל על  
וואס מיינט                        קדושת החינוך הן בארה"ק הן בחו"ל אין ניו יארק און אין לאנדאן,

ניו   ? בחו"ל?דאס?? אלע כוחות?? לנתץ? לחבל? מערכות ישראל? קדושת החינוך?? בארה"ק
  יארק? לאנדאן?

 Aug 19, 6:57 PM • ברוך כץ

 

אסיפות איין טאג נאכן צווייטן, און פון איינס  2די גרעסטע פלא איז אז בשעת עס איז פארגעקומען 
ווי עס זענען זיך צוזאמגעקומען אפאר יושבי אהל תלמידי חכמים האט ער געשריבן און געשריבן, 

אן א שיעור מאל, א טאג נאכדעם קומט פאר א היסטארישער אסיפה פון און געשיקט די קול קורא 
די גרעסטע תלמידי חכמים און מנהיגי העדה פון סאטמאר און ער איגנארירט עס, און מיטאמאל 

  איז ער מוחה אויף די וואס פרובירן צו מבז זיין וכו'

Unknown • Aug 19, 6:58 PM 

 

  א יכולין לדורגוט אז ער שרייבט נישט אין אני והו

 Aug 19, 7:02 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

די פריעדיגע זאכן וואס מ'האט אריינגעשמאגלט איז געווען א שפיל קעגן דעם.. יעצט האט ער 
געכאפט א גיטן פליק.. עס איז נאר א שאד אז די פריעדיגע פאר מאל ווען מ'האט געהאט געשיקט 

אט ער נישט געשיקט נאכדעם אז עס איז אנגעקומען צו אים די דרשה און די תשובה פון רבי'ן ה

דורך די פאר עושים מעשה זמרי וואס ער ווייסט אפילו זייערע נעמען.... זיינע אימעילס קוקט דאך 
כמעט קיינער ניש טגעהעריג דורך, ווען ער שרייבט אבער אז איינער האט עפעס אריינגעשמאגלט, 

! און דאס גייט בדרך הטבע געליינט ווערן בעיון דורך דאאאס איז שוין גאנץ אינטערסאנט
  הונדערטער אינגעלייט! אשריך דער וואס האט אים עס אריינגעשיקט.

Unknown • Aug 19, 7:03 PM 

 

כ'האב אים עס געשיקט די החלטה און די קול קורא פון עטליכע אימעיל'ס און ער האט עס 
   אויב שיקט ער אלעס??   ואס???נאכנישט ארויסגעשיקט איינער ווייסט פארו

  די קול קורא פון די גדולי התורה מנהיגי ישראל, כמו שהוא אן צולייגען איין איינציגע ווארט!!

 Aug 19, 7:04 PM • ברוך כץ

 

איינער וואס האט עקסעס זאל ארויפלייגן אויף אייועלט דאקומענטן וואס זענען ארומגעשיקט 
אז ער איז ארויסגעגאנגען אין א  -עקסטרעמע קנאישע אימעיל די-געווארן דורך קול מלחמה 

  אטאקע קעגן די וואס ווילן איינפירן הוים סקולס...

  אז ער האט עס שוין יא געשיקט לאמיר אים מאכן ללעג ולקלס!

Unknown • Aug 19, 7:05 PM 

 

   https://www.ivelt.com/forum/viewtopic.php?p=1983234#p1983234    

 Aug 19, 7:06 PM • ברוך כץ

 

ט ארויסגעשיקט האט ער אליין צוגעלייגט, ווייל ער האט געמאכט די און דעי ווערטער וואס ער הא
=..... און יעצט כי כלתה אליו הרעה דערזעהנדיג און וואסער מיאוסע טעות ער האט זיך אליין  1+1

  #נישטא ווער ס'זאל לאכן.  אריינגעלייגט שרייעט ער אז מ'האט מבזה געווען גדולי הרבנים..

 ch724  • Aug 19, 7:09 PM משה-ברוך-וואלף

 

נישט אינטערסאנט! איינער דארף יעצט שרייבן אז להגיד שבחה פון קול מלחמה וואס פירט אז 
אפילו ער שיקט כסדר ארום אלעס וואס די נארישע טיפשום שרייען וועגן האומסקולס אבער ווי 

ועלט) האט ער עס נאר די אמת'א פאקטן זענען באקאנט געווארן (אין די דאקומענטן דא אויף אייו
  תיכף ארומגעשיקט איינזעהנדיג ווי שעדליך דאס איז... זאלן זיך נאך אידן עפענען די אויגן..

Unknown • Aug 19, 7:10 PM 

 

אבער לאמיר זעהן וואו לאנג ס'וועט זיי נעמן צו טרעפן עפעס תירוצים, וואו האט מען געשטיקלט, 
  וועלכע איז פאלש!און וואס, און וועלכע איז געשניטן און 



און ווארט צו וואו אויף די סאוער פייפ גייט זיין קולות וברקים פון די נאך א געפעריכע אקט פון די 
  נערים המנוערים....

 ch724  • Aug 19, 7:15 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אשאד מען קען נישט טון אזאנס מיט חומת הדעת

 Aug 19, 7:16 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך בין נישט אויפגעסיינט אסער די זעלבע תוכן וואלט געדארפט ארומגיין אויף כולל/אידיש נייעס 
אז קול מלחמה האט ארומגעשיקט קאפיס פון די ראולס פון האומסקולס ווי מ'זעט געפערליכע 

וועט פון זאכן, און צוענדיגן אז מ'וועט זעהן צו ער וועט זיך קענען האלטן מיטן אמת אדער ער 
  פריש פארדרייט ווערן דורך די מושחות'דידע האומ סקול לאביערס וכדומה.

Unknown • Aug 19, 7:17 PM 

 

  אין מען זאל אויכט ארומשיקן די לינק

  סך הכל שטייט דארט
  קליוועלענד וואס זיי האבן געטענהט יהרג ואל יעבור 1
 רה ותועבהסאבטשעקטס וואס דאס איז כולל עניני כפי 12אלע  2
 מען דארף אריינגעבן וועלעכע ביכער מלערנט 3
 מען דארף מאכן טעסטס ביי די גאווערמענט וואס דאס אליין איז א יסודותדיגע שינו פון אמאל 4
די גאווערמענט האט די פילסטע רעכט צו מאכן אינספעקשנס [אויב זיי האלטן אז מקומט נישט  5

 פן תירוצים]נאך און כמובן קענען זיי אייביג טרע
 ועו ועוד

     סקולינג.-לא מפחדים מגזירות, מפחדים מפשרות. = האומ

 Aug 19, 7:21 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

אבער וואס מ'גייט טוהן איז דא א פרישע ניגון פון נערים המנוערים, אפשר איז כדאי צומאכן עפעס 
י ניגון א יעדען טאג, נאך וואס ס'גייט נתגלה א ניגון דערויף, וואו ס'קוקט יעצט אויס גייט מ'הערן ד

  ווערן קלונם א יעדן טאג מער און מער, אלעס גייט האבן איין תירוץ #נערים המנוערים!

 ch724  • Aug 19, 7:22 PM משה-ברוך-וואלף

 

 מיר זענען אין א געלויף מיט די צייט ווען די רעגיסטראציע פון די מוסדות ענדיגט זיך שוין אין עס
   הייבט זיך אן די נייע לערן יאר

עס איז ייער ווייטאגלעך אז מען זאל מטמא זיין דוקא קינדער פון פרומע שטובער מיט די גרעסטע 
  לימודי זרים כפירה ותועבה צוליב זייער תמימותדיגקייט

  מען דארף דאס מפרסם זיין ווי שנעלער און ווי מער

 Aug 19, 7:24 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

  אבער ס'איז דיך געשטיקעלט!

 ch724  • Aug 19, 7:24 PM משה-ברוך-וואלף

 

   מען דארף מפרסם זיין מיט די לינק ווער עס וויל זאל קוקן

אדרבה זאל חיים שלום ברענגען די דיעל מיטן שיכור'ן קריסט וואס ער האט געמאכט במחשך אז 
  מען וועט קענען אנגיין אן א שינוי

  די גאווערמענט גייט נאך רעגילאציעס נישט וואס א קריסט זאגטדאכט זיך 

 Aug 19, 7:26 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

טאקע שרעקעדיג! כ'האב עס יעצט איבערגעקוקט, וואס איז פשט? מען דארף קלאר לערנען אלע 
  עניני כפירה תועבה וכו'

 ch724  • Aug 19, 7:26 PM משה-ברוך-וואלף

 

   ס שוין מפרסם זייןמען מוז דא

 Aug 19, 7:26 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

באטעם ליין משה דוד איז א שגץ פארן עס נישט מפרסם זיין!!! (נקסטע וואך וועט דאס זיין די 
  לאוזונג)

 Aug 19, 7:27 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  כת סטאטמאראבער משה דוד האט עס געזאגט אויפן אינטערוויא אויף מער

 ch724  • Aug 19, 7:28 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ער האט נישט געזאגט כפירה

  

 Aug 19, 7:28 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן



 

  ניין! ברוך כ"ץ מיט משה שווארץ זענען שקצים פארן שיקען פאר קול מלחמה,

  #נערים המנוערים!

 ch724  • Aug 19, 7:29 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ?7183057512ווער איז די האטליין נומבער 

Unknown • Aug 19, 7:29 PM 

 

  טעלע פאוווער

 Aug 19, 7:30 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

תכלית! דער עולם דארף זיך פשוט אויפוועקן פון שלאף, מ'דארף דאס מפרסם זיין פאר זיי גייען 
  דברי הבל, ואין קץ לדברי רוח!! אנהייבן ארום צו חושען מיט פארשידענע

  אפשר דארף מען מפרסם זיין אויף קול חברי די געוואלדיגע סכנה פון האום סקולינג

 ch724  • Aug 19, 7:44 PM משה-ברוך-וואלף

 

  פליז, טוט א טובה, מאכט נישט דאס פייער נחלת ארה"ק

  דאס וויל דאך יענער צד לדמות מילתא למילתא

 Aug 19, 7:44 PM • ייצחק ווייס חבר

 

  איך האב נאר געפרעגט

 ch724  • Aug 19, 7:45 PM משה-ברוך-וואלף

 

  איך האב נאר גענטפערט

 תראה מה שהטיפש מקול מלחמה עשה עכשיו לפני כמה דק'
"דבריהם הם זכרונם: מכתב הגה"צ רבי מרדכי אהרן שיינבערגער זצוק"ל אל כ"ק  הוא שלח 

  כטר שליט"א אודות חפירת בית הקברות העתיק בגולובנציץהגה"צ רבי יעקב מאיר ש

  כאשר כל המכתב נגד המוחים על חילול הקברים בגולובנציץ

 היא עושה חורבנות
  עצם פרסום המכתב עכשיו אחרי פטירתו של רמ"א שיינבערגער הוי אומר שזה יכול להיות מזוייף

 Aug 19, 7:57 PM • יצחק ווייס חברי

 

  די ארוינים ווייסן אויך אז ער שיקט אלעס...זעהט אויס אז 

  זיי נוצן דא סאויס פונקט ווי מיר...

 Aug 19, 8:03 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ווי אזוי קען דאס זיין אמת, ווען ר׳ משה קרעמער איז זייער שטארק מיט די מערכה?

Unknown • Aug 19, 8:06 PM 

 

  ואס טוט זיך אינעם מציאותאנהייב האט ער נישט געוויסט פונקט ו

  שפעטער איז ער געווארן זייער שארף

  קעגן די חילולי הקברים

 Aug 19, 8:08 PM • יצחק ווייס חברי

 

  איך זע ר׳ יעקב מאיר האט זיך גאנץ ווייניג דערשראקן פון דעם בריוו..

Unknown • Aug 19, 8:13 PM 

 

  יא יא

  עס איז נישט די צייט צו מסביר זיין

  אבער ר' יעקב מאיר האט גענומען פאר זיך א כלל, ער גייט נאך דעת קדשו פון ירושלימ'ער רב

 Aug 19, 8:14 PM • יצחק ווייס חברי

 



 

עם הסתלקותו לגנזי מרומים של זקן גדולי ירושלים הגאון הצדיק המפורסם לוחם מלחמות ה' 
נה מכתב קדשו של הגה"צ רבי ברמה רבי מרדכי אהרן שיינבערגער זצוק"ל מתפרסם לראשו

מרדכי אהרן שיינבערגער זצוק"ל אל כ"ק הגה"צ רבי יעקב מאיר שכטר שליט"א אודות 
 חפירת בית הקברות העתיק בגולובנציץ

 
  תודה וברכה למערכת 'קול מלחמה'

  mins 46 • אלכסנדר שלעזינגער

 
 

  מ'צאט' צעירי העדה



 

  
צחק שטערן שליט"א העוסק בלי ליאות לכל קדשי ברכת מזל טוב להעסקן הדגול הרה"ח ר' י

ישראל ועומד לימין רבינו שליט"א בכל עידן ועידן, לרגל אירוסי בתו שתחי' עם בן העסקן 
הדגול הרה"ח ר' משה פירטה שליט"א העוסק בלי ליאות לכל קדשי ישראל ועומד לשמאל 

 רבינו שליט"א כמעט בכל עידן ועידן...
 
 

 *תיקון טעות
  הדגול הרה"ח ר' יצחק שטערן שליט"א, עם בת הרה"ח ר' משה פירטה שליט"א בן העסקן

 Aug 19, 8:46 PM •  יואל לויפער

 .turned on joining by link יואל לויפער

 

  מאך צו די לינק

 Aug 19, 8:48 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .turned off joining by link יואל לויפער

 

וויאזוי דער שיכור גיט זיך פארענטפערן אויף דעם בריוו וואס ער האט  וועלמיר זעהן
  ארומגעשיקט... דאס איז דאך שוין נישט געשטיקלט...

Unknown • Aug 19, 9:28 PM 

 

 

 דע מה שתשיב!
נאכן אויסשמועסן זייער שיין אלע פרטים   ביי די אינטערוויו אין די מאמענט מיט ר' אייזיק דאסקאל

זירה , מזביר זיין פארוואס נישט אלעס קען מען מיטטיילן פארן ציבור(ווייל די מושחתים איבערן ג
הערן און ליינען אלעס וואס מזאגט ביי אונז און מאכן דערפון צימעס), און פארוואס אויפהערן צו 

נעמען געלט איז נישט קיין עצה , און האומסקולינג קען נאר מאכן ערגער, און אז מקען נאר 
רויען די לאנגיעריגע עסקנים וואס האבן שוין א לאנגע רעקארד פון אויפטוהן פארן ציבור אין געט

אלע ענינים , אין זיי טוען אלעס בהוראת הרבנים וגדולי תורה ובראשם גאלאנטא וקאשוי (וואס 
ך מיט וועם מרעדט זיך דור  גרעסטע מוסדות 13האבן נישט קיין נגיעות) און די אדמורי"ם פון די 

אויף יעדע ריר, אין משטעלט קלאר פאר די רעגירונג אז מיר וועלן זיך נישט רירן גארנישט פון 
וואס אונזערע רביס און גדולים האבן אונז געלערנט (כאטש יעדע מוסד האט אנדערע גדרים אין 
זיין דעם)ארבעט מען מיט א פאראייניגטע כח אן קיין פשרות ווייל אפילו מען וואלט געוואלט מפשר 
איז נישטא מיט וועם, מען ארבעט נאר זיי מזביר צו זיין אז מיר האבן א גוטע קריקולעם אין מיר 



פארצענט מסודר, און מיר מאכן אליין זיכער אז די מהלך וואס אונזערע רבי'ס האבן  100זענען 
יח זיין אין אונז געלערנט איבער לימודי חול אז מען זאל לערנען די וויכטיגסטע זאכן צו קעען מצל

 ביזנעס זאל ווייטער אנגיין וכו וכו
פרעגט דער שואל אז מהערט יעדן טאג פרישע טענות בנוגע די צוגאנג צו די גזירה וואס וואלט 
איר רעקאמאנדירט פאר א טאטע וואס איז באזארגט פארן חינוך פון זיינע קינדער אין ער וויל 

 האבן מער קלארקייט איבערן מצב?
זאל ער תיכף לויפן  וי איך וואלט געעצהט אז ווי נאר עס ווערט אים עפעס שווערענפערט ער אז

 מאכן א העצעריי אויף האטליינס אין שרייבן צעטלעך און גליונות היתכן ממאכט פשרות
אשאד מען קען עס נאר ליינען אין די מאמענט וואס רוב חומת הדת צוהערער ליינען נישט, אפשר 

  שיקן פאר קול מלחמה....................... וואלט מען דאס געדארפט

 Aug 19, 9:31 PM • לייבוש לאנדא

Missed call from מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן 

Aug 19, 9:34 PM 

You missed a call 

Aug 19, 9:34 PM 

 

 ברויך מען מעלדן די מארגנדיגע אסיפה בשעת מעשה ווי א נייעס אדער נאר ווארטן אויף נאכדעם
  מיט א פילע באריכט?

 Aug 19, 9:37 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

לכאורה נאכדעם וויבאלד די ארונם זאלן טאנצן אז די זאליס מאכן עס און דערנאך אונטעררייסן און 
  מאכן א אויסגעפעלטע מלחמה

  זאלן *נישט טאנצן

 Aug 19, 9:40 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ? נאר די רבנים וואס זענען געווען ביי די אסיפה ביים רבי'ן אינמיטן ווינטער?ווער גייט דארט זיין

Unknown • Aug 19, 9:41 PM 

 

  מענדעלע האט טאקע געמאכט עפעס א אסיפה?

 Aug 19, 9:41 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  וואספארא אסיפה?

סטיזשפולע לויערס וואס טוען אין יענקעלע פארקויפט ווייטער אז זיי האבן געהייערט פרע
  רעלידזשעס רייטס, וואס זיי גייען זיך אריינלייגן אין די נושא

 Aug 19, 10:08 PM • יחיאל נטע גליק

 

 פרעסטיזשפולע לויערס
  די זעלבע לויערס וואס האבן שוין א געוואלדיגע סוקסעס ראטע פון די וואקסינס

  שגעון האט אויכט א גבול

 ch724  • Aug 19, 10:10 PM שהמ-ברוך-וואלף

 

  וואס איז אגב געבליבן מיט די וואקסין קארט פארגאנגענע וואך?

 Aug 19, 10:10 PM • יחיאל נטע גליק

 

  איך בין נישט באקאנט ווען זיי ואלטן געוואונען וואלסטו שוין געהערט .....

ארט איז ווי גיין אין ביהמ"ק איך האב נאר געהערט פון דעם נערוון בארירטער אז גיין צו די ק
  מקריב זיין א קרבן רח"ל

 ch724  • Aug 19, 10:11 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ווען זיי וואלטן געוואונען וואלט שוין נישט געווען קיין מערכה וועגן חינוך....

Unknown • Aug 19, 10:12 PM 

 

צושטעלן אונזערע גזירות מיט די אזוי אויך הייבט ער אהן שמועסן פון יוסף דוד שעכטער צוזאמ
  ארטיגע גזירות

 Aug 19, 10:13 PM • יחיאל נטע גליק

 

  במחכ"ת באבערט ער נאך דמיונות פון חיים שלום לעפקאוויטש

 ch724  • Aug 19, 10:13 PM משה-ברוך-וואלף

 

ס מארגן אין כולל זייט אלע גערישט אויף דעם פראז 'וואס זאגסטו צו יוסף דוד שעכטער'
  טענה??????????



 Aug 19, 10:14 PM • יחיאל נטע גליק

 

  הרוצה לשקר ירחיק עדותו

  וסף דוד שעכטער'ס קען נישט קיין ענגליש

 ch724  • Aug 19, 10:14 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ער האט זיך אריינגעלייגט אין אקעדעמיע אין איזראעיל

 Aug 19, 10:15 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ן צו יוסף דוד שעכטער, ער איז א פארשטענדליכערמדארף רעד

Unknown • Aug 19, 10:15 PM 

 

ער איז מדמה מילתא למילתא ווייל עפעס א מחקר אין איזראעל רעדט איבער מאנסטערס 
   פראובן

 Aug 19, 10:16 PM • יחיאל נטע גליק

 

  מדארף רעדן צו יוסף דוד שעכטער, ער איז א פארשטענדליכער
 

ט דא א שטיקל נגיעה צו חיים שלום דערנאך וואס א לאנגע תקופה האבן זיי געהאט א ער הא
  קאנפרענץ קאל אינאיינעם איבער די שינויים אין א ב ועוד

  האפענטליך איז נאך דא מיט וועם צו רעדן

  עס איז א מחלה מודבקת

מאנסטערס ער איז מדמה מילתא למילתא ווייל עפעס א מחקר אין איזראעל רעדט איבער 
   פראובן

איך קען נישט פארשטיין מיט וואסערע לייכטזיניקייט מגייט דא צו צי זאכן וואס זענען נוגע 
 תשב"ר יעצט און פיל מער לדורות 150000

 עס איז א שפיל מיט פייער
  השי"ת זאל האלטן די רעכטע האנט זיי זאלן נישט קעמען קאלי מאכן

 ch724  • Aug 19, 10:24 PM משה-ברוך-וואלף

 

 

  היינט אליינס........... די טאג איז נאכנישט פארטיג

 Aug 19, 10:37 PM • יחיאל נטע גליק

 

  וויפי משרייבט איז נישט גענוג עס איז א שעת חירום

  * וויפיל

 ch724  • Aug 19, 10:42 PM משה-ברוך-וואלף

 

ו בילד על חומת חינוך בני ובנות ישראל "אל תחטא  אויב אזוי איז יענקעלע גערעכט................
  ............12בעולם היהודי דרוקט 

 Aug 19, 10:43 PM • יחיאל נטע גליק

 

  יא אבער יענקעלע איז דער וואס איז חוטא בילד

  ווי איז די אחריות פון שרייען האום סקוינג ?

  ווי איז די אחריות רעדן קעגן פערלס ?

  לע זייערע פעולות ?ווי איז די אחריות פון א



  מען וואלט געדארפט מנדה זיין יענקעלע מיט טויזענט שופרות

  איינס האלט ער שוין אין די הענט

 ch724  • Aug 19, 10:54 PM משה-ברוך-וואלף

 

כ'האב יעצט געהערט א מעשה פון שאפראן רב'ס זוהן, איינער האט פארגעהאלטן היתכן שאפראן 
האט ער גענטפערט    ד און מיט פערל'ס מיט די גזירות מפשרים ה"י??גייט מיט, מיט ר' משה דו

לאמיר דיר זאגען זייער קלאר און דייטליך, טאמער גייט קומען די וואך די רעגורנג און אפשפארען 
מ'גייט גלייך רופן די   שאפראנע חדר און ישיבה, איז וואס טראכסטו אז מיר גייען טוהן?

י וועלט יעקב דוב כהן, און יואלי פליישמאן מיט חיים שלום לאנגיעריגע מומחים אויף ד
אז כ'וויל רופן   לעפקאוויטש (וואס באקט זיך אפ אין לאס אנזשעלס) און זיי וועלן מיר העלפן???

ר' משה דוד ווייס איך אז ער האט מיר אלץ געהאלפן און ער גייט מיר ווייטער העלפן, אבער די 
אוער פייפ קענען זיי גארנישט, אזוי וואו די היסטאריע האט חוץ רעדן אויף א ס אנדערע א

  איבערגעוואזען!!!

 Aug 19, 10:56 PM • ברוך כץ

 

עס איז א ווייטאג אז מדארף בכלל רעדן פון אזעלעכע דברים פשוטים וואס אפילו א קינדערגארטן 
  אינגעל קען פארשטיין

  עס איז בכלל נישט קאמפלעצירט

 ch724  • Aug 19, 10:58 PM משה-ברוך-וואלף

 

און עפעס א עלטערע (וואס איז ליידער פארכאפט געווארן מיט די כאטקע משוגעים) האט 
אנגעהויבן צושרייען מיט קולות וברקים אז די זעלבע קען מען זאגן אין אר"י מיט די אגודה און די 

  ציונים.

 Aug 19, 10:58 PM • ברוך כץ

 

  והיית משוגע ממראה עיניך

 ch724  • Aug 19, 10:58 PM משה-ברוך-ואלףו

 

   היתכן מ'גייט מיט ר' משה דוד??  בעריש שטויבער האט געשריגן פאר שאפראן רב...

 Aug 19, 10:59 PM • ברוך כץ

 

    די זעלבע קען מען זאגן אין אר"י מיט די אגודה און די ציונים.
וערן אז די כת לצים פון די סוער פייפ דאס איז טאקע אווייטאג וואס דארף ארויסגעברענגט ו

  ברענגען דא אלטס אריין די מערכות אין ארה"ק
יאר כאילו די אלע מערכות פון נעמען  60דערמיט מאכן זיי ליצנות פון די מערכות פון די לעצטע 

געלט אין בחירות איז געפנט געווארן דורך אפאר היץ קעפ רח"ל און פונקט ווי דא איז אלעס 
  איז פון דארט שטותיםשטותים 

   עפרא לפומייהו

 ch724  • Aug 19, 11:01 PM משה-ברוך-וואלף

 

  את מי חירפת וגידפת קדוש ישראל רח"ל

די אנשי בליעל האבן זיך אפילו גיוואגט צו פארשפרייטן א פאשקוויל פיקעטיוו אינטערגעשריבען די 
שטיצן פונקט ווי אין אמעריקא נעמט מען  מנהלי המוסדות אין א"י וואס נעמען געלט בעטן מזאל זיי

  געלט

  דאס איז א מערכה דירעקט קעגן רבינו הק' זי"ע

Unknown • Aug 19, 11:04 PM 

 

  יענקעלע כהן האט זיך אויסגעדריקט אויף דעם וואס מהאט אמאל געלערנט צוויי שעה
  נישט מער און נישט ווייניגער "מתחילה עובדי עבודה זרה היו אבותינו"

 ch724  • Aug 19, 11:05 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אוי לאזנים שכך שומעות

Unknown • Aug 19, 11:06 PM 

 

   ווען וועלט וואלט געווען וועלט וואלט מען אים זיכער מנדה געווען

 ch724  • Aug 19, 11:06 PM משה-ברוך-וואלף

 

 שעה צוויי געלערנט אלמהאטאמ וואס דעם אויף אויסגעדריקט זיך האט כהן יענקעלע
 היואבותינו" זרה עבודה עובדי "מתחילה ווייניגער נישט און מער נישט

 
  מדארף עס מפרסם זיין

Unknown • Aug 19, 11:44 PM 

 

  יעצט געהערט עס איז ממש איום ונורא

 Aug 20, 12:15 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 



 

זייטן אן קיין שום  28ע צייטונג "שחרית" פון צו צודרייטע קול מלחמה שיקט ארום א ציוניסטיש
  סיבה

 Aug 20, 2:01 AM • שמואל י

 

דערווייל זעה איך נישט קיין שום סיבה אויף דער וועלט פארוואס מען דארף זיך צוטוען מאכן פון י 
 ד כהן, אדער פון ח ש לעפקאוויטש, כל זמן די רבנים זענען קלאר

 
 נים דארפן מיר זיך לערנען בכפלייםאון אויב לויפן זיי ארום צו רב

 
אבער אויפן טעלפאון ליין קען מען סייווי גארנישט טוען, און רבנים (האפענטליך) הערן דאס סייווי 

  נישט אויס

  *אבער וועגן דעם טלפאון ליין וכו'

 הזהרו מן הצביעים אגב בנוגע דעם צווייטן אימעיל, פון קול מלחמה על ה' ותורתו מיטן קעפל
פראצענט געשריבן געווארן דורך י ד כהן, מיר ווייסן בידיעה אז ער האט עקסע''ס  100אס איז ד 

 און בלייער האט אים אויך געגעגבן די פעסוואר''ד
 

(כמובן איז ער אויך אינעם ראנג פון שיכרות, ער האט אויך נישט קיין צייט אלעס איבערצוקוקן,  
  ווייל מען איז דאך פארנומען...)

 Aug 20, 8:49 AM • ראזענבערג מאנסיהלל 

 

  ווער איז אב״ד קרית קאשוי?

דער דרשה וואס זיי שוקן ארום פון איהם, זעט אויס אז ער איז נשפע פון די חברה, מהאט איהם 
  געוויזן דעס מהאט איהם געוויזן יענץ.

Unknown • Aug 20, 9:07 AM 

 

  סאיז בכלל נישט קיין נפק"מ

  וג רבניםמיר האבן ב"ה גענ

  די קרית קאשוי אישן זאלן זיך מיט אים מוטשען

  *אידן

 Aug 20, 9:08 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

בכלל זעט ער אויס גוט צומישט, ער זאגט למשל היינט הייבט מען גראד אן מיט עבודה זרה! 
אן גראד  גראד מיט די אמונה! נישט היום אומר לו עשה כך ולמחר לך עבוד עבודה זרה, מ'הייבט

מיט דעם! ס'גייט צוביסלעך, אבער מען ווייסט אז דאס איז זייער ציל, מען זעהט עס פון די כתבים 

 אין לאנדאן אויך, זייער ציל איז אויסצורייסן די תורה און די אמונה.
  קוק ווי אזוי ער מישט לאנדאן מיט דא

עך, און קודם זאל מען אנפאנגן יין צוביסל’איז דאס אמת וואס ער זאגט אז יעפעד טענהט מזאל ג
  א האלבע שעה מער ענגליש?

Unknown • Aug 20, 9:15 AM 

 

  אויסער אין די פאשקעווילן נישט געזעהן אין ערגעץ

 Aug 20, 9:28 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 

 Aug 20, 9:30 AM • אבא גליק מאנטריאל

 



 
הג'ר יוסף יושע העשיל בלום שליט"א, ער איז עוסק יומם              ווער איז אב״ד קרית קאשוי?

ולילה און תורה און ער איז ווייט פון אלע עניני עולם הזה, און פארשטייט ממש צו גארנישט, און 
ס'איז א חוצפה ועזות פון די משוגעים פון נעמען אזא תמימות'דיגע רב און אים אנהעצען א גאנצען 

ייסט ממש נישט בחייכון וביומיכון זיין זוהן האט מיר גערופן אז ס'איז טאג, אינדערצייט ווען ער וו
נישט נארמאל וואס זיי טוהן מיט זיין טאטע מען האלט אים און איין רופן און מ'העצט אים אינטער 
מיט די ערגסטע לשונות און ער נעמט אן א יעדע ווארט עהרנסט אין די קינדער האבן געוויינט אז 

    בער קומען רעדן צו אים און מסביר זיין די נושא....איינער זאל ארי

 Aug 20, 9:52 AM • ברוך כץ

 

  #נעבאך

 ch724  • Aug 20, 9:53 AM משה-ברוך-וואלף

 

  נא, איז דער זין נישט גערעכט, מטאר זיי נישט פארגינען קיין איין רב, זאל זיין ווער עס זאל זיין

Unknown • Aug 20, 9:55 AM 

 

אבלעם איז אז מיר דרייען זיך נישט ארום ביי קיין שום רב, מיר האבן נישט קיין קאמפאני די פר
וואס ארבעט אקעגען, און די זעלבע צייט ווען זיי זענען עוסק יומם ולילה ללא ליאות, און זאגן אז 

  האט נאכנישט גערעדט צו איין רב משכנע זיין! קיינער מיר טעראזירין, ווען

 ch724  • Aug 20, 9:58 AM המש-ברוך-וואלף

 

  קול מלחמה איז מקיים דעם טעות לעול״ם חוזר, האלט און איין צוריק ציען פון זיינע אלע טעותים

 Aug 20, 10:02 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ס'איז אריינגעקומען טעלפון רופ'ס פון אר"י פון עטליכע ליטוושע מנהלי המוסדות און זיי פרעגען 
וועגן די הזהרו מן הצבועים אימעיל, און זיי ווילן וויסען ווער איז ערגער טריגער פון אר"י אדער די 

  אלעס איז מיט די זעלבע שפראך.  ציונים אדער די צבועים נערים המנוערים פון חו"ל?

 ch724  • Aug 20, 10:09 AM משה-ברוך-וואלף

 

  טריגער פון א"י אדער טריגער פון מאנסי

 Aug 20, 10:09 AM • 1ברוך  -וואלף  - משה

 

זיי זאגן אז זיי קענען ברענגען א צעטיל פון ר' צבי פר"מ און פון ר' ישראל יצחק אקעגען די נערים 
  המנוערים און טאמבאק וועט פארשרייבען די שארפע קללות/לשונות.

 ch724  • Aug 20, 10:11 AM משה-ברוך-וואלף

 

יין צוביסלעך, און קודם זאל מען ’גט אז יעפעד טענהט מזאל גאיז דאס אמת וואס ער זא
  אנפאנגן א האלבע שעה מער ענגליש?

יאפעד האט דאס געשריבן אין זייערע רעקאמענדעישן פאר די גאווערמענט דעס איז קיינעם נישט 
  מחייב

 פונקט ווי מען שיקט אריין א עצה פאר די גאווערמענט וויאזוי צו שארן די שניי
זאגן אז מיר גייען לויט די פלאן פון יאפעד איז פונקט די זעלבע טענה וואס איך האב אויף די כת צו 

  משוגעים אז זיי ארבייטן האנט ביי האנט מיט יאפעד צוצונעמען די פאנדינג פון די מוסדות

 Aug 20, 10:11 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

קאמפאנ קיין נישט האבן רב,מיר שום קיין ביי ארום נישט זיך דרייען מיר אז איז פראבלעם די
 אקעגען, ארבעט וואס י

 
  סאיז

קאמפאנ קיין נישט האבן רב,מיר שום קיין ביי ארום נישט זיך דרייען מיר אז איז פראבלעם די
 אקעגען, ארבעט וואס י

 
  סאיז א גרויסער פראבלעם, און מדארף זען צו פארעכטען דעם פראבלעם

Unknown • Aug 20, 10:12 AM 

 

  קריינא דאיגרתא וכו'

 Aug 20, 10:13 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

מ'דארף ווען טאקע ארומגיין, און ס'איז נאכנישט געווען קיין איין איינציגע רב וואס האט געהערט 
  מיט מיט אונז... 1000%וואס מיר האבן צוזאגען און האלט נישט 

שט אויסגעהערט בכלל די נושא פון איינער וואס איז בתוך איינער וואס זאגט אנדרעש האט נאכני
  ענינים אויף א געהעריגע פארנעם.

 ch724  • Aug 20, 10:16 AM משה-ברוך-וואלף

 

 שעה צוויי געלערנט אמאל מהאט וואס דעם אויף אויסגעדריקט זיך האט כהן יענקעלע
 אבותינו" היו זרה עבודה עובדי "מתחילה ווייניגער נישט און מער נישט

  מדארף עס מפרסם זיין
 ווער עס דארף עס קען מיר בעטן באישי



 
8886212@gmail.com     

 Aug 20, 10:26 AM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 .ch724 removed Unknown from the Hangout משה-ברוך-וואלף

Aug 20, 10:54 AM 

 

   היתכן מ'גייט מיט ר' משה דוד??  בעריש שטויבער האט געשריגן פאר שאפראן רב...
 

   ר בעריש'ס רעבעצין א ריזיגע אנטי וועקסער.....

 
   ROI Community is an international network of over 1,300 Jewish activists, 

entrepreneurs and innovators in their 20s and 30s who are enhancing Jewish 
engagement and fostering positive social change globally. 

ROI members are proven leaders in diverse fields who are committed to making the 
world a better place and are driven by Jewish values.  

ROI is a cohesive community where members come together in person, online and in 
spirit to support one another and collaborate in their mutual quest to strengthen Jewish 

communities and improve society. 
Through its capstone Summit and an innovative suite of ongoing opportunities for 

professional development, networking and financial support, ROI empowers its 
members to take an active role in shaping the social landscape of Israel and the future 

of the Jewish and broader worlds. 
ROI Community is an initiative of the Charles and Lynn Schusterman Family Foundation, 

a global organization that seeks to improve lives, strengthen communities and reduce 
inequality. Schusterman's philanthropic vision is grounded in a commitment to pursue 

justice, repair the world and treat all people with dignity and civility. The Foundation 
invests in efforts to improve public education in the United States, strengthen the Jewish 

people and Israel, and address the needs of marginalized individuals and communities. 
Learn more about Schusterman’s work in the Jewish Community.  

The ROI Summit 
Each summer, ROI organizes a five-day professional development gathering where 150 of 

the Jewish world’s brightest young minds from every corner of the globe and every field 
of endeavor meet face-to-face to dream big, network intensely, and learn a great deal 

from each other. The Summit takes place in Jerusalem and acts as the gateway into ROI 
Community: once an individual participates, they become an ROI member.  

The Year-Round Activity of ROI Community 

 
 
 

from the other chat why they are against moshe duvid 

 Aug 20, 11:10 AM • יחיאל נטע גליק

 

מטעם די פערל'ס ארגענזאציע וואס פארטרעט און פאראייניגט מיט גאר א שטארקע פארנעם אלע 
יאר מבטל צו זיין  3היימישע מוסדות התורה אין ניו יארק אן אויסנאם וואס שלאגען זיך שוין באלד 

ן דעם שטייט די לאנגיעריגע עסקן הרה"ח ר' משה דוד נידערמאן די גזירות החינוך און שפיץ פו
שליט"א, קומען כסדר פאר אסיפות מיט אלע אדמורים ורבנים וואס פארטרעטן די מוסדות 

אינאיינעם מיט די לאיער'ס און כלל טוער'ס, און מ'הערט את המעשה אשר יעשון און די קריטשע 
ארגעקומען אסיפת הרבנים אין מאנסי אין שטוב פון מאמענטען, אין די יעצטיגע מינוטן איז פ

האדמו"ר מוויזניץ שליט"א, און אין די נאכמיטג שעות וועט פארקומען די אסיפת הרבנים אין שטוב 
פון האדמו"ר מוויען און די קעסטקילס, (מיט די באטיילונג פון אלע גרעסערע רבנים מנהיגי 

פאלגן נאך די ווייטערדיגע פעולות אן אויפהער לביטול  הקהילות) וואו מ'גייט דרוך אלע פרטים און
  רוע הגזירה, לדורן לתפילה ולמלחמה, ובשם השם נעשה ונצליח!!

 Aug 20, 11:50 AM • ברוך כץ

 

  ווער איז געווען בי די אסיפה אין מאנסי?

 Aug 20, 11:51 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

"ד פרעגן וואס איז די פשט פון די נעכטיגע קול מלחמה כ'האב געהערט מענטשען אין ביהמ
סקולינג און נערים המנוערים, איינער האט געזאגט אז אינגעלייט האבן זיך -מעלדונג וועגן האומ

   סקולינג.....-אריינגעגאנבעט אין קול מלחמה סיסטעם אין ארויסגעשיקט אקעגן האומ

 ch724  • Aug 20, 12:15 PM משה-ברוך-וואלף

 

   ווער איז געווען בי די אסיפה אין מאנסי?

 Aug 20, 12:17 PM • וואלף בער לעווי

 

  ר' ברוך ענטפער וואס מ'פרעגט, אדער זאג אז די האסט א סיבה און די קענסט נישט ענטפערן.

 ch724  • Aug 20, 12:19 PM משה-ברוך-וואלף

 

ר מגלאנטא איבער די גזירות החינוך, איינער פארציילט מיר היינט אז ער האט געפרעגט האדמו"
און ער האט אים געענטפערט אז ער קען זאגן בברירות אז דעי אלע וואס רעדן אקעגן די נושא 

ווייסען נישט בחייכון וביומיכון, סיי אין די מציאות הענינים אין סיי פון די דרכי המלחמה, און א 
ישע צעטליך און זיי זאגן פונקטליך וואס דארט גרויס טייל ווייסען נישט וואו אזוי צו קוקען ענגל

  און די רבנים האלטן אלעס א גאנצען צייט מיט.  שטייט.

 ch724  • Aug 20, 1:36 PM משה-ברוך-וואלף

 

ם שליט"א זענען -מרן רבינו שליט"א אינאיינעם מיט בנו יקירו הגאון הצדיק אבד"ק סאטמאר י
עמוד האש ההולך לפני המחנה בארץ   ו"ר מוויען שליט"א.יעצט אויפן וועג צו די אסיפה ביי האדמ

  ובגולה בעוז ובתעצומות!!

 Aug 20, 1:51 PM • ברוך כץ



 

איך מעג מעלדן א טרוקענע נייעס אז דער רבי קומט יעצט אן אין ווינע קעמפ ווי עס קומט פאר א 
  אסיפת הרבנים איבער גזירות החינוך?

 Aug 20, 1:52 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  סיגוט?

 ch724  • Aug 20, 1:52 PM משה-ברוך-וואלף

 

ס'מוז זיין אויף זייער א נאטורליכע וועג אן קיין שום הוו"א כאילו דאס האט עפעס צוטוהן מיט די 
   צורידערטע חברה, די מיזט געבן די קלארע מעסעדזש פארקערט!

 Aug 20, 1:55 PM • ברוך כץ

 

ומט יעצט פםאר א אסיפה פונקט ווי עס איז פארגעקומען א אסיפה איבער די בלויז אז עס ק
  מוהלות

 Aug 20, 1:55 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

מאך עס כלליות פון די פאראייניגטע שטארקע קאמף אקעגן די גזירות החינוך וואס ווערט געפירט 
ע מוסדות התורה, און מ'גייט אריבער די דרוך אלע רבנים, מיט א שטארקע פאראייניגטע כוח אל

מציאות ענינים און די דרכי המלחמה אינאיינעם מיט די געניטע לאוערס און כלל טוערס און די 
  רבנים וואס ליגען ראשו ורובו און די נושא לייגען פאר די אלע האקעלע ענינים כדת מה לעשות!

 Aug 20, 1:59 PM • ברוך כץ

 

  ם שליט"א-נאיינעם מיט בנו יקירו הגאון הצדיק אבד"ק סאטמאר ימרן רבינו שליט"א אי
  אוי וויי! נאך א גרויסע ספין צופאלט נעבעך פאר די אויגן...

 Aug 20, 1:59 PM • וואלף בער לעווי

 

  דאס וועט מען מאכן מיט א לענגערע דעטאלע באריכט נאכדעם

 Aug 20, 1:59 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

בער די מעסעדזש דארף ארויסקומען ריכטיג אז קיינער קימערט זיך ניטאמאל נאך עפעס א
אחריות'דיגע עלמענטן, מיר גייען אן מיט א שטארקייט אקעגען די עצם גזירה וואס -געוויסע אומ

  דראעט אויף אונז אן פארקריכען צו זייטיגע נושאים חלילה!

 Aug 20, 2:01 PM • ברוך כץ

 

עדזש דארף ארויסקומען ריכטיג אז קיינער קימערט זיך ניטאמאל נאך עפעס אבער די מעס
אחריות'דיגע עלמענטן, מיר גייען אן מיט א שטארקייט אקעגען די עצם גזירה -געוויסע אומ

  וואס דראעט אויף אונז אן פארקריכען צו זייטיגע נושאים חלילה!
  אן עס זאגען בפירוש שטייטזיך

 Aug 20, 2:03 PM • וואלף בער לעווי

 

   יא! יא!

  סיגוט רב איז נישט דארט, ירושלים רב ליגט אין די נושא ראשו ורובו!

 Aug 20, 2:08 PM • ברוך כץ

 

  סיגוטע רב נישט?

 Aug 20, 2:09 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

דעי וואס פרובירן צו וואס? אוודאי ליגט ער אין די נושא, ער פירט שוין די זאך די אלע יארן, אבער 
  זאגן אז די ירושלים רב איז נישט געווען ביי די אסיפה און האלט פארקערט, אין קץ לדברי רוח!!

  ויסכר פי דוברי שקר!

 Aug 20, 2:11 PM • ברוך כץ

 

@MarechasSatmar: Rabeiny Shlit"a arriving now to Asifas HaRabbonim Regarding the 
Gezeiras HaChinech, B'Beis Admor M'Vien, in Vien Camp. 

  וואס איז למעשה געווען די תכלית האסיפה און מאנסי?

 Aug 20, 2:22 PM • וואלף בער לעווי

 

  אלף בלק איז ביי איינע פון די אסיפות? -בעל אלף שמות

 Aug 20, 2:37 PM • בארא פארק



 

  היינט איז דאך ג...

Unknown • Aug 20, 2:37 PM 

 

  קען נישט קומען צוליב די טירדות הכלל.... ער

 Aug 20, 2:37 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  אויב עפעס איז עס צוליב די טירדות הפרט...

 Aug 20, 2:40 PM • בארא פארק

 

פון נעכטן אליינס זעט מען ווי מיעוס און גרויליג איז די אומ'אחריות פון קול מלחמה, רבותי וועקט 
יך אויף פון שלאף עס איז שוין העכסט צייט מיר זאלן עפענען אן אייגענע מסודר'דיגע אימעיל אי

  סיסטעם, בלויז געלט איז די אפהאלט

 Aug 20, 3:18 PM • שמואל י

 

  וואס קאסט דאס?

Unknown • Aug 20, 3:19 PM 

 

מאל ווען מיר האבן דא  אזויווי ס'איז דא פרישע מענטשען וואס האבן נישט מיטגעהאלטן די לעצטע
אויפגעברענג די נושא וועל איך נאכאמאל אויסשמועסן די פלענער, די פלאן איז אזא בחינה ווי דער 

טעג)  2מאל אין  1דעלי איד אז מוועט איינמאל א טאג (אפשר איז בעסער אנהייבן צוביסלעך ד.ה. 
ארה"ק און סיי פון דאהי און פון אימעיל וואס ערהאלט אלע אידישקייט נייעס סיי פון  1שיקט מען 

איבעראל, וועט זיין שיין און מסודר'דיג אויסגעשטעלט צוגעלייגט בילדער און דאקומענטן ביי יעדע 
  נייעס וכדו'

והעולה על כולם וועט יעדע נייעס ווערן נאכגעפרשט ביי קראנטע מקורות צו געבן פארן עולם נאר 
ידערען ארויסשיקן וועט דאס ווערן איבערגעקוקט דורך א ריכטיגע און פונקטליכע אינפא. און אי

  געוויסע וועד וואס וועט האבן אחריות סיי אויף די אינהאלט און סיי אויף די נוסח וכדו'

 Aug 20, 3:29 PM • שמואל י

 

ר' שמואל ישעי גענוג גערעדט! תכלית אויף למעשה, ווער גייט דאס קער נעמען? ווער באצאלט 
   עס??

 ch724  • Aug 20, 3:33 PM משה-ברוך-ףוואל

 

ער האט ארומגעשיקט יעצט א פרישע בריוו פון ר' מרדכי אהרן אז ער האט נישט געמיינט צו 
  נעמען קיין צד.. מוחל טובות!

Unknown • Aug 20, 3:34 PM 

 

 קול מלחמה איז מקיים דעם טעות לעול״ם חוזר, האלט און איין צוריק ציען פון זיינע אלע
  טעותים

 
 

  

 Aug 20, 3:35 PM • וואלף בער לעווי

 

  יענץ געלעכטער אינצווישן ברענגט ער אונטער אלע מערכות הקודש

 Aug 20, 3:35 PM • בארא פארק

 

פאר אזא פריעקט דארף מען צאלן פאר אינגערמאן פאר עטליכע שעה א טאג (כפי המצב) צו 
טיגע פרטים און דערנאך דארף מען באצאלן פאר א צאמשטעלן די נייעס און מברר זיין די ריכ

שטיקל שרייבער פארן נוסח און אויך דארף איינער צאמשטעלן די בילדער און דאקומענטן, מינומים 
  א חודש 2000וואס מען דארף זיך רעכענען אנצוהייבן איז לכאורה נישט אונטער 

 Aug 20, 3:36 PM • שמואל י

 

ארף רעדן צו די מוסדות אין לאנדאן זאלן אים סטראשענען אז ער מוז איך וואלט געזאגט אז מען ד
פארמאכן זיין אימעיל (מטעם וועד משמרת) אבער ס'איז נישט קיין גוטע סטראשע ווייל ער ועוט 

  סיסטעם מוסד המכונה ויואל משה...-שיקן צו די נייע אנטי

 Aug 20, 3:38 PM • בארא פארק

 

  בני יואל האט געהייסן יואל לויב פארמאכן זיין האטליין עס וועט אויסקוקן בערך ווי

 Aug 20, 3:40 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  סאוער פייפ נעכטען. יענקעלע אויף די פערל'ס איז פיל ערגער פון וועד הישיבות!



 ch724  • Aug 20, 3:41 PM משה-ברוך-וואלף

 

רבן פון קול מלחמה מדארף שוין נישט רעדן פון אלע זיינע איך מיין אז יעדער פארשטייט שוין די חו
טעותים (וואס יעדער וויסט שוין היינט אז ער איז גארנישט קיין תמים ער איז פשוט א להכאיס'ניק) 

מדארף פשוט טון עשה טוב און עפענען אן אייגענע סיסטעם וואס גייט נישט נאר א גאנצע טאג 
  זאך נאר מגגיט אויך באריכטן פאזיטיווע נייעס וכו' האקן מיט העק אויף יעדע נארמאלע

 Aug 20, 3:43 PM • שמואל י

 

די בילד מיט די שופר איז אייזען! מ'דארף דאס צוזאמשטעלן מיט די בילד פון ח''ש מיט די 
אראבעשע שאל (אויב איינער האט עס) מיט טריגער מיט די פינגער ארויף און אלבעני און שרייבען 

ם דעת תורה מאת גדולי הרבנים שליט''א ועסקנים חשובים, מיט פארשידענע אינטער דע
  אויסצוגען פון די חברה.. והיה עניך את מוריך  חכמה

 Aug 20, 3:44 PM • וואלף בער לעווי

 

איז אויף אזא שרעקליכע  עולם הפוך איינער וואס ארבעט פאר גבורי חיל זאגט מיר היינט אז די
האט געפערליך לוחם געווען אויף די גאנצע גבורי החיל  ום לעפקאוויטשחיים של פארנעם, דער

און בני עלי', ווייל ברוב חכמתו האט ער פארשטאנען אז דאס איז נישט קיין ריכטיגע עצה, די עצה 
איז נאר יו עין (מיט וואס ער האט שוין טאקע באוויזען אלעס מבטל צו זיין ב"ה.....וד"ל) און ער 

ר געווען אז די רבנים און עסקנים פון גבורי החיל פארשטיין נישט די גאנצע נושא, האט כסדר מסבי
און ס'איז נישטא אזא מהלך פון פיינטן, איז נישט מער און נישט וויינגער די זעלבע לא לנו און חולם 

י חלום שרייעט יעצט אן אויפהער אז מ'דארף טוהן פונקט וואו די גבורי החיל ווייל נאר דאס איז ד
מהלך אזוי וואו מ'זעהט דארט, כ'רעד נישט פון די מאדנע דמיון צו די רעגרינג דא, נאר לגופו של 

ענין איז פשוט נישטא ווער ס'זאל לאכן פון זיין שכרות און טפשות און ס'איז דא מענטשען וואס 
  #והיית משוגע ממראה עיניך!    קויפן עס ליידער אפ!!

 Aug 20, 3:52 PM • ברוך כץ

 

  סאיז דא א באקאנט בילד פון ח״ש זיצענדיג אויפן אקסעל פון אן אראבער

Unknown • Aug 20, 4:06 PM 

 

  ברענג עס ביטע אהער אויב שייך,

ס'איז אויכט דא וואו ער האלט די פייערדיגע דרשה ביי אכמישנדא ווען ס'איז ארויסגעקומען די קול 
  קורא אקעגען

 ch724  • Aug 20, 4:08 PM משה-ברוך-וואלף

 

  די קול קורא איז געווען ביי איראן, ניין?

 Aug 20, 4:09 PM • וואלף בער לעווי

 

  נו דארט איז ער אויך געווען

 ch724  • Aug 20, 4:09 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ווען איר ענדיגט צוזאמשטעלן די בילדער, וועט עס קול מלחמה ארויסשיקן בע"ה

 Aug 20, 4:10 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  גוט!

  דערנאך א טעות לעולם חוזר #נערים המנוערים!

 ch724  • Aug 20, 4:11 PM משה-ברוך-וואלף

 

  נו דארט איז ער אויך געווען
  ביי די האולעקסט?

 Aug 20, 4:12 PM • וואלף בער לעווי

 

ירן בהכנעה מיט די דעי חברה האבן פארגעסן אז אינץ זענען גלות אידן, און מדארף זיך אויפ
 או״ה, נישט ווי א״י וואס דארט מעג מען און מאיז מחיוב לוחם צו זיין מיט די רעגורונג.

איך מיין אז דא שטעקט די טעות פון די א״י ווי א שטייגער ר׳ ישעי ווייס וכו׳ זיי זענען אויפגעוואקסן 
וואינט צו וואינען אין גלות אזוי ווי זיך שלאגענדיג מיט די רעגרונג, און זיי האבן זיך נאך נישט ציגע

  הרה״ח ר׳ משה דוד, און אינץ אלע גלות אידן...

  ח״ש איז געווען ביי פאראקאן

Unknown • Aug 20, 4:12 PM 

 

  ח״ש איז געווען ביי פאראקאן
??  

 Aug 20, 4:12 PM • וואלף בער לעווי

 

עווען אין זיין קונטרס דעמאלס בשעת די און דעי אידישע אראבערס האט שוין דניאל ביטון מסביר ג
  מערכה, אז זיי האבן שוין לאנג אראפ געווארפן דעם עול הגלות



Unknown • Aug 20, 4:14 PM 

 

 חיים שלו' האט געזאגט פאר די עסקנים אז ער בעעק"ט ארויס,
 

  ער בעעק"ט ארויס אריין צו בעעק"ן טיפער מיר פארשטייען שוין,

 Aug 20, 4:14 PM • יהלל ראזענבערג מאנס

 

  איך מיין ח"ש איז נישט געווען אין איראן

 Aug 20, 4:15 PM • בארא פארק

 

  א אלטע מהלך ווען מען וויל מאכן גאר א שטארקע געפאר בעקיט מען קודם...

 ch724  • Aug 20, 4:15 PM משה-ברוך-וואלף

 

  פאראקאן ביי געווען איז ח״ש
?? 

Louis Farrakhan  

  די אימעיל סיסטם, די איבערבליק חברה זענען גאנץ פיין, מקען זיי ניצן בנוגע

Unknown • Aug 20, 4:18 PM 

 

  נישטא בעסער'ס?

 

 Aug 20, 4:28 PM • וואלף בער לעווי

 

  יא דאס איז פאראקאן

Unknown • Aug 20, 4:33 PM 

 

  די שווארצע אינגערמאן דערנעבן קוקט אויס ווי ח"ש

 Aug 20, 4:36 PM • לעוויוואלף בער 

 

 

  אסיפת האדמורים בבית האדמו"ר מוויען על גזירות החינוך.

 Aug 20, 5:07 PM • ברוך כץ

 

  אהרן האט נישט פארלאנגט צו קומען??

 ch724  • Aug 20, 5:13 PM משה-ברוך-וואלף

 

אויב ער האט  היות מ'קען מיט אים נישט זיצען אזוי וואו די פאקט האט יעדעם איבערצייגט,
  געוואלט קומען וואלט מ'עס פשוט מבטל געווען, אזוי וואו מ'האט שוין געטוהן...

 Aug 20, 5:14 PM • ברוך כץ



 

היות מ'קען מיט אים נישט זיצען אזוי וואו די פאקט האט יעדעם איבערצייגט, אויב ער האט 
  שוין געטוהן... געוואלט קומען וואלט מ'עס פשוט מבטל געווען, אזוי וואו מ'האט

  נו דאס וויל ער דאך

 Aug 20, 5:15 PM • וואלף בער לעווי

 

און וואו איז א בילד פון די   דעי אלע וואס זיצען דארט זענען אזוי וואו די מועצת גדולי התורה?
  לאמיר זעהן וואו אזוי די אגודה קוקט אויס אין ניו יארק.  אסיפה אין מאנסי אין ביים רבי'ן?

 ch724  • Aug 20, 5:17 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ווי איז י"ם רב?

 Aug 20, 5:17 PM • שמואל י

 

  ווער האט זיך באטייליגט ביי מאנסי און ווער ביי וויען?

 

 Aug 20, 5:19 PM • וואלף בער לעווי

 

ת ר' ברוך האט מיר געזאגט אז יאוואזשנא רב האט זיך שוין אויכט אריינגעשטעלט אין די מועצ
  ווער נאך??  גדולי התורה!

  ס'איז נישטא קיין פיקטשער פון די עכטע אסיפת הרבנים אין וויייטצען ביהמ"ד?

 ch724  • Aug 20, 5:27 PM משה-ברוך-וואלף

 

  פארוואס האט מען אריינגעלאזט גבאים?? דאס איז דאך א חורבן

 Aug 20, 5:27 PM • וואלף בער לעווי

 

מרדכי פאללאק'ס זוהן אז קיינער האט ניטאמאל געפרעגט זיין טאטע צו  זאגט מיר הייט ר' משה
ס'איז אמת אז ער האט אינערגעשריבן און היתכן ער טוט אזא זאך, ער וואלט גערן צוריקגעצויגען 

  און אינטערגעשריבן פארקערט אבער קיינער האט נישט ניטאמאל פרובירט אים צו פרעגן.

 ch724  • Aug 20, 5:29 PM משה-ברוך-וואלף

 

דער אמת אז קיינער אינטרעסירט נישט וואס ער זאגט. אבער בעצם זענען זיינע קינדער גערעכט, 
 אזוי ווי איך האב שוין געשריבן אויבן מטאר זיי נישט פארגינען קיינעם זאל זיין ווער עס זאל זיין.

אן צו וואקלען, קיינער וויל און עקסטרע פון דעם, אויב איינער ציט צוריק, פאנגן זיך די אנדערע 
  נישט זיין די אויסגעשפילטער.

Unknown • Aug 20, 5:34 PM 

 

זאגט מיר הייט ר' משה מרדכי פאללאק'ס זוהן אז קיינער האט ניטאמאל געפרעגט זיין טאטע 
צו ס'איז אמת אז ער האט אינערגעשריבן און היתכן ער טוט אזא זאך, ער וואלט גערן 

ון אינטערגעשריבן פארקערט אבער קיינער האט נישט ניטאמאל פרובירט צוריקגעצויגען א
  אים צו פרעגן.

סא אפשר קען מען מסדר זיין א נוסח פון א געוויסע מין הכחשה וואס יעדער וועט מסכים זיין 
אינטערצורייבען וואס און קורצען מיינט עס איך האב נישט פינקטלעך געוויסט וכ''ו די רבנים זענען 

  ווענט וכ''ו וידנו מסולקת הימנו מכל וכלבאהא

סא אפשר קען מען מסדר זיין א נוסח פון א געוויסע מין הכחשה וואס יעדער וועט מסכים זיין 
אינטערצורייבען וואס און קורצען מיינט עס איך האב נישט פינקטלעך געוויסט וכ''ו די רבנים 

  לזענען באהאווענט וכ''ו וידנו מסולקת הימנו מכל וכ
  לויט די אינפערמאציע ביז אהער דארף יעדער זיין אקעי מיט אזא געדאנק

די ארוינים האבן געשיקט ר' משה מנחם ווייס לאנדאן רב אזוי ווי ר' ברוך נתן איז געווען ביים 
  רבין'ס אסיפה...

 Aug 20, 5:51 PM • וואלף בער לעווי

 



 

 Aug 20, 6:08 PM •  יואל לויפער

 

  ימעיל סיסטעם, אפשר ערלעדיגט מען עסצוריק צום א

Unknown • Aug 20, 6:23 PM 

 

  אומר ועושה! כ'בין גרייט צו נעמען א חלק, וויפל זענט איר גרייט?

  ?s gנו הרב 

 ch724  • Aug 20, 6:27 PM משה-ברוך-וואלף

 

 עת מעשהר' משה מרדכי פאלאק קיים חותמו לר' שמחה ישראל בלום (זיין מחותן) הייתי שם בש
  וכבר הבאתי זה שבוע בעבר

 Aug 20, 6:36 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ערשטע חודש גרייט צו שטפן

  שאפן

Unknown • Aug 20, 6:40 PM 

 

  רבנים ליסטע?

 Aug 20, 6:54 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 Aug 20, 7:05 PM • ברוך כץ

 

  ם שליט"א-נו יקירו הגאון הצדיק אבד"ק סאטמאר ירן רבינו שליט"א אינאיינעם מיט ב
  אוי וויי! נאך א גרויסע ספין צופאלט נעבעך פאר די אויגן...

  עס צופאלט נישט אינגאנצן ווייל למעשה איז די ראב"ד שליט"א נישט דארט געווען..

Unknown • Aug 20, 7:41 PM 

 

, ער איז נאך אסאך א ערגערע לץ ווי דער אגב האב איך היינט געזען די קול החינוך אין ביהמ"ד
בעל חומת הדת, נאך א מזל חומת הדת האט נישט אזויפיל שכל! ער שרייבט דארט מיטן גאנצן 

תמימות אז עס איז פארגעקומען גאר א שטארקער אסיפה ווי די רבנים זענען ארויסגעקומען 
גאר שטארק ארויסגעטרעטן קעגן די פאראייניגט אז יעדער זאל שרייבן בריוון.... אויך האט קאשוי 

ביכער וכו' וכו' וואס דאס האט צוגעברענגט די גאנצע גזירה ווייל מאסטער האט אנגעהויבן מיט 
און אנדערע   דעם... די שעדליכקייט פון קאמען קאור וואס קימט אריין אין די בתי חינוך.א.א.וו

מועסט די נושא פון אלע צדדים.. און ווערטער גענומען א שטורעמישע אסיפה ווי מ'האט אויסגעש
וואו די גרעסטע ריזן שרייבן אונטער אז עס שטייען חשובע רבנים בראש פון די גאנצע מערכה... 

און די רבנים קימען ארויס אז מ'זאל שטיין צו די האנט פאר פערלס מיט אלעמען.... קימט דער 



ען ער זאגט עס איז עס נישט אזוי שיכור זאגן אז מ'האט גערעדט קעגן די ביכער... אבער וו
געפערליך ווייל עולם גולם ווייסט ניטאמאל אז ער איז פון יענע, און דער עולם כאפט נישט די גיפט 
וואס ער לייגט אריין, ווען יענקעלע זאל ווען האבן שכל און ער זאל ווען ארויסקומען יענע טאג מיט 

  ר.. ער האט דאך אבער נישט קיין שכל!אזא דעקלעראציע וואלט ער געשטאנען אסאך בעסע

Unknown • Aug 20, 8:17 PM 

 

איך מיין די מאכסט איהם צו שטארק אוועק, יענקעלע איז נישט קיין נער, ער איז אן עכטען 
  איש מלחמה, וועגן דעם גלייב איך זייער שווער אז ער וועט אמאל אויסזען ווי אלטר משה

Unknown • Aug 20, 8:20 PM 

 

 

  ענדליך.

Unknown • Aug 20, 8:27 PM 

 

  ער וועט נישט זיין ווי אלטר משה ווייל ער האקט נישט א גאנצן טאג קעגן דיר (באיסור גברא)
ווען אלטר משה וואלט ווען געהאלטן מיט אונז כאטש ביי איין מערכה וואלט מען אים מער 

  אויסגעהערט

 Aug 20, 8:29 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אוודאי די אלף בית פארשטייט ער אז ער קען נישט אגאנצן צייט שרייען אז ...... טייטלבוים האט 
זיך געשמדט ווייל קיינער גייט אים נישט אויסהערן, אבער ארויסגיין צוזאמען מיט חיים שלום א 

די פולע  נאכט נאכן אסיפה אז עס האט זיי געכאפט א טרייסל אז אזויפיל חשובע רבנים נעען
אחריות אויף אלעס וואס פעירלס טוט איז א געפערליכע טפשות... שיקן נעכטן די נארישע אימעיל 

אויף קול מלחמה איז א שרעקעדיגע טפשות, חוץ דעם וואס ער ווייזט ווי פארלוירן ער איז האבן 
  עס פיל מער אידן געקוקט נאר וועדן ער האט געשיקט די הבהרה וכו' וכו'

Unknown • Aug 20, 8:34 PM 

 

  ביי די קברים, און ביי ש״ש טעלער, האט ער דעליווערד זייער א גוטער דזשאב

Unknown • Aug 20, 9:06 PM 

 

  ווער איז דאס שלמה זלמן ווייס פון ק"י?

  אויך פון פערלס?

 Aug 20, 9:09 PM • לייבוש לאנדא

 

  אדמינאסטראטאר פון קר"י מוסדות.

Unknown • Aug 20, 9:11 PM 

 

  ארונישע אדמיניסטראטאר

 Aug 20, 9:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  לעיקווואד קען אויך שיקן בריוון?

  נישט נוי יארק?

  פאר זיי איז אויך נוגע די גזירה?



 Aug 20, 9:18 PM • לייבוש לאנדא

 

אפדעיטאד..  איך האף אז די האטליין איבער די מארגענדיגע קאמפיין איז נישט
   וויליאמסבורג:ראדני הופער שארמאש נאנאש.. בארא פארק: גארליץ באיאן סקיווירא..

יעדער קען שרייבן! עס איז מסתבראז עס האט נישט די זעלבע שטארקע משמעות, אבער עס גיט 
  זיכער ציה.

Unknown • Aug 20, 9:20 PM 

 

ארקע עהרנסטע פארנעם וואו מ'האט ביידע אסיפות הרבנים נעכטען איז געווען א גאר שט
איבערגעשמועסט אסאך נושאים העומדים על השולחן און דן געווען בכובד ראש, און ווייטערדיגע 

און נאך זוממער וועט פארקומען נאך א אסיפה, היות מ'איז נישט   פעולות לביטול רוע הגזירה.
  אנגעקומען דן צו זיין אויף אלעס.

 Aug 21, 9:48 AM • ברוך כץ

 

  מענדעלע?

 ch724  • Aug 21, 9:48 AM משה-ברוך-וואלף

 

יעדער האט אריינגערעדט דארט, און מענדעלע האט זיך כמה פעמים אנגערופן און געפרעגט 
  קשיות אינאיינעם מיט ירושלים רב.

 Aug 21, 9:49 AM • ברוך כץ

 

  מ'האט גערעדט וועגן ענגליש אויכט?

 ch724  • Aug 21, 9:50 AM משה-ברוך-וואלף

 

האדמו"ר מוויען שליט"א האט זיך אנגערופן דארט ברבים אז ער איז א סאטמארע תלמיד און ער 
שעה ענגליש, פיל מער  2פארשטייט בכלל נישט די גאנצע נושא, ער האט געלערנעט מער וואו 

ער האט זיך זאכן, און אויף אסאך א עהרנסטע פארנעם, און קיינער קען דאס נישט אפלייקענען. 
  געוואנדערט וואו קען מ'זיין פרומער וואו די צדיק הדורות מרן רביה"ק און קדושיו עמו.

 Aug 21, 9:53 AM • ברוך כץ

 

גראדע האב'עך נעכטען געהערט פון א אינגערמאן וואס איז געווען אין קיוויאשד ביהמ"ד, (וואו ר' 
האט געמאכט קולות וברקים, זייט ווען האסטו ר' ישעי ווייס דאווענט) און ר' ליפא ט"ב מקיוויאשד 

ישעי א דעת תורה?? וואו איז די טפשות און חוצפה אריינצורעדן און זאכן וואס באלאנגעט נישט צו 
דיר? וואו אזוי ווערט פון א תמימות'דיגע פרישע בעל דרשן און מגיד מישרים א מנהיג ישראל און 

ער האט קיינמאל נישט געטוהן און פארשטייט נישט. ודפח"ח פוסק וואס רעדט אריין און זאכן וואס 
  וש"י

 ch724  • Aug 21, 9:58 AM משה-ברוך-וואלף

 

גאב"ד סאטמאר מאנסי האט זיף משתתף געווען בביתו פון וויזניץ מאנסי רבי ביי די אסיפה, 
דאי ער זאל מ'האט דארט אפגערעדט אז מ'גייט מוזען רופן אהרן קומענדיגע מאל צו די אסיפה כ

  נישט שטערן און ארבעטן פארקערט, מוז מען ליידען פון זיינע מידות רעות.

 Aug 21, 10:01 AM • ברוך כץ

 

אדערווייל איז ער ב"ה פארנומען וואו ער זאל זיין שמחת תורה, מיט די גרויסע דין תורה וואס א 
ט הייסט אז ער גייט למעשה זיין יעדען טאג טוישט ער, ווענדט זיך ווער ס'רעדט מיט אים, און יעצ

  אין וומס"ב שמחת תורה.

 ch724  • Aug 21, 10:03 AM משה-ברוך-וואלף

 

איינץ פון די פילע פקחות וואס די וומס"ב רב האט אויפגעברענגט איז געווען פארוואס דארף 
   מ'האבן אזא גרויסע לאיער...

 Aug 21, 10:06 AM • ברוך כץ

 

  פארשטאנען??  םאון ער האט עס נאכדע

 ch724  • Aug 21, 10:06 AM משה-ברוך-וואלף

 

גאב"ד סאטמאר מאנסי האט זיף משתתף געווען בביתו פון וויזניץ מאנסי רבי ביי די אסיפה, 
מ'האט דארט אפגערעדט אז מ'גייט מוזען רופן אהרן קומענדיגע מאל צו די אסיפה כדאי ער 

  מוז מען ליידען פון זיינע מידות רעות.זאל נישט שטערן און ארבעטן פארקערט, 
  מענדעלע מיט שלמה זלמן ווייס איז נישט גענוג?

 Aug 21, 10:07 AM • וואלף בער לעווי

 

אבער מ'דארף זייער אפ   יא! ב"ה מ'איז זיך אלעס זייער פיין א דרוכגעקומען, שלום על ישראל!
  זאלן זיך אפטיילען אכט געבן אז די משוגעים זאלן נישט מאכן אז די ארונים

 Aug 21, 10:08 AM • ברוך כץ



 

  וואס האסטו אזוי מורא??

 ch724  • Aug 21, 10:08 AM משה-ברוך-וואלף

 

  ווילימסבורג האט אומזיסט אפגעאטעמט?למעשה זיין אין וומס"ב שמחת תורה

 Aug 21, 10:08 AM • לייבוש לאנדא

 

זיין אויף א שרעקליכע פארנעם, מיט אלעס מווותר זיין  ס'גייט זיין פילע קהילות וואס גייען מפשר
  און אריינברענגען שרעקליכע לימודי כפירה, און והקולר תלוי בצוואר המשוגעים!!

 Aug 21, 10:10 AM • ברוך כץ

 

? 

 ch724  • Aug 21, 10:10 AM משה-ברוך-וואלף

 

  סאטמאר?נאך איינער געווען אין מאנסי חוץ אדמור מוויזניץ און גאבד 

 Aug 21, 10:13 AM • לייבוש לאנדא

 

מ'קען עס מסביר זיין באריכות אבער בלויז פאר א קליינע דוגמא אויפן שפיץ גאפעל, בעלזא אין 
מאנטריאל לערנעט לימודי כפירה און נאך זאכן אויף א שרעקליכע פארנעם, און ב"ה דא אין בארא 

קהילות איבער די וועלט איז ליידער אויכט דא  פארק איז בעלזא בכלל נישט אזוי, און אנדערע
פארשידענע זאכן שא"א לפורטם, וואס איז נאכנישט דא דא אין ניו יארק, און יעצט מיט די גזירה 

ארבעטן אלע מיט מיט א געוואלדיגע סייעתא דשמיא און בכוח המשלח מרן רביה"ק זי"ע וואס 
צו אינטער א פאראייניגטע כוח גארנישט האט אנגעפלאנצט אידישקייט דאהי, און אלעס גייט 

משנה צו זיין, און אלעס איז אינטער די הנהגה פון די מגן חינוך הטהור בארץ ובגולה די רבי זאל 
זיין געזונט מיט אנדערע פרומע רבנים פון די ערשטע מינוט ביז היינט, מיט א געוואלדיגע ארבעט 

שפירן אז מ'איז סאטמאר'ס נער וד"ל, אבער בלי אינטער די טיש באופן פלא אז קיינער זאל נישט 
שום ספק, ס'פעלט נישט קיין סאך און טאמער דעי משוגעים די מהרסים מכם ובכם, גייען האבן די 

מינדערסטע השפעה אז ס'זאל געשעהן עפעס א מחלוקה דא, און איינער נאכן צווייטען גייט זיך 
נישט -אייניגטע קאמף, גייען רובא דרובא קהילות מאכן שבת פאר זיך, און מ'גייט פארלירן די פאר

מאכן שרעקליכע פשרות און מוותר זיין אויף יסודות, און ווייסט השי"ת צו  -קענען זיך אן עצה געבן
וואסערע זאכן דאס קען צוברענגען כפירה ותועבה און ווער וועט נישט קענען זאגו ידינו לא שפכו 

   את הדם הזה רח"ל!

 Aug 21, 10:23 AM • ברוך כץ

 

פארדעם האט געשריבן:געהערט ס'איז געווען א אסיפה ביי אב"ד יאוואזשנא אינדערהיים מיט    
 ר' משה דוד, אב"ד סאטמאר י"ם, אב"ד סיגוט, און ר' חיים יצחק מאנדל

 איינער ווייסט עפעס מער איבער דעיס??
 
 

ערשטהאטיג פון ר חיים יצחק מען האט איבערגעשמיעסט אלע פרטים, די רבנים האבן געהערט 
אז אלעס גייט אן בלי שום שינו כל שהוא. אב"ד יאוואזשנא האט זיך באדאנקט פאר ר' משה דוד 

  פאר זיין עסקנות, און געזאגט צו שטיין צו הילף אויב נוטיג. ונפרדו לשלום.

 Aug 21, 10:23 AM • וואלף בער לעווי

 

  דערויף, די געסט אים ארויס שטאף... חרבון הדת וויל דיך דאס, ער קוקט ארויס

 ch724  • Aug 21, 10:24 AM משה-ברוך-וואלף

 

  230די אסיפה איז פארגעקומען מאנטיג 

 Aug 21, 10:25 AM • ברוך כץ

 

  נו איז דאך מאוד אז אלע רבנים זאחן אים אינטערייסען ברבים אלץ מהרס!

 Aug 21, 10:25 AM • וואלף בער לעווי

 

  פארציילסטו נישט אלעס דא?? היתכן?פארוואס 

 ch724  • Aug 21, 10:26 AM משה-ברוך-וואלף

 

  , איז לכאורה א שינוי?1לאמיר אבער זיין קלאר, טייטעל 

 Aug 21, 10:27 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  אין וואס איז מיט קאמען קאר?

 Aug 21, 10:28 AM • לייבוש לאנדא

 

  ישטקאמען קאר לערנט מען נאכנ

  די פשרות זענען אויפן טיש וועגן דעם שרייט מען אל תחטאו בילד



 Aug 21, 10:30 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  זיי שרייען דאך אז מהאלט שוין טיף אינמיטן ואין בשר המת מרגיש באיזמל......

 Aug 21, 10:31 AM • לייבוש לאנדא

 

  ? ווער גיט די היתר?1ואס איז די היתר אויף טייטעל שוין וואס א חילוק וואס זיי זאגן, לגבי אונז ו

  איך פרעג נאר

 Aug 21, 10:33 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

פעהלט נישט אויס אלעס צורעדן, אבער ווען דער עולם זאל ווען וויסען וויפל כוחות זיי האבן 
ומענות, און ער אריינגעלייגט השכם והערב אין יאוואזשנא רב מיט אלע אפירגעקראצטע טענות 

האט אויסגעהערט א יעדע בחור וואס איז געקומען נאכזאגן אלע לאקשען פון יעדע בעל דרשן 
אויף חומת הדת, און ער איז דיך שוין נישט משוחד פון די רעגורינג און ער האט נישט קיין מוסד 

זלזול אויף א  און ער איז נישט איינגעשטעלט ביי סאטמאר אאוו אלע תירוצים און ליצנות ודברי
איז   יעדע גדול בישראל וואס זאגט זיין מיינוג קלאר ווער אראפגעמאלט אלץ א חבר הכנסת ה"י!

דערנאך וואס ער האט אויסגעהערט אלעס האלט ער קלאר און דייטליך אז אלעס איז מסודר און 
זיך  מ'טוט אלעס כדרך התורה והמסורה בלי שום שינו כ"ש, אבער דעי אלע מיינ'עך וועלן

גארנישט ריקען, מ'דארף זיי פשוט שיקען צו העלבראנט'ס, קיינער איז נישט גוט, קיין איין רב 
בישראל און דעת תורה קען זיי נישט מכניע זיין מיט זייער נידריגע השחתות וואס זיי ווילן פשוט 

  אלעס צוברעכן!!!

 Aug 21, 10:34 AM • ברוך כץ

 

  ע בעזה"יזיי גייען דיך קיין פענסעלוועני

 ch724  • Aug 21, 10:35 AM משה-ברוך-וואלף

 

   איך מיין אז די שטערקסטע זאך וואס עס קען נאר זיין אז סיי וועלעכע גדול

  זאל זאגן ברביםבשבח המוסדות

  אז מען רירט זיך נישט אוועק קיין זיז כל שהוא

 Aug 21, 10:37 AM • לייבוש לאנדא

 

שבח פאר די מוסדות?? וואס וועט דאס העלפען? מ'זעהט דיך אויף די וואס? וואו קומט דא אריין 
פאקס סיסטעם פון די סאוער פייפ אז מ'שמדט אפ כלל ישראל, איז גארנישט קען נישט העלפן, א 

  יעדע גדול איז נעבאך אויך געשמדט, אין תורה בישראל עפ"ל

 ch724  • Aug 21, 10:39 AM משה-ברוך-וואלף

 

ך השם נישט וואס מזאגט אויף האט ליינס איך דריי זיך אין בית מדרש אין זייט די איך ווייס ברו
אסיפה ביים רבין וואס די רבנים האבן געשריבן בשבח פערלס אין משה דוד האט דער עולם 

אויפגעהערט צו רעדן קעגן זיי און מהאט אנגעהויבן צו רעדן אז קיין איין רב אדער אפילו ערנסטע 
וייסט נישט וואס עס טוט זיך אדער גייט זיך טוהן ביי ענגליש אין די מוסדות און חיים וועד החינוך ו

  יצחק טוט אלעס אדעתא דנפשיה

  און די רבנים האבן פון דעם נישט דן געווען ביי די אסיפה

פון   אויב איז דאס נישט אמת איז זייער גרינג אויפצוקלערן דעם ציבור וואס וויל הערן ווען איינער
  י גדולי הרבנים זאל זיך אויפשטעלן דאס זאגן ברביםד

אז אלעס וואס איז געטוהן אדער גייט געטוהן ווערן ביי אונז אין די מוסדות איז אינטער א 
שטרענגע השגחה אין ווערט איבער גערעדט מייט גדולי ישראל אין מרירט זיך נישט אוועק קיין זיז 

  כ"ש פון וואס רביהק האט אונז געלערנט

 Aug 21, 10:52 AM • לייבוש לאנדא

 

-https://docs.google.com/spreadsheets/d/1xp   
   mbn5IDvfjk2F4alKpY9yCOAIVM9Ndn4h_WMJveG8/edit#gid=0 

 Aug 21, 10:56 AM • וואלף בער לעווי

 

לכאורה די פאנעל פון מוצאי שבת קען זיין גוט פארדעם, די שאלה איז ווען און וויאזוי עס קומט אן 
  צו מיר

 Aug 21, 11:24 AM • מערכת סאטמאר-ה זלמן מאנןשלמ

 

  ווער האט עס אפגעכאפט?

 Aug 21, 11:34 AM • וואלף בער לעווי

 

עס איז ביי א בחור אין קעמפ, אויב איינער איז אין געגענט ביטע זיך פארבינדן מיט מיר עס צו 
  מסדר זיין און אפנונים

 Aug 21, 11:36 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

א שטארקער בירור הלכה והיקף המציאות איבערן גזירת שמד החינוך איז נארוואס   מזל טוב!
  ערשינען מאת א' מתלמידי מרן רביה"ק מ'סאטמאר זצוק"ל

  הגאון רבי אפרים צבי שמילאוויטש שליט"א



 Aug 21, 3:11 PM • וואלף בער לעווי

 

  לסיכום הענין וואס זאגט ער?

 Aug 21, 3:11 PM • ברייצחק ווייס ח

 

  אשל ברמה?

 Aug 21, 3:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ער איז פרא פערלס אדער אנטי פערעלס?

 Aug 21, 3:59 PM • שמואל י

 

  ער איז אנטי בכלל...

 Aug 21, 4:04 PM • וואלף בער לעווי

 

  ער איז אסאך מאל אויך אנטי סיקריקים

 Aug 21, 4:05 PM • שמואל י

 

  דאס ווארט אנטי סיקריקים איז אויסגעלאסן

 Aug 21, 4:06 PM • יצחק ווייס חברי

 

ענגליש, האט  -חינוך עצמאי, ר׳ שמואל אויערבאך  -נישט גערעכט, ביי די סוגיות פון פראנקרייך 
  ער זיך אנגענומען.

Unknown • Aug 21, 4:06 PM 

 

  ויםאזא אויסדרוק פאסט פאר אהרן טייטלב

 Aug 21, 4:06 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ממיינט צוזאגן...

 Aug 21, 4:06 PM • שמואל י

 

  דאס ווארט אנטי סיקריקים איז אויסגעלאסן
  זיי מאכן ליידער אז ס'זאל ליידער מער נישט זיין!

 Aug 21, 4:06 PM • וואלף בער לעווי

 

רבי וואלט היינט אויך נישט ארויסגעקומען מיט  אויך ביי די בחירות לערי' דאכט זיך האלט ער א ד
  אן איסור

 Aug 21, 4:09 PM • שמואל י

 

  תכלית גערעדט וואס איז תמצית דבריו?

 Aug 21, 4:48 PM • בארא פארק

 



 

די קר"י קהלה איז זיך אגרעסיוו נוקם מיט א שטארקייט.. נעמען אוועק די גרעסטע אינקאם פאר 
  אלס שטראף פארן אריישלעפן זייער רבי אויף שמחת תורה...די וויליאמסבורג קהלה 

Unknown • Aug 21, 4:49 PM 

 

  פאר וואס זענען זיי מסכים?

Unknown • Aug 21, 4:56 PM 

 

  שמעתי שזה שקר

 Aug 21, 4:56 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ווער האט אויסגעהערט טשאטה רב קעגן עוף לעגהארן ?
 ז זיין תמצית ?וואס אי

 
  6 2דערנאך  8453516226

  שמעתי ער רעדט בפירוש ארויס מיט נעמען למשל קעגן פ י ב, א פ

 Aug 21, 5:24 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ווער זענען די צווי

 Aug 21, 5:25 PM • יצחק ווייס חברי

 

  א פ איז א משגיח ביי אונז אין ישיבה קטנה

 Aug 21, 5:31 PM • סאטמארמערכת -שלמה זלמן מאנן

 

   ניין ער מיינט מסתם א פ פון לעיקוואד

 Aug 21, 5:40 PM • בארא פארק

 

ווילאנג זיי קאכן איבער טשיקענ'ס זענען מיר אקעי, הלוואי ווען ר' ישעי' ווייס רעדט ווען נאר וועגן 
  טשיקענ'ס

 Aug 21, 5:41 PM • וואלף בער לעווי

 

רבנים האט די רבי געפרעגט ר' משה מנחם ווייס צו ער איז געקומען צו די נעכטן ביי די אסיפת ה
און צו ער איז געקומען פאר די לאנדאן'ע פראבלעם   אסיפה אלץ פאפא דיין אדער סאטמאר רב?

  אדער פאר די ניו יארק'ע גזירת החינוך...

 Aug 21, 6:02 PM • ברוך כץ

 

  זיין ברידער'ס סטייל קשיא...מאכט נישט קיין סענס פון אים (דעיס איז 

 Aug 21, 6:04 PM • וואלף בער לעווי

 

  ווענדט זיך וואו אזוי מ'זאגט עס און צו מ'זאגט עס נישט ברבים..



  א טייטלבוים איז א ט"ב, די חילוק איז צו איידעל אדער....

 ch724  • Aug 21, 6:05 PM משה-ברוך-וואלף

 

 

Aug 21, 6:06 PM 

 

' משה מנחם באוואנדערט די פקחות און חכמה פון ירושלים רב, און וואו שטארק גראדע האט ר
  ער איז געווען אויסגעקאכט אין די נושא און גערעדט צום זאך און נישט וואו זיין....

 Aug 21, 6:07 PM • ברוך כץ

 

  די רבי האט גערעדט עפעס אדער ווי שטענדיג ברבים?.....

 Aug 21, 6:08 PM • וואלף בער לעווי

 

  ארטיקלען נייעס וכדומה. -יעצט ארויס געקומען א סראשור פון פעירלס 

   ארטיקלען נייעס וכדומה. -יעצט ארויס געקומען א בראשור פון פעירלס 

Unknown • Aug 21, 6:10 PM 

 

  אהער דערמיט

 Aug 21, 6:11 PM • וואלף בער לעווי

 

  צו דאונלאודן דעם גליון דרוקט דא   

Unknown • Aug 21, 6:11 PM 

 

  יא ער האט אריינגערעדט כמה פעמים, זייענדיג בתוך ענינים ראשו ורובו..

 Aug 21, 6:11 PM • ברוך כץ

 

https://drive.google.com/file/d/0ByRrITB8WgDNZ045N2hGUTBOekg2Y0F2bFRnZWc0dl   
   lFaHpj/view 

Unknown • Aug 21, 6:11 PM 

 

ר' משה מנחם, און ער האט דערציילט פאר עטליכע גראדע האלט זיך דער רבי זייער אין גוטן מיט 
אידן דא אין בארא פארק ממש נאך וואס ער איז געווערן נאמינירט אלס רב ביי זיי, אז ער האט 

געטראפן דעם רבי'ן ביי א שמחה און ער האט נישט געוואוסט וויאזוי ער זאל רעאגירן צום רבי'ן, 
פיקות ווען דער רבי האט אים ענטפאנגען מיט א אבער דער רבי האט אים אוועקגענומען אלע ס

גרויסן מזל טוב און אנגעוואונטשן עס זאל זיין מיט הצלחה און ער זאל קענען משפיע זיין אויף זיין 
  קהלה, בקיצור ער איז געווען זייער נתפעל דערפון.

 Aug 21, 6:11 PM • בארא פארק

 

  די גליון איז שוין פאבליק?

 Aug 21, 6:12 PM • וואלף בער לעווי

 

   -כמיין אז יא נישט זיכער 

   נאכנישט ארויסגעבן

Unknown • Aug 21, 6:14 PM 

 

  שכוח פארן זאגן

 Aug 21, 6:15 PM • וואלף בער לעווי

 

  סזאל ליגן קודם אוןשוהל  איך מיין ער וויל אז -ביטע נאכנישט ארום שיקן די בראשור 

Unknown • Aug 21, 6:28 PM 

 

  ואס איז געבליבן מיטן אימעל סיסטעם??ו

Unknown • Aug 21, 6:30 PM 



 

 בס"ד
 טייערע חברים און ידידים ביטע ליינט גרינטלעך מיינע ווערטער.

עס האט זיך צו מיר געוואנדן מיט א פערזענדליכע רוף מיין ידיד נאמן איינע פון די חשובע עסקנים 
ה"ח ר' יצחק מארקאוויטש שליט"א ווי ער בעט זיך לש"ש פון ארץ ישראל לוחם מלחמות ה', הר

וואס איז באוויסט בקרב  "קהל חסידי ירושלים" מ'זאל עם ארויסהעלפן פאר זיין הייליגע קהילה
שלומי אמוני עם סגולה, אלץ איינע פון די שטארקסטע קהילות קודש אין ירושלים עיר הקודש וואס 

ן שלטון הכופר, און איז פון די ערליכסטע שטייען אין פראנט פון מלחמת ה' בעמלק מיט
 פארבליבענע קהילות וואס כלל ישראל פארמאגט בדורינו אלה.

עס איז באקאנט ביי יעדן דער מוסר נפש למען הכלל והפרט ר' יצחק וואס איז באמת פון די גאר 
ירות ערליכע געטרייע עסקנים וואס כלל ישראל פארמאגט, און ער האט יארן אנגעהאלטן מיט מס

און אצינד ווען זיי זענען ארויס צום  "קהל חסידי ירושלים", נפש, די טייערע קהילה נאה וחסידה,
ציבור מיט א געלט אקציע און ר' יצחק האט זיך אינטערגענומען צו שאפן גרויסע געלטער וויל איך 

ונז ענק בעטן בכל לשון של בקשה, אל נא אחי תרעו, ס'ליגט א פליכט אויף יעדעם פון א
ארויסצווייזען די סאלידערטעט פאר אונזערע ריכטיגע געטרייע שלוחים אויפן פראנט, די שלוחא 

דרחמנא ושלוחא דידן, און ס'איז דא ווייניג אזעלכע סארט עסקנים לש"ש, וואס האבן אינטער זיך 
אן א לענגער רעקארד פון אלע עניני הכלל און אלע מערכות הקודש, דער העלדישן שיפסט קאפיט

ללא פחד ומורא, און אין גמילות חסדים פארן כלל און פאר פרטישע אופנים שא"א לפרוט, על כן 
בעט איך א יעדעם איינעם זיך אנצושליסען און ארויסווייזן שעצונג, און ווייזן א שטארקן רוקן ביין 

 פאר ר' יצחק.
פיין קימט פאר אין די טעג וויל איך אייך בעטן בכל לשון של בקשה, אז אזוי ווי, די גרויסן קאמ

דורך א קאמפיין מעטשינג וואס  פון מיטוואך & דאנערשטאג א מגבית קודש "כח לעשות חיל"
, 100יעדער איינער נעמט אנטייל אין די עבודת הקודש, נעמט אויך אנטייל מיט א שיינע סכום ווי 

 ונמנו עמהם.,) און זייט פון די נמנו חברים לדבר מצוה 50 –, 36, (500 – 360, –
פון העלפן די מוסדות הקודשים על טהרת הקודש וואס  זכות דעם אין כ"ח ותזכו למצות יישר

האלטן דעם ערליכן ירושלימער וועג מיט מסירות נפש אין ארץ הקודש, וועט איר זיכער זוכה זיין, 
וה"נ ברוב רויחי, מתוך נחת והרחבה ובבריאות הג בכל הברכות האמורות בתורה בבני חיי ומזוני

  השפעות טובות והצלחה בכל העניינים.

 מיט גרויס שעצונג און דאנקבארקייט.
 w.liveraiser.co.ilhttps://ww/koach/link/0533144777 
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ne 

  מקען שוין הערן א דרשה פון אב"ד תולדות רפאל קאשוי בענין גזירת החינוך העומד על הפרק

  5נומער   8454001196  אויף

 Aug 21, 8:27 PM • לייבוש לאנדא

 

  ברוך השם זיך שוין געלאזט הערן

 Aug 21, 8:42 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן



 

  זייער שארף !   
  ליינט פאר די דאקומענטן וואסערע שגץ שטיק פעירלס האט שוין אלץ אפגעטוהן

 Aug 21, 8:44 PM • לייבוש לאנדא

 

  נו לאמיר הערן וואספארא שייגעץ שטיק

 Aug 21, 8:53 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ווער קען ארויף לייגן די בירור פון קרעמניץ יש"כ

 Aug 21, 10:04 PM • ענבערג מאנסיהלל ראז

 

  נו! זאג שוין די שגץ שטיק

Unknown • Aug 21, 10:06 PM 

 

פארדעם האט מען ארויפגעלייגט די נומער, יעדער בכבודו קען עס הערן, עס איז גארנישט 
  ווייניגער פון כי פי המדבר חיים שלו'

 Aug 21, 10:07 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 

  מדינוב ביים פארחתמנן די פערל'ס צעטיל!האדמו"ר 



 

 Aug 21, 10:26 PM • ברוך כץ

 

הגה"צ גאב"ד ור"מ קאשוי שליט"א האט פארציילט נעכטן נאך די אסיפת הרבנים, אז מען האלט 
אים און איין משוגע מאכן מיט טעלפון קאלל'ס און מ'טעראזירט אים, און לעצטענס איז דא עפעס 

ט אים אז ער זאל זיך נישט לאזען פון די טעראריסטין ברוך כ"ץ, און משה א נייע נוסח, מ'זאג
שווארץ, האט ער געזאגט ער ווייסט נישט וואס מ'וויל פון אים האבן, קיינער טיילט אים נישט איין 

וואס צו טוהן, ער האלט מיט פון די ערשטע מינוט אלעס און ווייסט נישט וואס מ'האט געכאפט דא 
  עטרייע עסקנים לש"ש.אומשילדיגע ג

 ch724  • Aug 21, 10:33 PM משה-ברוך-וואלף

 

? ווער גיט די 1שוין וואס א חילוק וואס זיי זאגן, לגבי אונז וואס איז די היתר אויף טייטעל 
  היתר?

  ר' מנשה פילאפ מיט ר' שלמה לייב וויינבערגער האלטן אז דאס איז נישט קיין פראבלעם

 ch724  • Aug 21, 10:53 PM משה-ברוך-וואלף

 

און נאך רבנים, מ'האט אלעס געטוהן וואס רבנים האבן געהייסן און וואס זיי גייען ווייטער 
  על פי התורה אשר יוריך!!  הייסען!

וואכן צוריק און נישט באקומען קרוב צו א מיליאן דאללער ווייל  2מ'האט אויפגעהערט א פראגראם 
הערן! יש תורה בישראל, און נישט וואו די מחריבים פרובירן צו זאגן די רבנים האבן געהייסן אויפ

  ח"ו.

 Aug 21, 10:57 PM • ברוך כץ

 

און דאס גייט קיינער נישט וויסען ווייל די משוגאים גייען נישט טראמפייטערען אז מפאלגט דעת 
  שתורה נאר ווען מקען טרעפן א פראבלעם דעמאלטס פאוקט מען עס אויס כדרכם בקוד

 Aug 21, 11:00 PM • שמואל י

 

  וועלכער פראגראם?

דע מפאלגט אז נישטטראמפייטערען גייען משוגאים די ווייל וויסען נישט קיינער גייט דאס און
 בקודש כדרכם אויס עס מען פאוקט דעמאלטס אפראבלעם טרעפן מקען ווען נאר תורה ת

 
  סער חיסרון, און א גרויסער קשיא?סאיז גארנישט קיין אויפגעטועכטס, נאר סאיז א גרוי

Unknown • Aug 21, 11:02 PM 

 

   דער קאשויער רב דערמאנט אז זיין מוסד איז א מעמבער אין פערל"ס און נוצט זייער לאיער?

 Aug 21, 11:06 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

  פארמאכן זיין מוסדאיך פארשטיי אז ער וויל זיך ארויסיינען ער איז גרייט אויף מסירת נפש מזאל 

 ch724  • Aug 21, 11:22 PM משה-ברוך-וואלף

 



 

  זיי האבן טאקע נישט וואס צו פארקויפן ?

Unknown • Aug 21, 11:53 PM 

 

איינמאל נישט ? זיי האבן ממש גארנישט נערישע זאכן פון צייטונגען וואס איז נישט אינטערסאנט 
  פאר ניטול אויכט נישט .....

 Aug 21, 11:58 PM • 1ברוך  -לף ווא -משה 

 

 

 Aug 22, 12:22 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  מעג ווען זיין אין קרית יואל די סעודה..

Unknown • Aug 22, 2:28 AM 

 

  חומת הדעת מיט א פרישה

  מיט א פרישע מערכה קעגן די דאלער קאמפיין

  מען פירט אראפ די דור אין תהום

 Aug 22, 8:04 AM • מערכת סאטמאר-מאנן שלמה זלמן

 



  באקומען:

 רעדענדיג צו א געוויסע עלטערע עסקן וואס איז שוין לאנג אין די פעלד פון עסקנות.
אזוי שמועסעדיג איבער די גזירת החינוך אין ניו יארק, זאגט ער מיר אז לויט זיין ערפארונג איז 

ל, וויייל געווענליך ווען מען טענהנ'ט זיך איבער שכל קיינמאל נישט דא קיין חילוקי דעות איבער שכ
קען מען נאך אלס בלייבען אויף איין טיש אין אויסארבעטן און דיסקאסירן די פארשידארטיגע 

 מיינונוגען.
נאר געווענטליך ווען די וועסט זעהן צווישען ערליכע עסקנים שטארק צוטיילטע מייינונגען, זענען 

ם, עס זענען דא עסקנים וואס זייער שכל איז איבער זייער הארץ, אין זייערע דא צווויי ערליי עסקני
 מעשים און פעולות, ווערן געמאסטן דורך זייער שכל און דעת תורה.

ווידעראום, איז דא אנדערע עסקנים וואס זייער הארץ איז פיל שטערקער פון זייער שכל, און עס 
געמישט מיט הארץ עסענישן און געפילישע  שטורעמט אין זיי ברויזענדע געפילן אפטמאל

 חשבונות.
און זיי האבן ליב צו זעהן כלל ישראל ווי א שיף וואס האלט זיך ביים דערטרענקן, און אט זיי זענען 

 די העלדשע מצילים וואס זיי ראטעווען דעם כלל ישראל פונעם טיפען אפגרינד.
צו זיייער ריכטיגן פלאץ, ווי למשל אין ארץ ישראל, ווי זיס און ווי גוט זענען ווען די עסקנים טרעפן 

ווי עס איז באמת א שיינקייט צו זעהן ווי אידן זענען מפקיר זייער לעבן פארן אייבירשטען, בבחינת 
 עז כנמר וגבור כארי לעשות רצון אבינו שבשמים.

אל, און עס אבער ווי ביטער און זויער איז, ווען זיי נעמען א פראבלעם וואס פלאגט כלל ישר
פאדערט זיך אסאך ארבעט, ישוב הדעת און דעת תורה, און זיי שפרינגען אריין מיט זייער 

פלאמעדיגע הערצער און אפטמאל דמיונות, אנצודרייען דעם עולם אויף כאאס און 
 דעמאנאסטראציע.

שום ווי למשל דא ביים גזירת החינוך, האט חיים שלום לעפקאוויטש, מיט יענקעלע כהן, קיין 
זאכליכע וועג אדער תורה'דיגע מהלך ווי אזוי זיך אומצוגיין, נאר אלעס ווערט געבויעט אויף ווילדע 
אינטערוויואס מיט געוויסע אימפארשטענדליכע עסקנים פון ווייטע ערטער, פרישע שטערנ'ס וואס 

ן ערפארונג פון טוישען זיך ביי יעדע פרשה געוואנדען לויט די מצב, קיינער פון זיי האט נישט קיי
 געלונגענע מערכות, נאר בלויז געלונגענע שפיצלעך און ווילדע אקטען.

אפטמאל די עסקנים, וואלטען געוויסע פון זיי געוואלט געבוירן ווערן אין סאמע ברען פון די צווייטע 
וועלט מלחמה, ווען כלל ישראל איז געווארן פארציקט דורך דעם נאצישע שלאנג, און דעמאלץ 

אלטען זיי זייער גוט געקענט ניצען זייערע ווילדע מוחות צו טוהן העראישע אקטן, און אפפערן וו
 זייער לעבענ'ס צו ראטעווען כלל ישראל, אדער אפילו איינצעלע יחידים מגיא צלמוות.

אבער צום באדויערן, זענען זיי נישט געבוירן אין תרצ"ט, און עס איז פארט נישט קיין צווייטע וועלט 
קריג כאטש פיל גרויסע פראבלעמען און גזירות רעות פלאגט דעם כלל ישראל בארץ ובגולה, עס 
איז אבער פארט נישט קיין צייט פון בונקער'ס און פארטיזאנע קעמפער, און עס פעלט נישט אויס 

 צו צוברעכן דעם פאראייניגטן כח אין כלל ישראל, דורך ווילדע קליינע פראטעסטן.
ען מיר ב"ה נאכנישט אין די מצב, וואס אונזערע ברידער אין ארץ ישראל שטייען, ווען ווי אויך שטיי

זייערע איייגענע ברידער האבן זיי פארקויפט פארן ציוניס'טישע מאנסטער, און מוזן דארט טוהן 
 מלחמה אקטן, צו באקעמפן זייערע אידישע רעכטן.

געריפענע עסקנים מיט געדאנקען, צו פיל מאל וועט מען הערן זינגען נאכאנאנד אט די אזוי
פארגלייכען די מצב אין אמעריקא פונקט ווי אין ארץ ישראל, כאטש וואס קיינער וואס ניצט נאר 
אביסעל פארשטאנד און קען טריקענע פאקטן וועט נישט פארגליייכען די גרויליגע ציוניס'טישע 

ווערט געשטיפט דירעקט דורך די  רדיפת הדת אקעגן די ערליכע אידן אין יעדן הינזיכט, וואס
 רעגירונג אינסטאנצען, וואס ווילען קלאר לעקור את הכל די שאלה איז נאר דורך וועלעכע וועג.
דאקעגן דא אין ניו יארק, ווען געוויסע נידריגע אומגעלוגגענע פורקי עול וואס לעבן ניטאמאל א 

נוי יאר'קע עדויקעישן דיפארטמענט מיט  נארמאלע פאמיליע לעבן, וואס פרובירן צו באיינפלוסען די
ביליגע שאקירנדע ליגעננ'ס איבער די אמת'ע ווארהייט פון אונזער חינוך, און כאטש עס איז זיי 

 ביטער געלונגען איז אבער נישט א עפענטליכע רעגירונג ציל צו שמד'ן אידישע קינדער.
ע, וואס זיצען על סיר הבשר בלויז ווי אויך פארמאגען מיר נישט קיין אידישע ערוויילטע באאמט

 אלס אויסטויש פון פארקויפן זייערע ברידער לשמד.
נאר בלויז, אזא איד ווי ר' משה דוד נידערמאן, וואס פארדינט נישט קיין כבוד אדער געלט 

דורכאויס זיין לאנגע קאריע פון עסקנות און חסד, ווי אויך איז ער א תלמיד מובהק פון רבינו 
ור זי"ע, וואס האט אים ממנה געוועהן להתייצב לפני מלכים ושרים, אין ווער עס קען הקדוש והטה

אים ווייסט אז ער איז א איד פון אמאל, וואס קאכט זיך אין די תורות פון רבינו הקדוש, און 
שטיקלעך חת"ס איז שגור על לשונו מיטן אונגארישען חן, און ער איז ווארעם לכל דבר שבקדושה 

 דעם גזירות הגיוס.ווי למשל 
כאטש וואס ר' משה דוד איז גרייט צו רעדן מיט יעדן ווארימע אינגערמאן און אפילו יעדע קליינע 
צוציק וואס האט שוין אמאל געטיילט צעטליך ביי א דעמאנאסטראציע, און איז אנגעהערט מיט 

קען זיי אויפן פנים פילע האטליינס פון אייגענע פאנטאזירטע שיטות, (פון מענטשן וואס ווען מ'
וואלט מען נישט געוואלט שטיין מיט זיי אויפן ווארט, אין זיכער נישט נאכזאגען בע"פ זייערע 

שיטות), אבער ר' משה דוד האט נישט קייין פראבלעם מיט דעם, און איז גרייט מסביר צו זין בטוב 
וד טוט נישט קיין איין טעם ודעת, וואס ער טוט און פארוואס ער טוט עס, כאטש וואס ר' משה ד

 זאך אליין, נאר ער רעדט זיך יעדע זאך דורך מיט רבנים.
נו שטעלט זיך א פראגע פארוואזשע, אראנשירן נישט די מאנסי עסקנים א מיטונג מיט ר' משה 

דוד און פנים אל פנים, אויפצווייזען זייעע קענטיניסטען אין די אמערקאנע געזעצן, און זייערע פילע 
איבער פארשטיפטע האום סקאלינק געזעצן, פארוואס מוז דאס אריינגעזאגט ווערן פאר  ידיעות,

תמימית'דיגע אינגעלייט וואס קענען קוים ענגליש און ווייסען ניטאמאל וויאזוי די אמערקאנע 
פאליטיק ארבעט, נאר דורך א קורצע אינטערוויא פון א געוויסע אננימע עסקן פון א געוויסע סטעיט 

עריקא, וואס איז מסביר אין א האלבע שעה וויאזוי די גאנצע אמערקאנע פאליטיק לויפט און אין אמ
זייער פילע סעקעטעס און זייערע פארשידנהארטיגע מיינוגען, (דרך אגב עס קען זיין אז עס גייט 

 גאר אריין אין לימידי חול).
ייט צו אויפטוישען קיין דיבורים צוריק צום ענין, מ'וועט אלס זעהן, אז זיי זענען קיינמאל נשט גר

מיט די וועלכע קענען אדער ווייסען געזעצן, נאר האבן שטענדיג ליב אויפצוקלערן די תמימת'דיגע 
אידן יראים ושלימים וואס לבם חם לכל דבר שבקדושה, און אויסגיסן אויף זיי הונדערטער 

 דער כמעט איגאנצען אמת.אימבאקאנטע פאקטען, וואס זענען טיילווייז, אדער א פערטעל, א
און אט דעמאלץ ווערט א פייער, און עס הייבט ברעמען ביי אט די אלע אידן, און פאדערן א קלארע 
תירוץ פון ר' משה דוד קומענדיג מיטן הינטערגרינד, אז עס רעדט זיך דא פון א אינטערגעציפטער 

זיינע אמת'ע צילען און מחשבות,  עסקן גענוי ווי מ. פרוש פון ארץ ישראל, וואס זוכט צו פארדעקן
זיי אליין ווייסען נישט, אז מעגליך אסאך פון זייערע שטאטישע פראגראמען אויף וואס זיי לעבן 

אויף דעם, האט ר' משה דוד זיי עס ארלעדיגט, זיי ווייסען נאר אז ר' משה דוד שטיצט חוקי 
 תועבה, אין מציצה בפה האט ווארשיינליך קאשוי רב ארלעדיגט.

מ'וועט אייביג זעהן אז אט די אלע אינטערגעהעצטע אדער העצער'ס, וועט קיינמאל נישט העלפן 
קיין שכל'דיגע דיסקאסיעס, עס וועט זיך אייביג אנהייבן מיט ווילדע געשרייען באגלייט מיט 

, סטיגמע'ס, און נעמען פון רשעים פון אדם הראשון'ס צייטען, און וועלן מדמה זיין מילתא למליתא
נאכברעגענדיג אלע אלטע עבירות אין עס אריינשיפען מיט כח אינעם היינטיגען מציאות. פארוואס 
קען מען קיינמאל נישט אראפלייגען די צדדים קלאר אויף א פאפיר, ווייל דער אמת איז אס עס איז 

 נישט דא קיין צוויי צדדים עס איז בלויז דער האס מיטן שכל קריגען זיך דוק ותשכח
ט אייך פאר, ווען ר' משה דוד נידערמאן אין די אנדערע עסקנים, געבן ווען איבער די לייצעס שטעל

פאר אט די עסקנים, לדוגמה יענקלע כהן, און חיים שלום לעפקאווויטש, און זיי פראקלאמירען אז 
עס דער עולם זאל ארויסקומען אויף א הילכיגע פראטעסט אין אלבעני און עס פאלט דורך, וויבאלד 

איז בלויז א רויער אקט וואס איז נתחדש געווארן דורך איינער וואס האט עס קיינמאל בעפאר 
אויספרובירט, אדער אויב ער אדרעסירט צום עולם צו ניצן האום סקאלינק, און ער פארשפארט 
אלע גרויסע חדרים, אראפמאלענידג רינענד וויאזוי די וולאזעשנע ישיבה האט זיך פארשפארט, 

קינדער פונעם סאטמאר'ע חדר ווערן אהיימגעשיקט אינמיטן העלן טאג, און דער  10,000לע אין א
האום סקאלינק געזעץ וועט ווערן געפאדערט אויף גאר א שטרענגע פארנעם אנדערש ווי הרב כהן 

האט פארגעזאגט, צוליב אפאר אימערקבארע פונקטען וואס זענען נישט אויסגערבעט געווארן 
און עס נישט דורך די נויטיגע אחריות'דיגע עסקנים, צו וועמנ'ס טיר גייט איר בהשכל ובדעת 

דעמאלץ גיין קלאפען, די ליניעס פון קול חומת הדת וועט אין יענע צייט ווערן איבערגעפילט מיט 
פרישע עצות און לעגאלע אין אומלעגאלע געדאנקען וויאזוי צו ארויסהעלפן די אימבאהאלפענע 

ר מינוט וועט א פרישע עסקן פארציילן וואס ער האט אליין געהערט פון א עכטע מצב .איעדע פא
 גוי וואס פארשטייט פאליטיק.

איך גלייב נישט אז עס דא אין בר דעת וואס איז זיך גרייט זיך איבערצוגעבן אין זיינע הענט, 
ישע עסקנים, וואס טראכטעדיג תכלית'דיג, לאזט קיינער נישט זיינע קינדער אין די הענט פון געפיל

זייערע עצות איז גרינג צו זאגן און שווער אויסצופירן, נאר וואזשע דען, עס איז פונקט גענוג אז עס 
איז דא ערפארענע אין פראמינעטע עסקנים ואס ארבעטן אויף דעם, קענען זיי העלפן מישען א 

באהאווענט אין דעם קאשע אין מסביר זיין אלע מיני הסבירים פאר מענטשן וואס זענען נישט 
 פעלד אז זיי זענען גערעכט.

טראכט באמת ווען איר זאלט האבן א פראבלעם מיט די טשיילד עביוז קער, פאר קיין שום איד 
נישט געווינטשן, צו וואלט איר איר נישט דעמאלץ געלאפן צו ר' משה דוד'ן ער זאל שתל'ן פאר 

די עצות פון די אלע האטליינס און איר וואלט אייך, אדער וואלט איר זיך דעמאלץ פארלאזט אויף 
פארדעכדיגט ר' משה דוד'ן אז ער פארקויפט אייערע קינדער צום שטן, אשר על כן פארוואס איז 
 בכלל אינטערסאנט צו דיסקאסירן די אלע ווילדע עצות ווען אויף למעשה איז עס ווערטלאז. וד"ל

  כם, ודי למיבין.באמת איז נאר א דוגמה פון א פרשה, תן לכחם ויח

Unknown • Aug 22, 9:40 AM 

 

  פון די אלטע זאכן דא

 Aug 22, 9:42 AM • 1אברהם יצחק הירש 



 

 
 יום ב' פנחס העל''ט:

 
האדמו"ר מוויזניץ שליט"א ממאנסי ביקר אצל אחיו האדמו"ר מוויזניץ שליט"א מקייאמישא ביום ב' 

 העעל"ט
 

נסי שאחיו האדמו"ר מוויזניץ בקייאמישע מלובש עם בתוך השיחה ראה האדמו"ר מוויזניץ במא
 גרעיע הויזן, (מלבוש על שב"ק בחצר וויזניץ)

 
 האדמו"ר מוויזניץ במאנסי שאלו במעמד קהל רב: גייסט מיט גרעיע הויזן אויך אינדערוואכן

 
 האדמו"ר מוויזניץ בקיימישא: כ'האב נישט קיין כח עס צו טוישן.

 
 וואס הייסט? דו שלאפסט מיט די הויזן? האדמו"ר מוויזניץ במאנסי:

 
 האדמו"ר מוויזניץ בקיימישא: ניין, די פאסיק איז שווער איבערצולייגן יעדע מאל.

 
אין ווי אויך האט האדמו"ר מוויזניץ במאנסי מעורר געווען אז די טאטע ז"ל איז נישט געגאנגען 

דאכציכך מיר די טאטע ז"ל פלעגט  אזוי, אויף דעם האט אדמו"ר מוויזניץ בקיימישא גענטפערט אז
 נישט פארען קיין עסטרייך אויך נישט

  והיה לפלא
 

 יום ג' מטו''מ:
 

פארגאנגענע דינסטאג איז פארגעקומען א מעמד לחיים/קבלת פנים אין שיכון וויזשניץ קייאמישא 
 פאר אדמו"ר מוויזשניץ שליט"א במאנסי.

אימשא געוויזן פארן ברודער אז ער האט שוין נאכן מעמד האט אדמו"ר מוויזשניץ שליט"א מקיי
 געטוישט די הויזן ע"פ עצתו.

אדמו"ר מוויזניץ ממאנסי האט פארציילט און זיך אפגערעדט פארן ברודער אז אלעס גייט היינט 
  ארויס צום גאס "אפילו וואס אונז האבן גערעדט וועגן די הויזן..."

 ש שבועותמעשה מהאדמו"ר מהר"א מסאטמר, ט"ו באב, ושלו
 

  שמעו סיפור מעניין על רבי אהרן טייטלבוים, אדמו"ר מסאטמאר,
  נקלעתי לבית מדרשו בהרי הנופש בארה"ב.

  (הוא נופש עם מניין מצומצם מחסידיו המובחרים)
הזכיר בהבלעה את העובדה שהיום הוא יום מיוחד, ט"ו באב  -ובתוך דרשתו בסעודה שלישית 

 ',שבו בנות ישראל יוצאות וכו
  והוסיף דרך אגב שבוודאי אין זה כפשוטו,

(דהיינו העובדה המצויינת בסוף מסכת תענית שפעמיים בשנה היו בנות ישראל יוצאות ורוקדות 
 לא התרחשה באמת במציאות!!) -בכרמים למול הבחורים למטרת נישואין 

 
 

  ניגשתי אליו ביום ראשון אחר התפילה,
  שלא כפשוטו? וכי היכן מצאנו דבר כזה? שאלתי אותו הייתכן? לומר על משנה

בתחילה הוא ניסה לנפנף אותי בתמיהה רבתי עלי אישית: "מה? אתה לא מבין לבד? אתה לא 
  קולט למה אי אפשר לומר שזה כפשוטו?"

  כאילו חסר לי ביראת שמים בעצם השאלה המטונפת הזאת.
הייתי מבין אם היית  -בתרא  אך אני לא ויתרתי: "מילא אגדות רבה בר בר חנה במסכת בבא

אומר שזה שלא כפשוטו, אך כאן מדובר במשנה! וכן במקרא מפורש בסוף שופטים! "הנה חג לה' 
 מימים ימימה" וגו' שבני בנימין חטפו להם נשים מהמחולות הללו,

 האם גם מקרא זה יוצא מידי פשוטו??
 
 

וכרח הדבר שלא היה יכול להיות היה תמיד עם קדוש, ומ -הוא שב וקבע בנחרצות: "עם ישראל 
  כפשוטו,

  אין אני יכול להסביר לך!" -ואם אין אתה מבין לבד 
 

  כאן כבר לא יכלתי להתאפק מלהתחצף קצת, עניתי:
הבסיס של -אז אולי נפרש המימרא 'שלש שבועות השביע' ( -"אם ההתייחסות למשנה היא כזו 

  שוטו!התזה האנטי ציונית בספר ויואל משה) גם שלא כפ
 

 מיד ברחתי משם...
 

  אגב:
  בעלון השבועי שחסידי סאטמאר מדפיסים (את דברי התורה בסעודה שלישית)

 הושמט המשפט הזה. -
 
 
 

 ע"כ מצוטט מתוך בלוג פלוני אלמוני.
 

  ולמרות שהבלוג ההוא ידוע באי אמינותו,
  הריני לאשר ששמעתי סיפור זה מיהודי ששמע מבעל המעשה בעצמו.

 Aug 22, 11:28 AM • כץברוך 

 

נטורי קרתא ארויס מיט אלע נומבער'ס פון די עסקנים דא אז מ'זאל זיי      הערט און האט הנאה!
אנרופן טעראזירין, ער רעכענט אויס די רבי, שמואל גבאי, שלום דייטש, משה שווארץ, ברוך כ"ץ, 

    שמואל ישעי אויכט! זיי האבן שוין זיך גענומען אויף   שמואל ישעי זיכערמאן......

559-726-1287    #5058 

 ch724  • Aug 22, 11:33 AM משה-ברוך-וואלף

 

  נאר א משוגענער הערט אויס נאורי קרתא ליין

  נאר א משוגענער הערט אויס נטורי קרתא ליין

 Aug 22, 11:33 AM • יצחק ווייס חברי

 

  ווען האט מען די זכי צו זיין אויפן ליסוטע?

 Aug 22, 11:35 AM • מערכת סאטמאר-זלמן מאנןשלמה 

 

אבער ער איז געווארן איינץ מיט יענקעלע כהן, א יעדעס מאל ווען ער רעדט, רעדט נאכדעם 
יענקעלע, אפילו ער זאגט עס אביסל איידעלער אן נעמען אבער ס'איז איין קאמפאני, און יענקעלע 

רבעטן ביי געוויסע זאכן צוזאמען האנט ביי פאסט עס זייער נישט ווען מ'זאגט עס אבער זיי א
  האנט און אצינד אויכט, בידיעה ברורה!

 ch724  • Aug 22, 11:36 AM משה-ברוך-וואלף

 



  \וועמען אינטערסירט ווי צו מטורפים שלאגן זיף

  זיך*

 Aug 22, 11:36 AM • יצחק ווייס חברי

 

  זאל יענקעלע אויך רעדן אזוי וועט מען האבן א ישועה

 Aug 22, 11:37 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

דער עולם דארף איינזעהן אז יענקעלע איז אייינץ מיט אלתר משה, יואלי לאוב, יואלי צימערמאנט 
  וכו'

 
 ווען האט מען די זכי צו זיין אויפן ליסוטע?

'רעדט נישט ר' שמואל מרדכי שטערן האט שוין מפשפש געווען במעשיו כמה פעמים פארוואס מ
   פון אים און מ'וויל נישט מאכן קיין פראטעסטען ביי זיין הויז!!

 ch724  • Aug 22, 11:40 AM משה-ברוך-וואלף

 

  און ווען ער איז נישט איינס מיט זיי, איז ער יא עפעס?

 Aug 22, 11:40 AM • יצחק ווייס חברי

 

  ינער אים נישט אפקויפןאז די המון עם וועט איינזען אז עס איז איינס וועט קי

 Aug 22, 11:40 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ר' יצחק די פאקט איז אז נארמאלע כולל אינגערמאן שעמט זיך צו הערן די נטורי קרתא משוגעים, 
אבער אדערוויין שעמט מ'זיך נאכנישט צו הערן דעם מטורף יענקעלע אן א טראפ דעת תורה 

ם, איז דאס איז וואס ליגט א פליכט אויף אונז אז מ'זאל פשוט זיך שעמען אפילו פון עמי הארצי
אים צו הערן, ער איז א מהרס מיט אלע פירושים, א מחבל, א מטורף, שוטה, רשע, גס הרוח, און 
וויל אינטערברענגען אלעס, און האלט שוין ליידער אינמיטן זיין שמד אפרארט מיט זיינע גיפטיגע 

און א יעדען טאג טוישט ער און   ע עהרליכע רב וואס גייט נישט און זיין שפאן...זלזול אויף א יעד
שרייעט אויף א צווייטע רב מיט די גרעסטע ביליגע לשונות, עורו ישינים משינתכם! לאן היגענו! 

ס'ברענט א פייער פון השחתה אין תורה בישראל עפ"ל, און אלעס גייט צו מיט א אופן פון אהער 
לע הייליגע ווערטער פון צדיקים הקודמים, און אלעס מיט איין ציל אויסצורייסען א יעדע ברענגען א

א ידע ביסל תמימות! א יעדע ביסל כח הרבנות, כח הנהגה!   ביסל עהרליכקייט וואס איז נאך דא!
א יעדע ביסל פון עהרנסטע מערכות/מלחמות לה' בעמלק און די גאנצע וועלט! און אלעס גייט 

נאות, שומו שמים! וואו קען א אינגערמאן א בן תורה צוהערן צו אזא נידערטרעכטיגע בלבוש ק
סאוער פייפ וואס רופט אויס קליפ און קלאר אן קיין שום בושה, נישטא קיין איין רב, אויף יעדעם 

האט מען א בארג מיט עבירות און תירוצים אויסגעמושט מיט מאמרי חכז"ל, געוואלד און געשריגן 
ף קלאגן און שרייען און וויינען דערנאך וואס מ'הערט ביליגע זלזלולים אויף כל הקודש לנו, מ'דאר

און איינוועגס רייסט מען אראפ די ציס"ע די הייליגע רבי זי"ע! רבותי שוין העכסט צייט! גזירת שמד 

אים אויס בעיצומה, ווען קען מ'זיין קאלט בלוטיג ווען ס'איז דא היימישע אינגעלייט וואס הערן 
  רח"ל!

 ch724  • Aug 22, 11:52 AM משה-ברוך-וואלף

 

נעכטען האבן די חברה משוגעים עזי פנים שבדור אזוי וואו                   ויהי כי יבוא אליו יום יום!
א יעדען טאג געקומען צו הגה"צ ר' טודרוס שליט"א און מיט פרישע צעטליך חדשים לבקרים אז 

אזוי רח"ל, האט יאוואזשנא רב זיי געזאגט אז ס'איז דא א גדול בתורה און  דא שטייט אזוי מיט
איינע פון די חשובסטע רבנים וואס פאקט איין אלע רבנים וואס עטץ וועטץ אפירקראצען די פאיע 

רב ר' שלמה לייב, און ער זאגט קלאר ער נעמט אחריות אויף אלעס און מ'איז גארנישט משנה קיין 
לעס איז אויסגעהאלטן בדרך התורה והמסורה, האט זיך אנגערופן איינע פון די זיז כ"ש, און א

נערים המנוערים אז ר' שלמה לייב האט די עבירה מיט יענע עבירה וכו' וכו' האט זיך יאוואזשנא 
רב אויפגערעקט אויף די עזות און חוצפה אן א גבול, און געזאגט הייסט די זוכסט נישט קיין אמת 

רה, וואס מ'וועט דיר זאגן וועסט דיך האבן פרישע תירוצים און דברי זלזול אויף גדולי קיין דעת תו
ישראל, און טאמער כ'וועל דיר זאגן וואס איך האלט נישט אזוי וואו ענק משוגעים, וועסטו שרייען 

איך האב מתיר געווען כינוס כלל ישראל רח"ל, עטץ האלטס נישט ביי גארנישט און לאז מיך 
  #אין תורה בישראל!           אפ!

 Aug 22, 12:03 PM • ברוך כץ

 



 

  ער ריקט זיך ב''ה און יענע דירעקציע צוביסלעך

  די זינלאזע אטאקע קעגן די דאללער קאמפיין פארן מעיאר העלפט נאר צו

@RabbiMeisels: Update: Complete home-school info guide to be released in the next 
few days BEZ"H. Details to follow.  

  די שמד פלענער פון די מפשרים פארענט פון אינזערע אויגען ר''ל!!

 רבבות העולים לציון הק' וועלן דערביי שטיצן די
צענדליגער מוסדות על טהרת הקודש בארה"ק, און די מפעלים להצלת היהדות מידי צוררי 

  כז עזרה ויעוץ', למלאות רצון צדיקישראל, ווי 'קרן הצלה', 'שקל הקודש' און 'מר

 

 

  

   bOthzZSpokR/view-ttps://drive.google.com/file/d/1bSiQk5F6pF4mjDOY6vSNh    

 Aug 22, 12:35 PM • וואלף בער לעווי

 

  וויזניץ-סאטמאר

 Aug 22, 12:53 PM • וואלף בער לעווי

 

 
@RabbiMeisels: Update: Complete home-school info guide to be released in the next 

few days BEZ"H. Details to follow.  
ער                           די שמד פלענער פון די מפשרים פארענט פון אינזערע אויגען ר''ל!!

ארבעט צוזאמען מיט חיים שלום אויף די פלענער צו פארטושען דעם עולם פאר מ'וועט כאפען 
  וואס דא טוט זיך...
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@Yiddish_Niyes: Ahead of Mhrz"l visit to E"Y Askunim working out to have US guards 
around him that the Israeli police should not make problems #VIP 

 Aug 22, 1:44 PM • וואלף בער לעווי

 

Fwd: Fwdווער און וואס איז פּעירעלס : 
 טוען זיי אויף? חוץ נעמען געלט פון מוסדות וואס

דעם וואך איז געוועהן עטליכע אסיפות איינס פאר רבני קהילות אין וויליאמסבורג און עקסטער אן 



 אסיפה אין מאנסי.
די גזירה איז א ריכטיגע, די רעגירונג וויל זיך אריינמישן, אבער ליידער ליגט די רעטונגס האפענונג 

וואס די איינציגסטע געווינס זיי קענען דערליווערן  אין די הענט פון אפאהר אומגעלונגענע עסקנים,
 איז געלט פאר זיך און זייערע ארומיגע.

מען שטייט שוין ביי די וויפילטע אסיפה, אבער נישט דא קיין שום פאראייניגטע מהלך וואס די 
 היימישע מוסדות ווילן.

ניווא עדזשוקעישאן, אזוי למשל וויען האט דאך נישט קיין שום פראבלעם בשיטה צו געבן א הויכע 
 ווי זיי טוען טאקע אין ב"פ, נו זאל מען עס אריינברעגנען קיין וומ"ס און מאנסי אויך.

 סאטמאר איז נישט גרייט אויף אזוי ווייט ווי וויען ווייל מען ליידט פון אינעווייניגסטע ראדיקאלן.
ון אין סקווירא איז מען גרייט ווידער וויזניץ מאנסי דארט איז די בעיסיק עי בי סי גענונג, א

 מאקסימום צו לערנען נומערן (רעכנען מן דכר שמיא).
פעירל'ס מוז דאך אבער קענען אנגיין, און מ'דארף א פאראייניגטן פראנט, הגם די צדדים זענען 

 כרחוק מזרח ממערב, דאס געלט מוז אבער ווייטער אנקומען צו 'עשקנים'.
אפאהר באקאנטע ליצים פאר א פי. אר. קאמפיין, ובראשם אייזיק האט מען דעריבער אויפגענומען 

 דאסקאל. מ'דרוקט פאמפלעטן, גליונות אין בתי מדרשים, מ'דערציילט נייעס אין די צייטונגען.
כדי צו האבן א פנים כאילו ס'איז א לעגעטימע ארגאנעזאציע מאכט מען אויך אסיפת רבנים, כאילו 

  'ס און נישט פארקערט.רבנים שטייען בראש פון פעירל
די אסיפות זענען זייער וויכטיג, קאסט וואס קאסט, אויב מיינט דאס אז די גאנצע וויען'ע ישיבה מוז 

יענעם טאג פארן אויף א טריפ כדי די בחורים זאלן נישט שטערן דעם 'אסיפה' ? קיין פראבלעם, 
 פעירלס האט גענונג געלט דאס צו באצאהלן.

רעדן ביים אסיפה? יעדער רבי און רב האט דאך אן אנדערע דעה? מאכט מען איי וואס וועט מען 
עס ביים וויען'ער רב, אזוי איז ער דער ראש המדברים, און יעדער ווייסט אז ער איז גוטער רעדנער 

 מיט שיינע ווערטלעך און מעשיות, אזוי איז דא א שיינע אסיפה מיט בילדער פאר 'פעירלס'.
נות פון דעם פרישן פעירלס אסיפה איז אינטרעסאנט צו שרייבן פיר נקודות צו פארשטיין די ליצ

 וואס על הכלל כולו יצא אויפן פנים פון פעירל'ס.
א. אנדערשט ווי פאריגע אסיפה בבית מהרז"ל מסאטמאר איז דאס מאל אריינגעלאזט געווארן 

 יער'ס האבן געפעהלט...פאטאגראפיסטן, גבאים, דרייווער'ס, מקרובים און סיי ווער, בלויז לו
ב. קהילת סאטמאר מהר"א האט זיך אפגעשאקעלט פון פעירלס שוין א צייט צוריק, זייערע 

מוסדות צאהלן מער נישט, זיי האבן דאך סייווי אייביג ליב צו פארשטיין בעסער און טוהן אליינס. 
רוואס נישט! ס'דאך אבער ר' מענדל זייער רב פון וומ"ס איז געקומען צום אסיפה, פארוואס? פא

 סייווי נישט נוגע למעשה גארנישט.
ג. וויזניץ'ע רבי פון וומסב"ג איז מיט א תמימות געקומען צום אסיפה מיינענדיג אז מען גייט דא 

מינוט, האט ער זיך  40באמת מטכס עצה זיין, אבער נאכן זיצן און הערן שיינע מעשיות פאר 
(אויפן וועג קיין מאנסי צום אסיפה ביי זיין ברידער ווי אויפגעהויבן און אפגעטראגן פון דארט 

 האפענטליך דארט האט פיערל'ס נישט סתם געדרייט א קאפ).
ד. פאפא רבי וויפיל די סאטמאר גלייכן צו לאכן פון אים, איז ער גאר א פראקטישע און תכלית'דיגע 

וואס מען וויל יעצט, ווען  מענטש, ווען מען האט אים גערופן צום אסיפה האט ער געפרעגט גענוי
 פעירלס האט נישט געהאט וואס צו ענפערן האט ער געזאגט אז ער וועט שיקן א שליח.

נו וועמען האט דער פאפא רבי געשיקט? רמ"מ ווייס פאפא דיין פון ב"פ וואס ביז א חודש גייט ער 
 ילד איז עס גוט.גיין קיין לאנדאן, און די גאנצע זאך גייט אים אהן א הויקער נאר פארן ב

אגב, מהרז"ל מסאטמאר האט נאך 'אסיפה' געפרעגט רמ"מ ווייס צו ער איז געקומען דא אלס 
דעם גזירת חינוך אין אמעריקא אדער דער גזירת חינוך אין לאנדאן... ביידע האבן זיך 

 צושמייכעלט.
ות און פּרעס עניוועי כלל ישראל, האלטס ענק שטארק, ליינטס מיט גרויס אינטרעסע די גליונ

ריליעסעס פון די לצים וואס ווערן באצאהלט גראב געלט, אייך צו באיינפלוסן אז פעירל'ס איז דא 
  צו ראטעווען דעם דור.

 Aug 22, 2:10 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 
  בלויז לויער'ס האבן געפעהלט... 

    שקר

  איז ער גאר א פראקטישע און תכלית'דיגע מענטש,
  הגה: קלוגע........

 Aug 22, 2:14 PM • יחיאל נטע גליק

 

  קוקט אויס ווי א אנגעוויטאגאכ זאלי..

 Aug 22, 2:14 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ביטע זיך נישט אריינלאזן אין אראפרייסן דעם אומגעלונגענעם נארישער שרייבער, ער וויל נעבעך 
  איז בכלל נישט קיין גוטער לץ... מ'זאל אים אנרופן א לץ אבער ער

Unknown • Aug 22, 2:15 PM 

 

  בערך אזוי קוקט מען אויס ווען מען רייסט אראפ יענקעלע..



 

 Aug 22, 2:20 PM • יחיאל נטע גליק

 

@YiddishNiyes: Satmar Askunim are considering to ask the U.S. @StateDept to grant 
diplomatic immunity for Satmar Rebbe during the Masa HaKodesh to Israel. 

 Aug 22, 2:24 PM • וואלף בער לעווי

 

  ווער זענען דעי צעירי העדה טשעט?

Unknown • Aug 22, 2:30 PM 

 

  ארונים קעגן די שרייברס

 Aug 22, 2:38 PM • יחיאל נטע גליק

 

צה להראות את עצמו חכם, וכותב כל מיני איינער דארף צושרייבן, ככה זה נראה, כשכל אחד רו
  דמיונות, ואינו יודע המציאות הפשוט על השטח

Unknown • Aug 22, 2:42 PM 

 

  דער וואס שילדערט די אסיפה האט פארגעסן פון ר' אברהם שלמה בלום מיטן צעהלימער רב

 Aug 22, 3:27 PM • יצחק ווייס חברי

 

געשיקט היינט געסטראשעט פאר שלמה זלמן בלייער פון  שמועות: א בית דין אין ירןשלים האט
   "קול מלחמה" אז ער זאל מער גארנישט שיקן קיין מעיל'ס

 Aug 22, 3:43 PM • יצחק ווייס חברי

 

דער קרעמניץ'ר רב טענה'ט (במכתבו פר' פנחס תשעט, נתפרסם אתמול ע"י קול מלחמה) אז זיי 
פלאן גייט פאראויס והא ראי' די מוסדות שטעלן זיך שוין  (יאפפעד) האבן געשריבן קלאר, אז זייער

 צו צוביסלעך
 

  עמיצער ווייסט אויב דאס איז אמת ? אדער א שקר גס ? (ער שרייבט עס אפאר מאל דארט)

 Aug 22, 3:44 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ווי עס קוקט אויס ביז זונטאג מיטאג איז נישטא פון עם קיין מעילס

 Aug 22, 3:44 PM • יס חברייצחק ווי

 

  של ברסלב בערלאנד ?  איזה בי"ד ?

 Aug 22, 3:44 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  וואס הייסט?

  מער פרטים ר' יצחק

 Aug 22, 3:44 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  איך קען דערווויל נישט זאגן

 Aug 22, 3:45 PM • יצחק ווייס חברי

 

  קראנט??

 Aug 22, 3:45 PM • 1ירש אברהם יצחק ה



 

  מ'האט עם היינט ערענסט מטפל געווען

   ווייל נעכטן האט ער געמאכט א פרישע שקוצקערי

 Aug 22, 3:45 PM • יצחק ווייס חברי

 

  די רעדסט וועגן ברלנד ?

 Aug 22, 3:45 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  וועגן די בריוו?

  צו ר' יעקב מאיר?

 Aug 22, 3:46 PM • 1 אברהם יצחק הירש

 

  מעליל געוווען אויף "אתרא קדישא" אז זיי גראבן קברים אין מתחם שנעלער

 Aug 22, 3:46 PM • יצחק ווייס חברי

 

  מה הכונה מטפל ?

 Aug 22, 3:46 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  מ'בהאנדאלט עם זייער ררענסט

  ערענסט

 Aug 22, 3:46 PM • יצחק ווייס חברי

 

  יש מנהיג לישראל!!

 Aug 22, 3:46 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  די ירושלימער חברה מאכן פון עם סדר

 Aug 22, 3:47 PM • יצחק ווייס חברי

 

  א שטייגער ?

 Aug 22, 3:47 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  דברים שהשתיקה יפה להם

 Aug 22, 3:47 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אס האט דאס מסדר געווען?ווער איז דאס? וו

 Aug 22, 3:47 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  הבנתי במלוא מובן המלה

 Aug 22, 3:47 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ימים ידברו

 Aug 22, 3:48 PM • בארא פארק

 

  וואס גייט זיין זונטאג??

 Aug 22, 3:48 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 דת שטמנו לוטיפש בלייער שוב נפל במלכו
 והפעם זה יואל וואלעס השונא של אתרא קדישא שהפיל אותו

  כאשר פרסם תמונות חישוף בפיקוח את"ק בשנלר וכתב על זה חילול קברים

  איך ווייס נישט

 Aug 22, 3:49 PM • יצחק ווייס חברי

 



  וועט שיקן א אימעל איבער די נערים המנוערים?

 Aug 22, 3:49 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

וואס איך האב געשיקט פאר דעם בלייער אנפאנג וואך: במחילה מכבודכם איר מעגט שוין איינמאל 
פאר אלעמאל צומאכן אייער אחריות'לאזע אימעיל סיסטעם קול מלחמה, והמכשלה הזאת תחת 

אין איבערחזר'ן, רמ"א שיינבערגער וכדו' די טעותים האלטן זיך   ידכם מפרסם צו זיין אזא בריוו פון
און אזוי אויך נעמט איר שטעלונגען אין זאכן וואס באלאנגן פאר רבנים יושבים על מדין און 

ס'איז שוין העכסט צייט איר זאלט שוין אויפהערן מיט די   אחריות'דיגע פערזאנען,
  אומ'אחריות'דיגע שיקונגען

 Aug 22, 3:57 PM • בארא פארק

 

 

פגעקומען אויפן טיש ברענג איך דא וואס כ'האב געטראפן אין מיינע אז שנעלער איז שוין ארוי
ארכיוון וואס איז נתפרסם געווארן תשע"ז גלייך נאכן אסיפה א' לסדר ויפתח ה' את פי האתון וואו 

  ער רעדט ארום וועגן די ארונישע לגיונות וועגן שנעלער

 



  

 Aug 22, 4:23 PM • בארא פארק

 



 

 ch724  • Aug 22, 5:48 PM משה-ברוך-וואלף

 

  לייג ארויף די גאנצע

 Aug 22, 5:55 PM • וואלף בער לעווי

 

 

 Aug 22, 6:03 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

dNofdlJQCyAtr7s9OcrCzy46ElFk-https://drive.google.com/open?id=1DyA    

 ch724  • Aug 22, 8:35 PM משה-ברוך-וואלף

 



 

   אחד מחברי הטשעטה מצא זאת בהתיק של הטלית ותפילין

 Aug 22, 8:43 PM • יחיאל נטע גליק

 

יעצט קומט פאר א וויכטיגע אסיפה און תפארת גדלי' וואו רבנים וואס זענען בכלל נישט 
אויסגעקאכט אין די נושא און אין אנדערע עניני הכלל וועלן אויפטרעטן און ארויסגעבן זייער וויי 

  געשרי אקעגן די גזירות מפשרים רח"ל!

  *מאנסי

 ch724  • Aug 22, 8:46 PM משה-ברוך-וואלף

 

  טיפיקעל מאנסי............ במחילת כל אנ"ש מאנסי זה העיר וזה פרי'......

 Aug 22, 8:47 PM • יחיאל נטע גליק

 

עס טרעט אויף דארט הג"ר יוסף יושע העשיל בלום שליט"א, וואו ער ווייענט בבכיות, שפעטער 
  אויף חומת הדת סאוער פייפ.

 ch724  • Aug 22, 8:49 PM משה-ברוך-וואלף

 

ער איז אויף יענקעלעס ליסט, וועמן ער רופט אהן יעדן טאג צו אינטערהעצן (געהערט פון אן 
  אייניקל)

  ארויפגעקוקטע מענטש  זיין ברידער וואלט אים ווען געמעגט בארואיגן וויילער איז א

 Aug 22, 8:51 PM • יחיאל נטע גליק

 

 יז דעריבער דער פאקט אז אט די פאלשע אינפארמאציע ווערטווי ווייטאגליך און ווי פיינפול א
 צום באדויערן געהערט און אפגעקויפט דורך אידן תמימי לב, און צום גרויסן ווייטאג אויך דורך

 
געציילטע אידן ת"ח ויראי ה' וואס אין להם בעולמם אלא ד' אמות של הלכה און זענען נישט 

 באקאנט
לכע זענען פארנארט געווארן הערנדיג די נישט געשטויגענע מיט דעם מציאות הדברים, ווע

 שקרים פון
די מחריבי החינוך. וואס האט ליידער געברענגט א געוואלדיגע עלבון התורה אויפ'ן חשבון פון 

 אט די
אויסצוג פון די                                            מופקרים. ואוי להם לבריות מעלבונה של תורה.

  ירטע וואנדערבארע קונטרס מאסטער'ס שותפים חלק א'שאק

 ch724  • Aug 22, 8:53 PM משה-ברוך-וואלף

 

אויב במציאות איז נישט דא קיין מפשרים, דאן מה כל הרעש ? פארוואס דארף מען בכלל רעדן 
 פון זיי ?

 
אין מאנסי, ווי  איר האט מורא פון אסיפות, איך געדענק נאך אינדיק'ס אסיפה פאר א ליידיגער זאל

ער האט ארויסגעגעבן זיין וווייטאג קעגן מצה גזולה בראדוועי וואס האט אים נישט באצאלט פארן 
  האט דאן איינער אפי' גערעדט פון אים ??? לוחם זיין קעגן אריזאנא מצות

 Aug 22, 9:52 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

ייען זיך ארום ביי אומוואסענדע רבנים און ס'איזאביסעל אנדרעש, דא איז דא א גראפע וואס דר
מען מאכט זיי וויינען, און מ'איז מהפך הקערה על פיה, און ס'איז א געוואלדיגע עלבון התורה 
צוצוזעהן וואו מ'איז פשוט מבטל פון דעם ר' יושע העשיל פון זיין טייערע צייט פון לערנען, און 

  אין טראגען אים אויף א רייד!!!אינגלעך ביליגע עלמענטען האלטן זיך אינטער 

 ch724  • Aug 22, 9:55 PM משה-ברוך-וואלף

 

  דאס איז ריין פאליטיק קען דעם ברודער ר' אברהם שלמה

 Aug 22, 9:56 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

און ליידער פרובירן זיי מער און מער אריינצוכאפן תמימי לב און פרומע נשמות, מען פארקויפט זיי 
  גלישע מיט אידשע ווערטער צוזאמען און מ'מאכט זיך וואו מ'לייענט פאר עפעס כאילו.....ענ

 
  דאס איז ריין פאליטיק קען דעם ברודער ר' אברהם שלמה

  נישט ממש ריין אבער ס'ליגט דערין טיפע חשבונות והיינו טעמא דר' שמחה ישראל... וד"ל

 ch724  • Aug 22, 9:58 PM משה-ברוך-וואלף



 

  דאכט זיך מיר ר' שמחה ישראל איז שולדיג הכרת הטוב פאר פעירל'ס !?

 Aug 22, 9:59 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  א גרויסע

 ch724  • Aug 22, 9:59 PM משה-ברוך-וואלף

 

   נאר פארוואס דאן רעדט ער

 Aug 22, 9:59 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ון מנהלים אז ער גייט נישט רעדען אבער...ער האט צוגעזאגט פאר זיינע קינער א

  *קינדער

 ch724  • Aug 22, 10:00 PM משה-ברוך-וואלף

 

  איז שילדיג א גרעסערע שכח פאר יואל לאוב מיט יואל עקשטיין פארן צושטעלן מנין...וד"ל  ער

 Aug 22, 10:00 PM • יחיאל נטע גליק

 

  פון ווי נעמסטו דאס ?

 Aug 22, 10:00 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

זיינע קינדער האבן אים געבעטן אז ער זאל כאטש אויסהערען די אנדערע זייט (פון די רבנים און 
עסקנים) און ער האט געזאגט ער גייט ממילא נישט רעדען אדער טוהן אקעגען וויל ער זיך נישט 

י דרשה אן מברר זיין אדער אריינלייגען.. און זיינע קינדער זענען געווען שאקיריט הערענדיג ד
  הערען די מציאות....

 ch724  • Aug 22, 10:02 PM משה-ברוך-וואלף

 

  עס איז נישט פראקטיש אויסגעהאלטן... געדענקט: נישט רעדן אויף רבנים!

  אגב אלטר משה האט א געשמאקע שיעורא

 Aug 22, 10:03 PM • יחיאל נטע גליק

 

ב ער רופט זיך לעצטענס מו"ץ מיר קענען אים גאר גוט, מען באמת האט דאס פארופען א תמים ל
 קען אים און איין מינוט טוישן ער הייסט ר' יואל שמואל פירטה נכד בעל שיח חיים מקאשוי זצ"ל

איך האב שוין געהאט שעות לאנגע שמועס'ן אבער איך ווייס נישט ווער עס האט אים יעצט 
  אויפגערודערט

 Aug 22, 10:03 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  שיעור*

 Aug 22, 10:03 PM • יחיאל נטע גליק

 

  כ'האף קיינער הערט נישט אויס דעם שגץ

  ר' יואל שמואל פירטה מו"ץ ומדריך ומוציא לאור קונטרס אהלי שמואל 6462-274-845

 Aug 22, 10:04 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ענקעלע כהן... (אולי...)ער איז בכלל נישט קיין קלענערע שגץ ווי י

 Aug 22, 10:04 PM • יחיאל נטע גליק

 

  איידעם ביי?

 ch724  • Aug 22, 10:04 PM משה-ברוך-וואלף

 

האט נישט איינער שוין לאנג דא נאכגעזאגט פון ר׳ שמחה ישראל, אז איינמאל די אנדערע זייט 
  נאר אן הלכה מחלוקה?האט ערליכע רבנים קען מען שוין עס נישט אנרופן חרבן הדת, 

Unknown • Aug 22, 10:05 PM 

 

  דו רעדסט אודאי נישט פון פירטה נאר פון אלטר משה איא?

 Aug 22, 10:05 PM • בארא פארק



 

  בן ר' יעקב בנימין

  שגץ האב איך געמיינט אלתר משה

 Aug 22, 10:06 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  שגץ? נעבעך א בארירטער

Unknown • Aug 22, 10:06 PM 

 

ר' שמחה ישראל האט געזאגט אז ביי אלע מערכות ביז היינט האט ער געברוכט ארויסקומען 
אקעגן ווייל ר' יצחק שטערן האט דאס געמאכט אבער אקעגען ר' משה דוד האט ער גארנשט נאר 

  לפןפארקערט ר' משה דוד איז א אמת'ע עהרליכע איד און האט אים שוין אסאך ארוןיסגעהא

 ch724  • Aug 22, 10:07 PM משה-ברוך-וואלף

 

  דאן פארוואס האט ער זיך נאכאלץ נישט געקענט איינהאלטן ?

 Aug 22, 10:08 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  אלטר משה ווייסט מען כאטשיק אז ער איז א צופידעלטער משא"כ יענקעלע.

 Aug 22, 10:11 PM • יחיאל נטע גליק

 

אויפשטעלנדע קונטרס -האט מיר געזאגט אז טאמער מ'וועט אריינטראגען די נייע הארזין נעפיו 
מאסטער'ס שותפים, וועט ר' שמחה ישראל שרייען פארקערט, נקוט האי כללא בידך, ס'איז דא 

געוויסע רבנים און אינגעלייט וואס דארפן אייביג זיין דער וואס שרייעט פוי פוי ימ"ש גזירות שמד, 
יינט האט ר' שמחה ישראל פארשטאנען אז יענקעלע וכת דילי' שרייען פוי א גאנצע טאג איז ביז ה

און די עהרליכע האבן תירוצים, אבער נאך די טרוקענע פאקטן פון דעי קונטרס גייט ער זאגן א 
  היו נכונים! למערכה!  פארקערטע דרשה אקעגן מאסטער'ס שותפים!!!

צאמזעצען די חשובע ת"ח יושבי אוהל אין ווייטצען און און ס'איז צום האפן אז מ'וועט זיך 
ארויגעבען א פרישע קול קורא אקעגען די הימל שרייעדיגע פשרות און שמדיות וואס ווערט 

  אפגעטוהן דרוך די מטורפים!

  סקולינג, ערשטע אין די סעריע-#האומ

 ch724  • Aug 22, 10:15 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ז אן אנטי וועקסער איז דער וואס האט די פארעם אין בלומינגבערג?יואל פליישמאן וואס אי

 Aug 22, 10:20 PM • בארא פארק

 

 
 @KollelNiyes: U wonder y Chomas HaDas is propagating that Christian's wanna save our 

Chinech and our Rabbonem wanna Shmad out everyone? 
READ/Listen...... 

 
https://t.co/9p8NimerE6 KollelNiyes: READ/Listen via GoogleDrive:FWD: @ 

Kol HaChinech via GoogleDrive: 
https://t.co/iTZLEX8SNb 
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פים״, איז עפעס מורא׳דיג, און געוואלדיג, מדארף זאגן א גרויסן דעי קונטרס ״מאנסטערס שות
 שכח פארן שרייבער, אזוי גוט ארויסגעברענגט ״אלע״ נקודות אויף זייער א פראפיסענאלן אופן.

 
מדארף נאר זיכער מאכן דאס צו צושפרייטען ממש און די טויזענטערס, אז יעדער היימישער איד 

און איך בין  -י און אוודאי פאר דעי וואס האבן נישט קיין אימעיל וכו אוודא -זאל דאס האבן געזען 
כמעט ברור אז אויב דאס ווערט גוט צושפרייט, וועט יענקעלע וכת דיליה אונטערגיין און אויסזען ווי 

  אלטר משה, מיט לאויב...

Unknown • Aug 22, 10:30 PM 

 

  צענטערן און די טויזענטער'ס גערעכט דאס דארף מ'לייגען און אלע חרידשע 1000%

  דאס רעדט אזוי עהרנסט צו די נקודה און שטעלט גיט אראפ די פרצוף

 ch724  • Aug 22, 10:33 PM משה-ברוך-וואלף

 

  און ברענגט שטארק ארוס די אחריות ווי אזי דאס ווערט געפירט, לעומת די אנדערע

Unknown • Aug 22, 10:33 PM 

 

יר געזאגט אז ער האט געזעהן די קונטרס און אויכט אלע תשובות (ר' ישעי א חשובע מו"ץ האט מ
ר' מנשה ר' אפרים הערש וכו') און דטי קונטרס מאסטער'ס שותפים ברענגט אזוי שטארק ארוןיס 

   די נקודות מיט א אמת אז דאס איז בבחינת ניצוץ אחד יוצא וכו'

ויף די קונטרס, און ער האט מיר געזאגט אז ער האט מיר געזאגט ס'איז ממש ניכרין דברי אמת א
  די שרייבער מוז זיין א ירא שמים אזוי שטארק ארויסברענגען די אי אחריות און די חרבנות עולם.



און אצינד קענען זיי ארויסגעבן וויפל תשובות להלכה זיי ווילן, די תשובה ניצחת אין די מציאון 
  פאטש און פנים...

  *מציאות הדברים

  YiddishNiyes:  Read why home-schooling is a solution for anti vaxxers, but would be a 
https://t.co/SdJiNPIwJM catastrophe for Gezeiras HaChinuch 
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כ'האב יעצט געענדיגט דרוכליינען די ראכפאלער קונטרס מאסטער'ס שותפים און האמת אגיד    
ווייס איך  מיין אויגען איז פיהל מיט טרערן, לבי לבי על חלליהם, נאכן דרוכליינען אלעס הדק היטיב

נישט וואו קען מ'זיין גלייכגילטיג דערנאך וואס עטליכע אינגען האבן זיך צאמגענומען מיט א קשר 
בוגדים, אלעס אלעס צוצוברעכען און חרוב לייגען, און זיי קומען נאך פארקויפן מהלכים פון 

  !שמדיות רח"ל און אלעס גייט צו מיט א געוואלדיגע לבוש פון קנאות, שומו שמים!

 Aug 22, 10:41 PM • 1ברוך  -וואלף  -משה 

 

 2כ'האב עס פריער געגעבן פאר א תמימות'דיגע אינגערמאן וואס שרייעט אויף מיר די לעצטע 
וואכן געוואלד וואו קעו איך זיין אזוי גלייכגילטיג ווען מ'האנדעלט מיט אזעלכע ברענדיגע נושאים, 

ו זיי האבן רבנים וכו' אבער אשרי אדם מפחד תמיד, און און כ'פארלאז מיר אויף עסקנים און אפיל
סקולינג, אלעס נאר וועגן מ'וויל נישט אויפגעבן די -פארוואס גיי מיר טאקע נישט מיט האום

ער האט מיר צוריקגערופן אז נאך וואס ער האט געענדיגט ליינען די קונטרס    געלטער וכו 'וכו'....
שוין אויף צו הערן חומת הדת, און ער זעהט אז ער האט הנפלא מאסטער'ס שותפים, הערט ער 

  געהאט א טעות און רעדט שוין גארנישט אריין!

כאון יעדער דארף דאס געבן פאר אזעלכע חברה זאלן עס אדורכליינען הדק היטיב, און כ'גלייב 
  נישט אז א נארמאלע אינגערמאן קען נאכדעם אויסהערן דעם מטורף

 ch724  • Aug 22, 10:47 PM משה-ברוך-וואלף

 

ענדליך טוט מען שוין צו דער זאך, אנשטאט וויינען און קרעכצן איז מען מקיים דעם ויגזל את 
החנות מיד המצרי, מדארף פשוט רעדן צום עולם קלארע ווערטער, ואשיבה חורפי דבר, אשריכם 

וואס דעקט פאר די עסקנים פאר'ן אהערשטעלן אזא מלאכת מחשבת, א באלאנסירטע ארבעט 
  אלע אספעקטן, הלוואי מאיז ממשיך מיט חלק ב' און חלק ג' וכו' חילם לאורייתא!

 Aug 22, 10:57 PM • אייזיק פריעד

 

 דאס איז אלעס אויף זיך צו בארואיגען, אבער אבער...
איר ווייסט וויפיל געשווארענע שומעים עס איז דא !? איר וועט הערן ר' יואל מענדלאוויטש 

דורו של משיח נעכטן אין תפארת גדלי', און נאך זעהט מען אז מיר האבן נאך אסאך  בעמח"ס
  ארבעט

 Aug 23, 9:03 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

קורצע איבערזיכט פון די היסטארישע פאראייניגטע אסיפה נעכטען אין תפארת גדלי', איז עס 
אידן יראי השם, (צוזאמען  60אריבער  דארט געווען ב"ה א ריזיגער עולם מלא על כל גדותיו, פון

מיט די אידן פון קאשוי, די גאנצע משפחה פון הג"ר יושע העשיל וואס האט אויפגעטרעטן) מ'האט 
נישטא קיין שום גזירות החינוך, ס'איז נאר דא גזירת הכספים,  קלאר אויסגעשריגען אז דא איז

(מ'האט עס געהערט ביי די  מד.מ'האלט נישט ביים אויפהערן פאנדינג און דאס איז די ש
   קלארע פסק הלכה פון די קאשוי..)

וואו אויך האט די לאנגיעריגע פארשטייער ר' שריאל לאנדאן מסביר געווען די מציאות ענינם וואס 
  קיינער ווייסט נישט נאר ער!

לערנען  און ר' יואל מענדלאויטש האט געשריגן מיר וועלן האלטן די קינדער אינדערהיים נישט צו
  קיין כפירה און תועבה, מיר גיין נישט לאזן אפשמדן אונזערע קינדער!
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 איין ווייטאגליכע ענין דארטן איז ר' יחזקאל דייטש'ס דרשה,
 מיר האלטן נאך אינמיטן מברר זיין וואס האט מען אים איינגערעדט בשעת'ן רופען 

 
  יז צום טרייסטן אז ער איז אנטי וועקסי'ן ממילא קען עס שטימןאיין זאך א

 Aug 23, 10:39 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

א וויכטיגע נקודה ביים פארשפרייטן די קונטרס מאסטער'ס שותפים, זאל מען ארויסנעמען די 
  ילווייל דאס מאכט דאס אויסזעהן ווי א פאשקעוו אל תחטאו בילד ווערטער פונעם דעקל

  (מען באנוץ זיך מיט יענעמ'ס לשונות, אויך איז עס ביליג כאלו מען פארהערט זיך מיט דעם יעניגן)

 Aug 23, 11:01 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

אז מפארשפרייט עס עמפטליך, דארף מען אביסל ארבעטן מיט די גרעפיקס, און דארק מאכן 
  שטיקלעך דא דארט

Unknown • Aug 23, 11:03 AM 

 

Fwd:   מען מוז זיך ארגאנעזירן, די אונטערגראבערס זענען אקטיוו אויפן פראנט, גייען ארום צו
אלע רבנים העצן, בונטעווען אויף האטליינס, און מיר זיצן אזוי פאסיוו און פארלאזן זיך אויף 

 אונזערע 'עסקנים ושתדלנים', זיי גייען זיכער עפעס טון.
 

דא איז נישט בייגעפאלן ארומצוגיין נעמען פעטישאנס, ביז מ'האט  ס'איז ווייטאגליך, קיינעם
געקאלט ר' משה דוד רעדן שבעה עשר בתמוז, האט 'ער' געבעטן אז מ'זאל צוזאמנעמען 

 פעטישאנס, דאס מיינט ס'איז נישטא קיין גרויסע עסקנים קראפט.
 

ויפן ארום "נישט מאכן קיין די זעלבע איז מיט רבנים, כ'בין זיכער אז רוב פון די רבנים וואס ל
פשרות", ווייסן פשוט נישט די אנדערע צד פון די שתדלנים, אפאר טראבל מעיקערס קומען אריין 

  אויפקלערן דער פראבלעם, און קיינער זאגט אים נישט פארקערט.

 Aug 23, 11:42 AM • וואלף בער לעווי



 

וואס איז ארויסגעברענגט געווארן אין די סקולינג -די עסקנים געבן איבער איז די נושא פון האומ
קונטרס הנפלא מאסטער'ס שותפים, בלויז געווען א קליינע דוגמא כטיפה מן הים פון די קלארע 

סחורה וואס איז דא און באזיץ און יעדע הינזיכט וואס זיי טוהן פארטוהשן די עהרליכע ציבור וואס 
יי געבן איבער אז בלויז פאר א דוגמא אז אויף די וועט אי"ה ארויסקומען וירא הקהל וישפוט, און ז

נושא פון קאמען קאר וואס זיי אלאמירין צו תמימיות'דיגע אומוויסענדיגע רבנים און תלמידי 
חכמים, און נוצען אויס די ברענעדיגע גזירת החינוך פאר זייערע אינטערעסע, און פארקויפען אן 

זאכן, און זענען מדמה מילתא למילתא מיט זאכן אויפהער פאלטשע פאקטן און אומוויסענדיגע 
וואס איז נישט געשטויגן און געפלויגען, און ס'ברענגט געפערליכע פארקערטע זאכן וואס ס'איז 

נישט כדאי אויסצושמועסן, און בהתייעצות רבנים וועלן די עסקנים טוהן א יעדע שריט, און ווען די 
ן אלע זייערע דמיונות, וואס טוישט זיך א יעדע טאג, און באנדע מטורפים וועלן ענדיגן אויסליפטער

וואס רעדט און -זיי האלטן נאך אינמיטין זוכען די פראבלעמען (אזוי וואו דוד לייב לעפקאוויטש 
האט זיך אויסגעדרוקט פאר איינע פון די עסקנים ה"י),  -פייערט פון די פראבלעם פון קאמען קאר

איינרעדען זייער תמימות'דיגע עולם כלומרשט מיט די געפערליכע  און ווען זיי וועלן צוענדיגען
כפירה וואס מ'גייט איינפירן וועלן מיר מיטן אויבערשטענס הילף ארויסקומען קליפ און קלאר, ווער 

וואס איז ליבה? וואס איז קאמען   ווער וויל אריינברענגען תכנית הליבה?  זענען די מחריבים?
וואס איז די מהלך פון די גדולי הרבנים וואס שטייען על גחלת   ז טוהן?קאר? וואס גיי מיר אונ

וואס   ווער איז דער וואס איז משנה? ווער איז די מחריב פון אלע מערכות?  ישראל שלא תכבה?
ווארט מיט שפאנוג צו אלע היסטארישע אויפדעקונג   האט די רבי געטהן אין די נושא? וכו' וכו'

  פים!אקעגען מאסטער'ס שות
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  לדעתי גייט דאס סתם מער פארפלאנטערן די גאנצע מערכה ,

 Aug 23, 12:32 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אלעס ווערט געטוהן נאר מיט די הדרכה פון עלטערע עסקנים יראי השם פון די עלטערע דור, וואס 
  וועט מ'טוהןזיי וועלן זאגן דאס 

  און נישט וואו די אנדערע מטורפים

  
איינער האט מיר פארציילט אז ער האט געהערט פון ר' עקייבא הענדלער נעעכטן אין חרדים אז 

זיין ברודער איז אמאל געווען אין שפיטאל אין ער איז אריין מיט זיין טאטע מזכיר זיין ביים רבין ז"ל 
ארשטייט זיך מיט די ניורסעס האט זיין טאטע געענפערט מקען האט די רבי געפרעגט אוןיב מען פ

,איך וויל דאך זיי זאלן לערנען  מיט א ווייטאג  דאך נישט קיין ענגליש , האט די רבי געזאגט
דערנאך ווערן זיי מחוצפים אויך  ענגליש, נאר זיי לערנען זיך צו זיין מחוצפים פאר די טיטשערס

  י אין בית מדרש שטערן דאס ליינען .......פאר די רביס נאכדעם קומען זי
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 יואל פליישמאן וואס איז אן אנטי וועקסער איז דער וואס האט די פארעם אין בלומינגבערג
  ניין

 איר וועט הערן ר' יואל מענדלאוויטש בעמח"ס דורו של משיח נעכטן אין תפארת גדלי'
נאך אסאך ליידן פון אים....., מען קאן אים נאך בעפאר זיין אייגענע משפחה האט אים מען וועט 

  פארטריבן פון טאהש...

גרויסע מיסטעיק פארן אים אויפנעמען פאר א אימאפציעלער מו"ץ בקהילתינו אין בלומינגבורג 
  (מען וואלט געדארפט אויפנעמען איינעם אפציעל דארט ומכלל הן אתה שומע לאו)

 Aug 23, 1:11 PM • חיאל נטע גליקי

 

ער האט גארנישט געזאגט קיין מציאות ענינים נעכטען, און וואס ער איז פארשטייט זיך בכלל נישט 
  באהאווענט

 ch724  • Aug 23, 1:12 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אבער ער איז א דיין אין קיטל!

 Aug 23, 1:13 PM • יחיאל נטע גליק

 

ערופן פרעגען די מציאות, און כ'וויל נישט שרייבן וואס ער האט געענטפערט איינער האט אים ג
  וד"ל

 ch724  • Aug 23, 1:15 PM משה-ברוך-וואלף

 

ער איז דא צו שרייען פוי אויף וואס אימער, אבער ער איז א מו"ץ ביי אונז  -טאקע דאס מיינט מען
יי וועט זיין מיר וועלן האבן א טשאטא דיין דא אין קהילה, אויב מען וועט אים לאזן וואקסן אך און וו

  אין קהילה...

 Aug 23, 1:16 PM • יחיאל נטע גליק

 

xwthz  

 ch724  • Aug 23, 1:17 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ס'איז?

 Aug 23, 1:17 PM • יחיאל נטע גליק

 

ער איז א סארט אויפן צווייטן טשעט זיצט א פערזאן וואס געט זיך אהן אלס איינער דוב גליק, 
צודרייטע מענטש מיט שלעכטע מידות וואס האט ליב זיך צו פאררופן אלס גאר שטארק 

עקסטרעמע קנאי, מען ווייסט נישט גענוי ווער ער איז אבער עטליכע סימנים און שטריכן ציען שוין 
אויך  צו איינעם וואס וואוינט אין וויליאמסבורג, דער קען א גוטן איראעילישן העבראיש אזוי

 אביסעלע ענגליש,



ער האט קאנטאקט מיט עטליכע עסקנים וואס האבן אין די פארגאנגענהייט געארבעט אינאיינעם 
 מיט ר משה שווארץ,

  עס וואלט געווען אינטערעסאנט צו קאנפערמירן דעם צודרייטנ'ס נאמען

 
צה וואס ער האט אנטשולדיגט פאר מיינע פרעכע אויסדריקן, איך האלט פשוט נאכן ליינען א השמ

  האט אנגעלייגט אויף א יונגערמאן א יראת שמים, אויך פארשטייט זיך בלבוש קנאות

 Aug 23, 1:41 PM • יחיאל נטע גליק

 

  וואס מיינט צווייטען טשעט?

Unknown • Aug 23, 1:42 PM 

 

ם מכל קצוי אמאל איז געווען א טשעט וואס עס איז געווען א צוזאמענארבעט פון אלע ערליי עסקני
  תבל אונטערן נאמען 'נייעס פונעם פראנט'

למעשה נאכדעם וואס עטליכע פארפירערס אריינגערעכנט דעם צודרייטן פערזאן אונטערן פען 
נאמען דוב גליק האבן אנגעדרייט כאאס און מען האט זיך אנגעהויבן ארומצורייסן ביי די קעפ יעדן 

 צווייטן טאג
עעפענט דעם נאכגעלאזטן טשעט 'אחים לדעה פנימי' און פארמאכט האבן עטליכע עסקנים צוריקג

 די אלטע טשעט
   זיי האבן געמאכט שבת פאר זיך

   אונטערן נאמען 'לעמוד על המשמר'

 Aug 23, 1:48 PM • יחיאל נטע גליק

 

א בן בית ביי עפעס א רב האט מיר פריער גערופן אז זיין רב וויל באקומען אלע דאקומענטן קעגן 
  עירלס,פ

איך פרוביר אים עס צו פארשאפן און דערווייל מיר קיינער עס נישט געבן מיטן תירוץ אז עס א 
 שאד עס צו שיקן אויף אימעל ווייל א אימעל מיינט גערעדט צום וואנט.

  איינער ווייסט וואס דאס מיינט?

 Aug 23, 1:49 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  שמואל מרדכירוף אישי פערלס אדער 

  אדער אייזיק

דארט מער ווייניגער רעדט מען פון ארץ ישראל'דיגע נייעס און דוב גליק פראבירט אביסל צו 
 שעלטן משה דוד מיט פערלס,

  מער ווייניגער איז עס נישט צו אינטערעסאנט

 Aug 23, 1:51 PM • יחיאל נטע גליק

 

  פון וועם האסטו דאס געבעטן?

 Aug 23, 1:52 PM • לייבוש לאנדא

 

  ער וויל פון די צד שכנגד זיי ווילן פאר עפעס א סיבה מיר עס נישט געבן

  רידערערס קעגן פערלס 3איך האב עס געבעטן פון 

 Aug 23, 1:53 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  פון מאנסטער'ס שותפים אדער פון פערל"ס???????

 Aug 23, 1:53 PM • יחיאל נטע גליק

 

  אלע דאקומענטן באווייזן וואס פארא פאברעכנס פערלס טוט אלס

 Aug 23, 1:53 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ס'איז א שרעקליכע מיאוסע טשאט, ביטע רעדט נישט פון זיי דא, ביי זיי איז א מצוה הוצאת שם 
יס די נושא פון דא, זיי רע, שקרים במילתא דעבידא לגלויי מיט א געוואלדיגע פרעכהייט, לאז ארו

זענען אלע עתידים ליתן את הדין, יש מנהיג לבירה, זיי האבן א חלק כחלק און צענדליגער הריסות 
  הדת ועריין עודך מסתולל,.

 ch724  • Aug 23, 1:54 PM משה-ברוך-וואלף

 

  דיין אימעיל ביטע, איך שיק דיר עס שוין

  שע דמיונותדי דארפסט זיין גרייט צו ליינען קאטוילי

   דיין אימעיל ביטע, איך שיק דיר עס שוין

 Aug 23, 1:55 PM • יחיאל נטע גליק

 

אלע אזויגערופנע דאקומענטן, האסטו שוין באקומען אויף קול מלחמה, קאפיס פון עמי וכו׳. נאר 
  כדי איינצורעדן די תמימי לב, רופן זיי עס דאקומענטן

Unknown • Aug 23, 1:56 PM 

 



  זיי האבן געבן זיי גראד ארויס, כ'האב אלע אזויגערופענע און כ'קען דיר עס שיקען וואס

 ch724  • Aug 23, 1:57 PM משה-ברוך-וואלף

 

  זיי האבן מיר געזאגט אז זיי קענען עס געבן נאר פארן רב דירעקט....

 Aug 23, 1:59 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ך. #ביטערע רחמנות!און די גלייבסט נעבאך נא

  מתי תקום משינתיך, צו זעהן מיט וועם מ'האט דא צוטוהן?

 ch724  • Aug 23, 2:00 PM משה-ברוך-וואלף

 

זייטן אויף ענגליש,  20עס דרייט זיך שוין ארום אפאר טאג אין אונזערע כוללים, די פאשקעווילן פון 
ט געשיקט פארן קאמישענער, און דער קאפיס פון א בריוו וואס די עדזשקעישן דיפארטמענט הא

עולם (סאטמערע יונגעלייטלעך פון די לעצטערע יארן וואס קענען דאך נישט קיין ענגליש), ליינען 
בעיקר וואס מען האט צוגעשריבן ביי די זייט וואסערע פשרות מהאט שוין אלץ נאכגעגעבן פאר זיי, 

וערט מבואר בטוב טעם די ליצנות וואס די אבער ווער עס קען נאר אביסל ענגליש זעהט ווי עס ו
 וכו'וכו'  מוסדות מאכן פון די רעגירונג און וואסערע שטותים מקען זיי אלץ איינרעדן

)דאס איז 1פאר די כולל אינגעלייט וואס קומען פרעגן היתכן ממאכט פשרות האב איך געענפערט 
ריינצוברענגן ענגליש אפילו אין די אפילו פאר מאסטער נישט בייגעפאלן אז ער וועט מצליח זיין א

)פארוואס ביי די נושא פון די טשיקענס האט יעדער פארשטאנען אז מקען נישט 2כוללים אויך 
טראסטן א גוי וואס מאכט די טשיקענס וואס זאגט אז מהאט עפעס אריינגעמישט אפילו קיינער 

א זאך וואס  מגייט אריינמישן קען עס נישט נאכגיין אין דא פארלאזט זיך יעדער אויף די גוי אז
  יעדער קען אליין נאכגיין ?

  mins 2 • ארי'

 Aug 23, 2:10 PM • יחיאל נטע גליק

 

  למעשה שיקט קול מלחמה געהעריג

  און דאס מאל שיקט ער א קליפ ווי מאטי שטיינמעץ זינגט התקוה!!!

וועלן הערן דעם  עס וועט זיין לכאורה די ערשטע מאל וואס צענדליגע סאטמאר'ע אידן
  ניגון!!!!!!!!!!!!!

  ליידער!!

  זעזוע!!!

  עד מתי יהי זה לנו למוקש????

 Aug 23, 2:19 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  א חלק פון די רוממות טהרת הקודש?

 Aug 23, 2:19 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  עס איז א איר אלטע קליפ

 Aug 23, 2:19 PM • יחיאל נטע גליק

 

  איז אמת אז פינקו ועעבער האט געמאכט א ניגון פאר ג׳ ?

 Aug 23, 2:19 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ווער גיט אים די היתר צו שיקן אזא טמא'נע ניגון פאר סאטמארע אידן???

  ניין, זיי האבן גענומען זיינס א אלטע ניגון

  און אויף דעם געלייגט ווערטער

 Aug 23, 2:20 PM • 1חק הירש אברהם יצ

 

   איז אמת אז פינקו ועעבער האט געמאכט א ניגון פאר ג׳ ?

 Aug 23, 2:20 PM • יחיאל נטע גליק

 

דערנאך שיקט ער א גליון פון תפארת יעקב, ווי זיי שרייבן אויפן סטייפלער "רשכבהג אור עולם" 
  און נאך

 Aug 23, 2:21 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

   אמת אז פינקו ועעבער האט געמאכט א ניגון פאר ג׳ ? איז
  זיי טוען דאס אייביג

 Aug 23, 2:21 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווען ר' אשר דויטש חברה מאכן אזאנס וואלט געווען א הימל געשריי

  מיט די ווערטער עד מתי אתם פותחים על שתי סעיפים



 Aug 23, 2:22 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

יך געדענק די ע"ד עירי' בחירות האבן זיי גענומען די דאן באקאנטע 'אמר ר עקיבא' פאר יהדות א
התורה וג' בירושלים' צוענדיגענדיג מיט די קללות פון ר' חיים און 'שחלק מחכמתו' אויף הרב 

  שטיינמאן

 Aug 23, 2:27 PM • יחיאל נטע גליק

 

 

 ch724  • Aug 23, 2:51 PM משה-ברוך-וואלף

 

  סשטייט בלויז לחן

  דאס מיינט אז דאס איז זיין טאן

  דאס מייינט אבער נישט אז ער האט יעצט געמאכט פאר זיי א ניגון

 Aug 23, 2:56 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

אין די ביכל וואס מוסטערס שותפים האבן פארשפרייט אין בתי מדרשינו זעהט מען אז איינער פון 
י האבן באזוכט האט זיך ארויסגעשטעלט צו זיין א בוטשער סטאר קען זיין אז די מוסדות וואס זי

  מען פארקויפט דארט טריפהנע קאמען קאר (עס איז דאך נישט קיין לעגהארן)

 Aug 23, 2:59 PM • לייבוש לאנדא

 

אפאר טעג צירוק אז ביי האומסקול דארפט מען לערנען  1-3איך האב געהערט אויף חומת הדת 
נס" אבער און די מוסדות זאגן זיי וועלעכע מען זאל לערנען משא"כ האומסקול קען מען "סייע

  לערנען "נפלאות הבורא" צו קאווערען סייענס,
 האב איך אים געוואלט פרעגן וואס קען מען לערנען פאר כפירה ותועבה???

ארפט מען אפשר פאר כפירה קען מען אויך עפעס לערנען, וואס?? ס'באקאנט א יעדע מדה ד
קענען ניצען אויף גיטע זאכן און ס'איז דא א ווארט פון צדיקים ווען קען מען ניצן כפירה, ווען א איד 

  קומט נאך געלט...
  אפשר דעיס גייען זיי לערנען פאר כפירה!!

 Aug 23, 5:04 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

יין אז עס גייט זיין רואיג יענע פאר טעג אויפשטאנד? איך מ 51איינער ווייסט ווען גייט זיין די עריע 
  ווייל מען גייט אראפ פארן

 Aug 23, 6:10 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

  יום ב דסוכות



 Aug 23, 6:15 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

כזעה סאיז דא מענטשן וואס פרעגן פארוואס האט אויסגעפעלט צו גיין אזוי 'נעגאטיוו' , פארוואס 
דער קונטרס געשריבן אזוי העסליך און שארף, מ'קען דאך די זעלבע זאך זאגן רואיגערהייט,  איז

 דברי חכמים בנחת נשמעים.
 

דער אמת איז אז ווען וועלט איז ווען וועלט וואלטן די אידן טאקע גערעכט געווען, ס'איז זיכער 
 ן מיט שיינעם.נישט קיין לכתחילה צו ארויסגיין מיט אזא אויפרייס ווען מען רעד

 
דא שטייט מען אבער אין א מצב וואס שוין וואכן לאנג גיסט מען די נידריגסטע פעך און שוועבל 

אויף די ערליכע שתדלנים, כלב, מפשר, מאיר פרוש, וכו' וחזקה על פראפאגאנדע שאינו חוזרת 
  ריקם. דאס הייבט אן אריינקריכן אין קאפ פון מענטשן אז אפשר טאקע...

עקומען צו א מצב וואס מ'האט געמוזט געבן אן ערנסטע שאקל אויף דעם ציבור, דער עולם סאיז ג
 זאל זיך פרעגן פון זיך אליינס, איין מינוט וואס גייט דא פאר? זעמיר אינגאנצן משוגע געווארן?

 און אט דאס איז ב"ה פולקאם עררייכט געווארן אדאנק דעם קונטרס.
 

לט דא מיט א געוויסן עלעמענט וואס עס צו ריכטיג מגדיר זיין והשנית והוא העיקר, מען האנד
זענען זיי אייביג "אויף די פוי זייט", דהיינו אויב איינער שרייט פוי בין איך מיט אים, אויב איינער 

שרייט "געוואלד! שמד!" איז ער אויטאמאטיש גערעכט ווייל ער איז דאך דער לוחם. פאר די סארט 
קיין שום הסברים ווייל די מינוט וואס דו זאגסט אים "דארפסט פארשטיין מענטשן העלפט נישט 

 דא איז אנדערש", האסטו פארלוירן די דעבאטע, ביזט שוין א מפשר און א אגודיסט.
די סארט מענטשן האט מען געברויכט שטעלן אין פלאץ, יעצט זענען מיר די וואס שרייען "פוי" 

ן אנהייבן מסביר זיין "קוק אהער, סאיז נישט אזוי געפערלעך, "געוואלד" און חומת הדת וועט דארפ
סמיינט נישט ממש אהער סמיינט נישט ממש אהין.." די יוצרות האבן זיך ב"ה געביטן און דאס איז 

 א געוואלדיגע געים טשעינדשער אין די הייליגע מערכה.
  ודעתנאכאמאל א ייש"כ פאר די עסקנים וואס האבן דאס ארלעדיגט בטוב טעם 
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